
Prenovljen vrtec na Bregu
Novi bloki 
Potrdili rebalans proračuna
Nova igrala za otroke
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Bankomata še ni
Vrtec v novi podobi
Mački ali Zelenci?
Prihaja Miklavž

Priznanje občini
Nova kanalizacĳa v Brezju
Intervju: dr. Klemen Jaklič
Gasilski vikend

Izhaja za občine Vrhnika, Borovnica, Horjul, Dobrova - Polhov Gradec in Log - Dragomer
Leto XXXIX, 398. številka 29. oktober 2012

Naslednja, 399., številka bo izšla v 
ponedeljek, 26. novembra 2012.

Prispevke sprejemamo 
do torka, 13. novembra.

Uredništvo: 01/750 66 38
Tržaška cesta 9, 1360 Vrhnika

Odkrili rimsko ladjo
Kaj se dogaja z OPN
Rop konfekcĳe
Vrhniko je streslo

stran od 2 do 19 stran od 24 do 28 stran od 29 do 37 stran od 38 do 42stran od 20 do 23

Revna ali bogata občina?
Boljša vodooskrba
Plinovod v Dragomerju
Ličkali so koruzo

Naš časopis tudi na facebooku.
Aktualno številko Našega časopisa 
lahko v elektronski obliki prebirate na 
www.zavod-cankar.si

 Vrhniška Ljubljanica je zopet polnila stolpce nacionalnih medĳev, 
kajti arheologi so v njeni strugi odkrili okoli petnajst metrov dolgo 
rimsko tovorno ladjo. Zakaj trenutno kaže, da bo še naprej osta-
la v strugi, si preberite na vrhniških straneh. (Foto: Rok Kovačič, 
ZVKDS)
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NOVO NA VRHNIKI
- fitness 
- wellness, svet savn (turška, fiska, infra, 

biozeliščna), masaže

Več informacij na:
www.bjfit.si 
oz. info@bjfit.si
tel 031 373 500

NOVO NA VRHNIKI
SALON

NOTRANJIH
VRAT

V mesecu novembru odpiramo nov
salon notranjih vrat Lesna v

.
Informacije na: 070-426-208 ali
031-332-652

Spar
centru Vrhnika

 Na Bregu pri Borovnici so odprli prenovljen vrtec, v katerem je do-
bilo prostor trinajst malčkov, starih eno in dve leti, do konca leta pa 
naj bi sem jim pridružila še ena skupina prvega starostnega obdo-
bja.

Brezplačna 
energetska 
svetovalnica
Na Vrhniki že nekaj časa deluje 
brezplačna energetska svetoval-
nica za pogovore o učinkoviti 
prenovi oz. gradnji energetske 
infrastrukture, ki jo lahko obi-
ščete ob sredah od 16. do 20. 
ure v občinski stavbi na Tržaški 
1. Predhodno se morate naj-
aviti po telefonu 01 7555 419. 
V svetovalnico ste vabljeni 
tudi občani sosednjih občin. 
Strokovnjaki EN SVET-a, ki 
svetujejo, bodo 21. novembra 
v občinski stavbi (sejna soba 
v kletnih prostorih) pripravi-
li tudi predavanje z naslovom 
Kakovost bivanja. Izpostavljeni 
bodo vplivi, ki slabšajo kako-
vost bivanja (vlaga, plesen, za-
tohel zrak, neprĳetne vonjave, 
radon …) in kaj je treba storiti, 
da se kakovost bivanja izboljša 
ob hkratnem  zmanjšanju rabe 
energĳe in stroškov. Poudarek 
bo zlasti na vplivu zamenjave 
oken na kakovost bivanja. Ob-
isk predavanja je brezplačen, 
vabljeni vsi bralci Našega časo-
pisa. (gt)

 V občini Log - Dragomer davkarĳa pobere skoraj 1400 evrov na ob-
čana, v občino pa se jih v državni proračun vrne le 662, piše na straneh 
omenjene občine dopisnica Vesna Erjavec. 

 Bankomata v Horjulu  vsaj še en mesec ne bo. Kljub temu je dogovor z 
NLB še vedno v veljavi, da bo namestila bankomat, pišejo z občinske 
uprave na horjulskih straneh.

30. novembra bo v Cankarjevem domu Vrhnika

IGRAMO, KOT ZNAMO 2012
Spoznali bomo narodno-zabavne ansamble naših krajev, ki se bodo predstavili 
pred vami – občinstvom – in komisijo, ki bo podelila plaketo Našega časopisa.

Prijave in informacije: igramokotznamo@orel.si, 041/ 770 - 502F
E

S
T

IV
A

L



NAS CASOPIS 398/29.10. 2012 C M Y K 2

2 29. oktober 2012
elektronski naslov: nascasopis@zavod-cankar.si Občina Vrhnika 

Občina Vrhnika pripravlja na podlagi Zakona 
o prostorskem načrtovanju (Ur. l. RS, št. 33/07, 
108/09) Občinski prostorski načrt občine Vrh-
nika (v nadaljnjem besedilu: OPN). Postopek 
se je uradno začel dne 27. 9. 2007, ko je začel 
veljati Sklep o začetku priprave Občinskega 
prostorskega načrta občine Vrhnika (Naš časo-
pis, št. 341/07, 106/08). 
Nekaj časa je že minilo odkar je bila podana za-
dnja informacĳa o poteku priprave OPN, zato 
najprej podajamo kratek pregled dosedanjega 
postopka:
- izdelava obveznih strokovnih podlag: anali-

za stanja in teženj, analiza razvojnih možno-
sti, študĳa ranljivosti prostora (avgust 2007);

- zbiranje pobud za spremembo namenske 
rabe zemljišč do dne 7. 11. 2007;

- priprava Izhodišč Strateškega dela OPN ter 
Meril za vrednotenje pobud; oba dokumenta 
sta bila sprejeta na Odboru za urejanje pros-
tora ter varstvo naravne in kulturne dedišči-
ne (8. 11. 2007) ter na Občinskem svetu Ob-
čine Vrhnika (29. 1. 2008);

- izdelava Urbanističnega načrta za poselit-

veno območje Vrhnika - Sinja Gorica - Verd 
- Mirke (julĳ 2008);

- priprava Osnutka OPN; dokument je bil po-
trjen na Odboru za urejanje prostora ter var-
stvo naravne in kulturne dediščine (dne 30. 
9. 2008);

- potrditev osnutka OPN s strani Ministrstva 
za okolje in prostor in pošiljanje nosilcem 
urejanja prostora (november – januar 2009);

- zbiranje smernic za načrtovanje OPN od no-
silcev urejanja prostora (januar – julĳ 2009);

- usklajevanja z nosilci urejanja prostora;
- izdelava sledečih strokovnih podlag: 
- Strokovne podlage za kmetĳstvo oz. za pose-

ge na najboljša kmetĳska zemljišča (novem-
ber 2009),

- Študĳa geološko pogojenih nevarnosti (april 
2010),

- Elaborat vzpostavitve nadomestnih habitat-
nih tipov (september 2010),

- Idejna zasnova južne obvoznice mesta Vrh-
nika (januar 2011),

- Strokovne podlage za konservatorski načrt 
za prenovo območja naselbinske dediščine 

Vrhnika – Trško jedro (marec 2011),
- Poplavna študĳa za območje občine Vrhnika 

(april 2011);
- Novelacĳa študĳe vrtač (april 2012);
- dopolnjen osnutek OPN in okoljsko poročilo 

poslana na Ministrstvo za okolje in prostor 
(marec 2011);

- pridobivanje dopolnilnih smernic Ministr-
stva za kmetĳstvo, gozdarstvo in prehrano 
– september 2011 do marca 2012;

- popravljanje dopolnjenega osnutka OPN (do 
javne razgrnitve);

- javna razgrnitev dopolnjenega osnutka OPN 
(17. 5. - 15. 6. 2012), javna obravnava 30. 5. 
2012;

- pregled poplavne študĳe na ARSO oz. Inšti-
tut za vode RS (maj 2011 - julĳ 2012);

- priprava stališč do pripomb in predlogov 
podanih v času javne razgrnitve (junĳ – sep-
tember 2012), objava stališč (oktober 2012);

- preverjanje ustreznosti okoljskega poročila 
na Ministrstvu za okolje in prostor oz. Mi-
nistrstvu za kmetĳstvo in okolje (v teku);

- popravljanje poplavne študĳe (v teku).

V nadaljevanju postopka sledi:
- javna razgrnitev okoljskega poročila (po pri-

dobitvi mnenja o ustreznosti);
- potrditev poplavne študĳe;
- priprava predloga OPN;
- pridobitev mnenj nosilcev urejanja prostora;
- pridobitev odločbe o sprejemljivosti vplivov 

izvedbe OPN na okolje;
- priprava usklajenega predloga OPN;
- sprejem odloka na občinskem svetu.
Postopek priprave OPN, zaradi obsežnosti 
akta ter strogih pogojev sektorjev varstva oko-
lja, narave, kulturne dediščine, voda ter kmetĳ-
skih zemljišč, zahteva ogromno časa.
Po sprejemu OPN se lahko občina kadarkoli 
odloči za postopek sprememb in dopolnitev 
OPN, ki bo zaradi že pripravljenega osnovne-
ga akta ter izdelanih strokovnih podlag krajši, 
kljub temu pa je še vedno vsakršen poseg od-
visen od Strategĳe razvoja občine Vrhnika za 
obdobje 2006 - 2020 ter okoljske problematike 
predvidenega posega.

Občina Vrhnika, Oddelek za prostor

Obvestilo občanom
Na uradnih straneh Občine Vrhnika si lahko 
ogledate razpis za sofinanciranje programov na 
področju kulture, športa, humanitarnih in mla-
dinskih dejavnosti, dejavnosti tehnične kulture 
in stanovskih organizacĳ, promocĳe in turizma. 
Na začetku športnih strani pa je objavljen an-
ketni vprašalnik o športnih panogah v občini. 
Prosimo, izpolnite ga v čim večjem številu.

Plinska vojna
»Plinska vojna se razvnema«, »Plin-
ska vojna pri tisočinkah evra« in po-
dobni naslovi se zadnjih   nekaj tednov 
pojavljajo v različnih medĳih. Gre za 
slikovito ponazoritev stanja na trgu 
zemeljskega plina po vstopu dobavite-
lja, ki je s precej nižjo ceno zemeljskega 
plina v rekordnem času prevzel več kot 
deset odstotkov tržnega deleža. 
Na cenovni izziv so se odzvali praktično vsi do-
bavitelji zemeljskega plina z nižjimi cenami. Pri 
tem se je v javnosti pojavilo bolj ali manj upra-
vičeno mnenje, da so distributerji do sedaj  »gu-
lili« potrošnike. Za takšne in drugačne sodbe 
pa je potrebno poznati ozadja. Plinski trg je bil 
v skladu z energetskim zakonom odprt že pred 
petimi leti. Takrat so lahko tudi tarifni oziroma 
gospodinjski odjemalci zamenjali dobavitelja. 
V celi Slovenĳi je to pravico izkoristilo zelo 
malo odjemalcev, v vseh teh letih le nekaj sto. 

Na Vrhniki pa ni bilo niti enega primera odho-
da, kar je gotovo posledica zelo konkurenčnih 
cen plina. 
Javno podjetje Komunalno podjetje Vrhnika, 
ki poleg nalog sistemskega operaterja distribu-
cĳskega omrežja, plin tudi dobavlja, je ves čas 
zelo pazilo, da so bile cene plina med najnižjimi 
v Slovenĳi, zadnjih nekaj mesecev celo najniž-
je. Novi ponudnik je ponudil za 20 odstotkov 
nižjo ceno, ki jo je nato še znižal. Potrošniki so 
seveda veseli vsakega znižanja, še posebej v 
času, ko se energĳa različnih vrst v glavnem le 
draži. Kako je potem možno toliko znižati ceno 
zemeljskega plina?
Odgovor tiči v dejstvu, da Gen-I kupuje plin 

na evropskih borzah, največji dobavitelj plina 
v Slovenĳi Geoplin pa kupuje precejšen delež 
plina preko dolgoročnih pogodb od ruskega 
Gasproma po cenah, ki so vezane na svetovno 
ceno na�e in posledično odvisne tudi od vsa-
kokratnega razmerja med dolarjem in evrom.  
Ob teh dejstvih se upravičeno postavlja tudi 
vprašanje zanesljivosti oskrbe s plinom. Poleti 

je plina dovolj, pozimi pa ga včasih tudi (z)-
manjka. Bralci se prav gotovo spomnĳo, kako 
je pred nekaj leti v ostri zimi skoraj vsa Evropa 
zmrzovala, v Slovenĳi pa gospodinjski odje-
malci razen poziva k racionalnejši rabi niso bili 
deležni nikakršnih omejitev. 
JP Komunalno podjetje Vrhnika ima z Geopli-
nom dolgoročno pogodbo, ki mu zagotavlja, da 
bodo njegovi odjemalci zemeljskega plina za-
nesljivo oskrbovani tudi v primeru ekstremno 
nizkih temperatur, pa tudi v primeru, ko bi iz 
drugih razlogov na evropskih borzah plina pri-
manjkovalo.
Vsekakor ima padec cen zemeljskega plina po-
leg takojšnjih neposrednih koristi za potrošnike  
in za gospodarstvo tudi dolgoročno korist. Ze-
meljski plin postaja z nižjo ceno še konkurenč-
nejši. Ob zadnjem povišanju cene kurilnega olja 
in hkratnem znižanju  cene zemeljskega plina 
je plin cenejši že preko štirideset odstotkov. Ob 
zamenjavi starejše peči na kurilno olje s sodo-
bno kondenzacĳsko pečjo lahko gospodinjstvo 
na leto prihrani tudi več kot polovico stroškov 
ogrevanja. 

Richard Beuermann 

Obvestilo odjemalcem zemeljskega 
plina
Javno podjetje Komunalno podjetje Vrhnika 
obvešča svoje odjemalce zemeljskega plina, 
da bo cena plina od 1. oktobra 2012 do 30. 
aprila 2013 oz. do konca ogrevalne sezone 
0,3997 €/Sm3. Cena ne vključuje omrežnine, 
predpisanih dajatev in DDV.

Lojze Kos kandidat za 
državnega svetnika
Vrhnika, 18. oktober – Občinski svetniki so se 
na izredni občinski seji odločili, da med dvema 
kandidatoma za državnega svetnika (Janez Komidar 
in Lojze Kos) podprejo Kosa. Obenem so izvolili 
tudi štiri elektorje, ki bodo volili državne svetnike, 
to so Richard Beuermann, Janez Kikelj, Franc Mišič 
in Marjan Leon Možina. Volitve državnih svetnikov 
bodo potekale 21. novembra. (gt)

Dopolnjen osnutek Občinskega prostorskega 
načrta Občine Vrhnika (v nadaljnjem besedi-
lu: OPN) je bil od 17. 5. do 15. 6. 2012 (30 dni) 
javno razgrnjen v prostorih Občine Vrhnika 
ter 30. 5. 2012 javno obravnavan v Kulturnem 
domu Ivana Cankarja na Vrhniki.

Javna razgrnitev in obravnava sta bili name-
njeni seznanitvi širše javnosti z dopolnjenim 
osnutkom OPN, mogoče pa je bilo tudi podati 
pripombe in predloge na razgrnjeno gradivo.
V času javne razgrnitve je bilo podanih 176 
pripomb in predlogov, ki jih je Občina Vrhnika 
skupaj s izdelovalcem OPN, LUZ, d. d., pro-
učila in do njih zavzela stališča.
Gradivo Stališča do pripomb in predlogov je 
dostopno na vpogled na spletni strani Obči-
ne Vrhnika, www.vrhnika.si ter na Oddelku 
za prostor Občine Vrhnika, Cankarjev trg 11, 
Vrhnika (1. nadstropje).
V gradivu so posamezne pripombe označe-
ne s številkami. Osebni podatki dajalcev pri-
pomb po Zakonu o varstvu osebnih podatkov 

ne smejo biti navedeni. Dajalci pripomb lahko 
za številko svoje pripombe poizvejo na Oddel-
ku za prostor Občine Vrhnika osebno v času 
uradnih ur, po telefonu št. (01) 755 54 39 ali po 
e-pošti na naslov alenka.lapanja@vrhnika.si.

Občina Vrhnika, Oddelek za prostor

Na podlagi 50. člena Zakona o prostorskem 
načrtovanju (Ur. l. RS, št. 33/2007, 108/2009, 57/
2012) in Sklepa o začetku priprave občinskega 
prostorskega načrta Občine Vrhnika (Naš ča-
sopis, št. 341/2007, Ur. l. RS, št. 106/2008) Ob-
čina Vrhnika javno naznanja 

JAVNO RAZGRNITEV IN JAVNO 
OBRAVNAVO 

OKOLJSKEGA POROČILA K 
OBČINSKEMU PROSTORSKEMU 

NAČRTU 
OBČINE VRHNIKA

Javna razgrnitev Okoljskega poročila k Ob-
činskemu prostorskemu načrtu Občine Vrhni-
ka bo potekala v času od dne 12. 11. 2012 do 
vključno dne 11. 12. 2012. 
Gradivo bo v tem času na vpogled:
• v prostorih Oddelka za prostor Občine Vrh-

nika, Cankarjev trg 11, Vrhnika (1. nadstrop-
je), po naslednjem urniku: ponedeljek, to-

rek, četrtek: 8.00–11.00 in 12.00–15.00; sreda: 
8.00–12.00 in 13.00–17.00; petek: 8.00–13.00, 
ter 

• na spletni strani Občine Vrhnika: www.vrh-
nika.si.

Javna obravnava bo potekala v sredo, 28. 11. 
2012, ob 17. uri v prostorih Občine Vrhnika, 
Tržaška cesta 1, Vrhnika (sejna soba v kleti).
V času javne razgrnitve ima javnost pravico 
dajati mnenja, pripombe in predloge na okolj-
sko poročilo in njegove priloge. 
Mnenja, pripombe in predlogi se podajo pisno 
in oddajo na naslednje načine:
• po pošti na naslov: Občina Vrhnika, Tržaška 

cesta 1, 1360 Vrhnika, 
• po elektronski pošti na e-naslov: prostor.ob-

cina@vrhnika.si,
• v sprejemni pisarni Občine Vrhnika,
• kot zapis v Knjigo pripomb in predlogov. 

Župan Občine Vrhnika
 Stojan Jakin

V Vrtcu Vrhnika še nekaj 
prostih mest
V Vrtcu Vrhnika se je v septembru sprostilo nekaj mest 
v oddelkih drugega starostnega obdobja.  Ker smo v 
vrtec sprejeli vse vpisane otroke, je trenutno mogoče 
takoj dobiti  mesto za otroke, stare od 3 do 6 let. Po-
samezna mesta so prosta v različnih oddelkih drugega 
starostnega obdobja  v enotah Žabica in Barjanček.  Če 
bi starši še  želeli vključiti svojega otroka v vrtec, lahko 
izpolnĳo  vpisni list, ki je  dostopen na spletni strani:  
h�p://vrtec-vrhnika.si/  in   ga oddajo na upravi vrtca. 
Na upravi vrtca starši dobĳo tudi vse dodatne infor-
macĳe  o vključitvi otroka v vrtec.

Marta Samotorčan, ravnateljica

NOVO NA VRHNIKI
- fitness 
- wellness, svet savn (turška, fiska, infra, 

biozeliščna), masaže

Več inf. na www.bjfit.si 
oz. info@bjfit.si
tel 031 373 500

Informacĳa o poteku priprave Občinskega prostorskega načrta občine Vrhnika

Stališča do pripomb in predlogov na dopolnjen osnutek 
Občinskega prostorskega načrta Občine Vrhnika
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Malokatera zgodba z Vrhnike je doživela tolikšno medĳsko  
zavzetost nacionalnih medĳev kot rimska tovorna ladja z 

ravnim dnom in strmima bokoma. Zanimanje je bilo celo tolikš-
no, da si je najdbo 8. oktobra ogledal minister dr. Žiga Turk, kar 
se je po besedah nekaterih zgodilo prvič, da bi minister obiskal 
arheologe na terenu. Pozornost si lahko razlagamo z nevsak-
danjo najdbo, kakršne včasih spremljamo na vrhunskih doku-
mentarnih programih, tokrat pa se je znašla na domačem pragu. 
Skoraj ni bilo občana, ki ne bi vedel za ladjo in ki ne bi dejal, 
kako jo bo zanimivo videti na suhem ali pa potem premeščeno 
v sosednjem ribniku. Verjetno pa se je le malokdo zavedal, za 
kakšno najdbo sploh gre: za tako imenovani moker les, ki ter-
ja posebno »nego«. Spomnimo se na najstarejše leseno kolo z 
okolice Verda, ki ga imajo še  vedno v posebni komori, da se 
ne bi posušilo in razpadlo. Moker les je namreč zelo občutljiv 
in vsakršni posegi vanj so vse prej kot blagodejni, zato je  razu-
mljiva tudi negotovost arheologov glede njegove premestitve v 
tako imenovani depozitorĳ v sosednjem opekarniškem bajerju. 
Za nameček so še odkrili, da je polovica ladje pod brežino, za 
kar pa ni ne denarja ne časa, da bi jo izkopali. 10. oktobra so zato 
predstavniki Zavoda za varstvo kulturne dediščine, Ministrstva 
za izobraževanje, znanost, kulturo in šport ter Muzej in galerĳe 
mesta Ljubljane sklenili, da se ladje ne premesti v depozitorĳ, 
ampak v tem trenutku ostane na kraju samem. 

Najdba svetovnega merila
Kot je pojasnil podvodni arheolog Miran Erič, naj bi šlo za naj-
manj  šestnajst metrov dolgo ladjo iz časa zadnjih desetletĳ pred 

našim štetjem ali 
prvih desetletĳ 
našega štetja. Raz-
bitina sega pravo-
kotno na desno 
brežino in je v več-
jem delu še vedno 
zakrita s sedimen-
ti, preostali del pa 
so natančno doku-
mentirali v tokrat-
nih raziskovanjih. 
»Posebnost ladje 
so železne spoj-
ke, s katerimi so 
v postopku grad-
nje spojili platice. 

Uporabljena tehnika potrjuje domneve o prevzemu tovrstnega 
spajanja kot nadomestila za zamudno šivanje.« Spomnimo naj, 
da so leta 1890 na Lipah na Ljubljanskem barju odkrili 30 me-
trov dolgo in 4,5 metra široko ladjo, a je imela spojene elemente 
s tehniko šivanja. Arheologi so leta 1998 sicer našli spojke tudi 
pri razbitini ladje Pri Bržič pod Blatno Brezovico, a je njihova 
interpretativna vrednost zaenkrat nična, saj ladje kronološko ni 
mogoče datirati. 
Uporaba spojk za namen spajanja je bila do odkritja ladje iz 
Ljubljanice znana le še pri dveh ladjah z Donave in Kolpe v Si-
sku. S tem ladja daleč presega lokalni in regionalni pomen, saj 
z ugotovljeno tehniko gradnje z železnimi spojkami predstavlja 
tako imenovani manjkajoči člen v raziskavah tehnologĳe grad-

nje  sredozemskega tipa plovil in razvoja ladjedelništva nasploh. 
Ladja z ravnim dnom in skoraj navpičnima bokoma je široka 
2,35 metra, ob straneh pa najvišje ohranjene stranice merĳo 40 

cm. Sodi v »družino« rimskih tovornih ladĳ, ki so  jih zaradi 
povečanih transportnih potreb po rimski osvojitvi začeli upo-
rabljati na rekah in jezerih. Gre za od 18 do 40 metrov dolgo 
in do 5 metrov široko plovilo z ravnim dnom, strmimi boki ter 
poševnim premcem in krmo, ki sta omogočala pristajanje na 
naravnih obalah in lažje natovarjanje tovora. Uporaba tovornih 
ladĳ takšnih  mer je rimski vojski zagotavljala nemoteno oskrbo 
enot s potrebnimi surovinami, gradbenim materialom, težkim 
orožjem ter v vrečah in sodih shranjenim živežem. Ladja je naj-
verjetneje opravljala transportno nalogo med pristaniščem na 
Dolgih njivah (pri avtocestnem izvozu na Vrhniki) in Prulami, 
nakar so tovor zaradi brzic med Litĳo in Radečami preložili na 
vozove in prepeljali po cesti do  zdajšnjega Novega mesta. Tam 
so tovor preložili zopet na ladje in ga odpeljali do glavnega regi-
onalnega oporišča v Sisku.

Se sploh zavedamo, kaj imamo?
Vrhničani sicer vedo, tako kot številni drugi okoličani, da je 
Ljubljanica in bližnja okolica bogata z arheološkimi najdbami, 
vendar pa, upam si trditi, večina nič več kot toliko. Razumeti je 
treba težo tega fenomena, ki Vrhniko postavlja na pomembno 
arheološko mesto v Slovenĳi, v skrajnem primeru celo na svetu. 
Iz nje in bližnje okolice namreč izhajajo arheološke najdbe, ki si 
jih ne bi sramovali tudi najboljši muzeji v regĳi ali celo na svetu.  
spoznajmo nekaj najdb, ki bodo potrdile našo trditev. 
Prvi primer je zagotovo leseno orožje – ost –, premazano s smo-
lo, ki so jo našli pred leti v Ljubljanici pri Verdu, katere starost 
ocenjujejo od 38 do 45 tisoč let in naj bi bila po nekaterih po-
datkih prva tovrstna najdba na svetu. Omeniti je treba, da so na 
Zaloki pri Verdu tri metre pod površjem zemlje našli ostanke ta-
bora lovcev iz 8. tisočletja pred našim štetjem, kjer si pozornost 
zasluži lobanja od 20 do 34 let stare ženske. To Zaloko po eni 
strani uvršča med najstarejša arheološka najdišča na Ljubljan-
skem barju, po drugi strani pa je lobanja pokojnice najstarejši 
datirani skeletni ostanek človeka iz Slovenĳe. Na Hočevarici pri 
Verdu so raziskovalci odkrili enega izmed doslej najstarejših do-
kazov o metalurški dejavnosti v jugovzhodnem alpskem svetu. 
Bakrene sekire izvirajo iz 4. tisočletja pred našim štetjem, rudo 
zanje pa naj bi prinašali prek Karavank ali Pohorja. Posebno 
omembo si zasluži tudi leseno kolo z osjo, ki so ga odkrili na 
Starih Gmajnah pri Verdu in naj bi bilo staro 5200 let, ter je kot 
tako zagotovo ena najstarejših najdb te vrste na svetu.
V rimskem času ne moremo spregledati rimske utrdbe na Dol-
gih njivah (zraven izvoza z avtoceste). Obdana je bila z obzid-
jem, znotraj pa  so bila a velika odprta skladišča. Zunaj je vodil 
na Ljubljanico pomol, prek katerega so na ladje nakladali to-
vor. Utrdba je bila predvsem prekladalna postaja, od koder so 
oskrbovali legĳe na severnem Balkanu in srednjem Podonavju. 
Njena vloga je po prvem stoletju našega štetja počasi ugasnila, 
središče življenja pa se je preselilo k cesti na Breg. Konec 3. sto-
letja so na Gradišču zgradili petkotno trdnjavo, v 4. stoletju pa še 
10-kilometrski obrambni zid po okoliških hribovjih. 
Vse zapisano še podkrepljuje na stotine drugih najdb iz najraz-
ličnejših obdobĳ, ki so jih našli v Ljubljanici: od keramike do 
orožja. Ob vsem tem se morajo Vrhničani resnično zamisliti, na 
kako pomembnem kraju živĳo in kako bogata je njihova pre-
teklost. Seveda se ob vsem tem nehote prikrade vprašanje: Kaj 
lahko od tega vidimo na Vrhniki? 
Muzej?
Lokalno vrhniško muzejsko društvo že dolgo časa vodi aktiv-
nosti v smeri vzpostavitve muzeja na Vrhniki, a ker je projekt 
povezan z velikimi finančnimi sredstvi, še ni prišlo do njegove 
realizacĳe. Drobno luč na koncu temnega predora pa bi lahko 
pomenila pripravljenost Muzeja in galerĳe mesta Ljubljane, da 
bi nekoč vzpostavili nekakšno mrežo stalnih razstavišč po bar-
janskih občinah, pri čemer bi lahko bila Vrhnika vzorčni primer. 
Kaj vse bi lahko našlo svoje mesto v muzeju na Vrhniki, lahko 
razberemo že iz predhodno zapisanega prispevka, govori se 
tudi o večini znamenite Potočnikove zbirke (arheološki pred-
meti iz Ljubljanice). Toda Ljubljana pogojuje prihod na Vrhni-
ko s primernim razstavnim prostorom. Znano je, da občina išče 
primerno vsebino za pritličje nekdanje konfekcĳe IUV, v okviru 
katerega je Zavod Ivana Cankarja Vrhnika lani novembra po-
leg športnih vsebin med drugim predlagal kot eno od možnosti, 
tudi to, da bi prostor namenili muzeju. Nekaterim je zamisel o 
muzeju še posebej všeč, ker bi na ta način celoten objekt dobil 
tudi vsebino, ki bi pritičala njegovemu poimenovanju: kulturni 
center. Ker gre le za idejo, bo potrebno vanjo vključiti še sogo-
vornike s Tržaške 1, kar pa naj bi se zgodilo v kratkem. 

Gašper Tominc

Podvodni arheologi na delu (foto Rok Šinkovec).

Arheološko raziskovanje Ljubljanice

ladja ostaja 
na dnu reke

Verd – Leta 2008 so pri obnovi brežine Ljubljanice pri čistilni napravi Tojnice naleteli na razbitino rimske 
tovorne ladje. V začetku letošnjega oktobra so se arheologi lotili njenega natančnejšega dokumentiranja, 
nakar naj bi jo prenesli v sosednji bajer nekdanjih glinokopov. Toda usoda je hotela, da je polovica ladje 
pod brežino reke, od koder pa jo zaradi pomanjkanja denarja  pa tudi časa zaenkrat ni mogoče odstraniti. 
Ladja bo zato  zaenkrat ostala na mestu samem. 

Prizorišče najdbe

Likovna rekonstrukcĳa rimske ladje iz Lip – podobna naj bi bila v 
Ljubljanici pri Verdu, le dan naj bi bila pol krajša (vir: Ljubljanica, 
kulturna dediščina reke, slika I. Dolinar, predloga A. Gaspari).

Na občini nad takšnim razpletom dogodkov niso najbolj navduše-
ni, predvsem zaradi potencialnih težav z brežino. Na pobudo lo-
kalne ribiške družine je že pred leti predlagala okoljskemu minis-
trstvu, da naj poskrbi za utrditev desne brežine Ljubljanice, sicer 
lahko pride do izlitja vode iz ribnikov v Ljubljanico. Leta 2008 so 
se na ministrstvu le lotili utrjevanja, a predhodne arheološke raz-
iskave so opozorile na izredno najdbo – razbitino rimske tovorne 
ladje. S tem je bilo utrjevanje brežine zaključeno, še preden se je 
sploh dejansko začelo. Da ne bo pomote: na občini so veseli ar-
heološke najdbe, malo manj pa dejstva, da bi ta ostala na istem 
mestu, kar bi imelo za posledico, da bi brežina še naprej ostala 
neutrjena. Podžupan Janko Skodlar meni, da bi lahko v skrajnem 
primeru prišlo do izlitja vode iz ribnika v Ljubljanico, kar bi lahko 
imelo za posledico ekološko katastrofo. Kot še dodaja, sedaj vrši 
pogovore z predstavniki okoljskega ministrstva, da bi našli neko 
skupno rešitev, ki bi bila v prid vsem: okolju in arheologom.
Sicer pa na občini podpirajo arheološke raziskave in upajo, da 
bodo nekega dne vse te najdbe lahko zavili v celofan turistične 
ponudbe, ki bi navduševala domačo in tujo javnost.

Rekonstrukcĳa lesenega prazgodovinskega kolesa, ki so ga našli 
na Starih gmajnah pri Verdu. Ne bodite presenečeni, če bo kje 
pisalo: prakolo iz barja pri Ljubljani. Vrhnika bo morala še veli-
ko postoriti, da bo kolo iz njenih nedrĳ dejansko »spoznano za 
njeno«.

Lobanja mlajše ženske iz Zaloke pri Ver-
du, ki velja za najstarejši datirani del člo-
veškega skeletja iz Slovenĳe (vir fotogra-
fije: Ljubljanica, kulturna dediščina reke, 
NMS, 2009).

Rimska pristaniška postojanka na Dolgih njivah – pri izvozu iz 
avtoceste (vir: Ljubljanica, kulturna dediščina reke, NMS, 2009, 
slika I. Rehar po predlogi J. Horvat).
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Pojdimo po vrsti, kakor je potekala zgodba. V 
Našem časopisu smo že večkrat pisali, da občina 
načrtuje nakup IUV-jeve konfekcĳe, vanjo pa naj 
bi med drugim premestila Cankarjevo knjižnico, 
ki trenutno domuje v premajhnem prostoru. Na-
črtovali so, da bo to »posebna« knjižnica, taka, ki 
bo imela »vonj po usnju«, torej bi v njen interjer 
vključili različne elemente nekdanje šivalnice, kot 
so mizice, stojala, drobni inventar … Kot so pojas-
nili v knjižnici, so v ta namen opravili popis pred-
metov in jih premestili v poseben prostor oziro-
ma nanje nalepili nalepke, ki označujejo, da so to 
predmeti v interesu knjižnice. Popis so predali ob-
čini, ta pa ga je posredovala stečajni upraviteljici. 
Toda kot pri učinku kotaleče se kepe je bilo na 
objektu iz tedna v teden več znakov vandalizma. 
Kmalu niso več »zadostovale« razbite šipe, tem-
več so v objekt tudi vdrli. In ko še to ni bilo dovolj, 
se je v njem začela zadrževati mladina. Nekateri 
bi sicer tudi to še dopustili, če ne bi vodilo v dru-
go skrajnost: razbĳanje in odnašanje inventarja. 
Po pričevanju neimenovanega vira je sredi belega 
dne pred konfekcĳo pripeljal kombi in nato od-
važal predmete iz njenih prostorov – večinoma 
kovinske predmete in obleke, ki so še ostale.

Črna sreda
Na občini smo se že pred časom pozanimali, 
kako je s tem, pa so dejali, da ne morejo nič, ker 
ne gre za njihov objekt. Vrhunec dogajanja je bil 
najbrž 10. oktobra, ko se je skupina iz Cankarjeve 
knjižnice, Zavoda Ivana Cankarja in lokalnega 
muzejskega društva odpravila k objektu, da se 
prepriča, v kakšen stanju je. Pred vrati konfekcĳe 
je spet stal kombi, vanj pa so ljudje odnašali pred-
mete, a izkazalo se je, da so bili to fantje iz usnjar-
skega muzeja v Šoštanju, da bi pobrali še preosta-
nek stvari. »Toda že mi pobiramo po smeteh,« je 
dejal eden od njih. Pogled v notranjost objekta je 
temu pritrjeval: vse je bilo razbito, prevrnjeno, 
odtrgano in izpuljeno. Na hodniku je smrdelo po 
človeških iztrebkih, v pritličju pa je bila na nekem 
območju vidna velika ožganina, ki priča, da je 
nekoč kar pošteno gorelo. V zgornjem nadstropju 
so odtrgali vrata dvigala, železni pokrovi pa so 
že zdavnaj pomahali v slovo. Ni lĳaka, ki bi bil še 
cel, fascikli so razmetani po prostorih, o kakšnih 
večjih elementih, kot so mize, stoli in podobno, 
pa ne duha ne sluha. Ekipa, ki si je tega dne prišla 
ogledat objekt, je bila zgrožena in ni mogla verjeti 
lastnim očem. Dodatno pa jih je šokiralo dejstvo, 
da je stečajna upraviteljica preostale predmete 
ponudila šoštanjskemu muzeju, ne pa Vrhniki. 
Na srečo so bili gospodje iz šoštanjskega muze-
ja tako uvidevni, da so sprevideli stisko Vrhni-
čanov (dobro sodelujejo z Muzejskim društvom 
Vrhnika) in obljubili, da bodo prevzete predmete 
popisali, nato pa jih vrnili Vrhniki. 
Nekdo se spreneveda
Glede na dejstvo, da želi občina objekt kupiti, se 
je začelo porajati veliko vprašanj, v glavnem pa 
so se vrtela okoli enega samega: kako se je lahko 
zgodil rop konfekcĳe. Najprej smo se obrnili na 
vrhniško policĳsko postajo, kjer so nam pojasni-
li, da so letos na območju konfekcĳe posredovali 
štirikrat. Obravnavali so vlom, tatvino, kaznivo 
dejanje poškodovanja tuje stvari in v enem pri-

meru kurjenje v objektu. To je seveda že zatečeno 
stanje, potrebna bi bila preventiva, kot je varova-
nje objekta. Policĳa nima te naloge, so pa dejali, 
da so okrepili patruljiranje mimo objekta. 
Kdo bi torej moral zagotoviti varovanje? Vse 
skupaj upravlja stečajna upraviteljica Industrĳe 
usnja Vrhnika Nataša Gibičar Toš, ki nam je v 
odgovoru pojasnila: »Glede vandalizma smo ves 
čas opozarjali vrhniško policĳsko postajo, prĳav-
ljali vlome; prosili smo tudi za dodatni nadzor 
ipd. Pri tem ne gre za tatvine, saj v šivalnici ni 
opreme, ki bi jo lahko odnesli. Gre za vandali-
zem lokalne mladine, ki je v objekt vlamljala in 
tam prirejala ‘zabave’. Občani bi bili šokirani, če 
bi vedeli, kaj so za seboj pustili njihovi otroci.« 
Dodala je: »Fizičnega varovanja nismo zagotovi-
li, ker ločitveni upnik ni bil pripravljen pokrivati 
teh stroškov. Ker bo celotno kupnino za navedeni 
objekt prejel ločitveni upnik, ne bi bilo prav, da 
bi s stroški varovanja obremenili splošno stečaj-
no maso.« Upnik je v tem primeru Abanka, kjer 
pa so se izgovorili prav na stečajno upraviteljico: 
»Celotno premoženje stečajnega dolžnika uprav-
lja stečajni upravitelj, ki mora poskrbeti tudi za 
varovanje in vzdrževanje stečajne mase (v tem 
primeru nepremičnine).« 
Zakaj Šoštanju in ne Vrhniki?
Zastavlja se tudi vprašanje, zakaj je bila zbirka 
ponujena šoštanjskemu usnjarskemu muzeju, če 
pa je Vrhnika s popisom predmetov, ki je bil nato 
poslan tudi Gibičar Toševi, že prej izrazila inter-
es nad njimi. Cankarjeva knjižnica je pred časom 
knjižnico od usnjarne kupila za dva tisoč evrov, 
med drugim pa je želela tudi recepture za obde-
lavo usnja, a je bila zanje izklicna cena 50 tisoča-
kov. Seveda si knjižnica tega ni mogla privoščiti, 
zato jih ni prevzela, tokrat pa je osupla ugotovila, 
da jih je stečajna upraviteljica brezplačno ponudi-
la šoštanjskemu muzeju. »Recepture so ocenjene 
pod postavko ‘tehnološki postopki’, na znesek 
50.000 evrov. To sredstvo se je prodajalo na več 
javnih prodajah in na koncu je bilo kot sredstvo, 
ki ga ni mogoče unovčiti, ponujeno v prevzem 
upnikom, nato RS. Nobeden od pozvanih ni po-
dal izjave, da sredstvo prevzema,« nam je sporo-
čila Gibičar Toševa. »Edini, ki je izrazil interes za 
prevzem, je Muzej usnjarstva Šoštanj. Ta je ravno 
v tem času prevzemal navedene recepture (gre 
za zelo obsežen arhiv), zato se je razširila dezin-
formacĳa, da se iz usnjarne nekontrolirano od-
našajo materiali.« Direktor muzeja Miran Aplinc 
nam je v telefonskem pogovoru dejal, da so jim 
recepture res ponudili. Zakaj njim in ne Vrhniki, 
pa ostaja vprašanje, na katerega stečajna upravi-
teljica ni odgovorila. 
Zgodba je zanimiva tudi v tem pogledu, da ima 
stečajna upraviteljica za upravljanje objektov ste-
čajne mase oblikovano »ekipo«, ki skrbi zanje na 
tak ali drugačen način. Vodja »ekipe« je večkrat 
zagotovil, da bodo predmeti, za katere so izrazi-
li interes, počakali na Vrhniko, potem pa so se 
porazgubili neznano kam. Namenoma? Kdo bi 
vedel.
Stečajno upraviteljico smo vprašali, ali nam lah-
ko pove približno oceno, koliko predmetov iz 
šivalnice se je sploh prodalo. Dejala je, da je bila 
oprema že pred dvema letoma prodana na več 

dražbah. To verjetno drži, toda ko si je pisec teh 
vrstic v začetku letošnjega leta ogledal objekt, je 
bilo v njem še veliko drobne opreme. Kje je ta 
končala in koliko evrov so iztržili zanjo? 

Zaprtje konfekcĳe
Posledica »črne srede« je bil ukrep, s katerim je 
stečajna upraviteljica v dogovoru z vrhniško ob-
čino, ki bo objekt kupila, vse dostope v zgradbo 
onemogočila. »Skupaj z nepremičnino je kupec 
kupil tudi premičnine (pohištvo), ki se na dan 
sklenitve pogodbe nahajajo v objektu.« V Can-
karjevi knjižnici pravĳo, da je ostalo le še nekaj 
stropnih inštalacĳ, ki jih bodo lahko uporabili za 
knjižne police, glavnina preostalega – kar so bili 
nabrali in »dali na stran« – pa je že zdavnaj do-
bila noge. 
Delavci IUV so bili tako še enkrat opeharjeni. 
Lahko bi rekli, da se zgodovina ponavlja v vseh 
ozirih. Prvič jih je okrog prineslo nekdanje vod-
stvo in je bilo na koncu za to celo plačano. Tokrat 
pa je domnevno zaradi slabega nadzora izpuh-
tela drobna oprema konfekcĳe in za to bo prav 
tako nekdo plačan. Znesek od prodanega glede 
na krizne razmere morda res ne bi pomenil ve-
liko, bilo pa bi vsaj moralno zadovoljstvo, da je 
delavcem in Vrhniki ostalo tisto, s čimer so si de-
setletja ustvarjali žulje na rokah. 

Gašper Tominc

Nekdanja finomehanična delavnica, ki je nepridipravi niso le po-
polnoma razmetali, temveč so iz nje tudi odnesli vse, kar je bilo 
vrednega. Na koncu so odtrgali celo železni pokrov jaška.

Ko smo si spomladi ogledali objekt, so tu še visele obleke. Razdejanje je na vsakem koraku. Ponekod so »zbiralci barvnih ko-
vin« kurili plastične ovoje kablov, da bi se dokopali do bakra. 

Verjetno niti en lĳak ni več cel. Velika ožganina priča, da je nekoč pošteno zagorelo.

Zbogom, usnjarstvo

Konfekcĳo usnjarne izropali
Še zadnje večje truplo nekdanje usnjarne je bilo oglodano do kosti. Nepridipravi 
so v preteklih tednih iz njene notranjosti marljivo odnašali različne predmete, ki 
bi utegnili imeti kakršnokoli vrednost. Nismo na mestu, da bi sodili, ali se je to 
dogajalo namenoma ali ne, čeprav se po Vrhniki govori marsikaj, toda dejstvo 
je, da je mesto s častitljivo usnjarsko tradicĳo ostalo tako rekoč brez usnjarskih 
predmetov, ki bi lahko zanamce spominjali na preteklost. Tudi Cankarjeva knjiž-
nica, ki skupaj z občino v tem objektu načrtuje novo knjižnico »z vonjem po us-
nju«, je ostala brez elementov, ki bi jih v knjižnici lahko uporabila. Toda kdo je 
pravzaprav dovolil krajo? 

Bodo nekdanji delavci in navadni 
upniki poplačani?
Konfekcĳo bo kupila Občina Vrhnika, a ker je 
upnica objekta Abanka, bo kupnina v višini do-
brega milĳona kapnila njej v žep. Zanimalo nas 
je, kdaj bodo delavci sploh poplačani, kajti us-
njarskih nepremičnin skorajda ni več (ostala sta 
le še »samski dom Verd«, ki se nahaja na občin-
ski zemlji, in industrĳska prodajalna). Stečajna 
upraviteljica je povedala, da je 5. oktobra vložila 
predlog za soglasje k plačilom stroškov postop-
ka, ki so nastali v času prisilne poravnave, torej 
tudi plač delavcev. Do zdaj je bilo poplačanih 50 
% teh stroškov, po zadnjem predlogu pa še 33 %, 
skupaj torej 88 % stroškov. 
Plačilo preostanka stroškov bo odvisno od višine 
tekočih stroškov, ki bodo do zaključka nastajali 
iz naslova ekologĳe (odlagališče nevarnih od-
padkov Rakovnik), saj je okoljsko ministrstvo 
odločilo, da je upravljavec odlagališča IUV v 
stečaju. 
Sicer pa navadni upniki ne bodo prejeli nika-
kršnega poplačila, ker so bile vse vrednejše ne-
premičnine obremenjene s pravicami ločitvenih 
upnikov (banke). Tudi prednostne delitve ne bo, 
saj bodo delavci, kot je že bilo pojasnjeno, prejeli 
poplačilo zadnjih treh plač pred stečajem v ok-
viru poplačila stroškov postopka, za odpravnine 
pa denarja žal ne bo. (gt)
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VRHNIKO je stresel POTRES

Vrhnika, 19. – 20. oktober – Scenarĳ dvodnevne 
občinske vaje, ki je vključevala lokalne enote 
zaščite in reševanja ter humanitarna društva, 
je predvideval, da je Vrhniko stresel potres 7. 
stopnje po evropski lestvici. Zagodilo naj bi 
se več različnih nesreč, na kateri so omenjene 
enote preverjale svojo usposobljenost.  Tako so 
v petek v dopoldanskem času v športnem par-
ku potekale predstvitve in delavnice humani-
tarnih društev, popoldne pa je sledilo praktič-
no preverjanje usposobljenosti enot zaščite in 
reševanja izpod ruševin v kamnolomu Podčelo 
ter v nesreči z nevarno snovjo v Verdu. Istega 
dne je bil zvečer predviden še nočni požar na 
Zaplani. V soboto zjutraj so enote hitele v Bev-
ke, kjer so se preskušale pri gašenju gospodar-
skega objekta, sredi dopoldneva pa v središče 
Vrhnike, na Klis, kjer je bil prikaz reševanja po-
nesrečencev z višin, ruševin in njihove oskrbe. 
Zaključek vaje s postrojem vseh sodelujočih je 
bil ob 14. uri v športnem parku, kjer so navzoče 
nagovorili predstavniki štaba Civilne zaščite in 
Gasilske zveze Vrhnika, ki so poskrbeli za orga-
nizacĳo vaje.  Poveljnik štaba CZ Viktor Raz-
drh je dejal, da so sodelujoči na vaji dokazali, 
da so pripravljeni tudi na najhujše ter da imajo 
za tovrstne razmere tudi primerno tehnično 
opremo. To sta mu v svojem govoru pritrdila 
še Branko Rajakovič iz skupine opazovalcev 
ter Elza Majcen, vodja izpostave Uprave RS za 
zaščito in reševanje Ljubljana. Usposobljenost  
sodelujočih je pohvalil tudi predstavnik krov-
nega »pokrovitelja« vaje – župan Stojan Jakin 
in izrazil upanje, da tovrstnega znanja ne bo 
potrebno uporabiti. V sklepnem delu zaključka 
zbora je zbrane nagovoril še Beno Svenšek iz 
GZ Vrhnika, ki je bil tudi eden od načrtovalcev 
vaje, ter ravno tako pohvalil sodelujoče ter se 
jim zahvalil za sodelovanje. Natančnejša anali-
za vaje bo sledila v naslednjih dneh. 

(gt, foto: ss in gt)

Prvi dan dvodnevne vaje so v športnem parku 
potekale različne predstavitve in delavnice. 
Med drugim je ekipa prve pomoči vrhniškega 
Rdečega križa šolarjem predstavila tehniko 
oživljanja.

Javnosti so se predstavili tudi vrhniški tabor-
niki…

… in skavti. V kamnolomu Podčelo so po scenarĳu vaje 
uprizorili reševanje izpod ruševin.

V reševanje so vključili tudi Slovensko vojsko 
in reševalne pse.

V Verdu je ob trku avtocisterne in traktorja pri-
šlo do razlitja nevarnih snovi. Voznika traktor-
ja so zato morali dekontaminirati.

Gasilci v posebnih zaščitnih oblekah prečrpa-
vajo nevarno snov. 

Gasilci so nevarno snov nevtralizirali s poseb-
no peno.

Požar na gospodarskem objektu v Bevkah – iz 
gorečega poslopja so rešili ponesrečenca in ga 
zdravstveno oskrbeli.

Gašenje gospodarskega poslopja

Za živino je poskrbel tudi živinozdravnik.

V blokovskem naselju na Klisu so uprizorili re-
ševanje z višine.

Oskrba ponesrečencev s strani zdravstvenega 
osebja in ekip prve pomoči RK.

Tudi gasilci so poskrbeli za ponesrečence.

Zbor vseh enot za zaščito in reševanje s tehnično opremo ter humanitarnih društev, ki so sodelovale na dvodnevni vaji Civilne zaščite.

Poveljnik štaba CZ Viktor Razdrh in župan Sto-
jan Jakin med nagovorom vseh sodelujočih na 
vaji.

Zahvala
Vsem udeležencem občinske vaje zaščite, reševa-
nja in pomoči »VRHNIKA 2012«, tako načrtoval-
cem, pripravljavcem, izvajalcem, opazovalcem 
kot tudi vodstvu vaje, izrekamo priznanje in po-
hvale za trud in prikazano znanje, ki so ga vložili 
v organizacĳo in izvedbo tega zahtevnega pro-
jekta, v katerem je sodelovalo preko 300 občanov 
in občank, organiziranih v prostovoljne enote ga-
silcev, društev, obveznikov Civilne zaščite, služb, 
podjetĳ in zavodov ter pripadnikov državnih 
enot zaščite in reševanja, sosednjih občin, policĳe 
in Slovenske vojske, ki so na razne načine vklju-
čeni v zaščito, reševanje in pomoč ob naravnih in 
drugih nesrečah. 

Poveljnik civilne zaščite Viktor Razdrh
Župan Stojan Jakin 
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Območje kamnoloma gradi gost oolitni apne-
nec, ki slovi kot homogen in kompakten mate-
rial, zato ne preseneča, da so se že zelo kmalu 
zavedali njegove vrednosti. »Od začetka inten-
zivnejše produkcĳe – od leta 1895 dalje, ko se 
je po ljubljanskem potresu pojavila potreba po 
večjih količinah kamenih agregatov, se je ma-
terial iz Verda uporabljal za izgradnje objektov 
nizkih in visokih gradenj. Tako ga danes upo-
rabljajo za beton, asfalt, malto, tampone in na-
sipe ob gradnjah železniških prog. Uporabljajo 
ga tudi pri sanacĳi in regulacĳi potokov. Poleg 
tega pa je zaradi svojstvene kemične sestave pri-
meren v obliki kamene moke tudi za izboljšavo 
kislosti tal,« je o glavni kamnini kamnoloma po-
vedal Komprej in dodal, da imajo tudi jalovino, 
primerno za zasipe in nasipe, kjer so potrebne 
velike togosti. 
Povprečna urna kapaciteta primarnega dela 
postrojenja je 100 kubičnih metrov materiala, 
odvisna pa je od kvalitete materiala in pogojev 
dela. Tako na izmeno predelajo okoli 700 kubič-
nih metrov materiala. Število izmen pa je odvis-
no od zunanjih potreb po materialih. 

Po sedanjem prostorskem planu Občine Vrh-
nika obsega raziskovalni prostor 65 ha veliko 
območje, kar bi v praksi pomenilo, da teoretično 

ne bi smelo biti problem z zalogami. »To je res, 
toda območje s koncesĳsko pravico izkoriščanja 
pa obsega samo 18 hektarjev in je zaradi veli-
kega povpraševanja v preteklih letih že dokaj 
izčrpano.« Zaloge oolitnega apnenca naj bi v 
kamnolomu zadoščale le še za nekajletno proiz-
vodnjo in oskrbo odjemalcev. »Širitev kamnolo-
ma je z vidika prostorskih in geoloških pogojev 
smiselna predvsem v smeri vzhod – zahod, saj 
bi se v tem primeru dejavnost oddaljevala stran 
od Vrhnike,« meni Komprej. »V rudarstvu je za-
radi specifičnosti delovanja smiselno imeti za-
gotovljene vire surovin za nekaj desetletĳ vna-
prej. Glede na uporabnost kamenega agregata 
– tolčenca za prihodnje napovedane povečane 
potrebe države pri izgradnji II. železniškega tira 
in vzdrževanja železniškega omrežja nasploh, je 
obstoj kamnoloma s takšno surovino na obstoje-
či lokacĳi posebnega pomena.« Družba Kamno-
lom Verd je glede na navedeno in na smernice 
Državnega programa gospodarjenja z mineral-
nimi snovmi, kjer je predvidena širitev pridobi-
valnega prostora, pričakovala, da bo nastajajoči 
občinski prostorski načrt to tudi upošteval. »Po 
javni razgrnitvi je bil obseg pridobivanja celo 
zmanjšan, kar je z vseh vidikov popolnoma ne-
sprejemljivo,« še pravi Komprej, ki je že vložil 

pripombe na podani predlog prostorskega načr-
ta in upa, da bodo upoštevane. »V nasprotnem 
primeru bomo priča začetku konca dejavnosti 
eksplotacĳe na tem območju, s posledicami, ki 
se jih nekateri absolutno ne zavedajo.«

 
Kamnolom je glede na svojo naravne danosti 
tako rekoč organsko povezan z gradbeno stro-
ko, za katero pa vemo, da doživlja hude čase. 
Posledično se je tudi težko izogniti krizi, ki se 
kaže v manj naročilih in plačilni nedisciplini. 
»Družba Kamnolom Verd d. o. o. deluje znotraj 

Skupine SŽ Železniško gradbeno podjetje Ljub-
ljana. Poleg nje so še SŽ ŽGP Beograd in SŽ GP 
Podgorica. Na ta način je dobršen del proizvod-
nje namenjen matični družbi za potrebe izvaja-
nja projektov na območju Slovenske železniške 
infrastrukture. Trenutno poslovanje tako rešu-
jejo izključno sinergĳski učinki iz razmerĳ med 
podjetji v skupini,« pravi Komprej. »Seveda pa 
je splošno poznano stanje na področju gradbeni-
štva tudi našo družbo močno prizadelo. Stečaji 
nekaterih naših večjih odjemalcev, zmanjševa-
nja povpraševanja po agregatih in plačilna ne-
disciplina pogoje poslovanja močno otežujejo. 
Ugotavljam, da se pogoji poslovanja drastično 
poslabšujejo, kar je tudi posledica pogojem ne-
prilagojene zakonodaje, tako na področju ste-

čajnih postopkov, plačilne discipline, kakor tudi 
postopkov pri pridobivanju dovoljenj za posege 
v prostor, ki posledično zavirajo razvoj in inve-
sticĳe.« Kot še pravi Komprej, se je družba na 
spremenjene pogoje odzvala tudi z delno pri-
lagoditvĳo števila zaposlenih in z zniževanjem 
stroškov proizvodnje. 

Kamnolom pri sosedih Virjanih ne uživa ve-
likega ugleda, predvsem zaradi miniranja in 

tovornega prometa. Komprej pravi, da izvajajo 
omilitvene ukrepe v smislu prilagajanja tehnik 
miniranja Za vsako miniranje izvedejo seiz-
mične meritve, spremembe geometrĳe kopa pa 
izvajajo s terestičnim laserskim skeniranjem. 
»Ukrepe proti prašenju izvajamo tudi na izhodu 
iz kamnoloma, kjer je montirana pralna napra-
va, ki vsak kamion opere preden odpelje iz kam-
noloma. Zavedamo se tudi neustreznosti cestne 
infrastrukture, zato želimo čim večji del proizve-
denih količin odpeljati po železnici. V letošnjem 
letu načrtujemo, da bomo odpeljali več kot pol-
ovico materiala po tirih. V zvezi s to problema-
tiko poudarjam, da podpiramo vse aktivnosti, 
ki bi v čim krajšem času izboljšale promet skozi 
naselje.«       Gašper Tominc, foto Blaž Uršič

Fotorepotraža – kamnolom Verd

Surovine je dovolj, manj pa soglasja k širitvi 
Po geoloških raziskavah ima kamnolom v Verdu še dovolj materiala za naslednjih nekaj desetletĳ, toda kot kaže se trenutno 
nahaja njegova usoda na pomembni tehtnici. Nov občinski prostorski načrt namreč ne predvideva njegovega širjenja, še več, 
Matjaž Komprej, direktor kamnoloma pravi, da bi lahko prostorska omejitev pridobivanja surovine pomenila začetek konca 
dejavnosti izkoriščanja na tem območju.

Trgovina Modest, Stara cesta 19, 1360 Vrhnika

PRVA OBLETNICA

Praznujmo skupaj – z vami in za vas!
Ob nakupu enega ali dveh izdelkov vam priznamo 20 % popusta.

Akcija velja od 2. do 17. 11. 2012.
* Ob nakupu 3 izdelkov vam najcenejšega podarimo.

3 za 2*
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PRIJAVNICA ZA MIKLAVŽEV IN BOŽIČNO-NOVOLETNI SEJEM 2012

Termini sejma (obkrožite dneve, na katerih želite biti udeleženi):
MIKLAVŽEV SEJEM:                               MIKLAVŽEV SEJEM:                     BOŽIČNO-NOVOLETNI SEJEM: 
1. petek, 30. november 2012 2. sobota, 1. december 2012 3. sobota, 22. december 2012
od 15.00 do 19.00 ure od 10.00 do 18.00 ure od 10.00 do 18.00 ure

Lokacija: Sodnijski trg, Vrhnika, rok prijave: 16. november 2012

1. Podatki o razstavljavcu

Polni naziv:...................................................................................................................................................

Ulica in hišna številka: ..................................  Poštna številka in kraj: ..................................................

E-pošta: ...............................................................  Mobitel: ........................................................................

Davčna št:. ..........................................  Davčni zavezanec (obkroži):  ................................   DA       NE

2. Razstavni in prodajni program (vrsta prodajnih artiklov):

......................................................................................................................................................................

......................................................................................................................................................................
Imam svojo stojnico (obkroži):      DA       NE

3. Cena za najem stojnic:
cena za najem stojnice znaša 10,00 eur (z DDV), sejemska pristojbina znaša 10,00 eur (z DDV). 
Izdelovalci domače in umetnostne obrti, ki ustrezajo kriterijem umetnostne obrti Obrtne zbornice 
Slovenije so plačila najema stojnice oproščeni. Znesek plačate na dan sejma.

4. Prijava na sejem:
prosimo, da izpolnjeno prijavnico z vašim podpisom vrnete na naslov:
Zavod Ivana Cankarja za kulturo,
šport in turizem Vrhnika, Tržaška cesta 9, 1360 Vrhnika,
do 16. 11. 2012. Prijavi priložite potrdilo o registraciji in potrebna dovoljenja za prodajo izdelkov na sejmu.
Dodatne informacije: Mateja Podlipec, mobitel: 040 524 640, e-mail: turizem@zavod-cankar.si

5. Izjava: potrjujem prijavo, sem seznanjen in sprejemam pogoje sodelovanja.

Kraj in datum: .....................................................................

Organizator: Podpis in žig najemnika:
Zavod Ivana Cankarja 
za kulturo, šport in turizem Vrhnika 

FA
BR
KA
 ID
EJ

Razpis za sodelovanje na 
Miklavževem in Božično 
novoletnem sejmu 2012 
na Vrhniki

Zavod Ivana Cankarja za kulturo, šport in 
turizem Vrhnika objavlja razpis za sodelovanje 
na Miklavževem sejmu na Vrhniki 2012 in 
Božično-novoletnem sejmu 2012 v okviru 
prireditve »Veseli december na Vrhniki 2012«. 
Podrobnejše informacije, prijavnica in Pogoji 
sodelovanja na Miklavževem in Božično-novoletnem 
sejmu 2012 so objavljeni na spletnih straneh: 
www.zavod-cankar.si in  www.vrhnika.si. Prijav po 
16.11.2012 ne bomo upoštevali, hvala za razumevanje.

S spoštovanjem in prijaznimi pozdravi,
Zavod Ivana Cankarja za kulturo, šport in turizem Vrhnika. 

Za krajo šote do 10 let 
zapora
Zaradi vedno pogostejšega odnašanja šote iz 
Jurčetovega šotišča v Bevkah, so delavci Zavoda 
Ivana Cankarja Vrhnika vhodu na šotišče posta-
vil posebno »rampo«, ki onemogoča dostop do 
šotišča z raznimi delovnimi sredstvi, kot so sa-
mokolnice ali avtomobilske prikolice. Upajo, da 
bodo s tem dokončno preprečili prepovedano 
odnašanje šote. Obenem so zraven postavili še 
opozorilno tablo Krajinskega parka Ljubljansko 
barje:
»Jurčetovo šotišče je zaradi izjemnega naravo-
varstvenega pomena naravni spomenik znotraj 
Krajinskega parka Ljubljansko barje, na katerem 
je šotišč ostalo le še pol odstotka ozemlja parka. 

Zato Uredba KP Ljubljansko barje prepoveduje 
vsakršno odstranjevanje, požiganje in rezanje 
šote kjerkoli v parku. Uničevanje šotišča je zato 
kaznivo dejanje katerega storilca se kaznuje z 
denarno kaznĳo ali zaporom do 10 let.« (gt)

Obnova igral je potekala pred Slomškovo in 
staro Cankarjevo šolo, za kar je občina od-
štela dobrih 46 tisočakov (cena poleg igral 
vključuje še odstranitev starih igral, zemelj-
ska dela, ureditev podlag, zatravitev, zasa-
ditev dreves, popravilo ograje …). Sicer sta 
igrišči že nekaj časa nared, a na občini, da bi 
se izognili morebitnemu blatu, želĳo še mal-
ce počakati, da se površine dobro zatravĳo. 
Najbolj občutljive predele so celo ogradili s 
trakom, da jim bodo dali še nekaj več časa. 
Igrišči odlikuje inovativen pristop, ki je nastal 
na risalni deski vrhniškega arhitekturnega 
biroja Delavnica, d. o. o. Tisto pri Cankarjevi 
šoli sledi dosedanjim smernicam razgibanih 
igral, ki so na igrišču že bila, nekaj posebnega 
pa so igrala pri Slomškovi šoli, ki posnemajo 

koliščarsko kulturo. Tako bodo otroci lahko 
posedali na drevaku, se povzpeli v koliščar-
sko hišico ali se sprehodili po lesenem pomo-
lu. 
Trenutna obnova igral je prva faza, več naj 
bi sledilo v prihodnjem letu. Proračunska 
sredstva so v osnutku proračuna že zagotov-
ljena. Kot pravi Matej Černetič iz oddelka za 
družbene dejavnosti, se potegujejo tudi za ev-
ropska sredstva, ki naj bi jih »počrpali« prek 
LAS Barje z zaledjem. »Tako izbrani arhitekt 
kot izbrani izvajalec sta oba domačina, Vrh-
ničana, torej sta zasnova in izvedba plod do-
mačega znanja in dela. Mislim, da so se vsi 
vpleteni zato še posebej potrudili, saj so delali 
za svoj kraj in tudi za svoje otroke,« je še dejal 
Černetič. (gt)

Zanimivo otroško igrišče pred Slomškovo šolo 
– posnema koliščarsko kulturo, na informativ-
ni tabli pa je celo nekaj dejstev o njej.

Zamenjali so tudi igrala pred staro Cankarjevo 
šolo na Tržaški 2. 

Novi otroški igrišči kmalu odprti
Vrhnika – V Našem časopisu je v predprejšnji izdaji že pisalo, da se bo občina 
lotila obnove otroških igrišč ob koncu poletnih počitnic. No, obljubo je držala 
in v teh dneh naj bi otroci lahko začeli tudi veselo plezati po igralih. 

V pobrateni občini Gonars je 
v nedeljo, 14. oktobra, pote-
kala zabavna prireditev Festa 
d’Autunno, ki jo organizira 
lokalno združenje trgovcev 
in obrtnikov Proge�o Gonars 
Vivo. Tradicionalnega sre-
čanja so se v organizacĳi Za-
voda Ivana Cankarja Vrhnika 
udeležili župan Stojan Jakin, 
Ljudske pevke Trl’ce iz Ligoj-
ne in Otroška folklorna skupi-
na iz KUD Stara Vrhnika, in 

sicer z namenom, da bi krepili 
dolgoletno pobratenost, hkra-
ti pa iskali nove možnosti so-
delovanja in tkanja vezi.
V uradnem delu skupnega 
programa so navzoče nago-
vorili župan Gonarsa Marino 
del Frate, župan Vrhnike Sto-
jan Jakin, regionalni svetnik 
Alessandro Colau�i ter pred-
stavnik videmske pokrajine. 
Vsi govorniki so poudarili ve-

lik pomen povezovanja med 
pokrajinami in izrazili željo 
po dobrem sodelovanju tudi 
v prihodnje. Po uradnem delu 
prireditve so na trgu zaplesali 
člani Otroške folklorne skupi-
ne s Stare Vrhnike, nato pa so 
na odru zapele Trl’ce iz Ligoj-
ne. Te so s svojim nastopom 
med predstavnike oblasti in 
publiko vnesle veliko mero 
dobre volje in sproščenosti, 
sklenile pa so ga s pesmĳo Mi 

se imamo radi. 
Med skupnim kosilom sta 
župana obeh občin v spro-
ščenem vzdušju izmenjala 
številna mnenja in izkušnje 
ter se dogovorila za iskanje 
možnosti sodelovanja na po-
dročju turizma.

Fotografije: Joži Krvina 
(KUD Stara Vrhnika)

Besedilo: Marĳa Zakrajšek 
(Zavod Ivana Cankarja 

Vrhnika)

Poziv očividcem nesreče
V torek, 9. oktobra, se je na relacĳi Brezje–Dobrova zgodila prometna nesreča, v kateri je krivec 
pobegnil.  Če ste videli povzročitelja, vas prosim, če me lahko pokličete na: 041 739 433, Urška. 

Župnĳska Karitas Vrhnika v sodelovanju z Občino Vrhnika in 
Zavodom Ivana Cankarja za kulturo, šport in turizem Vrhnika in 
SAZAS-om Ljubljana organiziramo dobrodelni koncert

DVA NOVČIČA.
Dobrodelni koncert je namenjen kot pomoč družinam, ki so v hudi 
socialni stiski. 

Koncert bo v soboto, 24. 11. 2012, ob 18. uri v dvorani 
Cankarjeva doma Vrhnika.

Nastopili bodo priznani ansambli, pevci in solisti:
Pater Janez Ferlež, Vzgojiteljski zbor Župnĳskega vrtca, 
Simona Černetič - Aynee, Marko Nzobandora, Oktet Raskovec, 
Folklorna otroška skupina Stara Vrhnika, 
Folklorna skupina iz Hotedršice, Ansambel Ložanske Vrane, 
Ansambel Čepon, Ansambel Prosen

Vrhnika na obisku v pobratenem Gonarsu
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V nedeljo, 9. septembra 2012, se je v okviru kam-
niške povorke narodnih noš predstavila tudi 
sekcĳa narodnih noš z Vrhnike in okolice. Po-
sebne pozornosti sta bili letos deležni Ema Go-
ričan in Joži Krvina, saj je bila prva zmagovalka, 
druga pa finalistka natečaja v zavezovanju peč. 
Prireditev so zaznamovali še sončno vreme, do-
bra volja ter veselo vzdušje gledalcev in nasto-
pajočih.
Sekcĳa narodnih noš TD Blagajana se je tudi le-
tos udeležila vseslovenskega festivala, ki so ga 
v Kamniku priredili že 42. leto. Dnevi narodnih 
noš in oblačilne dediščine so se sicer začeli že v 
četrtek, 6. septembra, v štirih dneh pa so postre-
gli s široko paleto razstav, delavnic, tekmovanj, 
srečanj, sejmov in zabavnih dogodkov. Osrednji 
dogodek je že tradicionalno povorka narodnih 
noš, kjer se je tudi naša skupina že  šesto leto 
zapored predstavila z vrhniškim grbom in go-
renjskimi narodnimi nošami.
Tako smo v nedeljo v zgodnjem popoldanskem 
času krenili »veselo v Kamnik in urno naprej« 
po povorki. Poleg že uveljavljene ekipe narod-
nih noš iz sekcĳe TD Blagajana so se nam pri-
družili še člani Folklorne skupine Grof Blagaj 

iz Polhovega Gradca, avtobus pa smo si delili 
z Otroško folklorno skupino  s Stare Vrhnike. 
Slednji so se letošnje povorke prvič udeležili sa-
mostojno, otroškim nošam pa se je pridružilo še 
nekaj odraslih, med katerimi sta tudi zmagoval-
ka in finalistka natečaja za naj zavezano pečo v 
kategorĳi zavezovanja novih peč. Ema Goričan, 
zmagovalka, se je tako sprehodila na čelu celo-
tne povorke z  drugimi zmagovalci, Joži Krvina 
pa je pripadel prav tako laskav naziv finalistke. 
Poleg noš, kakršne so na območju Vrhnike nosili 
prebivalci pred več kot stoletjem, so Staro Vrh-
niko zastopali tudi pritrkovalci, ki so bili na čelu 
vpreg s konji in tako s prĳetnimi zvoki zvonov 
vabili na veseli dogodek, kot se to počeli že v 
starih časih.
Povorka je minila, kot bi mignil, saj sta lepo vre-
me in veselo razpoloženje poskrbela, da smo bili 
vsi dobre volje. Zadovoljstvo je prevladovalo na 
strani udeležencev,  pa tudi številnih gledalcev, 
ki so napolnili kamniške ulice. Kljub temu pa 
se, kot vedo povedati številni udeleženci, od-
ziv kamniškega občinstva ne more primerjati s 
sprejemom, ki smo ga deležni v Beljaku. 
Na povorki se je letos zvrstilo nekaj več kot  šest-

deset skupin oziroma okrog 2.000 nastopajočih 
iz Slovenĳe in tujine, predvsem sosednjih držav 
in republik  nekdanje Jugoslavĳe. Tudi letos so 
sprevod poleg različnih društev, folklornih sku-
pin in godb popestrile številne konjske vprege. 
Letošnja  zanimivost je bila brez dvoma skupina 
Indĳcev, ki so v Kamniku prvič predstavili tudi 
njihova tradicionalna oblačila.

S kamniško povorko zaključujemo še eno uspeš-
no sezono in za to  velja zahvala za sodelovanje 
TD Blagajana, podjetju Beno Tours, neutrudnim 
vodjem skupin in vsem udeležencem naše sek-
cĳe za obilico dobre volje. Se vidimo na novem-
brskem srečanju!

Tina Hajdinjak

Eva Goričan, zmagovalka natečaja za naj zaveza-
no pečo, (levo) in finalistka natečaja, Joži Krvina 
(desno), pred parado. (Foto: Jani Krvina).

Dobra volja je bila vidna na obrazih narodnih noš in tudi kamni-
ških gledalcev. (Foto: Jana Petek).

Povžarski  pritrkovalci s stare Vrhnike na vozu med čakanjem na 
začetek parade (foto: Joži Krvina).

Veselo razpoloženi člani Folklorne skupine Grof Blagaj iz Polho-
vega Gradca v kamniškem sprevodu

Turistično društvo Blagajana in sekcĳa 
narodnih noš

vabita na

SREČANJE NARODNIH NOŠ,
ki bo v četrtek, 22.11. 2012, v mali dvorani 

Cankarjevega doma na Vrhniki z začetkom 
ob 18. uri.

Ob zaključku letošnje sezone vabimo na ne-
formalno srečanje vse udeležence, nastopa-
joče, organizatorje in spremljevalce na pri-
reditvah ter vse, s katerimi smo sodelovali v 
preteklosti oziroma tiste, ki si želite sodelo-
vati v prihodnosti. Vabljeni tudi radovedneži, 
ki vas narodne noše zanimajo in bi radi o  njih 
iz prve roke izvedeli še kaj več.
Za dobro družbo, glasbo in pogostitev bo po-
skrbljeno, poleg tega pa si boste lahko ogleda-
li tudi fotografije in video posnetke s prejšnjih 
gostovanj.

Lepo vabljeni!

Dnevi narodnih noš v Kamniku

Vrhniške noše tudi letos v 
kamniškem sprevodu

Vabilo
TD BLAGAJANA VRHNIKA 
v sodelovanju s 
KLUBOM GAIA
organizira brezplačno jesensko predavanje

EKOLOŠKE REŠITVE ZA VAŠ VRT,
ki bo 8. novembra 2012 ob 18. uri  v mali dvorani Cankarjevega 
doma na Vrhniki. 
Predaval bo strokovnjak Davor Špehar.
Vse, ki vas tema zanima, prosimo, da se prĳavite do 5. 11. 2012, 
tako da pokličete na številko 041 843 000 
ali pišete na naslov drustvo.blagajana@kabelnet.net.

Vljudno vabljeni!

Obnova Starega malna
Kdo se še spominja pesmice »Ob bistrem potočku je mlin«? 
Verjetno malokdo. Naša želja je in kar že poslanstvo čutimo, da 
bi poleg pesmi Vrhničani ponovno zaslišali tudi mlinska kole-
sa v tistem našem Starem malnu, ki ga tako radi obiskujemo 
ob različnih priložnostih. Želja po okusnem kosilu ob zajezeni 
Beli, v senci mogočnih smrek, druženje s prĳatelji ali le spre-
hod, bi bili lahko še prĳetnejši, če bi se na koncu doline pod 
Lintvernom vrtelo vodno mlinsko kolo in bi mlinski kamni iz 
žita delali moko, v okolici pa bi se razlegal vonj po okusnih do-
mačih jedeh, pripravljenih iz te moke. Vsak bi lahko poskusil 
košček domačega koruznega kruha ali domov odnesel vrečko 
ravnokar zmlete moke. Zveni pravljično?
Turistično društvo Blagajana, točneje Odbor za prostorsko 
strategĳo Starega malna smo v sodelovanju s strokovno ekipo 
arhitektov, že pred časom »pognali kolesje« in si zadali ne tako 
lahko nalogo. Oživitev Starega malna. Združili smo znanje in 
energĳo ter na papir spravili osnutek. Ugotovljena in raziska-
na je že lokacĳa temeljev, znana je nekdanja podoba mlina in 
spremljevalne zgradbe, analizirali smo znano gradivo in vire, 
sledila je strategĳa prostorskega razvoja, v katerem smo razde-
lali možnosti in možne potenciale območja. Nadalje tudi mož-
nosti turistične koče, športnih aktivnosti in prostora za pikni-
ke, možnost dodatne turistične ponudbe z atrakcĳo Zmajeva 
pot in potencialno možnega eko kampa. Osrednja atrakcĳa ce-

lotnega področja bi bil seveda mlin, katerega bi bilo potrebno v 
celoti rekonstruirati in revitalizirati. Ta bi bil oživljen v skladu 
z načeli etnološke stavbne dediščine in tudi njegovo delovanje 
bi bil v končni fazi prikaz mletja, kakor so to počeli naši pred-
niki. Ob nalogi revitalizacĳe bodo raziskani tudi drugi primeri 
dobre prakse v Slovenĳi, pa najsi bo to na nivoju tovrstnega 
turizma ali v smislu živega muzeja na prostem. Slednji ima 
gotovo tudi didaktični pomen. Tako bo to spomenik kulturne 
dediščine in bo lahko bistveno prispeval k še večjemu obisku, 
ne le domačih, temveč tudi drugih turistov. V tem smislu ne bi 
napredoval le Star maln kot območje v ožjem smislu, temveč bi 
imel lahko precej koristi celoten vrhniški turizem, ki pa kakor 
vemo, v zadnji letih nazaduje. 
Poleg že navedenega smo se ukvarjali tudi z ureditvĳo pro-
meta in ostale infrastrukture ter navezavo na celotni turistični 
sistem Vrhnike v širšem pomenu. Promet je še posebno proble-
matičen in delikaten ter zahteva kar nekaj diskusĳe in seveda 
kompromisov med motornim in peš prometom. 
Torej, čeprav je videti, da se od našega zadnjega objavljene-
ga članka v občinskem glasilu ni zgodilo nič, temu vendarle 
ni tako. Idejna zasnova nastaja, napisana dejstva bodo morda 
lahko kmalu udejanjena, če bo le dobra volja pritekala iz smeri 
vseh dejavnikov, ki so v uresničitev te naše mlinske pravljice 
vpleteni. In tedaj bo tudi mlinarjeva družina imela svoj dom. 

Za TD Blagajana: Barbara Šinigoj

Taborniki rodu Enajsta šola smo šli v ZOO
Na prvi rodovi akcĳi smo taborniki 
obiskali ljubljanski živalski vrt. V so-
boto, 15. septembra, smo se navsezgo-
daj zjutraj  z avtobusom zapeljali do 
ZOO-ja.  Tam smo se nekaj časa igrali 
pingvine in medvede ter dajali videz, 
da so nekatere živali očitno že pobeg-
nile iz kletk. V živalskem vrtu smo se 
razdelili po vodih in si s pomočjo ži-
valske fotoorientacĳe ogledali surika-
te, opico Pike Nogavičke, žirafe, slone 
in  druge živali. Živalski vrt nam je 
razkazal tudi vodnik, ki nas je poučil 

o zebrah, nam pokazal šimpanze, ki so nas pozdravili s prho sline, in tistim še posebno 
pogumnim tabornikom okoli vratu ovil kačo. Pri igralih smo tudi pomalicali in se še 
malo poigrali, nato pa si po vodih ogledali še preostanek živali. V pričakovanju prvih 
vodovih sestankov smo se vrnili na Vrhniko.

Tara Milčinski Tenrek

Spomladanska 
akcĳa zbiranja 
papirja

Vrhniški skavti vas 
prosimo, da zbira-
te odvečni papir, saj 
spomladi načrtujemo 
veliko akcĳo zbiranja 
papirja! Več informa-
cĳ, komu bodo name-
njena zbrana sredstva 
ter kdaj, kje in kako bo 
akcĳa potekala, vam 
bomo še pravočasno 
posredovali.

Vrhniški skavti
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Mihaela Marolt iz podjetja DG69 nam je za-
upala, da so se odločili, da bodo dobavili sve-
že  sadje in zelenjavo  na kuharsko delavnico, 
ker verjamemo v kakovost svoje  ponudbe, ki 
jo potrjujejo tudi s štirinajstletno prisotnostjo 
na slovenskem trgu, ki je ne bi mogli doseči 
brez zaupanja svojih kupcev. Delavnica je bila 

namenja predvsem kuharskim mojstrom, ki 
so želeli izpopolniti svoje kuharske veščine z 
vključevanjem novih trendov. Tako so se nanjo 
prĳavili kuharski mojstri iz različnih sloven-

skih hotelov in restavracĳ, nekaj udeležencev 
pa je prišlo iz srednje šole za gostinstvo. 
Delavnico je vodil francoski kuharski mojster 
Franck Jeandon, ki si je izkušnje pridobival v 
nizu restavracĳ; začel je v St. Laurentu du Var, 
potem pri Maximu v michelinsko zvezdični 
restavracĳi Casino le  Lion Vert, pa v london-
skem Hiltonu, v Le Gavroche v Vancouvru, 
newyorški restavracĳi Nobu, leta 1995 se je 
preselil v London, kjer je skupaj z Alainom 
Ducassom odprl restavracĳo Monte’s Club. 
Od leta 2003 naprej je predaval na uglednem 
kulinaričnem inštitutu Le Cordon Bleu (šola 
slovi po odličnosti že od šestnajstega stoletja). 
Zdaj sodeluje tudi z najprestižnejšim podjet-
jem za križarjenja, z Regant Seven Seas Cru-
ises.
Kuharski mojster Franck Jeandon je obiskal 
tudi trgovino podjetja DG69 na Vrhniki in bil 
navdušen nad široko ponudbo svežega sadja 
in zelenjave. Pohvalil je tudi ponudbo  drugih 
izdelkov trgovine.
Udeleženci delavnice so sadje in zelenjavo 
podjetja DG 69 zelo pohvalili, saj sta  po  to-
plotni obdelavi odražala svojo prvotno  barvo 
in okus. (gt)

Najboljše za najboljše

Sloviti francoski kuharski mojster 
obiskal vrhniški DG69
Vrhniško podjetje DG69 je sodelovala na štiridnevni delav-
nici Master Chef, ki je potekala v Biotehniškem izobraže-
valnem centru v Ljubljani (BIC). Udeleženci delavnice so 
med drugimi sestavinami med kuhanjem uporabljali sadje 
in zelenjavo, ki jo je dostavilo vrhniško podjetje.

BJ Fit - Fitness & Wellness Center vam bo poleg spro-
stilnih in terapevtskih masaž nudil tudi svet savn s 
štirimi različnimi savnami (turško, finsko, infrar-
dečo in biozeliščno). Kot so pojasnili v KU-CI d.o.o. 
iz Horjula, ki je investitor, bodo trĳe profesionalni 
maserji poskrbeli za bogato ponudbo masaž in tako 

poskušali ustreči vašim željam. Klasična švedska ma-
saža vključuje manipulacĳo mehkih delov telesa in 
bo namenjena tistim, ki so psihično ali fizično obre-
menjeni. »Refleksna masaža stopal vpliva na spro-
stitev in ravnovesje celotnega telesa, športna masaža 
se osredotoča na posebne mišične skupine, aktivne v 
posameznem športu, ter s tem preprečuje in odprav-
lja morebitne poškodbe, relaksacĳska masaža pa je 
namenjena hitrejšemu odstranjevanju kislih presnov-
kov in tako preprečuje nastanek bolečin v mišicah. 
Ajurvedska masaža ima dolgoletno tradicĳo, saj njeni 
začetki segajo v peto tisočletje pred našim štetjem; 
prek terapĳ omogoča razstrupljanje telesa, uravno-
vešenje misli in čustev ter krepitev življenjske moči. 
Masaža shiatsu izhaja iz Japonske in pomeni pritisk 
s prsti. Terapĳa temelji na pritiskanju akupresurnih 
točk, vključuje pa tudi raztezanje in sproščanje mišic 
ter podpiranje šibkih področĳ. Masaža hot stone je 
masaža z vročimi vulkanskimi kamni, ki prek toplote 
spodbujajo krvni pretok ter hkrati mehčajo kožo in 
mišice, da te postanejo prožne,« je pojasnil Stane Kuc-
ler iz KU-CI d.o.o. 
Finska tradicionalna savna je najbolj vroča, saj dose-
že temperaturo od 90 do 100 stopinj Celzĳa ob pri-
bližno 20-odstotni vlažnosti, kar pospešuje presnovo, 
sprošča mišice ter krepi srce in ožilje. Turška savna 
prek vodne pare deluje na celo telo, ga razstruplja 
in omogoča izločanje škodljivih snovi. Temperatura 
je okoli 50 stopinj Celzĳa, vlažnost pa skoraj stood-

stotna. Biozeliščna savna z naravnimi aromami spro-
šča dihalne poti in omogoča intenzivno znojenje brez 
posebnih obremenitev za srčni obtok. Temperatura v 
tej savni se giblje okoli 60 stopinj Celzĳa, vlažnost pa 
dosega približno 60 odstotkov. Infrardeča savna delu-
je globinsko in tako pospešuje kroženje krvi v telesu; 

značilnost te savne 
je, da pri nižji tem-
peraturi dosežemo 
podobne rezultate 
kot v finski savni.  
Fitnes odpira svo-
ja vrata že ob 6.30 
in je odprt vse do 
22. ure. Površina 
njegovih prostorov 
je 250 kvadratnih 
metrov, zato lahko 
sprejme in omogoči 
vadbo veliko obis-
kovalcem. Fitnes je 
opremljen z najso-

dobnejšo profesionalno opremo matrix fitness serĳe 
G3 in je razdeljen na štiri dele: prostor za kardiovad-
bo (tekači, eliptiki, kolesa, spinnerji, veslači), prostor 
s trenažerji (omogoča treniranje posameznih mišičnih 
skupin), prostor s prostimi utežmi in različnimi fitne-
spripomočki (ke�lebell, TRX idr.) ter physio prostor 
(za vaje z lastno težo in raztezanje). »Da se boste v 
fitnesu dobro počutili, se pravilno rekreirali oz. treni-
rali, bodo poskrbeli izkušeni trenerji fitnesa, ki bodo 
prisotni vsak dan, lahko pa se odločite tudi za osebno 
trenerstvo. Dopoldne bo v fitnesu posebej organizi-
rana vadba za seniorje oziroma seniorke, mlade ma-
mice in ljudi močnejše postave. Naš cilj je, da postane 
BJ Fit - Fitness & Wellness Center središče vseh tistih, 
ki si prizadevajo zdravo življenje ter se zavedajo, da 
redna telesna vadba izboljšuje kakovost življenja in 
podaljšuje življenjsko dobo,« pravi Kucler, ki napove-
duje tudi, da bodo storitve do 15. novembra na voljo 
po posebnih akcĳskih cenah. 

Več o ponudbi lahko preberete na www.bjfit.si. (gt)

Delavnica Master Chief

Kuhar svetovnega 
formata Franck Jean-
don v »Degejevi« tr-
govini na Vrhniki.

Prvi Oberfest na Vrhniki
Vrhnika, 13. Oktober – Športni park Vrhnika je 
bil znova prizorišče zabave, tokrat prvega Ober-
festa na Vrhniki. Poimenovanje je zmes znanega 
oktoberfesta in Oberlaybach. Tekom zabavnega 
večera so nastopili trĳe ansambli. Sprva so pu-
bliko zabavali fantje iz Podlipe – Ansambel 4je, 
za njimi je mladino ogrel vrhniški raper Mulac, 
občinstvo pa so v zabavno noč zapeljali člani 
Mambo Kingsov. Pelo in plesalo se je do jutra-
njih ur. (gt)
Zahvala pokroviteljem 1. Oberfesta na Vrhniki
Tako zahtevno prireditev je dandanes nemogoče 
organizirati brez podpore sponzorjev. Tukaj ome-
njeni so se še posebej lepo izkazali: Zavod Ivana 
Cankarja ter Naš časopis.
Pred vami je seznam pokroviteljev, ki so nam 
omogočili omenjeno prireditev.
Pivovarna Union, Laško, G3 spirits, Denis ža-
gar d.o.o. – avtopralnica in vulkanizerstvo, Grig 
– igor gračner s.p., copy center d. o. o., Marolt 

beton d. o. o., First&OJ Vrhnika d. o. o., Modra 
pomoč – Bricelj Žiga s. p., Molek servis – Peter 
Molek s. p., M-Orel d. o. o., Sašo Brus s.p. – Papa-
tek gostilna, Radio 1, Varnost Arh, Rok Končan s. 
p., Blago mix, Ribiška družina Vrhnika, PGD Sta-
ra Vrhnika, Erms d. o. o., Jože Meden s. p., Blaž 
Drašler s. p. Ne smemo pozabiti na vse prĳatelje, 
starše, sodelavce… Hvala vsem !

RULA, Ivan Lapuh s.p. (BAR PR LEVU)

Ansambel 4je Raper Mulac v duetu z Slavišo Maksimovič - Maxo

Mambo Kingsi so pošteno razgreli občinstvo.

Združenje šoferjev in avtomeha-
nikov Vrhnika je v sodelovanju s 
PP Vrhnika izvedlo napovedano 
akcĳo ugotavljanja privezanosti 
otrok v avtomobilih. Z akcĳo smo 
želeli ugotoviti, ali se ob prevo-
zih otrok v vrtec oziroma šolo ti 
v avtomobilih ustrezno varnostno 
privezujejo. Preventivni nadzor 
je potekal 26. in 27. septembra v 
zgodnjih jutranjih urah na treh 
lokacĳah v Občini Vrhnika. Izva-
jali so ga člani ZŠAM Vrhnika in policĳe, ki so 
ugotovili, da je stanje na enem izmed območĳ 
zelo slabo. Jasno se je pokazalo, koliko časa si 
v jutranji naglici resnično vzamemo za svoje 
najmlajše. Izmed nadzorovanih 25 voznikov 
jih je pravila kršilo devet. V bližnji krajevni 
skupnosti, kjer domujeta vrtec in šola, se veli-
ko domačinov prav tako ni mudilo z varnost-

nim privezovanjem otrok in sebe.
Ugotavljamo, da so prekrški na-
slednji: neprivezanost enega ali 
več otrok in voznikov, otroci v vo-
zilu brez otroških sedežev in vož-
nja v prepovedano smer. Nekateri 
nevestni vozniki so kljub našim 
opozorilom prekrške nadaljevali 
tudi ob odhodu.
Izgovorov za nevestnost je veliko, 
toda velja se zavedati, da je izgo-
vor lahko v prihodnosti tragičen 

tako za otroka kot za vas. V tokratni akcĳi so 
udeleženci v prometu prejeli opozorila, v na-
slednjih pa bo policĳa tudi zakonsko ukrepa-
la. 
Zahvaljujemo se vsem, ki ste sodelovali v pre-
ventivni akcĳi.
Srečno vožnjo vsem občanom!

Franjo Čretnik, predsednik ZŠAM Vrhnika

Ogrožamo lastne otroke in sebe

Vrata odpira center dobrega počutja 
V industrĳski coni na Vrhniki, v poslovni stavbi Blagomixa, bo konec oktobra oz. v za-
četku novembra svoja vrata odprl BJ Fit - Fitness & Wellness Center. Zamisel o izgradnji 
centra je nastala v začetku maja, projekt izgradnje in gradbeno dovoljenje pa sta bila 
pripravljena avgusta, ko so se začela tudi prva rušitvena dela (skladišče in trgovina Bla-
gomix) ter izdelava strojnih in elektroinštalacĳ. Objekt je v celoti opremljen s prezrače-
valnim sistemom in klimatiziran, tako da vadbo omogoča tudi v vročih poletnih dneh.

Svetovanje s  pomočjo osho zen tarota in angelskih kart.

Prva individualna šola pozitivnega razmišljanja, 

delo z molitvijo, vizualizacijami in afirmacijami.

Tel: 031 218 979

elektronski naslov: vitalis70@hotmail.com 
(1,20 eur/min)
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Nekaj Vrhničanov, predvsem ljubiteljev in po-
znavalcev pisatelja Karla Grabeljška, se je zbralo 
v mali dvorani Cankarjevega doma. Zbrane je 
prvi nagovoril Janez Kikelj, predsednik Združe-
nja borcev za vrednote NOB Vrhnika, in sicer z 
naslednjimi besedami: 
»Današnji večer je eden izmed tistih, ko s kul-
turnim dogodkom počastimo spomin na naše 

zaslužne prednike. Karel Grabeljšek je bil oseba, 
ki je na več načinov vplivala na ljudi in družbo. 
Kot pedagog je delal z najmlajšimi, kot novinar 
je delal s tistimi, ki ustvarjajo zgodbe in poročajo 
o dogodkih, kot partizan je sodeloval z oseba-
mi, ki so nesebično zastavile svoja življenja za 
vseslovensko svobodo, za prihodnost, za vse 
nas. Kot književnik je popisal svojo življenjsko 

pot in svoj pogled na svet. S socialno tematiko 
je razgalil predvojno vrhniško družbeno situa-
cĳo. Prav tako je v svojih delih bičal slovensko 
razklanost in podleganje tujim vplivom. V črtici 
Balada o starem Korenu in njegovem sinu zelo 
čustveno pripoveduje o dvomu in razdvojeno-
sti, grozljivosti narodnega izdajalstva, ki so bili 
posledica predvojne zaslepljenosti, podžgane z 
omenjenim tujčevim vplivom. Z mladinskimi 
zgodbami je obdobje boja za slovensko svobodo 
približal vsem nam na sproščen in delno humo-
ren način. Moja partizanska oprema, Moje akci-
je ostajajo v spominu generacĳ šolarjev. Živimo 
v času, ko želĳo nekateri spremeniti pisano in 
pomnjeno zgodovino. Mi smo danes tukaj tudi 
zato, da jim po svojih močeh to preprečujemo! 
S prebiranjem Gabrovih del kažemo ožji in širši 
domovini svoje spoštovanje do izrednega knji-
ževnika in njegovih del, navdahnjenih z zgo-
dovinskimi prelomnimi dogodki. V njih lahko 
začutimo pekel, skozi katerega je moral živelj 
na sončni strani Alp, ko se je nadenj spravila 
nacifašistična zver ob podpori naših domačih 
farizejev.«
Po uvodnem nagovoru je Marĳa Iskrenovič 
predstavila Gabrovo težko mladost, njegova 
partizanska leta, življenje po vojni in njegovo 
pisateljevanje. Kot dolgoletna direktorica Can-
karjeve knjižnice je imela velikokrat priložnost, 
da se je z njim srečala, se pogovarjala in ga 
na ta način spoznavala. Zelo rad je obiskoval 
knjižnico, kjer je prĳetne trenutke preživel tudi 
z mladimi bralci ter jim predstavil in bral svoja 
mladinska dela. Iskrenovičeva je poudarila, da 
pisatelja Karla Grabeljška premalo cenimo in 
poznamo, čeprav je napisal okoli 27 resnično 
zanimivih del. To velja za Vrhničane in še bolj 
za druge Slovence. Ob koncu pripovedi pa je 
prebrala svoj slavnostni nagovor ob odprtju 
doprsnega kipa pred vrhniško lekarno in pred 
vhodom na Trg Karla Grabeljška. Videti je, kot 
da Gaber gleda in opazuje Vrhničane, kako hi-
tĳo mimo, saj je po tej poti vsak dan hodil tudi 
sam, sploh ko se je odpravil na »njegovo« Pla-
nino.
Naj poudarim, da smo o pisatelju Gabru spet 
izvedeli nekaj novega in zanimivega, tako da 
ga nekateri poznamo in cenimo še bolj. V avli 
Cankarjevega doma se je po literarnem več-
eru razvila razprava o pisatelju, njegovi pi-
sani besedi ter njegovem resnično premalo 
cenjenem poznanstvu v slovenskem knjižnem 
in pisateljskem krogu. Da je prelepi kultur-
ni dogodek v celoti uspel, sta poskrbela tudi 
Cankarjeva knjižnica Vrhnika in Zavod Ivana 
Cankarja Vrhnika.                              S. S.

Poznavalci in ljubitelji vrhniškega pisatelja Karla Grabeljška - 
Gabra

Janez Kikelj ob portretu Gabra

Marĳa Iskrenovič je o pisatelju 
povedala veliko novega.

Mlada violinistka Iza Oblak ob spremljavi Olge Zalokar

ZDRUŽENJE BORCEV ZA VREDNOTE 
NOB VRHNIKA

v sodelovanju z

OBMOČNIM ZDRUŽENJEM 
VETERANOV VOJNE ZA SLOVENĲO 

VRHNIKA - BOROVNICA
in

POLICĲSKIM VETERANSKIM 
DRUŠTVOM SEVER – 

ODBOR VRHNIKA - LOGATEC

ter pod pokroviteljstvom

OBČINE VRHNIKA

vabi na tradicionalno spominsko slovesnost 
ob dnevu mrtvih,

posvečene padlim slovenskim partizanskim 
borcem 

in 
drugim žrtvam naci-fašističnega okupatorja.

Slovesnost bo v četrtek, 
1. novembra 2012, ob 10. uri

pri spomeniku padlim borcem NOB 
na Drči.

ZB NOB Vrhnika

Uradne ure pisarne ZB NOB VRHNIKA, 
so vsako sredo od 10. do 11. ure in 
popoldne od 16. do 18. ure. Dobite nas 
na telefonski številki 755-20-01, lahko 
pa nam pišete na e-naslov zbnob.
vrhnika@gmail.com.
Člane združenja obveščamo, da smo 
ob izrednih primerih zunaj uradnih ur 
naše pisarne dosegljivi tudi na mobilni 
številki 030 696-818, kjer se vam bo 
oglasila podpredsednica ZB NOB 
Vrhnika ali vas poklicala nazaj. 

ZB NOB VRHNIKA

Večer Karla Grabeljška

Gabra premalo cenimo
Na predvečer obletnice rojstva vrhniškega pisatelja Karla Grabeljška - Gabra, 17. 
oktobra 2012, je ZB NOB Vrhnika že tradicionalno pripravilo literarni večer v 
spomin na pisatelja, ki ga je popestril kulturni program. O Grabeljškovem živ-
ljenju in delu je spregovorila velika poznavalka tematike in nekdanja direktorica 
Cankarjeve knjižnice Vrhnika Marĳa Iskrenovič. Nekaj odlomkov iz Gabrovih del 
je prebrala Nataša Oblak Japelj, za prelepo glasbeno spremljavo pa je poskrbela 
mlada violinistka Iza Oblak.

Gobarski piknik na Pokojišču
Prvi oktobrski konec tedna so Pokojiščani, 
Zavrhovci in Padežani znova poskrbeli, 
da je bilo na meniševski planoti živahno 
in veselo. Pri vaški brunarici so tokrat pri-
redili gobarski piknik, ki je  zaradi lepega 
vremena pritegnil  veliko obiskovalcev. 

Stregli so 
divjačin-
ski in go-
b a r s k i 
g o l a ž , 
m e d t e m 
ko je bilo 
p o l h o m 
t o k r a t 
m e n d a 
p r i z a -
n e s e n o . 
Le tošn ja 
jesen je si-
cer poka-
zala obilo 
naklonje-
nosti prav 
gobarjem, 

ki so tudi na omenjenem pikniku ponos-
no razkazovali svoj izplen. (dd)

Cankarjevo spominsko hišo bodo 
vendarle sanirali
Pred časom je namreč ob rob hiše zadel 
nek obrtnik s kombĳem in huje poškodo-
val streho, ki je v takšnem stanju ostala 
več mesecev. Medtem so hišo obiskova-
li šolarji, domači in tuji turisti, študĳski 
popotniki iz slovenskega zamejstva (ce-

lovška gim-
nazĳa) in od 
drugod (rim-
ska univerza), 
ki so si o za-
devi seveda 
mislili svoje. 
V primeru 
o m e n j e n e 
poškodbe je 
obrtnik ško-
do prĳavil na 
zavarovalnici, 
ki pa je šele 
konec sep-
tembra naka-
zala sredstva 

Zavodu Ivana Ivana Cankarja, ki skrbi 
za Cankarjevo spominsko hišo. »Sedaj 
lahko pristopimo k sanacĳi. Pričakujem, 
da bo v roku enega meseca popravilo iz-
vedeno,« zatrjuje direktor zavoda Boštjan 
Koprivec. (dd) 

Nenavadne bližnjice Jakobove 
romarske poti
Jakobova pot je starodavna romarska 
pot s ciljem v Santiagu de Composteli, ki 
sega v zgodnji srednji vek in katere del 
poteka tudi skozi Slovenĳo. Konec 90. let 
so ta del začeli obnavljati oz. znova ozna-
čevati prostovoljci, združeni v Društvu 
prĳateljev poti svetega Jakoba v Slovenĳi. 
Njihovo delo – nalepke, tablice ali minia-
turne školjkice, pritrjene na obcestno sig-
nalizacĳo, ograje ali drevesa – ste gotovo 
že opazili. Nekateri nad tem –  menda ne-
prĳavljenim – početjem  negodujejo, dru-

gi ga odobravajo, večini pa je, kot kaže, 
vseeno. To bi se  lahko kaj kmalu spreme-
nilo, saj so si na posameznih odsekih poti, 
ki sicer poteka po ustaljenih prometnicah 
in javnih površinah, nekateri gorečnejši 
privrženci začeli utirati bližnjice, ki niso 

po godu ne lokalnemu prebivalstvu, še 
manj pa državnim organom. Tako so ti, 
imenujmo jih »jakobinci«, avgusta prav 
revolucionarno premostili enega glavnih 
odtočnih jarkov, ki ščiti cesto od Bevk 
proti Kaminu pred poplavami. Most iz 
nekaj železniških pragov, jeklenice in 
večje železne traverze so umestili tik pred 
iztokom v Ljubljanico na ravno pravšnji 
višini, da bo ob prihodnjih povodnjih 
uspešno zadržala naplavine izpod Gra-
dišča in okolice ter preprečila prehitro 
odtekanje presežne vode, domačinom pa 
omogočila romantično veslanje do naj-
bližjega soseda in trgovine. Kako dolgo 
se bodo romarji še podajali k sv. Jakobu 
po tej gverilski bližnjici, bo verjetno na 
koncu odločil pristojni inšpektorat. (dd)

»Hribovec« Birt se iz gozda 
nikdar ne vrne s prazno ko-
šaro.

Na slabo stanje Cankarje-
ve hiše že dlje opozarjajo 
tudi turistični vodniki. 

Bližnjice do nebes ni, do sv. Jakoba pa je 
pri Kaminu.

Učenci dveh šol družno uredili 
zelišči vrt
Vrhnika, 26. september – Učenci Cankarjeve in Slomškove 
osnovne šole so družno preživeli sredino popoldne na šol-
skem zeliščnem vrtu. Pri OŠ Antona Martina Slomška je na-
mreč večja gomila, ki doslej ni imela posebne vloge, sedaj pa 
so jo učenci očistili, nasadili sadike zelišč in uredili potke. Kot 
so pojasnile učiteljice, so učenci vihteli motike in sadili v ok-
viru izbirnega predmeta sodobno kmetĳstvo oziroma krožka 
ekovrt. »Iz zelišč bomo delali čajne mešanice za k pouku ali 
pa za šolsko kuhinjo,« so odgovarjali na vprašanje smiselnosti 
tovrstnega vrta. »Sadike nam je podarilo zeliščarsko podjetje 
Hedera, gospa Plestenjak nam tudi sicer pomaga z nasveti. 
Poleg njih nam redno pomaga še Vrtnarstvo Breskvar iz Pod-
smreke.« Ravnateljica Slomškove šole Darja Guzelj je delo 
otrok pohvalila in dejala, da zgodbe ne bodo  končali le pri 
zeliščnem vrtu, pač pa načrtujejo tudi ureditev preostale oko-
lice – med drugim čaka na prenovo tudi ribnik. Zato bodo 7. 
decembra organizirali dobrodelni koncert, z izkupičkom kate-
rega naj bi stopili po poti do uresničitve zadanih ciljev. (gt)
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Župnĳski vrtec
Septembrske 
dogodivščine v vrtcu
Prvi mesec v novem vrtčevskem letu je 
minil zelo hitro. Začeli smo z uvajanjem 
novih otrok, ki so prvič obiskali vrtec 
oziroma novo skupino. Otroci so se med 
seboj spoznavali, se igrali bibarĳe, ob ka-
terih so zelo uživali in navezovali medse-
bojne stike. Spoznavali so nove igralnice, 
vzgojiteljice ter se igrali z »novimi« igra-
čami. Ker pa vsi vemo, da se septembra 
začne jesen in z njo pridejo tudi deževni 
dnevi ter meglena jutra, smo v skupini 
Zvončkov začeli raziskovati gozdna tla in 
travnike ob njih. Z otroki smo na zanimiv 
in prĳeten način opazovali življenje pol-
žev. Te smo naselili tudi v terarĳ v igral-
nico, za katere smo pridno skrbeli. Otroci 
so jim prinašali vodo, solato ter druge 
priboljške. Starejši otroci (Iskre, Plameni, 
Utrinki in Mavrice) so raziskovali svet 

pravljic. Podrobneje so spoznavali junake 
iz pravljice o Kekcu. Ogledali so si film 
Srečno Kekec, odšli pa so tudi v Kekčevo 
deželo pogledat, kaj počnejo hudobni Be-

danec, gospa Pehta, Mojca, Rožle in Brin-
celj. Pehta je otroke pogostila s toplim 
čajem in sladkim pecivom, Mojco smo 
rešili iz Bedančeve kletke, Brincelj nam je 
pokazal, kako deluje njegov dvižni most 
ter kako hiter je njegov tobogan, Rožle 
je otrokom povedal skrivnost, Bedanec 
pa bi nas kmalu ujel v svojo past. Večina 
otrok je bilo zelo pogumnih in so ob ogle-
du dežele zelo uživali, med njimi pa se je 
našel tudi kakšen »strahopetni Rožle«.

Anja Treven in Jolanda Vehar

V počastitev dneva državno-
sti Republike Slovenĳe je OO 
SDS Vrhnika organiziral sre-
čanje svojih članov v obliki 
piknika 23. 6. 2012. V lepem, 
ne tako vročem vremenu smo 
se v prĳetnem vzdušju in raz-
položenju naužili dobre druž-
be, hrane in pĳače. Za naše 
nosne brbončice in želodce je 
poskrbel mojster Stane z do-

brotami z žara, poskrbljeno 
pa je bilo tudi za preganjanje 
žeje s pĳačo različnih okusov, 
za velike in male, za mlade, 
malo mlajše in mlade po srcu. 
Veselili smo se in zabavali dol-
go v noč z obljubo, da bomo 
s tradicĳo nadaljevali in v pri-
hodnje takšna srečanja pono-
vili še velikokrat.  

OO SDS Vrhnika 

29. 9. 2012 smo se na idejo dr. 
Franceta Cukjatĳa, predsed-
nika vrhniških seniorjev od-
pravili na izlet na Kozjansko. 
Zbrali smo se člani OO SDS 
Vrhnika in Borovnica. Bilo nas 
je poln avtobus. 
Prva postaja je bila vas Olimje, 
kjer smo si ogledali cerkev in 
staro lekarno. Sprejela sta  nas 
minister za notranje zadeve 
dr. Vinko Gorenak  in pater. 
Druga postaja je bil grad Pod-
sreda, ki nam ga je prestavila 

ga. Iva. Najprej smo  se ude-
ležili degustacĳe vin iz Kleti 
Zorenč – Hohnjec, nato smo si 
ogledali nekaj razstav v lepo 
prenovljenem gradu. Sledil je 
ogled Svete Gore nad Bistri-
co ob Sotli. Zaključek celo-
dnevnega izleta smo sklenili v 
vinskem hramu Vinotoča Ber-
kovič, kjer smo bili deležni ko-
sila in vsega, kar sodi zraven. 
Pot nas je vodila domov mimo 
Brežic po dolenjski avtocesti. 

OO SDS Vrhnika

Vabilo
OO SDS Vrhnika vas 
vljudno vabi na druženje 
in klepet 
ob kandidaturi dr. Milana Zvera 
za predsednika Republike 
Slovenĳe

9. novembra 2012 od 16. ure na 
Sodnĳskem trgu na Vrhniki. 

Veseli bomo vašega obiska.

Občinski odbor SDS Vrhnika

Zakaj potrebujemo 
Zakon o navĳačih?
Ste že bili kdaj na nogometni tekmi? Na ti-
stem pravem nogometnem derbĳu kot sta 
Olimpĳa - Maribor? Ko so na tekmi tudi 
prave navĳaške skupine kot so Green Dra-
gonsi in Vĳole? Sama sem bila, mislim, da 

sicer samo enkrat, že dolgo nazaj. Ne spomnim se več, kdo 
točno je igral, se pa spomnim, da je bilo fino. Veliko smo na-
vĳali, ploskali, se smejali, jezili, malce tudi ozmerjali sodnika 
(predvsem atĳi), jedli kokice (ne vem zakaj), mlajši so pili sok, 
starejši obvezno pivo. Bilo je tudi veliko družin skupaj z otro-
ci. Res je, da je fante (mogoče) sam nogomet bolj zanimal kot 
nas punce, ki nam je bilo vseeno, kdo je naredil prekršek in 
ali se je igralec znašel v prepovedanem položaju. Me smo raz-
pravljale bolj v smislu: kdo je bolj »luškan«, kateri ima boljšo 
frizuro in lepšo postavo – punce pač! Kakor koli, imeli smo se 
lepo in vse skupaj je bila ena lepa družinska dogodivščina.
Tako si tudi danes predstavljam nogometni derbi. Vendar se 
v nekaterih primerih žal zgodi, da strast, napetost navĳanja 
in zmerjanja preraste v nekaj več – v nekaj, čemur ne moremo 
reči navĳanje oziroma postane pravo huliganstvo in vandal-
sko razgrajanje. Spomnite se samo zadnjega sobotnega no-
gometnega derbĳa v Mariboru med Olimpĳo in Mariborom, 
kjer so bili trĳe poškodovani policisti, več poškodovanih na-
vĳačev, nekaj tisoč evrov škode, izdani plačilni nalogi zaradi 
prekrškov, med drugim tudi denarna kazen za NK Maribor. K 
sreči ni bilo še hujših poškodb, kajti med navĳači so bile tudi 
družine z otroci in v njih so leteli najrazličnejši predmeti. Kdo 
je zmagal, se nihče več  ne spomni!
Preidimo k bistvu: še vedno nimamo zakona o navĳačih! Vsaj 
ne v tem trenutku, ko pišem to kolumno. Upam pa, da bo v 
državnem zboru končno že sprejet nov Zakon o pooblastilih 
in nalogah policĳe oziroma tako imenovani Zakon o navĳačih, 
ko boste brali tokratni Naš časopis. 
Ves čas v Pozitivni Slovenĳi poudarjamo in opozarjamo, da 
je tak zakon nujno potreben in  da ga je potrebno sprejeti čim 
prej. Ne danes, ne jutri, že včeraj bi ga morali! Zakaj pravim 
končno? Ta tako imenovani »Vilfanov zakon« smo v Pozitivni 
Slovenĳi predlagali že spomladi, vendar ni bil sprejet. Ponov-
no smo o njem glasovali  septembra v parlamentu, vendar je 
bil  žal ponovno zavrnjen. Sicer je vlada  naš predlog zakona 
označila za »dobrodošel in da z zakonom ni nič narobe«, pa 
vendar, lahko rečem, da so bili brez pravih argumentov. Očit-
no je bil glavni in edini razlog le ta, da ga pač niso predlagali 
oni! Takrat sem sama v razpravi rekla, da imajo naši »južni 
sosedje« lep pregovor, ki pravi: »Bolje sprečiti nego lečiti«. 
Mislim, da prevod ni potreben.
Če bi namreč “Vilfanov zakon” danes že veljal, in ga ne bi 
prelagali, bi se takim in podobnim zapletom, kot je bil sobotni 
v Mariboru, lahko izognili. Tisti navĳač, ki je v soboto na der-
bĳu pretekel igrišče s prižgano baklo in jo vrgel med gostujoče 
navĳače, si je pač upal na igrišče, ker je vedel, da bo samo v 
prekršku. Že danes ali jutri pa si bo lahko kupil novo vstop-
nico za novo tekmo. Z novim zakonom pa si navĳač najmanj 
šest mesecev, mogoče celo dve leti, ne bo mogel več kupiti 
vstopnice, niti priti na tekmo. 
Še za konec:  ker so pred nami dnevi, ko se z prižiganjem svečk 
spominjamo naših dragih preminulih, naj vam ob tem zaželim 
– če le imate možnost – preživite jih v krogu svojih najdražjih. 
Izkoristite vsak dragoceni trenutek zdaj in skupaj!

Vaša poslanka Alenka Bikar

Poslanka Alenka Bikar bo po novem imela poslansko pi-
sarno na novi lokacĳi, in sicer v pritličju Društva upoko-
jencev Vrhnika na Tržaški 12.

Jesenska tržnica v 
skupini Zvezdice
Septembrski dnevi so bili lepi in topli, 
tako da smo jih s pridom izkoriščali za 
dejavnosti na prostem. Na vsakodnevnih 
sprehodih smo si ogledovali vrtove in 
sadna drevesa ter se pogovarjali, zakaj je 
uživanje sadja in zelenjave pomembno za 
naše zdravje. Otroci so pripovedovali, da 
imajo tudi doma vrtičke, in tako smo se 
domislili, da bi se v vrtcu igrali tržnico.
Za izhodišče nam je služila pravljica 
Vide Brest Prodajamo za gumbe, ki smo 
jo vsak dan prebirali in si ogledovali sli-
kanico. Otroci so prinesli veliko razno-
vrstne doma pridelane zelenjave in sadja. 
Prinesene dobrote smo si skupaj ogledali, 
jih poimenovali ter razvrščali v košarice 

in škatle. Uredili smo si kotiček »jesenska 
tržnica«, v katerem so otroci vsak dan 
trgovali. Skupaj smo si pripravljali sad-
ne in zelenjavne krožnike, pokusili smo 
zeleni napitek iz banane in špinače, ob-
iskali smo trgovino Jurček in si ogledali 
ponudbo v »deželi zdravja« – oddelek s 

sadjem in zelenjavo. Zanimivo izkušnjo 
so otroci doživeli tudi ob okušanju raz-
lične zelenjave in sadja z zaprtimi očmi. 
Spoznavanje zelenjave smo povezali tudi 
z gibalnimi dejavnostmi. Igrali smo se 
FIT-didaktično gibalno igro Zelenjavna 
juha, krompir pa smo uporabili za zabav-
no štafetno igro. 
Projekt smo zaključili s kosilom iz naše ze-
lenjave. Na električnem kuhalniku smo kar 
v igralnici skuhali rdečo peso in zelenjavno 
juho, krompir in ribe pa so nam pripravile 
naše kuharice. Pri lupljenju, rezanju in ku-
hanju so otroci pridno pomagali, tako da je 
bilo kosilo še okusnejše. Otroci so obrok, 
v katerega so vložili svoj trud, pojedli z 
užitkom, v vsem tednu dejavnosti pa so se 
navadili tudi na nove okuse.

Vzgojiteljica Mateja Milosavljević 

Veseli tobogan v 
Barjančku
V tednu otroka so se v naši enoti na B-vho-
du dogajale dejavnosti, ki so otrokom še 
bolj popestrile dneve in skozi  ves teden 
so otroci s pomočjo vzgojiteljic res začuti-

li, da je teden namenjen res njim in samo 
njim. Nekateri otroci so povedali, da imajo  
v tistem tednu rojstni dan vsi otroci sveta. 
Izdelali smo čudovito dekoracĳo na hod-
niku, prehajali smo iz sobe v sobo (v vsaki 
so  potekale plesne, rajalne in socialne igre 
in vsak otrok se je lahko sam odločil, pri 
kateri bo sodeloval). En dan smo se odpra-
vili na Sv. Trojico in na poti so nas čakale 
različne naloge, ki so nas popeljale na cilj. 
Obiskalo nas je tudi gledališče Ku-kuc s 
predstavo Paket pika net, ob kateri smo se 
zelo zabavali. 
V petek pa smo, kot za zaključek, uprizo-
rili pravo pevsko prireditev – Veseli tobo-
gan. Res nas je na našem pravem odru po-
zdravljal en lep vesel tobogan. Že zgodaj 
sta nas vabila na prizorišče vesela glasba 
in pisano okrašen prostor. Otroci so se  s 

pomočjo napovedovalke spremenili v pra-
ve zvezde, slišali smo veliko različnih pes-
mic. Dve skupini otrok sta tudi zaplesali 
ob glasbi. Imeli smo tudi najmlajšo pevko 
Zalo, ki še ni dopolnila treh let, a nam je 
prav profesionalno zapela pesmico Sĳaj, si-
jaj sončece.  Končali smo s pesmico Periči-
ce, ki smo jo vsi skupaj zapeli in zaplesali.
Žejni, lačni, a še ni bil čas za kosilo!? Pogo-
stitev za vse je bila na našem igrišču; pili 
smo, pekli palačinke in kokice, za zdravje 
pa smo se posladkali še s sadjem. Prĳetno 
utrujeni smo po kosilu zadremali in neka-
teri, ne boste verjeli, so si peli, še preden 
so zaspali.
Vse vzgojiteljice in otroci menimo, da je 
treba tako družabno srečanje kmalu po-
noviti.
Lep Barjančkov pozdrav!                  Maja Hosta

Piknik v počastitev dneva 
državnosti Republike Slovenĳe

Izlet na Kozjansko
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Obisk otrok v gasilskem 
domu Verd
Nesreče in požari nikoli ne počivajo. Nanje mo-
ramo biti vedno pripravljeni in se z njimi zna-
ti tudi spopasti. Ob mesecu požarne varnosti 
smo gasilci Prostovoljnega gasilskega društva 
Verd  pripravili delavnice za najmlajše. Otro-
kom Župnĳskega vrtca in Vrtca Vrhnika - Eno-
ta Komarček, smo predstavili, kako se je treba 
obnašati ob nesrečah in požarih. Prek pravljice 
so spoznali prĳaznega gasilca, ki vedno prihiti 
na pomoč. Ob aktivnem sodelovanju otrok je 
čas v gasilskem domu hitro minil. Spoznali so 
gasilsko vozilo in opremo, postopke ob poža-

rih ter se pomerili v mini tekmovanju. Povezali 
smo se tudi s številko 112. Največje veselje  je 
bilo takrat, ko so najmlajši poprĳeli za ročnik 
in preizkusili, kako se gasi z vodo.
Namen sodelovanja z zaposlenimi in najmlaj-
šimi je, da si prek prĳetnega druženja in igre 
vtisnejo v spomin postopke, ki so jim  dorasli. 
Spoznali so, da gre dim vedno pod strop in da 
morajo otroci biti čim nižje ob tovrstni nesreči,  
zapomnĳo si številko 112 in glasno obvestĳo 
starejše na nevarnost. Prav tako se ne smejo 
skrivati v omare in pod mizo. 
Glasni so bili tudi pri gasilskem pozdravu Na 
pomoč. 
To je majhen kamenček v mozaiku znanja, ki 

ga lahko prek prĳaznih srečanj podarimo otro-
ku. Naloga  staršev, vzgojiteljev in učiteljev pa 
je, da to skozi celotno otroško in mladostniško 
obdobje nadgradite. Veseli smo bili vašega ob-
iska.
Za prĳetno druženje se zahvaljujem gasilcu 
Aljažu Zalarju, vzgojiteljicam in njihovim po-
močnicam. 
Z gasilskim pozdravom Na pomoč!

Franjo Čretnik,
mentor gasilske mladine PGD Verd

Babice in dedki na obisku
V sklopu tedna otroka smo v vrhniški vrtec 
povabili babice in dedke – v enoto Žabica so 
prišli na medgeneracĳsko druženje s svojimi 

vnuki. V naši skupini Miške smo jih pričakali 
z veseljem. Predstavili smo jim nekaj plesno-
gibalnih iger (Bela lilĳa, Rdeči rdeči tulipan), 
ki jih plešemo ob rojstnih dnevih, ter jim zapeli 
pesmico o prĳateljstvu. Prĳateljstvo druži tudi 
člane naše skupine med seboj; vsak dan ga ne-
gujemo in razvĳamo, tako kot se prĳateljstva 
spletajo med babicami in dedki ter njihovimi 
vnuki in se razvĳajo v posebno prisrčne odno-
se. Otroci so svoje babice in dedke povabili k 
skupni igri z igračami, ki jih imamo v skupi-
ni. Za konec smo jim podarili nekaj izdelkov, 
ki smo jih ustvarili v tem šolskem letu, in ura 
druženja je hitro minila. Še se bomo srečali, 
smo si obljubili, in že čakamo lepo vreme, da 
se podamo na skupni dopoldanski izlet.

Polona U. Jerebic

V društvu invalidov je v teh dneh delavno, 
kot že dolgo ne. Razlog je seveda jubilej, ki ga 
bomo ovekovečili na že tradicionalnem kon-
certu društvenih pevcev 1. decembra 2012 v 
vrhniškem Cankarjevem domu.
Naj spomnimo, katere jubileje praznujemo, saj 
jih je več. Pred 30 leti (1982) je dozorela zami-
sel, da bi se vrhniški delovni invalidi povezali 
ter skupaj reševali svoje težave in uresničevali 
želje. Ob podpori takratnih političnih struktur 
se je želja uresničila, začetno žezlo pa je v roke 
vzel gospod (takrat še tovariš) Janez Petrič, ki 
je bil na čelu društva skoraj 25 let. Medtem je 
društvo postalo eno od najbolj delavnih v ob-
čini, pa tudi republiška zveza je kmalu spo-
znala, da ima na Vrhniki ljudi, na katere se 
lahko zanese.
Po smrti Janeza Petriča je društvu nekaj časa 
predsedoval Janez Koderman. Novi predsed-
nik Ciril Podbregar in neumorna tajnica Mira 
Šinkovec sta sestavila uspešno ekipo, ki izpol-
njuje vse naloge zveze in članov društva, za 
kar je bilo tudi ustanovljeno. To je torej prvi 
praznik – praznovanje 30-letnice društva inva-
lidov.
Deset let po ustanovitvi, pisalo se je leto 1992, 
pa so se v društvu domislili, da je treba čla-
nom ponuditi še kaj. In tu je že drugi razlog za 
praznovanje – 20 let Mešanega pevskega zbora 
Društva invalidov Vrhnika. Ta si je z resnim 
delom pridobil ugled ne le v domačem okolju, 
ampak tudi širše. Že od začetka ga vodi Jože 
Jesenovec.
Jubilejev pa še ni konec. Po petletnem uvajanju 
se je zbor opogumil in priredil prvi samostoj-
ni koncert. Ti so si potem sledili vsako leto in 
koncert, ki ga zbor pripravlja decembra letos, 
bo že 15. po vrsti. Sodeč po obisku ima zbor že 
svojo stalno publiko. Ob tej priložnosti z vese-
ljem zapišemo še eno ime, to je Mirjam Suha-
dolnik, ki je vse koncerte povezovala, kot zna 
le ona, in v zadovoljstvo vseh.
Prav nič se ne hvalimo, če zapišemo, da v Slo-
venĳi verjetno ni drugega takega društva inva-
lidov, ki bi ob svojem siceršnjem delu imel svoj 
pevski zbor in še ansambel. Ta se je poimeno-

val po zaščitnem znaku društva – Detlca. An-
sambel ni dosti mlajši od pevcev, zadovoljuje 
pa potrebe društva in želje vseh tistih, ki imajo 
radi predvsem domačo muziko.
Ob kulturi so v društvu dejavni tudi drugi; 
naj izpostavimo socialno komisĳo, ki na tak ali 
drugačen način prispeva k ugledu invalidov 
na Vrhniki. Paradna podjetja na tem območju 
padajo kot domine in vse to močno vpliva na 
težave, ki jih rešujemo tudi v društvu invali-
dov.
Storili bi krivico, če na tem mestu ne bi omenili 
športnikov, ki nase opozarjajo v različnih pa-
nogah, ter uspešnega kolektiva s Poštne ulice 
6 na Vrhniki. Dovolj razlogov torej, da se v za-
četku decembra srečamo na slovesni prireditvi 
in se poveselimo. 

Kostanjev piknik
Poleg priprav na obletnico pa delo v društvu 
poteka po ustaljenih tirnicah. Ker je druženje 
članov tudi ena izmed oblik socialne dejavno-
sti, smo v ta namen organizirali tradicionalni 
kostanjev piknik, tokrat v Beli krajini. Prĳavilo 
se je skoraj 40 članov. Skupaj s člani MDI Idri-
ja - Cerkno smo se v četrtek, 11. oktobra, od-
peljali najprej do Črnomlja in se sprehodili po 
mestu. Potem pa nas je čakalo okusno kosilo 
oz. pojedina s kostanjem v Gostilni Barkovec 
v Malem Nerajcu blizu Dragatuša. Ob prĳetni 
glasbi smo tudi zaplesali in zapeli. Dan je kar 
prehitro minil.

Šport
Balinarji so bili spet zelo zaposleni, saj so z 
moško in žensko ekipo sodelovali na dveh tur-
nirjih: 29. septembra v Izoli, kjer so moški do-
segli 4. mesto in si prislužili pokal, 2. oktobra 
pa v Domžalah.
Naše društvo je tudi letos organiziralo območ-
no tekmovanje v pikadu, ki se je odvĳalo 6. 
oktobra v OŠ dr. Ivana Korošca v Borovnici. 
Sodelovalo je 9 moških in 5 ženskih ekip. Naša 
moška ekipa je bila zelo uspešna, saj se je uvr-
stila na državno prvenstvo, ki bo 3. novembra v 
Hrastniku.                      Društvo invalidov Vrhnika

Na podlagi Zakona o medĳih (Uradni list RS, št. 110/06 – UPB1), Statuta Občine Vrhnika (Naš 
časopis, št. 365/09), Statuta Občine Borovnica (Uradni list RS, št. 6/08), Statuta Občine Horjul 
(Uradni list RS, št. 18/00 in 12/01), Statuta Občine Dobrova - Polhov Gradec (Naš časopis, št. 
252/99 in 358/08) in Statuta Občine Log - Dragomer (Uradni list RS, št. 33/08) je bil na Občinskem 
svetu Občine Vrhnika dne 21. 6. 2012, na Občinskem svetu Občine Borovnica dne 12. 7. 2012, na 
Občinskem svetu Občine Horjul dne 14. 6. 2012, na Občinskem svetu Občine Dobrova - Polhov 
Gradec dne 26. 9. 2012 in na Občinskem svetu Občine Log - Dragomer dne 27. 6. 2012 sprejet

ODLOK
o spremembah in dopolnitvah Odloka o ustanovitvi in izdajanju glasila Naš časopis

1. člen

V Odloku o ustanovitvi in izdajanju glasila Naš časopis (Ur. list RS, št. 101/03, 65/05 in 69/10 
in Naš časopis št. 374/10) se v prvem odstavku 9. člena črta besedilo »na predlog komisĳe za 
mandatna vprašanja, volitve, imenovanja in administrativne zadeve občine, ki je ustanoviteljica 
izdajatelja«. 

Za drugim odstavkom 9. člena se doda besedilo, ki se glasi:

»Mandat predstavnikov komisĳe je vezan na mandat občinskega sveta in preneha v roku 90 dni 
po konstitutivni seji novega občinskega sveta. V tem času morajo novi občinski sveti imenovati 
nove člane komisĳe. Do izvolitve novih članov dotedanji člani opravljajo svojo funkcĳo.«

Dosedanji 2., 3. in 4. odstavek se ustrezno preštevilčĳo. 

2. člen

Odlok začne veljati petnajsti dan po objavi v Uradnem listu RS, objavi pa se tudi v Našem časo-
pisu, uporabljati se začne po konstituiranju novega občinskega sveta.

Št. 002-2/2005 (2-01)
Vrhnika, dne 21. junĳa 2012                              Župan 
     Občine Vrhnika  
      Stojan Jakin l. r.        
Št. 615-1/2010-24
Dragomer, dne 27. junĳa 2012  Župan
     Občine Log - Dragomer
     Mladen Sumina l. r.

Št. 900-0005/2012-3-13/7
Borovnica, dne 12. julĳa 2012  Župan 
     Občine Borovnica
     Andrej Ocepek l. r.

Št. 11-0014/2012-5 
Dobrova, dne 26. septembra 2012  Župan 
     Občine Dobrova - Polhov Gradec              
     Franc Setnikar l. r.    
              
Št. 902-0001/2012-3
Horjul, dne 14. junĳa 2012    Župan
     Občine Horjul
     Janko Jazbec l. r.

Teden otroka v Vrtcu Želvica
Teden otroka je bil v Vrtcu Želvica prav pose-
ben teden. Za otroke smo organizirali pestre in 
raznolike aktivnosti. Ker je gibanje del našega 
vsakdana, smo tudi tokrat lep sončen dan iz-
koristili in se odpravili na aktiven sprehod na 
Sv. Trojico. Da pa to ne bi bil običajen aktiven 
sprehod, smo ga nekoliko popestrili. Na na-
šem cilju smo se zbrale vse skupine drugega 
starostnega obdobja in pripravili spoznavni 
dan, saj je v vsakem oddelku kar nekaj novin-
cev. Vsaka skupina posebej se je predstavila na 
prav prisrčen način.
Vzgojiteljice smo pripravile jesensko glasbeno 
pravljico, ki so jo naši malčki z zanimanjem 
gledali in poslušali.
Naš pester zabaven program sta nam pope-
strili umetnici iz gledališča Ku-kuc s pred-
stavo Paket.net. Ob ogledu predstave sta nam 
sporočili poseben nauk: ‘Še veliko je zabavnih 
stvari, ki se jih lahko igramo brez televizĳe, ra-
dia, računalnika, telefona.’
Teden otroka smo  končali s petkovim dru-
žabnim dopoldnevom. Pridelki in plodovi, ki 

so jih otroci te dni vestno prinašali v vrtec, so 
pod spretnimi prstki otrok dobili nove podobe. 
Iz krompirja in kostanja so nastali ježki, miške, 
gosenice in druge zanimive živali. Najbolj pa so 
bili navdušeni nad strahci, izrezljanimi iz buč. 
Tudi naši kuharji niso pozabili na nas, saj so 
nam v tednu otroka spekli okusno in prav po-
sebno pecivo ‘živžav’.
Tako je teden otroka potekal v znamenju dru-
ženja, dobre volje, igrivosti in smeha. To so bili 
čudoviti dnevi, polni doživetĳ, novih spoznanj 
in otroškega veselja.

Brigita Žerjav
Društvo invalidov Vrhnika se pripravlja na 
praznovanje

Vabilo na koncert MePZ Društva invalidov Vrhnika
Vabimo vas na slavnostni koncert v počastitev 30-letnice DI Vrhnika, 20-letnice 
Mešanega pevskega zbora DI in 15. letnega koncerta, ki bo v soboto, 1. decembra 
2012, ob 18. uri v veliki dvorani Cankarjevega doma na Vrhniki.
Vsi vljudno vabljeni!                                             Društvo invalidov Vrhnika
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Cenjene upokojenke in spoštovani 
upokojenci!
Prihajajo turobnejši dnevi, vendar bo tako tudi več časa za 
druženje. Zato članice in člane DU Vrhnika vabim, da se več-
krat ozrete na oglasne deske z društvenimi obvestili, saj boste 
gotovo našli kaj zase. 
Zelo ste bili zadovoljni s kopalnim izletom v Strunjan, malo 
slabša udeležba pa je bila na oktobrskem izletu v Šmarješke 
Toplice. Vse, ki se radi kopajo, pozivam, naj se na izlete prĳavi-
jo pravočasno, vsaj 10 dni prej. Če ne bo vsaj 45 udeležencev, 
bo kopalni izlet odpadel.
V novembru bomo sproti obiskovali tudi mlinarja, tega mese-
ca pa se prav tako začne delavnica z naslovom Plesi v krogu, 
na kateri se bomo razgibali in uživali v prĳetni glasbi. Potekala 
bo ob četrtkih z začetkom ob 9. uri; prvi dve uri sta predsta-
vitveni, zato pričakujem, da jih boste obiskali in si za začetek 
ogledali, kako so plesi v krogu videti. Šele nato vas bomo vpi-
sali – ob določenem prispevku.
V novembru bo tudi delavnica, ki jo že dobro poznate in se je z 
veseljem udeležujete – izdelovali bomo čestitke za naše starej-
še. Naslednji mesec sicer komisĳa za izlete pripravlja program 
izletov za leto 2013, socialna komisĳa bo razdelila 30 huma-
nitarnih paketov in pripravila vse za prednovoletne obiske, 
zdravstvena komisĳa bo organizirala predavanje, komisĳa za 
kulturo bo vodila literarno-filmsko delavnico, glasbena skupi-
na v okviru te se bo pripravila za nastop v domu upokojencev, 
ob petkih pa bo spet potekala delavnica ročnih del. To pa se-
veda še ni vse … 

Napovedujemo:
- Vsak teden se bodo prostovoljke ob ponedeljkih zbirale na 

rednih srečanjih, kjer se bodo s koordinatorico dogovarjale 
za obiske in reševale probleme, ki jih bodo zaznale na tere-
nu.

- Balinarke in balinarji bodo vsak teden po urniku, od 14. ure 
dalje, trenirali na balinišču.

- Rekreativni pikado bo vsak ponedeljek ob 17. uri.
- Pohodniki in pohodnice se bodo rekreirali vsak torek; prvi 

in tretji Sončki, drugi in četrti Zimzelenčki, Vandrovke pa 
vsak torek.

- Od 19. oktobra bo vsak petek ob 9. uri delavnica ročnih del.
- Že 8. novembra bo začetek plesnih delavnic (plesi v krogu, 

primerno za gospe brez para), posebej pa bo potekala delav-
nica plesov v parih.

 - Novembra pripravljamo tudi zdravstveno predavanje.
- Od 24. oktobra bo potekala literarno-filmska delavnica, in 

sicer ob sredah v društvenih prostorih.
- Že 19. novembra bo spet na vrsti kopalni izlet v Šmarješke 

Toplice.

Na voljo smo vam ob sredah in petkih, zato se oglasite, prispe-
vajte kak predlog, dajte pobudo ali pa nas samo obiščite. Kdor 
še ni plačal članarine, ga prosim, da to stori nemudoma ali pa 
nas obvesti, da ne želi biti več naš član.
Za DU Vrhnika: Elica Brelih

Zimzelenčki na Krašnjem Vrhu nad 
Metliko
Po nevihti, ki je ponoči besnela nad Slovenĳo, se je začelo jas-
niti najprej proti Beli krajini in prav tam je bil cilj skupine Zim-
zelenčki – Krašnji Vrh.
Med vožnjo čez Gorjance, ko se odpre pogled na krajino, nas 
je kmalu prevzel tisti občutek naravne pristnosti, kot da priha-
jamo v čisto druge kraje. Vodička Sonja nam je prebrala verze 
Janeza Menarta iz Requiema, s katerimi bi lahko ponazorili 
trpko življenje Belokranjcev. Danes propada še tisto malo in-
dustrĳe, ki jim je dajala zaslužek. Postopoma se razvĳa turi-
zem, ki ga gradĳo na čisti in neokrnjeni naravi in skrbĳo za 
svojstveni regionalni razvoj.
Lepa krožna učna pot tik ob meji s Hrvaško z izhodiščem pri 
Radovici nam je ponujala prav vse. Že prvi postanek pri pla-
ninskem domu na Krašnjem Vrhu bi bil za koga lahko končni 
cilj, kajti tam pritegne dobra glasba, razgledni stolp ponuja 
lepe razglede, klini v plezalni steni dajejo občutek, da si nekje 
v gorah, Marinkin sendvič in borovničke pa te prĳetno okre-
pĳo. Ob odhodu smo pokusili še pogačo prĳaznih Belokranjk, 

ki so želele, da ostanemo kar z njimi.
Pot smo nadaljevali skozi gosto poraščene gozdove s kraškimi 
kotanjami, kjer potok Jamnik ob večjih vodah naraste in nato 
takoj ponikne. Videli smo udorno brezno Pečenjevka, globo-
ko 50 m, pa tudi Mlinško jamo. Vodni izviri in kali so pravo 
bogastvo kraškega območja, obnovljeni samotežni vodnjak pa 
prikazuje, kako do talne vode.
Drugi del poti je vodil bolj po obrobju gozdov, polnih gob, po 
jasah z brezami, med vinogradi in sadovnjaki, ter ponujal po-
gled proti Trdinovemu vrhu. V daljavi smo lahko videli Klek 
in vso Belo krajino.
Pri cerkvici sv. Urbana nad Bojanjo vasjo nam je gostoljubni 
g. Jakljevič ponudil pogačo, ki je tradicionalna kulinarična 
posebnost, ter nas z aperitivom povabil na turistično kmetĳo, 
kjer so nas pogostili z dobro obaro in ajdovimi žganci.
Zapisala: Ivanka Sluga
Foto: Jožef Miklavčič, Janez Cerk

Povzpeli smo se na Stari tabor
Turobno torkovo jutro s prvimi kapljicami nas ni odvrnilo, da 
ne bi poiskali del naše prelepe Slovenĳe, kjer je bila napoved 
vzpodbudnejša in že smo hiteli proti Primorski.
Naš vrli voznik Ivan nas je odložil v vasi Povir in avtobus pre-
stavil v Vilenico, kjer naj bi se vkrcali in vrnili na svoje do-
move. Naj bi!!! 

A lepo po vrsti. Najprej smo se skozi vasico napotili v breg,  se 
za nekaj časa prepustili uničevanju asfalta, a kmalu skrenili na 
lepo gozdno pot, ki nam je že takoj na začetku ponudila pre-
lep cvet jesenčka, ki  po navadi cveti konec maja ali v začetku 
junĳa. Nekateri bi rekli, da se mu je skisalo, a prepričani smo, 
da je letošnje sušno poletje naredilo svoje in fant je dobesedno 
zaspal. 
Nadalje smo sledili lepo označeni poti proti vrhu Starega ta-
bora in se na razpotju odločili za lažjo pot. Kmalu je sledila 
malica, ki je nam upokojencem nihče, z nobenim zakonom, ne 
more odvzeti.
Dobro podprti smo zagrizli še v zadnji breg in osvojili skalni 
vrh, kjer se srečuje več pristopnih poti, med drugimi tudi težja, 
ki se v zadnjih deset metrih na sam vrh povzpne v drzni pleza-
rĳi, zavarovani z jeklenicami in stopi. In tam je imel svoj pravi 
alpinistični nastop naš Vlado. Sam vrh nam je, kljub oblačne-
mu vremenu, nudil čudovite razglede od Matajurja, Golakov, 
Črnih hribov, pobočja Nanosa, Javornikov, Vremščice, Slavni-
ka in njegovih sosedov pa vse do morja Adrĳanskega. 
Naužili smo se ponujenih razgledov in sledil je spust proti Vi-
lenici, kjer smo ob poti, tokrat le z očmi, nabirali velike dežni-
karice, maslenke in celo en jurček se nam je ponudil. Zgradba 
zakraselega gozda se je neprestano spreminjala od hrastov do 
borovcev, vmes pa je gospodaril brin s svojimi mamljivimi zre-
limi modrimi jagodami.
In že smo zagledali skulpture pred vhodom v jamo Vilenico, 
se tam ustavili, si privoščili  kosilo iz nahrbtnika, kar pa je bila 
velika napaka, kajti nabrali smo si dodatnih moči in jo mimo 
presenečenega Ivana, ki smo ga  napotili na naš naslednji cilj, 
mahnili lipiškim lepotam naproti. Zaradi podaljšanja naše 
poti smo bili obilno nagrajeni, kajti ogledali smo si lahko kam-
nolom Lipica I z ogromnimi, že odrezanimi bloki lipiškega 
kamna, ki potuje po vsem svetu.
Pri kamnolomu smo vstopili v kraljestvo našega rodovniškega 
lipicanca, med  potjo so nas  spet spremljali jesenčki, pa meta, 
pelin in druge zdravilne rastline. Tik ob ogradi pri cesti nas je 
navdušila štiridesetglava čreda dirjajočih lipicancev, ki nam je, 
kot na predstavi, ponudila nastop poln gracioznosti, elegance 
in hitrosti. Lepšega zaključka si nismo mogli želeti.
Besedilo: Mili in Franci Jurca
Fotografije: Joža Miklavčič in Vlado Nikolić

SVIZCI smo spoznavali Slovenĳo
Z jesenskim začetkom šolskega pouka smo tudi SVIZCI začeli 
s svojo dejavnostjo. Letos smo se odločili, da bomo ponovno 
spoznavali Slovenĳo, saj se je v njej od naše upokojitve marsi-
kaj spremenilo. Zato smo obisku čez mejo namenili le en izlet, 
ko smo se spomladi odpeljali v Hrvaško Zagorje in Zagreb. 
Jesen smo začeli 6. septembra z obiskom Gorenjske:  ogledali 
smo si Kropo, Radovljico in Dovje - Mojstrano.
Zadnji izlet v tem letu pa smo namenili obisku Kamnika in 
njegove širše okolice. Kamnik smo sami že večkrat obiskali, 

ne da bi vedeli, kakšne zanimivosti se pravzaprav skrivajo v 
njem. Tokrat pa nas je lokalni vodnik vodil od ene znamenito-
sti do druge.
Čez prelaz Črnivec smo se odpeljali še na drugo stran, proti 
Zgornje Savinjski dolini in se ustavili v Gornjem Gradu, ki se 
ponaša z eno od največjih cerkva v Slovenĳi, katedralo, posve-
čeno sv. Mohorju in Fortunatu. V obisk cerkve je bil vključen 
tudi ogled verske zbirke v sosednjem, škofijskem dvorcu, kjer 
hranĳo več kot  tisoč starih podobic, stare molitvenike in stare 
slike. V nekdanjem obrambnem stolpu pa smo se čudili vnemi 

in zagnanosti domačina, ki zbira izdelke in predmete, ki so jih 
domačini stoletja uporabljali pri svojem vsakdanjem življenju. 
Marsikaterega od množice eksponatov smo prepoznali tudi 
mi, saj so bili del našega otroštva. Bili pa so tudi predmeti, ki 
so tipični za kraje v Zadrečki dolini. 
Zadnja postaja našega izleta je bil Mozirski gaj, kjer smo na-
leteli na razstavo buč velikank. Največja je tehtala  več kot 450 
kg. Cvetje na skrbno negovanih gredicah je že počasi odcveta-
lo, saj smo zakorakali v jesen.
To je bil naš zadnji izlet letos. Za prihodnje leto načrtuje odbor 
tri izlete. Žal pa bosta ekonomska kriza in vsesplošno varče-
vanje prizadela tudi našo dejavnost. Naši sponzorji (SVIZ in 
občine Vrhnika, Borovnica ter Logatec) nam ne morejo več po-
magati z denarnimi sredstvi, zato bo najbrž naše vsakoletno 
srečanje prihodnje leto odpadlo.
Vsem našim predstavnicam in predstavniku: Dragici, Stanki, 
Mari, Francĳu, Zalki, Viki  in Sonji  velja zahvala za vse oprav-
ljeno delo z našimi izleti in pohodi. Posebna zahvala pa velja 
naši Elici, ki drži v rokah vse niti pri organizacĳi celotnega in 
uspešno opravljenega dela. 
Napisala: Rada Pišler
Foto: Ivan Kalič

Sončki na Velikem Risnjaku 
Jutranje nebo so še prekrivale zvezde, ko smo se odpeljali 
proti Babnemu  Polju in naprej mimo Čabra do Bĳelih Vodic. 
Po nakupu vstopnic za NP Risnjak smo počasi zakorakali po 
Horvatovi stezi, ki se je komaj vidno, a vztrajno dvigala pod 
visokimi drevesi smrek, bukev, javorjev ... Z občudovanjem 
sem jih opazovala, kako kljubujejo času in kako malo po-
trebujejo zase. Našla so svoj dom sredi skal in pečin, ki jih je 
narava oblikovala v zanimive kraške oblike. Pot nas je vodila 
mimo Vučje jame in postajala vedno bolj kamnita, zožila se je 
v stezo, gozd je ostal pod nami. Skozi rušje smo se povzpeli 
do travnatega sedla, kjer stoji planinski dom. Na klopeh ob 
domu smo lahko pustili nahrbtnike in se zagrizli v strmino 
po stezi med skalovjem in rušjem proti skalnemu vrhu. Eden 
za drugim smo se vzpenjali, pod steno pustili palice, potem 
pa se povzpeli čeznjo ob jeklenici. Občutek, ko začutiš skalo v 
dlani, se je oprimeš in verjameš vanjo, je krasen. Enaki so bili 
tudi vsi naslednji trenutki, ko so noge varno prestopale skalne 
gmote, posejane do vrha. Pred nami se je odprlo obširno  ob-
močje gozdov in hribovĳ Gorskega Kotarja, v daljavi Snežnik 
in Snježnik, stene nad Kolpo … Do izhodišča smo se vrnili po 
poti čez  Medvjeđa vrata. Na poti domov sem med dremavico 
spremljala zaton dneva in vmes »videla« bele stene Velikega 
Risnjaka – gore, ki prevzame s kontrastom svojih barv, zelene 
in bele, in ga je treba vsaj enkrat videti od blizu. 
(Marĳa Dolinar, povzetek)

• Upokojenski kotiček • Upokojenski kotiček • Upokojenski kotiček • Upokojenski kotiček • Upokojenski kotiček • Upokojenski kotiček • 

Vzpon na Risnjak vodi skozi zakrasel gozd (foto: vr)
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Sončki v Kamniški Bistrici
V torek, 2. oktobra, je zjutraj kazalo zelo slabo. Odpeljali smo se 
proti Kamniku, da bi s Kranjskega Raka opravili vzpon na Veli-
ko planino. Vendar so temni oblaki pred nami kazali na dež in 
oskrbnik Jarške koče nam je po telefonu svetoval, naj ostanemo 
kar v dolini, čeprav smo imeli gori naročene pečenice z zeljem. 
Sledila je hitra sprememba  načrta in padla je odločitev, da gre-
mo po Koželjevi poti ob Kamniški Bistrici. 
Po daljšem postanku za kavo ob vznožju gondolske žičnice na 
Veliko planino smo ugotovili, da iz preperelih žlebov malo manj 
curlja. Iz nahrbtnikov smo potegnili dežnike in pelerine in se od-
pravili na pohod po Koželjevi poti. Najprej smo prečkali dolino 
Korošice, nato pa nadaljevali po stezi nad strugo Kamniške Bi-
strice. Ker nam je pogled zastiral dežnik ali pelerina, smo gledali 
bolj v tla. Koliko življenja  poteka pod nogami, pa tega v lepem 
vremenu ne opazimo! Tako smo srečali nekaj deset močeradov, 
ki so uživali v zanje najlepšem vremenu. 
Hojo po Koželjevi poti smo  končali pri najbolj impozantnem 
delu poti, pri Predaslju. Tam je reka Kamniška Bistrica zarezalo 
globok vintgar z ozkimi zavitimi koriti. Ker pa nismo kar tako in 
še deževati je ponehalo, smo se odpravili na drugo stran doline 
in si ogledali stransko dolino Kamniške Bele do slapu Orglice. V 
takem vremenu  je čas za odkrivanje majhnih biserov Slovenĳe.
Besedilo: Sonček (povzetek)

Izlet na Sv. Urh
Aprila je društvo zdravljenih alkoholikov Vrhnika organiziralo 
izlet na Sv. Urh.
Izleta se je udeležilo  veliko članov. Dan je bil lep in sončen, pri-
meren za hojo, ki je trajala nekaj ur. Vodnik iz Sostrega je bil 
prĳeten in spreten govorec, naš Jure, radi smo ga poslušali. 
Seznanil nas je z nastankom cerkve sv. Urha, spremembah na-
membnosti cerkve, najzanimivejša pa je bila tema o dejanjih in 
dogodkih med NOB na Sv. Urhu.

Ustavili smo se pri spomeniku »petih pušk« v Dobrunjah, ki po-
nazarja in spominja na ustanovitev Molniške čete, prve parti-
zanske čete v Slovenĳi, kateri je pripadal narodni heroj Jože Mo-
škrič. Njegovi posmrtni ostanki so pokopani v grobnici na Sv. 
Urhu. Pot smo nadaljevali po gozdu vse do vrha na Urhu. Med 
potjo je  nastal prĳeten  pogovor med udeleženci. Vodnik nam je 
razlagal o zgodovini in odgovarjal na naša vprašanja. Marsikdo 
med nami ni poznal tega Sv. Urha in kaj predstavlja spomenik 
NOB na njem.
Sv. Urh je hrib nad Dobrunjami, v severnem delu Golovca. Ime 
je dobil po cerkvi sv. Urha. Cerkev je posvečena nemškemu ško-
fu Ulriku. Zgrajena je bila v srednjem veku in obnovljena leta 
1728 v baročnem slogu. Od leta 1947 je kot spomenik NOB na-
cionalizirana. Leta 1992  jo je država vrnila Župnĳi Sostro.
V letih od 1955 do 1994 je bila v cerkvi muzejska zbirka o gro-
zodejstvih, ki so se dogajala na tem kraju. Cerkev so začeli ob-
navljati leta 2006. Ob denacionalizacĳi je bila muzejska zbirka 
prenesena v Mestni muzej v Ljubljani. Ploščad - spomenik je 
delo arhitekta Borisa Kobeta in kiparjev Zdenka Kalina in Karla 
Putriha,  ki sta izdelala vse kipe in reliefe.
Ob vrnitvi s Sv. Urha smo ubrali krajšo pot ali pa se nam je le do-

zdevalo da je krajša, saj smo bili prevzeti ob spoznavanju krutih 
dejanj, zato tudi hitreje hodili. Pod hribom v brunarici smo bili 
presenečeni, saj so nas postregli z domačimi flancati, ki jih je na-
redila g. Mateja, pa tudi čaj se je prilegel. Flancati so hitro izginili 
oz. smo jih kar sami pospravili, pa ne zato,  da bi jih bilo malo, 
temveč zato, ker so bili tako dobri. Hvala, Mateja. Kramljali smo 
med seboj, le Sv. Urha smo pustili pri miru. Dovolj je bilo že v 
preteklosti nasilja kolaboracĳe, pozabiti pa takšnih dogodkov le 
ne moreš. Še kratko slovo in naš izlet je bil končan. Posedli smo v 
avtomobile in se odpeljali domov. Na naslednjem srečanju DZA 
smo že kovali načrte za drugi izlet.
Društvo zdravljenih alkoholikov Vrhnika 
Marta

Na kopanju v Strunjanu
Niso vsi ponedeljki pusti, dolgi in črni. Ponedeljek, 17. septem-
bra, je bil za člane DU Vrhnika zelo prĳeten, vesel in morsko 
obarvan.  Kar  štiriinpetdeset članov se je v jutranjih urah od-
peljalo z avtobusom proti naši prelepi slovenski obali. Naš cilj je 
bil kopanje v Hotelu Svoboda v Strunjanu. Naše kopanje je bilo 
doslej v Šmarjeških Toplicah, in to enkrat na mesec in tako bo še 
naprej. Za september pa smo si zaželeli malo spremembe in se 
podali v Strunjan.
Ko smo prispeli v Hotel Svoboda, nas je predstavnica hotela 
lepo sprejela in nam zaželela prĳetno počutje v bazenu ali na 
sprehodu v bližnji okolici. Vsi člani smo se hitro preoblekli v 
kopalke in veselo poskakali v notranji bazen z ogrevano morsko 
vodo s temperaturo 32 stopinj Celzĳa.
Tisti, ki so pa malo bolj  pogumni in imajo radi malo hladnejšo 
vodo, so se kopali v zunanjem bazenu s 26 stopinj Celzĳa. Neka-
teri smo šlo tudi na krajši sprehod do zunanjega kopališča, ki je 
odlično urejen. Tam je zatočišče resničnega miru prav ob morju, 
sredi zaščitenega krajinskega parka.  Kar prehitro so minile štiri 
ure in že nas je čakalo okusno kosilo, ki nam je zelo prĳalo in 
prĳazno osebje nam je postreglo z osvežujočo pĳačo.

Hotel Svoboda, depandansa Vila Park, Vile in hotel Laguna so 
sredi borovega gozdiča poleg morja. Pravĳo, da imajo kar 2300 
sončnih ur na leto. V bližini so tudi soline, ki so stare več kot 
tisočletje. Zelo je poskrbljeno za šport in razvedrilo, tako da se 
gostje prĳetno počutĳo in za vsakega se najde zabava. Imajo 80 
km označenih pešpoti, dobro kulinariko in še bi lahko našteva-
la.
Vsi člani, ki smo se udeležili kopanja, se zahvaljujemo DU Vrh-
nika za tako lep in prĳeten kopalni dan. Hvala!!
Zapisala: Fani Šurca , Foto: Anton Sluga

Petindvajset let ženskega balinanja
V petek,  7. 9. 2012, je ženska balinarska sekcĳa DU Vrhnika 
praznovala petindvajseto obletnico svoje ustanovitve. Združilo 
se je nekaj  nekdanjih kegljavk in s pomočjo takratnega predsed-
nika Staneta Kogovška so leta 1987 ustanovile lastno balinarsko 
sekcĳo. V teh letih se je v društvenih vitrinah nabralo lepo šte-
vilo pokalov. Najbolj so vesele prvega, ki so ga osvojile leta 1988 
v Dragomerju, in tistega, ki so ga osvojile leta 1989 v Postojni. 
Prvič so postale slovenske prvakinje. 
Treningi in tekme so se vrstili. Prišlo je leto 2003, ko so s pomla-
jeno ekipo ponovno osvojile naslov državnih prvakinj. V svojih 
vrstah imajo še vedno osem ustanoviteljic, ki kljub visoki staro-
sti – več kot osemdeset let – še pridejo na balinišče vzpodbujat 
»mlajšo generacĳo«.
Ob 25-letnici je ŽBS s pomočjo  DU izdala drobno knjižico, v 
kateri so nanizani dogodki petindvajsetih let. Pripravila je tudi 
slikovno gradivo, ki je razstavljeno v društvenih prostorih. Od-
prtje razstave je popestrila domača kulturna skupina  z recita-

torjem in gosti  z županom, ki so slavljenkam čestitali in jim za-
želeli še naprej uspešno delovanje.
Marinka

Vandrovke  na  Zasavski  Sveti  gori
Kako lep dan smo preživele Vandrovke v torek, 18. septembra 
2012! Uživale  smo  na svežem zraku, v dobri družbi in ob do-
brem strokovnem vodenju skupine. Po programu smo si zadale 
cilj: Zasavska Sv. gora. V pričakovanju, da bom doživele o nekaj 
novega, smo se zbrale kar v lepem številu. Bilo nas je  triintri-
deset udeleženk, spremljala sta nas tudi Milan in Jože, tako da 
je bila skupina bolj popolna. Avtobus  nas je popeljal proti Za-
savju.
Naša izhodiščna točka so bile Vače, kjer je blizu  geometrĳsko 
središče Slovenĳe. Vače spadajo  v Občino Litĳa in je manjše na-
selje. Prvič so bile omenjene leta 1296, v 15. stoletju pa so dobile 
trške pravice. Znane so bile po fužinarstvu in rudarstvu. Vače 
so znane  tudi kot eno najpomembnejših in najbogatejših naj-
dišč prazgodovinske železnodobne kulture na Slovenskem. V 
vasi Klenik smo si ogledali povečavo vaške situle (vedričke), ki 
je zelo znana in je bila zanimiva, saj smo jo videli prvič. Čeprav 
smo bile namenjene na Zasavsko goro, smo si vzele kar malo 
več časa, da smo si lahko ogledale vse znamenitosti na poti.. 
Ogledale smo si tudi »fosilno morsko obalo«.To je spet nekaj po-
sebnega: za pokopališčem na Vačah so ostanki fosilne morske 
obale. Med potjo smo si ogledovale tudi velike lesene skulpture 
slovenskih samorastnikov..
Čas je kar hitro mineval, pot je bila razgibana in že smo se začeli 
rahlo dvigovati v strmino. Najbolj nas je razveselila lepa senč-
na gozdna pot. Tudi malo strmine smo okusile, ampak dobro 
vzdušje je premagalo vse slabo. Malo pod vrhom je naša najsta-
rejša pohodnica Nada trikrat zavriskala in nam dala spodbudo, 
da smo lažje premagale strmino.
Ko smo prišle na vrh Zasavske Sv. gore, se je nebo odprlo in 
gora  nas je  sprejela. Veselje je bilo veliko, dobra volja med po-
hodnicami se je stopnjevala.Zasavska Sv. gora  na višini 852 m je 
razgledna gora, ki se  dviga na levem bregu Save med Zagorjem 
in Litĳo. Na skalnatem vrhu stoji cerkev Marĳinega rojstva.  Po-
sebno mesto imata spomenik žrtvam prve svetovne vojne in ob-
zidje iz turških časov.  Zelo prĳetna  je zdajšnja planinska koča; 
prva je bila zgrajena leta 1931, sedanjo pa so postavili  leta 1976. 
Kar hitro smo se namestili v lično, z lesom obloženo jedilnico in 
si privoščili okusno enolončnico ter osvežujočo pĳačo. Pohodni-
ce smo bile zelo zadovoljne, da smo premagale ovire do vrha in 
razveseljeval nas je lep razgled na vse strani neba. Preživele smo 
lep sončen pohodniški dan in upamo, da se bomo še vračale na 
ta konec Slovenĳe. V imenu vseh pohodnic se zahvaljujem naši 
Elici za odlično vodenje. Hvala!!
Zapisala in fotografirala: Fani Šurca 

• Upokojenski kotiček • Upokojenski kotiček • Upokojenski kotiček • Upokojenski kotiček • Upokojenski kotiček • Upokojenski kotiček • 

Sončki pod slapom Orglice (foto:tr)

Oktobra 2012 so  praznovali naši člani 
okrogle jubileje:
Marĳa Brus, Cesta 6. maja, Vrhnika (1921)
Franc Malneršič, Kolodvorska ul., Vrhnika (1920)
Frančiška Pišek, Stara cesta, Vrhnika (1921)
Frančiška Corn, Dom upokojencev, Vrhnika (1922)
Franc Tominc, Podlipa, Vrhnika (1932)

Vsem jubilantom iskreno čestitamo za visoki jubi-
lej, čestitke pa tudi vsem, ki so oktobra praznovali 
rojstni dan.



NAS CASOPIS 398/29.10. 2012 C M Y K 15

1529. oktober 2012
elektronski naslov: nascasopis@zavod-cankar.si  Občina Vrhnika 

O Na podlagi 7. in 10. člena Zakona o špor-
tu (Uradni  list RS, št. 22/98, 27/02, 110/02 in 
15/03), določil 4. in 5. točke Nacionalnega pro-
grama športa (Uradni list RS, št. 24/00 in 31/00), 
7. člena Odloka o ustanovitvi javnega zavoda 
»Zavod Ivana Cankarja za kulturo, šport in tu-
rizem Vrhnika« (Naš časopis, št. 340/07 – UPB 
in 343/07, 345/08, 354/08 in 365/09), 4. in 5. čle-
na Pravilnika o sofinanciranju športa v Občini 
Vrhnika (Naš časopis, št. 340/07 – UPB, 345/08, 
365/09 in 374/10), Letnega programa športa Ob-
čine Vrhnika za leto 2013 (sprejet na Občinskem 
svetu Občine Vrhnika, 27. 9. 2012) ter sklepa žu-
pana o objavi javnega razpisa (št. 671-1/2012 (3-
01) z dne 8. 10. 2012), objavlja Občina Vrhnika, 
Tržaška cesta 1, 1360 Vrhnika

JAVNI RAZPIS

ZA ZBIRANJE PREDLOGOV ZA 
SOFINANCIRANJE ŠPORTNIH VSEBIN 

IZVAJALCEV LETNEGA PROGRAMA 
ŠPORTA NA OBMOČJU OBČINE 

VRHNIKA V LETU 2013

1. NAROČNIK JAVNEGA RAZPISA:
Občina Vrhnika, Tržaška cesta 1, 1360 Vrhnika

2. PREDMET JAVNEGA RAZPISA:
Predmet javnega razpisa je sofinanciranje 
športnih vsebin, ki so v javnem interesu v Ob-
čini Vrhnika, in sicer:

I. Športna vzgoja otrok, mladine in študentov, 
ki se prostovoljno ukvarjajo s športom zunaj 
obveznega izobraževalnega programa 
I.1. Interesna športna vzgoja predšolskih otrok:
• "Zlati sonček"
• "Ciciban planinec"
• ostali  programi, ki jih organizirajo izvajalci 

športnih programov za predšolske otroke
I.2. Interesna športna vzgoja šoloobveznih 
otrok:
• "Zlati sonček"
• "Krpan"
• "Naučimo se plavati"
• mladi planinec, planinska šola, planinski ta-

bor
• drugi programi za skladen razvoj gibalnih 

sposobnosti otrok in mladostnikov
I.3. Športna vzgoja otrok, usmerjenih v kako-
vostni in vrhunski šport (od 6 do 14 let):
• cicibani in cicibanke
• mlajši dečki in mlajše deklice
• starejši dečki in starejše deklice
I.4. Športna vzgoja otrok s posebnimi potreba-
mi:
• programi prilagajanja otrok na vodo
• programi jahanja
• programi iger z žogo
• drugi programi za otroke s posebnimi potre-

bami
I.5. Interesna športna vzgoja mladine:
• programi športa, katerih namen je izbolj-

šanje športnih znanj, zagotavljanje psiho-
fizičnih sposobnosti mladine, odpravljanje 
negativnih vplivov sodobnega življenja, 
preprečevanje zdravju škodljivih razvad in 
zadovoljevanje človekovih potreb po igri in 
tekmovalnosti

I.6. Športna vzgoja mladine, usmerjene v ka-
kovostni in vrhunski šport (od 15 do 18 oz. 20 
let):
1. kadeti in kadetinje
2. mladinci in mladinke

I.7. Športna vzgoja mladine s posebnimi po-
trebami:
1. programi športne vadbe, tekmovanj in teča-

jev
2. posebni programi za posamezne vrste pri-

manjkljajev oziroma ovir

I.8. Interesna športna dejavnost študentov:
• programi športa, ki so dopolnilo intelek-

tualnemu delu študentov in pripomorejo k 
polnejši uresničitvi človeka, bogastvu nje-
govega telesnega in duševnega zdravja ter 
integriteti osebnosti

II. Športna rekreacĳa
• programi vadbe v različnih športnih pano-

gah

III. Kakovostni šport 
• programi priprav in tekmovanj ekip in po-

sameznikov, registriranih športnikov, ki ni-
majo objektivnih strokovnih, organizacĳskih 
in materialnih možnosti za vključitev v pro-
gram vrhunskega športa in ki jih program 
športne rekreacĳe ne zadovoljuje, so pa po-
memben dejavnik razvoja športa

IV. Vrhunski šport 
• programi priprav in tekmovanj športnikov, 

ki imajo status mednarodnega, svetovnega 
ali perspektivnega razreda

V. Šport invalidov
• programi z namenom ohranjanja gibalnih 

sposobnosti in zdravja, revitalizacĳe, resoci-
alizacĳe, razvedrila in tekmovanja invalidov, 
ki se prostovoljno ukvarjajo s športom

VI. Izobraževanje, usposabljanje in izpopol-
njevanje strokovnih kadrov v športu
Občina Vrhnika sofinancira izobraževanje in 
usposabljanje strokovnih delavcev, ki delajo 
pri izvajalcih športnih programov v Občini 
Vrhnika in se obvežejo, da bodo pri teh izva-
jalcih opravljali strokovno delo še najmanj tri 
leta ter izpopolnjevanje strokovnih delavcev, ki 
delajo pri izvajalcih športnih programov v Ob-
čini Vrhnika že najmanj eno leto. Izobraževanje, 
usposabljanje in izpopolnjevanje strokovnih 
kadrov poteka s sodelovanjem Inštituta za 
šport in OKS-ZŠZ.

VII. Velike mednarodne, državne, medobčin-
ske in občinske športne prireditve
Občina Vrhnika sofinancira materialne stroške 
športnih prireditev, ki jih opredeljuje 52. člen 
Zakona o športu, medobčinske in občinske pri-
reditve, ki imajo namen pospeševati motivacĳo 
za šport in športno aktivnost ter imajo promo-
cĳski učinek na šport, gospodarstvo in turizem. 

Med te prireditve se ne štejejo šolska športna 
tekmovanja.

VIII. Informacĳski sistem na področju športa 
Občina Vrhnika lahko za svoje potrebe sofinan-
cira programe izdelave informacĳskih baz na 
področju organizacĳe športa, športnih objek-
tov, financiranja športa in športnih programov 
ter razvide, ki so določeni z Zakonom o športu, 
prav tako pa tudi nakup za to potrebnih tehno-
loških pripomočkov.

IX. Delovanje društev in športnih zvez, ki 
opravljajo na ravni lokalne skupnosti stro-
kovne, organizacĳske in razvojne naloge v 
športu
Občina Vrhnika s sredstvi za kritje osnovnih 
materialnih stroškov in plačilo storitev, poveza-
nih z njihovo dejavnostjo, sofinancira delovanje 
športnih društev in zvez, ki na občinski ravni 
opravljajo strokovne, organizacĳske in razvoj-
ne naloge v športu.

3. SUBJEKTI, KI SE LAHKO PRĲAVĲO NA 
JAVNI RAZPIS:
Izvajalci letnega programa športa v Občini Vrh-
nika so:
• športna društva;
• zveze športnih društev, ki jih ustanovĳo dru-

štva za posamezna območja oziroma športne 
panoge;

• zavodi, gospodarske družbe, zasebniki in 
druge organizacĳe, ki so na podlagi zakon-
skih predpisov registrirane tudi za opravlja-
nje dejavnosti na področju športa;

• vrtci in osnovne šole;
• ustanove, ki so ustanovljene za opravljanje 

dejavnosti v športu in so splošno koristne in 
neprofitne;

• organizacĳe invalidov, ki izvajajo športni 
program za invalide. 

4. POGOJI, KI JIH MORAJO IZPOLNJEVATI 
IZVAJALCI ŠPORTNIH VSEBIN:
Na razpisu lahko sodelujejo izvajalci, ki izpol-
njujejo naslednje pogoje:
• so najmanj dvanajst mesecev registrirani v 

skladu z veljavno zakonodajo s sedežem v 
občini Vrhnika in izvajajo programe, name-
njene občanom Vrhnike;

• imajo zagotovljene materialne, prostorske, 
kadrovske in organizacĳske pogoje za ures-
ničitev načrtovanih športnih aktivnosti.

Občinska proračunska sredstva, namenjena 
športnim vsebinam, lahko izvajalci pridobĳo le 
na osnovi kandidature na javnem razpisu. 
Posamezni izvajalci športnih vsebin lahko s 
svojimi programi za občinska proračunska 
sredstva kandidirajo za posamezne vsebine le 
enkrat letno. 
Športne zveze lahko kandidirajo za sredstva le 
na podlagi tistih športnih programov, ki jih iz-
vajajo same in ki jih posamezna društva, članice 
športne zveze, ne vključujejo v svoje programe, 
s katerimi kandidirajo za sredstva. 

5. VIŠINA RAZPOLOŽLJIVIH SREDSTEV:
Predvidena višina sredstev razpisa za leto 2013 
bo 177.860 €. Končna višina bo znana po spre-
jemu proračuna Občine Vrhnika za leto 2013. 
Sredstva bodo na podlagi Letnega programa 
športa Občine Vrhnika za leto 2013 namenjena 
za:

I. Športno vzgojo otrok, mladine in študentov, 
ki se prostovoljno ukvarja s športom zunaj  ob-
veznega izobraževalnega programa 67,90 %, in 
sicer:
I.1 Interesna športna vzgoja predšolskih 

otrok 1,60 %
I.2  Interesna športna vzgoja šoloobveznih 

otrok 17,00 %
I.3  Športna vzgoja otrok, usmerjenih v kako-

vostni in vrhunski šport 27,50 %
I.4  Športna vzgoja otrok s posebnimi potre-

bami 0,20 %
I.5  Interesna športna vzgoja mladine 3,00 %
I.6  Športna vzgoja mladine, usmerjene v ka-

kovostni in vrhunski šport 18,00 %
I.7  Športna vzgoja mladine s posebnimi po-

trebami 0,30 %
I.8  Interesna športna dejavnost študentov 

0,30 %
II. Športno rekreacĳo 4,90 %
III. Kakovostni šport 8,50 % 
IV. Vrhunski šport 2,50 %
V. Šport invalidov 0,70 %
VI. Izobraževanje, usposabljanje in izpopol-

njevanje strokovnih kadrov v športu 2,50 
%

VII. Velike mednarodne, državne, medobčin-
ske in občinske športne prireditve 3,00 %

VIII. Informacĳski sistem na področju športa 
1,00 %

IX. Delovanje društev in športnih zvez, ki 
opravljajo na ravni lokalne skupnosti 
strokovne, organizacĳske in razvojne na-
loge v športu 9,00 %

6. MERILA ZA VREDNOTENJE ŠPORTNIH 
VSEBIN:
Merila za vrednotenje športnih programov so 
določena s Pravilnikom o sofinanciranju športa 
v Občini Vrhnika. 

7. DOLOČITEV OBDOBJA, V KATEREM 
MORAJO BITI PORABLJENA SREDSTVA:
Sofinancirajo se programi, ki se bodo izvedli 
v letu 2013. Rok za porabo sredstev je  31. 12.  
2013. Sredstva niso prenosljiva.

8. ROK IN NAČIN ZA PREDLOŽITEV 
VLOG:
Z zbiranjem vlog na Javni razpis pričnemo v 
ponedeljek, 29. 10. 2012. Predlagatelji morajo 
vloge oddati kot priporočeno pošiljko po pošti 
na naslov Zavod Ivana Cankarja Vrhnika, Trža-
ška cesta 9, p. p. 54, 1360 Vrhnika, najkasneje z 
datumom 30. 11. 2012 ali osebno dostaviti na 
upravo Zavoda Ivana Cankarja Vrhnika, Trža-
ška cesta 9, 1360 Vrhnika, najkasneje do 12. ure 
tega dne.
Vloga mora biti izdelana na obrazcih, ki so se-
stavni del razpisne dokumentacĳe ter vsebovati 
zahtevane priloge. 
Nepravočasno oddane vloge ne bodo upoštevane. 

Vloga v zaprti kuverti mora biti označena z 
imenom in naslovom predlagatelja, v spodnjem 
levem kotu pa opremljena s pripisom »RAZPIS 
– ŠPORT 2013«.

9. DATUM ODPIRANJA VLOG:
Odpiranje vlog bo komisĳa za vrednotenje 
športnih vsebin opravila po preteku razpisne-
ga roka. V primeru nepopolno izpolnjenih vlog 
s pomanjkljivo dokumentacĳo bodo predlaga-
telji pozvani, da v roku 8 dni vlogo dopolnĳo. 
Nepopolne vloge, ki jih po določenem roku 
predlagatelj ne dopolni, se s sklepom občinske 
uprave zavržejo.

10. DODATNE INFORMACĲE:
Vse dodatne informacĳe v zvezi z razpisom so 
vam na voljo na Zavodu Ivana Cankarja Vrh-
nika, po telefonu 750 66 35 – kontaktna oseba 
Daniel Cukjati, oziroma po elektronski pošti 
sport@zavod-cankar.si.

11. RAZPISNA DOKUMENTACĲA:
Razpisno dokumentacĳo lahko zainteresirani 
dvignejo na sedežu Zavoda Ivana Cankarja 
Vrhnika, Tržaška cesta 9, Vrhnika, in sicer v po-
nedeljek, sredo in petek od 9. do 12. ure ter v 
sredo od 13. do 17. ure od dneva pričetka ve-
ljavnosti javnega razpisa do dneva, ko se izteče 
rok za oddajo vlog. 
Razpisna dokumentacĳa je objavljena na splet-
ni strani www.zavod-cankar.si, možno pa jo je 
dobiti tudi po elektronski pošti. 

12. IZID JAVNEGA RAZPISA:
Predlagatelji programov bodo o izidu javnega 
razpisa obveščeni v roku 30 dni po preteku ro-
kov za pritožbe. 

13. ZAČETEK VELJAVNOSTI RAZPISA:
Razpis prične veljati z dnem 29. 10. 2012.

Številka: 671-1/2012 (3-01)
Datum: 11. 10. 2012 

 OBČINA VRHNIKA

O Na podlagi 57. in 61. b člena Zakona o pros-
torskem načrtovanju (Ur. l. RS, št. 33/07, 108/09, 
57/12) ter 36. člena Statuta Občine Vrhnika (Naš 
časopis, št. 365/2009) sprejme župan Občine 
Vrhnika

SKLEP
o začetku priprave sprememb in dopolnitev 
zazidalnega načrta za del območja urejanja 

V2S/2 Gabrče 2 na Vrhniki

1. člen
(ocena stanja in razlogi za pripravo prostor-

skega akta)
1) V prostorskih sestavinah dolgoročnega 

plana Občine Vrhnika za obdobje od 1986 
do 2000 in srednjeročnega plana Občine 
Vrhnika za obdobje od 1986 do 1990 s spre-
membami in dopolnitvami (Uradni list RS, 
št. 21/90, 41/94, 50/94, 63/96, 70/96, 73/97, 
76/98, 69/99, Uradne objave Naš časopis, št. 
4/87, 13/88, 272/01, 277/01, 304/04, 319/05) 
je območje V2S/2, morfološka enota 2a/5, 
določeno kot območje, ki se ureja z prostor-
skim izvedbenim aktom. 

2) Za del obravnavanega območja je sprejet 
Odlok o zazidalnem načrtu za del območja 
urejanja V2S/2 Gabrče 2 na Vrhniki (Naš ča-
sopis, št. 278/01, 318/05, 395/2012); v nada-
ljevanju Zazidalni načrt Gabrče 2. Zazidalni 
načrt Gabrče 2 določa prostorsko ureditev 
za stanovanjsko gradnjo z individualnimi 
stanovanjskimi objekti s pripadajočo cest-
no, komunalno in telekomunikacĳsko infra-
strukturo. 

3) Pobudo za pripravo in sprejem Sprememb 
in dopolnitev odloka o zazidalnem načrtu 
za del območja urejanja V2S/2 Gabrče 2 na 
Vrhniki (v nadaljevanju Spremembe in do-
polnitve zazidalnega načrta Gabrče 2) je po-
dal investitor Ljubomir Jelić, Cesta Notranj-
skega odreda 18, 1386 Stari trg pri Ložu.

4) Pobuda obravnava zemljišča s parc. št. št. 
958/4, 958/7, 958/8, 958/9, 958/11 in 958/12 
k. o. Vrhnika. Pobuda je bila podana, ker 
navedena zemljišča niso zajeta v veljavnem 
zazidalnem načrtu oz. v njegovih kasnejših 
spremembah in dopolnitvah. Zaradi tega so 
na teh zemljiščih dovoljena samo vzdrže-
valna dela in posegi v zvezi s komunalnim 
urejanjem.

2. člen
(območje prostorskega akta)

1) Območje Sprememb in dopolnitev zazi-
dalnega načrta Gabrče 2 obsega zemljišča s 
parc. št. št. 958/4, 958/7, 958/8, 958/9, 958/11, 
958/12 k. o. Vrhnika.

2) Območje občinskega podrobnega prostor-

skega načrta se lahko v postopku priprave 
spremeni.

3. člen
(način pridobitve strokovnih rešitev)

1) Strokovne rešitve za pripravo prostorskega 
akta pripravi izbrani načrtovalec.

2) Strokovne rešitve se pripravĳo na podlagi:
– prikaza stanja prostora,
– geodetskega načrta,
– prostorskih sestavin dolgoročnega plana 

Občine Vrhnika za obdobje od 1986 do 2000 
in srednjeročnega plana Občine Vrhnika za 
obdobje od 1986 do 1990 s spremembami 
in dopolnitvami (Uradni list RS, št. 21/90, 
41/94, 50/94, 63/96, 70/96, 73/97, 76/98, 69/99, 
Uradne objave Naš časopis, št. 4/87, 13/88, 
272/01, 277/01, 304/04, 319/05),

– Odloka o zazidalnem načrtu za del območja 
urejanja V2S/2 Gabrče 2 na Vrhniki (Naš ča-
sopis, št. 278/01, 318/05, 395/2012),

– investicĳskih namer lastnikov zemljišč,
– smernic nosilcev urejanja,
– strokovnih podlag.
3) Strokovne rešitve za posamezne prostorske 

ureditve se lahko pripravĳo v variantah, ki 
se jih ovrednoti in medsebojno primerja s 
prostorskega, okoljskega, funkcionalnega 
in ekonomskega vidika.

4. člen
(roki za pripravo prostorskega akta in njego-

vih posameznih faz)

1) Postopek priprave Sprememb in dopolni-
tev zazidalnega načrta Gabrče 2 se vodi kot 
skrajšan postopek v naslednjih fazah: (glej 
razpredelnico spodaj)

2) Javno naznanilo o javni razgrnitvi in javni 
obravnavi se pošlje predsedniku sveta Kra-
jevne skupnosti Vrhnika - Vas. 

5. člen
(nosilci urejanja prostora)

Nosilci urejanja prostora, ki podajo smernice za 
načrtovanje prostorske ureditve iz njihove pri-
stojnosti, so:
1. Ministrstvo za infrastrukturo in prostor, Di-

rektorat za prostor, Langusova ulica 4, 1000 
Ljubljana;

2. Ministrstvo za infrastrukturo in prostor, Di-
rektorat za promet, Langusova ulica 4, 1000 
Ljubljana;

1. Telekom Slovenĳe, d. d., Sektor za kabelska 
omrežja in zagotavljanje storitev; Center za 
kabelska omrežja in zagotavljanje storitev 
Ljubljana, Stegne 19, 1210 Ljubljana - Šent-
vid;

2. Plinovodi, d. o. o., Cesta Ljubljanske briga-
de 11 b, p. p. 3720, 1001 Ljubljana;

3. Elektro Ljubljana, d. d., Slovenska cesta 58, 
1516 Ljubljana;

4. Komunalno podjetje Vrhnika, d. d., Pot na 
Tojnice 40, 1360 Vrhnika;

5. Občina Vrhnika, Oddelek za okolje in ko-
munalo, Tržaška c. 1, 1360 Vrhnika.

6. Drugi nosilci urejanja prostora, v kolikor bi 
se v postopku priprave OPPN izkazalo, da 
so njihove smernice potrebne.

6. člen
(obveznosti v zvezi s financiranjem priprave 

prostorskega akta)

Finančna sredstva za izdelavo Sprememb in 
dopolnitev zazidalnega načrta Gabrče 2, geo-
detskega načrta ter strokovnih podlag, mnenj 
in objav zagotavljata Ljubomir Jelić, Cesta No-
tranjskega odreda 18, 1386 Stari trg pri Ložu, in 
Darko Jesenovec, Tržaška 55, 1360 Vrhnika.

7. člen
(objava)

Ta sklep se objavi v Našem časopisu in začne 
veljati naslednji dan po objavi. Objavi se tudi 
na spletni strani Občine Vrhnika.

Št: 3505 – 14 / 2012

Vrhnika, dne 10. 10. 2012
 Župan
 Občine Vrhnika
 Stojan Jakin

O Številka: 430-13/2012-2 (3-02)
Datum: 12. 10. 2012

Na podlagi Pravilnika o sofinanciranju progra-
mov humanitarnih in mladinskih dejavnosti ter 
dejavnosti tehnične kulture in stanovskih orga-
nizacĳ (Naš časopis, št. 311/2005) ter sklepa žu-
pana, št. 430-13/2012 (3/02) z dne 10. 10. 2012, 

o pričetku javnega razpisa, objavlja Občina 
Vrhnika, Tržaška cesta 1, 1360 Vrhnika

JAVNI RAZPIS

ZBIRANJA PREDLOGOV ZA 
SOFINANCIRANJE HUMANITARNIH 

IN MLADINSKIH DEJAVNOSTI, 
DEJAVNOSTI TEHNIČNE KULTURE 

IN STANOVSKIH ORGANIZACĲ TER 
TURIZMA IN PROMOCĲE V LETU 2013

1. NAROČNIK JAVNEGA RAZPISA:
Občina Vrhnika, Tržaška cesta 1, 1360 Vrhnika

2. PROGRAMI, KI SO PREDMET 
SOFINANCIRANJA:
a) S področja skrbi za socialno ogrožene, inva-
lide, ostarele in za izboljšanje kvalitete življe-
nja občanov Občine Vrhnika:
• sofinanciranje programov humanitarnih 

organizacĳ in društev, ki delujejo v javnem 
interesu na področju socialnega varstva in s 
svojim delom dopolnjujejo dejavnost javnih 
zavodov s področja socialnega varstva in in-
validska društva,

• sofinanciranje letovanja in zimovanja social-
no in zdravstveno ogroženih otrok,

• sofinanciranje programov za aktivno preživ-
ljanje prostega časa otrok in mladostnikov 
med poletnimi počitnicami,

• sofinanciranje zdravljenja v zdraviliščih, 
• sofinanciranje predavanj članom,
• sofinanciranje predavanj za širše okolje,
• sofinanciranje izdaje glasila ali biltena,
• sofinanciranje dobrodelnih prireditev,
• sofinanciranje dodatnega izobraževanja, pri-

lagojenega specialnim potrebam invalidov 
ali razvidni skupini socialno ogroženega 
prebivalstva,

• sofinanciranje rehabilitacĳskih programov.

b) S področja delovanja mladincev ter tehnič-
ne kulture in stanovskih organizacĳ s sede-
žem v Občini Vrhnika:
• sofinanciranje programov društev in orga-

nizacĳ, ki delujejo kot prostovoljne in ne-
profitne in izvajajo programe, namenjene 
spodbujanju kreativnosti in zadovoljevanju 
interesov mladih,

• sofinanciranje organizacĳe prireditev in ak-
tivnosti za otroke in mladostnike ter otroke 
s posebnimi potrebami,

• sofinanciranje organizacĳe tečajev oz. temat-
skih delavnic ter celoletnih krožkov za otro-
ke in mladino,

• sofinanciranje organizacĳe tekmovanj ter so-
delovanja na tekmovanjih oziroma priredit-
vah,

• sofinanciranje organizacĳe strokovnega pre-
davanja za člane in občane občine,

• sofinanciranje izdaje tiskane brošure, glasila, 
biltena oz. internetne strani.

c) S področja turizma in promocĳe:
• sofinancirajo se programi s področja turizma 

in promocĳe Občine Vrhnika (razen Argo-
navtskih in Cankarjevih dni ter prireditev v 
decembru).

3. POGOJI ZA SODELOVANJE NA 
RAZPISU:
a) Na področju humanitarnih dejavnosti v 
Občini Vrhnika lahko sodelujejo naslednji ne-
profitni izvajalci:
• dobrodelne organizacĳe kot prostovoljne in 

neprofitne organizacĳe, ki jih z namenom, 
da bi reševale socialne stiske in težave obča-
nov Občine Vrhnika, ustanovĳo posamezni-
ki v skladu z zakonom, ali verske skupnosti, 

• organizacĳe za samopomoč kot prostovoljne 
in neprofitne organizacĳe, ki jih v skladu z 
zakonom ustanovĳo posamezniki z name-
nom, da bi v njih skupno reševali socialne 
potrebe svojih občanov,

• invalidske organizacĳe kot prostovoljne in 
neprofitne organizacĳe, ki jih ustanovĳo in-
validi ali drugi posamezniki v skladu z za-
konom, da v njih izvajajo posebne socialne 
programe in storitve, utemeljene na značil-
nostih invalidnosti po posameznih funkcio-
nalnih okvarah, ki ogrožajo socialni položaj 
invalidov, občanov Občine Vrhnika,

• humanitarna društva, ki izvajajo občinske 
programe na področju sociale ali občinske 
programe za izboljšanje kvalitete življenja za 
občane Občine Vrhnika.

b) Na področju mladinskih dejavnosti ter de-
javnosti tehnične kulture in stanovskih orga-
nizacĳ lahko sodelujejo naslednji izvajalci 
neprofitnih organizacĳ:
• mladinske skupine, klubi, društva ter druge 

organizacĳe, ki izvajajo programe, namenje-
ne spodbujanju kreativnosti in zadovoljeva-
nju interesov mladih,

• drugi subjekti, ki so bili prejemniki finančnih 
sredstev iz postavke ostalo (tehnična kultu-
ra, stanovske organizacĳe),

• samostojni kulturni delavci, ki izvajajo de-
javnosti na področju otroških in mladinskih 
aktivnosti.

c) Na področju programov s področja turizma 
in promocĳe lahko sodelujejo:
• društva, organizacĳe, zavodi, za projekte 

promocĳe in turizma Občine Vrhnika.

Poleg navedenih pogojev morajo posamezni 
izvajalci izpolnjevati tudi naslednje pogoje:
• da so bili registrirani po Uredbi o uvedbi 

standardne klasifikacĳe dejavnosti (Urad-
ni list RS, št. 2/02), po stari klasifikacĳi pod 
šifro dejavnosti N/85.322 (dejavnost inva-
lidskih organizacĳ) ali N/85.323 (dejavnost 
dobrodelnih organizacĳ) – velja za področje 
humanitarnih dejavnosti in delujejo najmanj 
eno leto,

• da izvajajo programe za funkcionalno, soci-
alno in zdravstveno ogrožene posameznike 
na območju Občine Vrhnika oziroma da iz-
vajajo programe, namenjene spodbujanju 
kreativnosti in zadovoljevanju interesov 
mladih,

FAZA OKVIRNI ROKI

Osnutek prostorskega akta november 2012

Pridobitev smernic nosilcev urejanja prostora
december 2012

(15 dni)
Obvestilo o CPVO

Dopolnitev osnutka prostorskega akta januar 2012

Javno naznanilo 7 dni pred začetkom javne razgrnitve

Javna razgrnitev in javna obravnava januar 2012 (15 dni) 

Priprava stališč do pripomb in predlogov 
javnosti februar 2012

Priprava predloga prostorskega akta februar 2012

Pridobitev mnenj nosilcev urejanja prostora marec 2012 (15 dni)

Predložitev usklajenega predloga prostorskega 
akta odboru in občinskemu svetu v sprejem april 2012

Sprejem prostorskega akta ter objava Našem 
časopisu april 2012
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• da imajo sedež v Občini Vrhnika,
• društva na področju humanitarnih dejavno-

sti imajo lahko sedež tudi izven območja Ob-
čine Vrhnika, vendar morajo imeti med člani 
tudi občane Občine Vrhnika,

• da imajo urejeno evidenco o članstvu, plača-
no članarino in ostalo dokumentacĳo, kot jo 
določa zakon,

• da imajo zagotovljene materialne, prostor-
ske, kadrovske in organizacĳske možnosti 
za uresničitev načrtovanih aktivnosti,

• da vsako leto občinski upravi redno do-
stavljajo poročila o realizacĳi programov in 
plan aktivnosti za prihodnje leto, iz katerih 
mora biti razvidno: nameni in cilji, uporab-
niki programov in storitev ter njihov obseg, 
kriterĳi za opredelitev upravičenosti, njihovi 
izvajalci, vsebina, aktivnosti oziroma naloge, 
način njihovega izvajanja, njihov časovni ob-
seg oziroma trajanje ter finančna vrednost,

• da se ne sofinancirajo iz katerekoli druge po-
stavke proračuna Občine Vrhnika,

• da nimajo neporavnanih obveznosti do Ob-
čine Vrhnika ter javnih zavodov in podjetĳ, 
katerih ustanoviteljica je Občina Vrhnika. 

4. PREDVIDENA VIŠINA SREDSTEV 
JAVNEGA RAZPISA JE:
a) za programe neprofitnih izvajalcev na po-

dročju humanitarnih dejavnosti v Občini 
Vrhnika 21.959 EUR,

b) za programe mladinskih dejavnosti 4.905 
EUR,

c) za dejavnosti tehnične kulture in stanov-
skih organizacĳ 8.640 EUR,

d) za promocĳo in turizem Občine Vrhnika 
7.948 EUR.

Višina sredstev, predvidena za posamezna po-
dročja, je odvisna od sprejetega proračuna ob-
čine za leto 2013 in se lahko spremeni.

5. POGOJI IN MERILA ZA IZBOR 
PROGRAMOV IZVAJALCEV
Pogoji in kriterĳi sofinanciranja, določeni s 
Pravilnikom o sofinanciranju programov huma-
nitarnih in mladinskih dejavnosti ter dejavnosti 
tehnične kulture in stanovskih organizacĳ (Naš 
časopis, št. 311/2005), upoštevajo proračunske 
možnosti in načelo, da so proračunska sredstva 
dostopna vsem v 3. točki tega razpisa navede-
nim izvajalcem programov in projektov.

6. ROK ZA PORABO SREDSTEV:
Sofinancirajo se programi, ki se bodo izvedli 
v letu 2013. Rok za porabo sredstev je 31. 12. 
2013. Sredstva niso prenosljiva.

7. RAZPISNI ROK IN NAČIN DOSTAVE 
PREDLOGOV:
Ponudniki morajo ponudbe oddati po pošti na 
naslov Občina Vrhnika, Tržaška cesta 1, 1360 
Vrhnika, kot priporočeno pošiljko najkasneje z 
datumom 3. 12. 2012 ali osebno na Oddelku za 
družbene dejavnosti in gospodarstvo Občine 
Vrhnika, Tržaška cesta 1, 1360 Vrhnika, najkas-
neje do 12. ure istega dne. 
Ponudba mora biti izdelana na obrazcih, ki so 
sestavni del razpisne dokumentacĳe, ter mora 
vsebovati zahtevane priloge. 
Nepravočasno oddane ponudbe ne bodo upoš-
tevane. 
Ponudba v zaprti kuverti mora biti označena 
z imenom in naslovom ponudnika, v spod-
njem levem kotu pa opremljena s pripisom »Za 
SOFINANCIRANJE DRUŠTEV 2013 – NE 
ODPIRAJ« – ter navedbo področja, za katero se 
kandidira: »HUMANITARNA DEJAVNOST«, 
»MLADINSKA DEJAVNOST«, »DEJAVNOST 
TEHNIČNE KULTURE / STANOVSKIH 
ORGANIZACĲ«, »PROMOCĲA IN 
TURIZEM«. 

8. DODATNE INFORMACĲE:
Vse dodatne informacĳe v zvezi z razpisom so 
vam na voljo na sedežu občine, po elektronski 
pošti sabina.tell@vrhnika.si ali po telefonu (01) 
755-54-20 – kontaktna oseba Sabina Tell.

9. ODPIRANJE PONUDB:
Odpiranje ponudb bo po preteku razpisnega 
roka. Odpiranje bo opravila ocenjevalna ko-
misĳa, imenovana s sklepom župana, in ne bo 
javno. V primeru nepopolno izpolnjenih prĳav 
s pomanjkljivo dokumentacĳo bodo ponudniki 
pozvani, da v roku 8 dni prĳavo dopolnĳo. V 
primeru, da ponudnik prĳave v danem roku 
ne bo dopolnil, bo ponudba izločena kot nepo-
polna. 

10. RAZPISNA DOKUMENTACĲA:
Razpisno dokumentacĳo lahko zainteresirani 
dvignejo na sedežu Občine Vrhnika, Tržaška c. 
1, Oddelek za družbene dejavnosti in gospo-
darstvo (Sabina Tell), v času uradnih ur – po-
nedeljek od 8.00 do 12.00 in od 13.00 do 15.00, 
sreda od 8.00 do 12.00 in od 13.00 do 17.00 
ter petek od 8.00 do 13.00, od dneva objave 
javnega razpisa do dneva, ko se izteče rok za 
oddajo ponudb. 
Razpisna dokumentacĳa je objavljena na 
spletni strani www.vrhnika.si. Možno jo je do-
biti tudi po elektronski pošti (kontakt: sabina.
tell@vrhnika.si). 

11. IZID RAZPISA:
Predlagatelji programov bodo o izidu javnega 
razpisa obveščeni najpozneje v roku 60 dni po 
odpiranju ponudb, pod pogojem, da je sprejet 
proračun.

OBČINA VRHNIKA
Župan

Stojan JAKIN, univ. dipl. inž. gr.

O Na podlagi 7. člena Odloka o ustanovitvi 
javnega zavoda Zavod Ivana Cankarja za kul-
turo, šport in turizem Vrhnika (Naš časopis, 
št. 340/07 – UPB in 343/07, 345/08, 354/08 in 
365/09), 5. in 6. člena Pravilnika o sofinancira-
nju ljubiteljske kulture v Občini Vrhnika (Naš 
časopis, št. 340/07 – UPB1), Letnega programa 
kulture Občine Vrhnika za leto 2013 (sprejet na 
Občinskem svetu Občine Vrhnika, 27. 9. 2012) 
ter sklepa direktorja o objavi javnega razpisa 

(št. 179-2-01-12, z dne 8. 10. 2012), objavlja Za-
vod Ivana Cankarja za kulturo, šport in turizem 
Vrhnika, Tržaška cesta 25, 1360 Vrhnika

JAVNI RAZPIS

ZA ZBIRANJE PREDLOGOV ZA 
SOFINANCIRANJE LJUBITELJSKE 

KULTURNE DEJAVNOSTI V LETU 2013

1. NAROČNIK JAVNEGA RAZPISA
Občina Vrhnika, Tržaška cesta 1, 1360 Vrhnika

2. PROGRAMI IN PROJEKTI, KI SO PRED-
MET SOFINANCIRANJA
Sofinancira se redna dejavnost in projekti z na-
slednjih področĳ ljubiteljske kulture:
• glasbena dejavnost (pevske, instrumentalne 

skupine),
• gledališka dejavnost (gledališče, lutkovne 

skupine),
• plesna dejavnost (folklora, ples),
• arheološka, muzejska dejavnost, obujanje 

starodavnih običajev,
• recitatorske, literarne, likovne, fotografske 

skupine, filmska dejavnost, performansi.

3. POGOJI ZA SODELOVANJE NA RAZPI-
SU
Izvajalci redne dejavnosti in projektov morajo 
biti ljubiteljska kulturna društva in izpolnjevati 
naslednje pogoje:
• da imajo sedež v Občini Vrhnika,
• da so registrirani za izvajanje dejavnosti na 

področju ljubiteljske kulture najmanj eno 
leto, 

• da imajo zagotovljene materialne, prostor-
ske, kadrovske in organizacĳske možnosti 
za uresničitev načrtovanih aktivnosti na po-
dročju kulture,

• da svojo dejavnost izvajajo kontinuirano,
• da imajo urejeno evidenco o članstvu, plača-

ni članarini in  drugo dokumentacĳo, kot to 
določa zakon o društvih,

• da vsako leto javnemu Zavodu Ivana Can-
karja za kulturo, šport in turizem Vrhnika 
redno dostavljajo poročila o realizacĳi redne 
dejavnosti in projektov, načrte aktivnosti za 
prihodnje leto, aktivnosti za prihodnje leto 
in poročila o doseženih uspehih na občin-
skih, regionalnih in državnih tekmovanjih, 
če se jih udeležĳo. Dostavĳo pa se tudi kri-
tike in recenzĳe o delu društev, ki izkazujejo  
kakovost izvedenih posameznih projektov.

4. VIŠINA SREDSTEV JAVNEGA RAZPISA
Predvidena vrednost vseh razpoložljivih sred-
stev, namenjenih za predmet projektnega raz-
pisa za leto 2013 je 53.557 evrov. Sredstva bodo 
na podlagi Letnega programa kulture Občine 
Vrhnika za leto 2013 namenjena za:    
• redno dejavnost (delovanje) ljubiteljskih kul-

turnih društev in skupin – 40 % zneska 
• projekte ljubiteljskih kulturnih društev in 

skupin – 60 % zneska (z naslednjimi razmerji 
med   področji ljubiteljske kulture: glasbene 
dejavnosti  33 %, gledališke dejavnosti 8 %, 
plesne  dejavnosti 8 %, arheološke, muzejske 
dejavnosti 8,5 %,  druge dejavnosti 2,5 %). 

5. POGOJI IN MERILA ZA IZBOR PROGRA-
MOV IZVAJALCEV
Pogoji in  določila sofinanciranja, določena s 
tem razpisom, upoštevajo proračunske mož-
nosti in načelo, da so proračunska sredstva do-
stopna vsem v  tretji  točki tega razpisa navede-
nim izvajalcem programov in projektov.

6. ROK ZA PORABO SREDSTEV
Sofinancirajo se programi, ki se bodo izvedli 
v letu 2013. Rok za porabo sredstev je 31. 12. 
2013. Sredstva niso prenosljiva.

7. RAZPISNI ROK IN NAČIN DOSTAVE 
PREDLOGOV
Z zbiranjem vlog na Javni razpis bomo začeli 
v ponedeljek, 29. 10. 2012. Predlagatelji morajo 
vloge oddati kot priporočeno pošiljko po pošti 
na naslov Zavod Ivana Cankarja Vrhnika, p.p. 
54, 1360 Vrhnika, najpozneje z datumom 30. 
11. 2012 ali osebno dostaviti na upravo Zavoda 
Ivana Cankarja Vrhnika, Tržaška cesta 9, Vrhni-
ka, najpozneje do 12. ure tega dne.
Vloga mora biti na obrazcih, ki so sestavni del 
razpisne dokumentacĳe, ter vsebovati zahteva-
ne priloge. 
Nepravočasno oddane vloge ne bodo upošte-
vane. 
Vloga v zaprti kuverti mora biti označena z 
imenom in naslovom predlagatelja, v spodnjem 
levem kotu pa opremljena s pripisom »RAZPIS 
- LJUBITELJSKA KULTURA 2013«.

8. DODATNE INFORMACĲE
Vse dodatne informacĳe  glede razpisa so na 
voljo na Zavodu Ivana Cankarja Vrhnika, po 
telefonu 755-76-48 – kontaktna oseba Tatjana 
Oblak Milčinski oziroma po elektronski pošti 
cdv@siol.net ali kultura@zavod-cankar.si. 

9. ODPIRANJE PONUDB
Odpiranje ponudb bo po  končanem razpisnem 
roku. Odpiranje ne bo javno. V primeru nepo-
polno izpolnjenih prĳav s pomanjkljivo doku-
mentacĳo bodo ponudniki pozvani,  naj v roku 
osmih dni prĳavo dopolnĳo. Če ponudnik pri-
jave ne bo dopolnil v danem roku, bo ponudba 
izločena kot nepopolna. 

10. RAZPISNA DOKUMENTACĲA
Razpisno dokumentacĳo lahko zainteresirani 
dvignejo na sedežu Zavoda Ivana Cankarja 
Vrhnika, Tržaška cesta 9, Vrhnika, in sicer v po-
nedeljek, sredo in petek od 9. do 12. ure ter v 
sredo od 13. do 17. ure od dneva začetka velja-
ve javnega razpisa do dne, ko se izteče rok za 
oddajo vlog. 
Razpisna dokumentacĳa je objavljena na splet-
ni strani www.zavod-cankar.si, mogoče pa jo je 
dobiti tudi po elektronski pošti. 

11. IZID JAVNEGA RAZPISA
Predlagatelji programov bodo o izidu javnega 

razpisa obveščeni v roku 60 dni po odpiranju 
ponudb,  s pogojem, da je proračun že sprejet. 

12. ZAČETEK VELJAVNOSTI RAZPISA
Razpis začne veljati z 29. 10. 2012.

Številka: 179-2-01-12
Datum:   8. 10. 2012

ZAVOD IVANA CANKARJA
ZA KULTURO, ŠPORT IN TURIZEM 

VRHNIKA

O Na podlagi 95. člena Poslovnika o delu Ob-
činskega sveta Občine Vrhnika je Občinski svet 
Občine Vrhnika na 11. seji dne 12.4.2012 potrdil 
uradno prečiščeno besedilo 3 Odloka o usta-
novitvi javnega zavoda Cankarjeva knjižnica 
Vrhnika, ki obsega:

- Odlok o ustanovitvi javnega zavoda Can-
karjeva knjižnica Vrhnika (Naš časopis, št. 
304/2004)

- Odlok o spremembi Odloka o ustanovitvi 
javnega zavoda Cankarjeva knjižnica Vrhni-
ka (Naš časopis, št. 330/2006)

- Odlok o spremembi Odloka o ustanovitvi 
javnega zavoda Cankarjeva knjižnica Vrhni-
ka (Naš časopis, št. 351/2008)
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I. SPLOŠNE DOLOČBE

1. člen 

Občina Vrhnika, Tržaška cesta 1, Vrhnika (v 
nadaljevanju: ustanovitelj) s tem odlokom usta-
navlja javni zavod Cankarjeva knjižnica Vrhni-
ka za opravljanje knjižnične dejavnosti splošne 
knjižnice (v nadaljevanju: zavod).
Dejavnost knjižnice, določena s tem odlokom, 
šteje kot javna služba, katere izvajanje je v jav-
nem interesu. 

Ustanoviteljske pravice ustanovitelja izvršuje 
Občinski svet Občine Vrhnika. 

2. člen

S tem odlokom se ureja:
• statusne določbe zavoda;
• dejavnost zavoda;
• območje zagotavljanja knjižnične dejavnosti;
• organe zavoda;
• vire, načine in pogoje pridobivanja sredstev 

za delo zavoda;
• način razpolaganja s presežkom prihodkov 

nad odhodki in 
 način kritja primanjkljaja sredstev za delo 

zavoda;
• medsebojne pravice in obveznosti ustanovi-

telja in zavoda.

II. STATUSNE DOLOČBE

3. člen 

1. Ime, sedež in pravni status zavoda 

Ime zavoda je Cankarjeva knjižnica Vrhnika.
Sedež zavoda je na Vrhniki, Tržaška cesta 9 b.
Skrajšano ime zavoda je Cankarjeva knjižnica. 
Zavod lahko spremeni ime in sedež le s soglas-
jem ustanovitelja. 

4. člen

Zavod je samostojna pravna oseba s pravicami, 
obveznostmi in odgovornostjo v pravnem pro-
metu, kot  to določa zakon, ta odlok in statut 
zavoda. 

Zavod je pravna oseba s polno odgovornostjo 
in odgovarja za svoje obveznosti z vsemi sred-
stvi s katerimi razpolaga.

Zavod nastopa v pravnem prometu v svojem 
imenu in na svoj račun.

5. člen

Zavod je pravni naslednik javnega zavoda Can-
karjeve knjižnice Vrhnika, ki je vpisan v sodni 
register pri Okrožnem sodišču v Ljubljani, re-
gistrski vložek št. 689-00 in prevzame vse pra-
vice in obveznosti tega zavoda. Zavod je dolžan 
vse spremembe registracĳe uskladiti na pristoj-
nem okrožnem sodišču v Ljubljani. 

Zavod se vpiše v razvid knjižnic, ki ga vodi na-
cionalna knjižnica.

2. Pečat knjižnice

6. člen

Zavod ima in uporablja svoj pečat okrogle ob-
like, premera 30 mm, v katerega sredini je grb 
Občine Vrhnika na zunanjem obodu pa je iz-
pisano ime zavoda: Cankarjeva knjižnica Vrh-
nika.

Zavod ima in uporablja tudi pečat okrogle ob-
like premera 20 mm z enako vsebino kot pečat 
iz prvega odstavka tega člena.

Pečat iz prvega odstavka tega člena, uporablja 
zavod v pravnem prometu za potrjevanje vseh 
aktov, dokumentov in  dopisov, ki jih pošilja 
ali izdaja organom, organizacĳam, pravnim in 
fizičnim osebam.

Pečat iz drugega odstavka tega člena uporab-
lja zavod za potrjevanje predvsem finančne in 
knjigovodske dokumentacĳe ter delovnih knji-
žic zaposlenih.

7. člen

Število posameznih pečatov, njihovo uporabo, 
način varovanja in uničenja ter delavce, ki so 
zanje odgovorni, določi direktor.

III. DEJAVNOST ZAVODA 

8. člen 

Zavod opravlja v javnem interesu kot javno 
službo:
• O/92.511- dejavnost knjižnice, v okvir katere 

sodi:
• zbiranje, obdelovanje, hranjenje in posredo-

vanje knjižničnega gradiva,
• zagotavljanje dostopa do knjižničnega gra-

diva in elektronskih publikacĳ,
• izdelovanje knjižničnih katalogov, podatkov-

nih zbirk in drugih informacĳskih virov,
• posredovanje bibliografskih in drugih infor-

macĳskih proizvodov in storitev,
• sodelovanje v medknjižnični izposoji in po-

sredovanju informacĳ,
• pridobivanje in izobraževanje uporabnikov,
• informacĳsko opismenjevanje,
• varovanje knjižničnega gradiva, ki je kultur-

ni spomenik,
• drugo bibliotekarsko, dokumentacĳsko in 

informacĳsko delo,
• O/92.31 umetniško ustvarjanje in poustvarja-

nje
• K/74.871 prirejanje razstav, sejmov in kon-

gresov
• M/80.422 drugo izobraževanje, izpopolnje-

vanje in usposabljanje

V okviru javne službe zavod izvaja tudi nasled-
nje dejavnosti:
• dejavnost knjižničnega informacĳskega ser-

visa,
• sodelovanje v vseživljenjskem izobraževa-

nju,
• zbiranje, obdelovanje, varovanje ter posre-

dovanje domoznanskega gradiva,
• zagotavljanje dostopnosti in uporabo gradiv 

javnih oblasti, ki so splošno dostopna na 
elektronskih medĳih,

• organiziranje posebnih oblik dejavnosti za 
otroke, mladino in odrasle, ki so namenjene 
spodbujanju  bralne kulture,

• organiziranje posebnih oblik dejavnosti za 
otroke, mladino in odrasle s posebnimi po-
trebami,

• organiziranje kulturnih prireditev, ki so po-
vezane z dejavnostjo knjižnice,

• prirejanje seminarjev, strokovnih posveto-
vanj, tečajev in predavanj,

• vzdrževanje stikov s sorodnimi ustanovami 
doma in v tujini,

• izmenjevanje knjižničnih prireditev in raz-
stav,

• pripravljanje in izdelovanje vseh vrst publi-
kacĳ v knjižni in neknjižni obliki.

9. člen

V okviru svoje dejavnosti zavod opravlja na-
slednje gospodarske dejavnosti:
• K/70.20 - dajanje lastnih nepremičnin v naj-

em,
• K/71.40 - izposojanje izdelkov široke pora-

be,
• K72.40 - dejavnost podatkovnih baz,
• K/71.40 - izposojanje videokaset,
• K/74.85 - fotokopiranje in drugo razmnože-

vanje,
• DE/22.11 - izdajanje knjig,
• DE/22.13 - izdajanje revĳ in periodike,
• DE/22.14 - izdajanje posnetih nosilcev zvoč-

nega zapisa,
• DE/22.15 - drugo založništvo,
• G/52.6 - trgovina na drobno zunaj proda-

jaln, 
• GE/52.50 - trgovina na drobno z rabljenim 

blagom,
• O/92.32 - obratovanje objektov za kulturne 

prireditve,

10. člen

Zavod lahko spremeni ali razširi dejavnost le s 
soglasjem ustanovitelja.

IV. OBMOČJE ZAGOTAVLJANJA DEJAV-
NOSTI KNJIŽNICE 

11. člen 
Zavod opravlja svojo dejavnost na območju ob-
čine Vrhnika.

Zavod lahko na podlagi sklenjene pogodbe 
zagotavlja knjižnično dejavnost tudi za druge 
občine. Pred sklenitvĳo pogodbe mora zavod 
pridobiti soglasje ustanovitelja.

Finančne ter druge obveznosti občine, za kate-
re bo zavod zagotavljal knjižnično dejavnost, 
se opredelĳo v pogodbi v skladu z določbami 
Zakona o knjižničarstvu.

V. ORGANI ZAVODA 

12. člen
Organi zavoda so: 
• direktor zavoda, 
• svet zavoda, 
• strokovni svet .

Zavod ima lahko tudi druge organe, katerih 
delovno področje, sestavo in način volitev ozi-
roma imenovanja določi s statutom.

1. Direktor zavoda 

13. člen 

Zavod vodi direktor, ki  opravlja funkcĳo po-
slovnega in strokovnega direktorja.

Direktor opravlja naslednje naloge: 
• zastopa zavod in odgovarja za zakonitost 

dela zavoda,
• organizira, načrtuje in vodi delo zavoda,
• pripravlja strateški načrt,
• pripravlja program razvoja zavoda,
• pripravlja predlog letnega načrta,
• spodbuja strokovno izobraževanje in izpo-

polnjevanje strokovnih delavcev,
• določa sistemizacĳo delovnih mest,
• odloča o sklepanju delovnih razmerĳ in o 

disciplinski odgovornosti delavcev,
• opravlja druge naloge v skladu z zakoni in 

drugimi predpisi. 

14. člen 

Direktorja imenuje svet zavoda na podlagi jav-
nega natečaja. Svet zavoda si mora pred ime-
novanjem direktorja pridobiti soglasje ustano-
vitelja, mnenje strokovnih delavcev zavoda ter 
mnenje občin, s katerimi ima zavod sklenjeno 
pogodbo o zagotavljanju knjižnične dejavnosti 
na njihovem območju.

Če soglasja oziroma mnenja niso dana v 60 
dneh od prejema zaprosila se šteje, da so le-ta 
pozitivna.

15. člen 

Za direktorja je lahko imenovan, kdor poleg 
splošnih pogojev iz Zakona o javnih uslužben-
cih, izpolnjuje še naslednje pogoje:
• ima univerzitetno izobrazbo družboslovne 

smeri,
• ima opravljen strokovni izpit iz bibliotekar-

ske stroke,
• ima najmanj osem let delovnih izkušenj, od 

tega vsaj eno leto na vodstvenih delih, 
• ima sposobnost za organiziranje in vodenje 

dela,
• obvlada vsaj en svetovni jezik ter
• izpolnjuje druge pogoje, določene v sistemi-

zacĳi.

Mandat direktorja traja 5 let. Direktor je lahko 
po izteku te dobe ponovno imenovan. 

Način in postopek imenovanja ter razrešitve 
direktorja se podrobneje uredi s statutom za-
voda.

2. Zastopanje in predstavljanje zavoda

16. člen 

Zavod zastopa in predstavlja direktor. Direktor 
je pooblaščen, da v imenu in na račun zavoda 
v okviru dejavnosti zavoda sklepa pogodbe ter 
opravlja druge pravne posle. 

17. člen 

Med začasno odsotnostjo nadomešča direktorja 
njegov pomočnik ali delavec zavoda, ki ga za 
nadomeščanje pooblasti direktor. Pomočnik 
direktorja ali pooblaščeni delavec ima v času 
nadomeščanja direktorja vsa pooblastila.

Direktor lahko za zastopanje v posameznih za-
devah pooblasti druge osebe. 

18. člen

Za zavod podpisuje direktor in delavci, ki so 
pooblaščeni za zastopanje, vsak v mejah poob-
lastil in poslov, ki jih opravlja.

Finančne listine za zavod podpisuje direktor, 
računovodja in podpisniki z deponiranimi 
podpisi, ki jih določi in pooblasti direktor.

Direktor s pooblastilom določi delavce zavoda, 
ki so pooblaščeni, da podpisujejo za zavod v 
odnosih, ki niso navedeni v tem odloku.

19. člen

Svet zavoda razreši direktorja pred iztekom 
mandata:

• če direktor sam zahteva razrešitev,
• če nastopi kateri od razlogov, ko po pred-

pisih iz delovnih razmerĳ preneha delovno 
razmerje po samem zakonu,

• če direktor pri svojem delu ne ravna po 
predpisih in splošnih aktih zavoda,

• če neutemeljeno ne izvršuje sklepov organov 
zavoda ali ravna v nasprotju z njimi,

• če s svojim nevestnim ali nepravilnim delom 
zavodu povzroča večjo škodo,

• če zanemarja ali malomarno opravlja svoje 
dolžnosti, tako da nastanejo hujše motne pri 
opravljanju knjižnične dejavnosti,

• zaradi bistvenih sprememb, kot sta bistveno 
spremenjena dejavnost zaradi katere je bil 
zavod ustanovljen,

• zaradi zagotavljanja knjižnične dejavnosti za 
druge občine brez soglasja ustanovitelja.

Direktorja razreši svet na način in po postopku, 
ki je določen za imenovanje direktorja knjižni-
ce.

Svet zavoda si mora pred sprejemom sklepa o 
razrešitvi pridobiti soglasje ustanovitelja, mne-
nja občin, ki so na zavod s pogodbo prenesle 
opravljanje  dejavnosti ter mnenje strokovnih 
delavcev. Svet mora direktorja seznaniti z raz-
logi za razrešitev in mu dati možnost, da se v 
roku 15 dni o njih izjasni.

20. člen

Če direktorju predčasno preneha mandat ozi-
roma če nihče izmed prĳavljenih kandidatov 
za direktorja ni imenovan, svet zavoda imenuje 
vršilca dolžnosti.

Vršilca dolžnosti direktorja lahko svet zavoda 
imenuje izmed strokovnih delavcev zavoda ali 
izmed prĳavljenih kandidatov, ki izpolnjuje vse 
pogoje iz 15. člena tega odloka. 

Vršilca dolžnosti direktorja imenuje svet zavo-
da do imenovanja direktorja, vendar največ za 
eno leto. Ista oseba ne more biti imenovana za 
vršilca dolžnosti direktorja več kot enkrat.
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2. Svet zavoda 

21. člen 

Zavod ima svet, ki je organ upravljanja zavoda. 
Ta šteje pet članov in ga sestavljajo: 
- trĳe člani predstavniki ustanovitelja, 
- en član predstavnik delavcev zavoda, 
- en član predstavnik uporabnikov oziroma za-

interesirane javnosti. 

Predstavnike ustanovitelja imenuje Občinski 
svet občine Vrhnika izmed delavcev občinske 
uprave ali občanov občine Vrhnika. 

Predstavnika delavcev zavoda izvolĳo delav-
ci zavoda na neposrednih tajnih volitvah, po 
postopku in na način, kot ga določa statut za-
voda.

Predstavnika uporabnikov oziroma zainteresi-
rane javnosti imenuje občinski svet Občine Vrh-
nika izmed aktivnih članov knjižnice na pred-
log direktorja Cankarjeve knjižnice Vrhnika.

22. člen 

Člani sveta izmed sebe izvolĳo na ustanovni 
seji predsednika in namestnika predsednika, z 
večino glasov vseh članov sveta zavoda. 

Svet odloča z absolutno večino glasov svojih 
članov. 

Mandat članov sveta traja štiri leta in začne teči 
z dnem konstituiranja sveta zavoda, razen čla-
nom, ki jih imenuje ustanovitelj. 

Mandat predstavnikov ustanovitelja je vezan 
na mandat občinskega sveta in preneha v roku 
90 dni po konstitutivni seji novega občinske-
ga sveta. V tem času mora novi občinski svet 
imenovati nove predstavnike ustanovitelja. Do 
izvolitve novih članov dotedanji predstavniki 
ustanovitelja opravljajo svojo funkcĳo.

Za člana sveta zavoda je ista oseba lahko izvo-
ljena le dvakrat zaporedoma. 

23. člen 

Svet zavoda:
•  imenuje in razrešuje direktorja s soglasjem 

ustanovitelja,
• sprejema statut knjižnice s soglasjem ustano-

vitelja,
• sprejema strateški načrt,
• sprejema program razvoja zavoda,
• sprejema letni delovni načrt in poročilo o 

njegovem izvajanju,
• sprejema finančni in zaključni račun,
• daje soglasje k cenam kulturnih dobrin,
• daje ustanovitelju in direktorju predloge in 

mnenje o posameznih vprašanjih,
• obravnava predloge in mnenja zainteresira-

ne javnosti,
• sprejema splošne akte in opravlja druge na-

loge kot to natančneje določa statut zavoda,
• odloča o ugovorih in pritožbah v zvezi z 

uresničevanjem pravic, obveznosti in odgo-
vornosti zaposlenih v zavodu, kot drugosto-
penjski organ,

• sprejema program razreševanja presežnih 
delavcev,

• razpisuje volitve predstavnikov delavcev v 
svetu zavoda,

• predlaga ustanovitelju spremembo in razši-
ritev dejavnosti,

• opravlja druge naloge, določene z zakoni in 
drugimi predpisi.

3. Strokovni svet

24. člen 

Strokovni svet zavoda sestavljajo člani, ki jih 
imenuje svet zavoda izmed strokovnih delav-
cev zavoda in izmed zunanjih strokovnjakov s 
področja knjižnične dejavnosti.

Mandat članov strokovnega sveta traja pet let, 
isti člani so lahko ponovno imenovani v stro-
kovni svet.

Strokovni svet obravnava vprašanja s področja 
strokovnega dela zavoda in daje direktorju ter 
svetu zavoda mnenja, predloge in pobude za 
reševanje strokovnih vprašanj. 

Sestavo, način imenovanja in naloge strokovne-
ga sveta natančneje določi statut zavoda. 

4. Drugi organi

25. člen 

Zavod ima lahko tudi druge organe, določene s 
statutom zavoda in v skladu z zakonom. 

5. Razrešitev člana sveta zavoda ali strokovne-
ga sveta

26. člen

Član sveta zavoda ali strokovnega sveta je lah-
ko razrešen pred potekom mandata za katerega 
je imenovan ali izvoljen, če:
• sam zahteva razrešitev oziroma odstopi,
• se ne udeležuje sej,
• pri svojem delu ne ravna v skladu s predpisi,
• član sveta zavoda ne opravlja svojih nalog,
• član strokovnega sveta ne opravlja svojih na-

log strokovno,
• če s svojim ravnanjem škoduje delu in ugle-

du knjižnice.

V primeru predčasne razrešitve člana se za čas 
do izteka mandata imenuje oziroma izvoli nov 
član po istem postopku, kot je bil imenovan ozi-
roma izvoljen razrešeni član. 

VI. VIRI, NAČIN IN POGOJI ZA PRIDOBI-
VANJE SREDSTEV ZA DELO ZAVODA

27. člen
Premoženje zavoda je last ustanovitelja. Zavod 
samostojno upravlja s sredstvi, ki so mu dana v 

upravljanje, ne more pa s pravnimi posli odtu-
jiti nepremično premoženje ali le-to obremeniti 
s stvarnimi ali drugimi bremeni brez soglasja 
ustanovitelja.

Zavodu sta dani v upravljanje nepremičnini na 
Tržaški cesti 9b na Vrhniki, s parc. št. 2818/8 in 
2819/3, obe k.o. Vrhnika. 

Zavod je dolžan uporabljati in upravljati pre-
moženje ustanovitelja s skrbnostjo dobrega 
gospodarja. Gospodarjenje z nepremičninami 
nadzira ustanovitelj.

28. člen

Zavod pridobiva sredstva za svoje delo iz pro-
računa ustanovitelja, iz proračuna države in iz 
plačil uporabnikov za storitve, ki jih opravlja 
zavod v okviru svoje dejavnosti. Zavod lahko 
pridobiva sredstva za posamezne projekte tudi 
na podlagi javnih razpisov.

Zavod lahko za opravljanje javne službe pri-
dobiva tudi donatorska sredstva in sredstva 
iz opravljanja gospodarskih oziroma tržnih 
dejavnosti.

29. člen

Sredstva za izvajanje javne službe zavoda za-
gotavlja ustanovitelj na podlagi programa dela 
in finančnega načrta zavoda, h katerima je dal 
soglasje.

V primeru, da zavod na podlagi sklenjenih po-
godb zagotavlja knjižnično dejavnost tudi za 
druge občine, se finančne obveznosti teh občin 
določĳo v pogodbi.

30. člen

Ustanovitelj iz občinskega proračuna zagotav-
lja sredstva za izvajanje dejavnosti javne službe 
zavoda, ki pokrivajo:
• finančna sredstva za plače,
• materialne stroške za delo,
• stroške za nakup knjižničnega gradiva in
• stroške za nakup ter vzdrževanje prostorov 

in opreme.

VII. RAZPOLAGANJE S PRESEŽKOM PRI-
HODKOV NAD ODHODKI IN NAČIN 
KRITJA PRIMANJKLJAJA 

31. člen

Zavod samostojno gospodari s prihodki, ki jih 
ustvari z opravljanjem svoje dejavnosti.

32. člen

Zavod mora zagotoviti ločeno vodenje finanč-
nega poslovanja za gospodarske dejavnosti.

33. člen 

Presežek prihodkov nad odhodki, ki jih dose-
že pri opravljanju svoje dejavnosti, sme zavod 
uporabljati za opravljanje knjižnične dejavnosti 
kot javne službe: plačilo materialnih stroškov, 
investicĳsko vzdrževanje in investicĳe ter na-
kup knjižničnega gradiva. 

Del presežka prihodkov nad odhodki, ki ga 
zavod ustvari z opravljanjem gospodarske de-
javnosti na trgu lahko s soglasjem ustanovitelja 
uporabi za povečanje dela mase plač za nagra-
jevanje delovne uspešnosti delavcev zavoda.

34. člen

Če odhodki presegajo prihodke pri izvajanju 
javne službe, krĳe primanjkljaj ustanovitelj. V 
kolikor ustanovitelj ne krĳe primanjkljaja, se 
ta likvidira v breme virov sredstev, s katerimi 
upravlja zavod.

35. člen

Primanjkljaj sredstev, ugotovljen iz naslova 
preveč izplačanih plač, krĳe zavod iz prihod-
kov bodočega obdobja z znižanjem realiziranih 
plač. 

36. člen

Če zavod v predhodnih proračunskih obdo-
bjih izkaže presežke prihodkov nad odhodki 
in te presežke nameni za stimulacĳo k plačam, 
kasneje pa izkaže primanjkljaj, krĳe, ne glede 
na razloge primanjkljaja, le–tega sam v breme 
sredstev za plače, razen če dokaže, da ustanovi-
telj ni izpolnil svojih obveznosti v celoti. 

VIII. MEDSEBOJNE PRAVICE IN OBVEZ-
NOSTI USTANOVITELJA IN ZAVODA

37. člen

Zavod je dolžan ustanovitelju nuditi ter obdo-
bno pošiljati podatke o poslovanju zavoda, o 
poslovnih rezultatih ter druge podatke, ki so 
neobhodni za izvrševanje funkcĳ ustanovitelja. 

38. člen

Zavod mora od ustanovitelja pridobiti soglas-
je:
• k statutu, 
• k statutarnim spremembam,
• k spremembi ali razširitvi dejavnosti,
• k imenovanju direktorja zavoda,
• v drugih primerih, kadar tako določa ta od-

lok.

39. člen

Ustanovitelj je dolžan zavodu zagotavljati sred-
stva za njegovo delo v okviru dogovorjenega 
programa in finančnega načrta po dinamiki, ki 
jo z zavodom dogovori ter po vrsti sredstev, ki 
jih za delo zavoda zagotavlja ustanovitelj.

Ustanovitelj in zavod se lahko dogovorita, da 
ustanovitelj nudi zavodu tudi druge vrste po-
moči, ki nimajo materialnega značaja. 

IX. SPLOŠNI AKTI ZAVODA

40. člen

Zavod ima statut, ki ureja:
• organizacĳo zavoda,
• organe zavoda,
• način odločanja in druga vprašanja, po-

membna za poslovanje in izvajanje dejavno-
sti.

Statut sprejme svet zavoda po predhodnem so-
glasju ustanovitelja.   

Zavod ima tudi druge splošne akte, določene s 
statutom in zakonom. 

X. NADZOR

41. člen

Nadzor nad opravljanjem osnovne dejavnosti 
v zavodu, upravljanjem z nepremičninami ter 
izvajanjem zakonov, drugih predpisov in aktov, 
ki urejajo organizacĳo, financiranje in namen-
sko porabo sredstev, izvajajo inšpektorji minis-
trstva, pristojnega za kulturo in ustanovitelja 
preko pristojnih organov.

Nadzor nad zakonitostjo dela zavoda s podro-
čĳ, ki niso navedena v prvem odstavku tega 
člena, izvajajo institucĳe družbenega nadzora, 
določene z zakonom. 

XI. PREHODNE IN KONČNA DOLOČBA

42. člen

Za volitve in odpoklic predstavnikov delavcev 
v svet zavoda se, dokler ne bo sprejet zakon, ki 
bo urejal sodelovanje delavcev pri upravljanju 
zavoda, uporabljajo določbe zakona, ki ureja 
sodelovanje delavcev pri upravljanju podjetĳ. 

43 člen 

Z dnem uveljavitve tega odloka preneha veljati 
Odlok o ustanovitvi javnega zavoda Cankarje-
ve knjižnice Vrhnika (Ur. list RS, št. 62/96, z dne 
8.11.1996).

44. člen 

Zavod mora uskladiti statut ter svojo organiza-
cĳo in organe zavoda v roku šestih mesecev od 
dneva uveljavitve tega odloka. 

Do uskladitve statuta z določbami tega odloka, 
zavod nadaljuje delo pod pogoji, pod katerimi 
je vpisan v sodni register. 

Do uskladitve statuta se uporabljajo do sedaj 
veljavni statut in drugi akti, v kolikor niso v na-
sprotju z zakonom oziroma s tem odlokom. 

45. člen 

Ta odlok začne veljati petnajsti dan po objavi v 
občinskem glasilu Naš časopis. 

Odlok o spremembi Odloka o ustanovitvi 
javnega zavoda Cankarjeva knjižnica Vrhnika 
(Naš časopis, št. 330/2006) vsebuje naslednjo 
končno določbo:

2. člen

Odlok začne veljati naslednji dan po objavi v 
uradnem glasilu Naš časopis.

Odlok o spremembi Odloka o ustanovitvi jav-
nega zavoda Cankarjeva knjižnica Vrhnika 
(Naš časopis, št. 351/2008) vsebuje naslednjo 
končno določbo:

3. člen

Odlok začne veljati naslednji dan po objavi v 
uradnem glasilu Naš časopis.

Odlok o spremembah in dopolnitvah Odlo-
ka o ustanovitvi javnega zavoda Cankarjeva 
knjižnica Vrhnika (Naš časopis, 390/2012) vse-
buje naslednjo končno določbo:

2. člen

Odlok začne veljati petnajsti dan po objavi v 
uradnem glasilu Naš časopis, uporabljati pa 
se začne po konstituiranju novega občinskega 
sveta.

O Na podlagi 95. člena Poslovnika o delu Ob-
činskega sveta Občine Vrhnika je Občinski svet 
Občine Vrhnika na 11. seji dne 12.4.2012 potrdil 
uradno prečiščeno besedilo Odloka o ustano-
vitvi javnega zavoda »Zavod Ivana Cankarja za 
kulturo, šport in turizem Vrhnika, ki obsega:

- Odlok o ustanovitvi javnega zavoda »Zavod 
Ivana Cankarja za kulturo, šport in turizem 
Vrhnika« (Uradni list RS, št. 48/2005)

- Odlok o spremembah in dopolnitvah odloka 
o ustanovitvi javnega zavoda »Zavod Ivana 
Cankarja za kulturo, šport in turizem Vrhni-
ka« (Naš časopis, št. 322/2006)

- Odlok o spremembah Odloka o ustanovitvi 
javnega zavoda »Zavod Ivana Cankarja za 
kulturo, šport in turizem Vrhnika« (Naš ča-
sopis, št. 343/2007)

- Odlok o spremembah in dopolnitvah Od-
loka o ustanovitvi javnega zavoda »Zavod 
Ivana Cankarja za kulturo, šport in turizem 
Vrhnika« (Naš časopis, št. 345/2008)

- Odlok o spremembi Odloka o ustanovitvi 
javnega zavoda »Zavod Ivana Cankarja za 
kulturo, šport in turizem Vrhnika« (Naš ča-
sopis, št. 354/2008)

- Odlok o spremembi Odloka o ustanovitvi 
javnega zavoda »Zavod Ivana Cankarja za 
kulturo, šport in turizem Vrhnika« (Naš ča-
sopis, št. 365/2009)

- Odlok o spremembah in dopolnitvah Od-

loka o ustanovitvi javnega zavoda »Zavod 
Ivana Cankarja za kulturo, šport in turizem 
Vrhnika« (Naš časopis, št. 390/2012)

Številka: 007-3/2012 
Datum:   13.4.2012
 
Župan
Stojan JAKIN, univ.dipl.inž.grad.,l.r.

ODLOK

O USTANOVITVI JAVNEGA ZAVODA 
»ZAVOD IVANA CANKARJA ZA 
KULTURO, ŠPORT IN TURIZEM 

VRHNIKA«
URADNO PREČIŠČENO BESEDILO

I. SPLOŠNE DOLOČBE

1. člen 

S tem odlokom Občina Vrhnika s sedežem na 
Vrhniki, Tržaška cesta 1  (v nadaljevanju: usta-
novitelj) ustanavlja javni zavod Zavod Ivana 
Cankarja za kulturo, šport in turizem  Vrhnika 
(v nadaljevanju: zavod) za opravljanje kultur-
ne, športne in turistične dejavnosti na območju 
Občine Vrhnika.

Ustanoviteljske pravice občine izvršuje Občin-
ski svet.

2. člen 

Zavod je pravna oseba s pravicami, obveznost-
mi in odgovornostmi, ki so določene z zako-
nom,  tem odlokom in s statutom zavoda. 

Zavod se vpiše v sodni register pri Okrožnem 
sodišču v Ljubljani. 

II. STATUSNE DOLOČBE

3. člen 

1. Ime, sedež in pravni status zavoda 

Ime zavoda je: Zavod Ivana Cankarja za kultu-
ro, šport in turizem Vrhnika.
Sedež zavoda je na Vrhniki, Tržaška cesta 9.
Skrajšano ime zavoda je: Zavod Ivana Cankarja 
Vrhnika.

Zavod lahko spremeni ime in sedež le s soglas-
jem ustanovitelja. 

4. člen

Zavod je samostojna pravna oseba in je odgo-
voren za svoje obveznosti s sredstvi, s katerimi 
razpolaga.

Zavod nastopa v pravnem prometu v svojem 
imenu in za svoj račun. 

5. člen

2. Pečat zavoda

Zavod ima in uporablja pečat okrogle oblike, 
premera 30 mm, v sredini ima grb Občine Vrh-
nika, ob zunanjem robu pa je napisano ime za-
voda: Zavod Ivana Cankarja za kulturo, šport 
in turizem Vrhnika.

Zavod ima in uporablja tudi pečat okrogle ob-
like premera 20 mm z enako vsebino kot pečat 
iz prvega odstavka tega člena.

Pečat iz prvega odstavka tega člena uporablja 
zavod v pravnem prometu za potrjevanje vseh 
aktov, dokumentov in dopisov, ki jih pošilja ali 
izdaja organom, organizacĳam, pravnim in fi-
zičnim osebam.

Pečat iz drugega odstavka tega člena uporab-
lja zavod za potrjevanje predvsem finančne in 
knjigovodske dokumentacĳe ter delovnih knji-
žic zaposlenih.

6. člen

Število posameznih pečatov, njihovo uporabo, 
način varovanja in uničenja pečatov ter delav-
ce, ki so zanje odgovorni, določi direktor.

III. DEJAVNOSTI ZAVODA 

7. člen 

Zavod izvaja naslednje dejavnosti:

a) Kulturne dejavnosti:
• prireditveno,
• založniško,
• organizacĳa in izvedba razstav,
• prodaja likovnih del, izdelkov domače in 

umetne obrti,
• varstvo naravne dediščine,
• varstvo kulturne dediščine,
• priprava domačih in mednarodnih strokov-

nih in znanstvenih sestankov, seminarjev in 
drugih oblik strokovnega sodelovanja ter iz-
obraževanja,

• dajanje pojasnil nasvetov in druge strokovne 
pomoči pri spoznavanju, varovanju in za-
ščiti dediščine fizičnim in pravnim osebam, 
sodelovanje z imetniki oziroma organi, ki jo 
hranĳo,

• izvajanje javnega razpisa na področju kultu-
re - ljubiteljska kulturnim društva, 

• ugotavljanje in predlaganje razglasitve kul-
turne in naravne dediščine za spomenik in 
znamenitost in priprava strokovnih osnov, 
potrebnih za razglasitev,

• upravljanje z objekti, ki so bili razglašeni za 
javno infrastrukturo na področju kulture ter 
vzdrževanje spomenikov,

• upravljanje s stalno zbirko akademskega sli-
karja Florisa Oblaka;

• dejavnost muzejev,
• kinematografsko dejavnost. 

• Izdajanje občinskega informativnega glasila.

b) Športne dejavnosti:

• priprava strokovnih gradiv in izvajanje na-
log za ustanovitelja s področja dejavnosti 
športa,

• opravljanje strokovnih, administrativnih in 
tehničnih nalog za potrebe osrednje športne 
zveze,

• sodelovanje pri izvajanju programov šport-
ne vzgoje otrok in mladine,

• dajanje strokovne in organizacĳske pomoči 
izvajalcem letnega programa športa,

• načrtovanje izobraževanja in usposabljanja 
strokovnih delavcev za delo v športu,

• upravljanje  s športnimi objekti katerih last-
nik je občina Vrhnika,

• pripravljanje objektov za vadbo in tekmova-
nja,

• opravljanje in organiziranje vzdrževanja ob-
jektov, delov objektov in naprav, igrišč, opre-
me in tehnične opreme, ki je v upravljanju 
zavoda, 

• zagotavljanje normalnega delovanja vseh 
objektov, ki jih ima v upravljanju, 

• oddajanje prostorov v športnih objektih in 
usklajevanje med posameznimi uporabniki,

• skrb za zavarovanje objektov in opreme ter 
skrb za varnost delovanja objektov in na-
prav, 

• pripravljanje, izvajanje ter spremljanje letne-
ga program športa v občini, ki se sofinancira 
iz javnih sredstev (vključno s postopkom 
razpisa),

• spremljanje in analiziranje nalog ter razmer 
na področju športa,

• zbiranje in dajanje podatkov za potrebe in-
formatike v športu.

c) Dejavnosti s področja turizma

• Informacĳsko turistična dejavnosti, ki vklju-
čuje:

-  informiranje turistov,
-  zbiranje podatkov za potrebe informira-

nja turistov,
-  ugotavljanje kakovosti turistične ponud-

be,
-  sprejemanje in posredovanje predlogov in 

pritožb v zvezi s turistično ponudbo,
• urejanje in vzdrževanje turistične signalizaci-

je,
• spodbujanje razvoja celovitih turističnih 

proizvodov turističnega območja,
• trženje celovite turistične ponudbe na ravni 

turističnega območja,
• razvoj in vzdrževanje skupne turistične in-

frastrukture,
• razvoj in vzdrževanje javnih površin name-

njenih turistom,
• organizacĳa in izvajanje turističnih priredi-

tev,
• ozaveščanje in spodbujanje občanov za po-

zitiven odnos do turistov in turizma,
• prodaja informativno – oglaševalskega gra-

diva, knjig, nosilcev zvoka in videokaset, 
spominkov ipd. s tematiko ali logotipi s po-
dročja umetnosti, naravne in kulturne dediš-
čine, turizma, itd.,

• promocĳa turistične ponudbe občine,
• zagotavljanje delovanja turistično informa-

cĳskega centra,
• druge storitve, ki jih v turističnem območju 

brezplačno nudĳo turistom.

8. člen

Naloge iz prejšnjega člena, ki jih zavod oprav-
lja, so v skladu z Uredbo o uvedbi in uporabi 
standardne klasifikacĳe dejavnosti (Ur. list RS, 
št. 2/02) razvrščene: 
- DE/22.110 izdajanje knjig
- DE/22.120 izdajanje časopisov
- DE/22.130 izdajanje revĳ in periodike
- DE/22.140 izdajanje posnetih nosilcev zvočne-

ga zapisa
- DE/22.150 drugo založništvo
- DE/22.220 drugo tiskarstvo
- DE/22.320 razmnoževanje video zapisov
- G/51.190 posredništvo pri prodaji raznovrst-

nih izdelkov
- G/52.486 trgovina na drobno z umetniškimi 

izdelki,
- G/52.488 trgovina na drobno v drugih specia-

liziranih prodajalnah
- G/52.620 trgovina na drobno na tržnicah in 

stojnicah
- G/52.630 druga trgovina na drobno zunaj pro-

dajaln
- H/55.302 dejavnost okrepčevalnic, samopo-

strežnih restavracĳ
- H/55.401 točenje pĳač in napitkov v točilnicah 

in dnevnih barih
- H/55.301 dejavnost restavracĳ in gostiln
- I/63.300 dejavnost potovalnih agencĳ in orga-

nizatorjev potovanj, s turizmom povezane 
  dejavnosti 
- K/70.200 dajanje lastnih nepremičnin v najem
- K/70.320 upravljanje z nepremičninami za 

plačilo ali po pogodbi
- K/71.401 izposojanje športne opreme
- K/74.130 raziskovanje trga in javnega mnenja
- K/74.400 oglaševanje
- K/74.852 fotokopiranje in drugo razmnože-

vanje
- K/74.871 prirejanje razstav, sejmov in kongre-

sov
- K/74.873 druge poslovne dejavnosti, d.n.
- M/80.422 drugo izobraževanje, izpopolnjeva-

nje in usposabljanje, d.n.
- O/92.130 kinematografska dejavnost
- O/92.320 obratovanje objektov za kulturne 

prireditve 
- O/92.340 druge razvedrilne dejavnosti
- O/92.521 dejavnost muzejev
- O/92.522 varstvo kulturne dediščine
- O/92.530 dejavnosti botaničnih ter naravnih 

rezervatov
- O/92.610 obratovanje športnih objektov
- O/92.623 druge športne dejavnosti

Dejavnosti zavoda se štejejo kot javna služba, 
katere izvajanje je v javnem interesu. 

V okviru svoje dejavnosti zavod opravlja dejav-
nosti navedene v 7, 8, 9, 10, 11, 12, 13, 14, 15, 17, 
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18, 19, 21, 22, 23. in 26 alinei kot  gospodarske 
dejavnosti.

9. člen

Zavod izdaja v okviru kulturne dejavnosti tudi 
občinsko informativno glasilo. Zavod izdaja 
lokalni časopis skladno z Zakonom o medĳih 
in Odlokom o ustanovitvi in izdajanju glasila 
Naš časopis.

10. člen

Zavod lahko spremeni ali razširi dejavnost le s 
soglasjem ustanovitelja. 

IV. ORGANI ZAVODA

11. člen

Organi zavoda so: 
• svet zavoda in,
• direktor zavoda. 

1. Svet zavoda 

12. člen 

Zavod upravlja svet zavoda, ki ima sedem čla-
nov in ga sestavljajo:
- štirje predstavniki ustanovitelja,
- en član predstavnik delavcev zavoda.
- dva člana predstavnika uporabnikov oziroma 

zainteresirane javnosti.

Predstavnike ustanovitelja imenuje Občinski 
svet občine Vrhnika.

Predstavnika delavcev zavoda izvolĳo delavci 
zavoda na neposrednih tajnih volitvah, po po-
stopku in na način, ki ga določa statut zavoda.

Predstavnika uporabnikov oziroma zainter-
esirane javnosti imenuje na predlog društev 
in zvez s področja dejavnosti zavoda, ki imajo 
sedež v Občini Vrhnika, Občinski svet občine 
Vrhnika.

13. člen 

Člani sveta izmed sebe izvolĳo na ustanovni 
seji predsednika in namestnika predsednika z 
večino glasov vseh članov sveta zavoda. 

Svet zavoda je sklepčen, če je na seji prisotnih 
več kot polovica vseh članov sveta zavoda. 
Svet zavoda sprejema svoje odločitve z večino 
opredeljenih glasov prisotnih članov.

Mandat članov sveta traja štiri leta in začne teči 
z dnem konstituiranja sveta zavoda, razen čla-
nom, ki jih imenuje ustanovitelj. 

Mandat predstavnikov ustanovitelja je vezan 
na mandat občinskega sveta in preneha v roku 
90 dni po konstitutivni seji novega občinske-
ga sveta. V tem času mora novi občinski svet 
imenovati nove predstavnike ustanovitelja. Do 
izvolitve novih članov dotedanji predstavniki 
ustanovitelja opravljajo svojo funkcĳo.

Za člana sveta zavoda je ista oseba lahko izvo-
ljena le dvakrat zaporedoma. 

14. člen 

Svet zavoda ima naslednje naloge:

• nadzira zakonitost dela in poslovanje zavo-
da,

• spremlja, analizira in ocenjuje delovanje za-
voda,

• imenuje in razrešuje direktorja s soglasjem 
ustanovitelja,

• ugotavlja ustreznost strateškega načrta in 
programa dela glede na namen, zaradi kate-
rega je javni zavod ustanovljen,

• obravnava vprašanja s področja strokovne-
ga dela javnega zavoda in daje direktorju 
mnenja, predloge in pobude za reševanje teh 
vprašanj,

• predlaga ustanovitelju revizĳo poslovanja, 
ki jo lahko opravi tudi notranji revizor,

• ocenjuje delo direktorja,
• sprejema statut zavoda s soglasjem ustano-

vitelja,
• sprejema letni delovni načrt in poročilo o 

njegovem izvajanju,
• sprejema finančni načrt in zaključni račun,
• daje ustanovitelju in direktorju mnenje o po-

sameznih vprašanjih,
• daje predhodno mnenje k zavodski kolektiv-

ni pogodbi,
• obravnava predloge in mnenja zainteresira-

ne javnosti,
• predlaga ustanovitelju spremembo in razši-

ritev dejavnosti,
• sprejema splošne akte in opravlja druge na-

loge kot to natančneje določa statut zavoda,
• odloča na drugi stopnji o pritožbah v zvezi 

z uresničevanjem pravic, obveznosti in od-
govornosti zaposlenih v zavodu,

• opravlja druge naloge, določene z zakoni in 
drugimi predpisi.

15. člen

Član sveta zavoda je lahko razrešen pred izte-
kom mandata za katerega je imenovan ali iz-
voljen, če:
• sam zahteva razrešitev oziroma odstopi,
• se ne udeležuje sej,
• pri svojem delu ne ravna v skladu s predpi-

si,
• ne opravlja svojih nalog,
• če s svojim ravnanjem škoduje delu in ugle-

du zavoda.

V primeru predčasne razrešitve člana se za čas 
do izteka mandata imenuje oziroma izvoli nov 
član po istem postopku, kot je bil imenovan ozi-
roma izvoljen razrešeni član. Če je član razrešen 
pol leta pred potekom mandata se ne imenuje 
novega razen v primeru, če se razreši več, kot 
polovica članov sveta.

2. Direktor

16. člen 

Direktor organizira in vodi poslovanje zavoda, 
predstavlja in zastopa zavod in je odgovoren za 
zakonitost dela zavoda. Direktor lahko oprav-
lja tudi strokovne naloge iz dejavnosti zavoda, 
kot redne delovne naloge.

Direktor ima naslednje pristojnosti:
1. Sprejema strateški načrt.
2. Sprejema program dela zavoda.
3. Sprejema akt o organizacĳi dela.
4. Sprejema akt o sistemizacĳi delovnih 

mest.
5. Sprejema kadrovski načrt.
6. Sprejema načrt nabav osnovnih sredstev in 

investicĳskega vzdrževanja.
7. Sprejema druge akte, ki urejajo pomembna 

vprašanja v zvezi z delovanjem zavoda.
8. Poroča ustanovitelju in svetu zavoda o 

zadevah, ki lahko pomembno vplivajo na 
delovanje javnega zavoda.

9. Pripravi letno poročilo.
10. Sklepa zavodsko kolektivno pogodbo, če 

jo zavod ima.
11. In druge naloge, določene z zakonom in 

ustanovitvenim aktom. 

K aktom iz prve, druge, tretje, četrte, pete, šeste 
in desete alinee prejšnjega odstavka daje so-
glasje svet zavoda.
Direktor je dolžan o svojih ugotovitvah obveš-
čati svet zavoda ter sprejemati ukrepe za od-
pravo pomanjkljivosti. 
Direktor je pri opravljanju poslov iz svojega de-
lovnega področja samostojen.
Direktor je za svoje delo odgovoren svetu za-
voda in ustanovitelju.
Direktor mora pri vodenju poslov ravnati z 
javnimi sredstvi s skrbnostjo vestnega gospo-
darja.
Direktor predstavlja in zastopa zavod v pra-
vnem prometu samostojno, ne sme pa razpo-
lagati z nepremičnim premoženjem, s katerim 
upravlja zavod, ker spada to v pristojnost usta-
novitelja.

17. člen 

Direktorja imenuje in razrešuje svet zavoda na 
podlagi javnega natečaja. Svet zavoda mora 
pred imenovanjem direktorja pridobiti soglasje 
ustanoviteljice.

Če soglasje iz prejšnjega odstavka ni dano v 
roku 60 dni, se šteje, da je soglasje dano.

18. člen 

Za direktorja zavoda je lahko imenovan, kdor 
poleg splošnih pogojev iz Zakona o javnih 
uslužbencih izpolnjuje še naslednje pogoje:
• ima visoko strokovno ali univerzitetno izob-

razbo, 
• ima najmanj dve leti vodstvenih izkušenj
• ima najmanj tri leta delovnih izkušenj na 

vsaj enem od področĳ dejavnosti zavoda ali 
tri leta delovnih izkušenj na področju pro-
jektnega managamenta,

• ima osnovno raven znanja svetovnega jezi-
ka.

Ob prĳavi na razpis je dolžan kandidat pred-
ložiti tudi strategĳo zavoda za mandatno ob-
dobje. 

Mandat direktorja traja 5 let. Direktor je lahko 
po izteku te dobe ponovno imenovan.

Z direktorjem sklene pogodbo o zaposlitvi v 
imenu sveta zavoda njegov predsednik.

19. člen

Zavod zastopa in predstavlja direktor. Direktor 
je pooblaščen, da v imenu in na račun zavoda 
v okviru dejavnosti zavoda sklepa pogodbe ter 
opravlja druge pravne posle.

20. člen

Direktorja med odsotnostjo nadomešča njegov 
pomočnik ali delavec , ki ga za nadomeščanja 
pooblasti direktor. Pisno pooblastilo določa 
vsebino, obseg in trajanje pooblastila.

Direktor lahko za zastopanje v posameznih za-
devah pooblasti druge osebe.

21. člen

Za zavod podpisuje listine direktor in osebe, ki 
so pooblaščene za zastopanje,  vsak v mejah po-
oblastil in poslov, ki jih opravlja.

Finančne listine za zavod podpisuje direktor, 
računovodja in podpisniki z deponiranimi pod-
pisi, ki jih za to določi in pooblasti direktor.

Direktor s pooblastilom določi delavce zavoda, 
ki so pooblaščeni, da podpisujejo za zavod v 
odnosih, ki niso navedeni v tem odloku.

22. člen

Svet zavoda razreši direktorja pred iztekom 
mandata:

• če direktor sam zahteva razrešitev,
• če nastopi kateri od razlogov, ko po pred-

pisih iz delovnih razmerjih preneha delovno 
razmerje po samem zakonu,

• če direktor pri svojem delu ne ravna po 
predpisih in splošnih aktih zavoda,

• če neutemeljeno ne izvršuje sklepov organov 
zavoda ali ravna v nasprotju z njimi,

• če s svojim nevestnim ali nepravilnim delom 
povzroči zavodu večjo škodo,

• če zanemarja ali malomarno opravlja svoje 
dolžnosti, tako da nastanejo ali bi lahko na-
stale hujše motnje pri opravljanju dejavnosti 
zavoda,

• zaradi bistvenih sprememb, kot je bistveno 
spremenjena dejavnost zaradi katere je bil 
zavod ustanovljen. V tem primeru se direk-

torju izplača odpravnina v skladu z delovno-
pravno zakonodajo.

Svet zavoda mora pred sprejemom sklepa o 
razrešitvi seznaniti direktorja z razlogi za raz-
rešitev in mu dati možnost, da se v roku 30 dni 
o njih izjasni.

Direktorja razreši svet na način in po postopku, 
ki je določen za imenovanje direktorja.

23. člen

Če direktorju predčasno preneha mandat ozi-
roma če nihče izmed prĳavljenih kandidatov za 
direktorja ni imenovan, imenuje svet zavoda.

Vršilca dolžnosti direktorja imenuje svet zavo-
da do imenovanja direktorja, vendar največ za 
eno leto. Ista oseba ne more biti imenovana za 
vršilca dolžnosti direktorja več kot enkrat.

V. VIRI, NAČINI IN POGOJI ZA PRIDOBI-
VANJE SREDSTEV ZAVODA

24. člen

Premoženje zavoda je last ustanovitelja. Zavod  
samostojno upravlja s sredstvi, ki so mu dana v 
upravljanje, ne more pa s pravnimi posli odtu-
jiti nepremično premoženje ali le-to obremeniti 
s stvarnimi ali drugimi bremeni brez soglasja 
ustanovitelja.

Zavodu so dane v upravljanje naslednje nepre-
mičnine na območju občine Vrhnika:
• Cankarjev dom, Tržaška cesta 25,
• Cankarjeva rojstna hiša, Na klancu 1,
• Galerĳa kašča, Verd 41,
• Telovadnica Partizan, Tržaška cesta 9,
• Športni park Vrhnika z vsemi zunanjimi po-

vršinami, vključno z plavalnim bazenom s 
sanitarĳami, garderobami in gostinskim lo-
kalom.

Javni zavod lahko upravlja tudi z drugim pre-
moženjem, premičnim in nepremičnim ob 
predhodnem soglasju ustanovitelja.

Zavod je dolžan uporabljati in upravljati pre-
moženje ustanovitelja s skrbnostjo dobrega 
gospodarja. Gospodarjenje z nepremičninami 
nadzira ustanovitelj. 

25. člen

Zavod pridobiva sredstva za izvajanje dejav-
nosti iz:
• proračuna ustanovitelja,
• proračuna države,
• z opravljanjem registrirane dejavnosti pod 

pogoji in na način, določen z zakonom in s 
tem odlokom,

• iz naslova upravljanja nepremičnin, ki so mu 
dana v upravljanje.

• sredstev pridobljenih s prodajo blaga in sto-
ritev uporabnikom,

• daril, donacĳ, sponzorstev ter drugih zako-
nitih virov.

26. člen

Višino sredstev za financiranje javnega zavoda 
določi ustanovitelj na podlagi  strateškega na-
črta in iz njega izhajajočega predloga letnega 
plana. Podlaga za transfer iz proračuna lokalne 
skupnosti je s strani sveta zavoda potrjen pro-
gram dela. O zagotavljanju letnih sredstev iz 
proračuna ustanovitelja se sklene pogodba o 
financiranju.

V. RAZPOLAGANJE S PRESEŽKOM PRI-
HODKOV NAD ODHODKI IN NAČIN 
KRITJA PRIMANJKLJAJA

27. člen
Zavod samostojno gospodari s prihodki, ki jih 
ustvari z opravljanjem dejavnosti.

28. člen
Zavod mora zagotoviti ločeno vodenje finanč-
nega poslovanja za gospodarske dejavnosti.

29. člen

Presežek prihodkov nad odhodki, ki jih dose-
že pri opravljanju svoje dejavnosti sme zavod 
uporabljati za opravljanje in razvoj registrirane 
dejavnosti zavoda ter obnovo, vzdrževanje in 
razvoj objektov, ki so mu dana v upravljanje.

Del presežkov nad odhodki, ki ga zavod ustva-
ri z opravljanjem gospodarske dejavnosti na 
trgu lahko s soglasjem ustanovitelja uporabi za 
povečanje dela mase plač za nagrajevanje delo-
vne uspešnosti delavcev zavoda.

30 člen

Primanjkljaj sredstev, ugotovljenih iz naslova 
preveč izplačanih plač, krĳe zavod iz prihod-
kov bodočega obdobja z zniževanjem realizira-
nih plač.

Če zavod v predhodnih proračunskih obdo-
bjih izkaže presežke prihodkov nad odhodki 
in te presežke nameni za stimulacĳo k plačam, 
kasneje pa se izkaže primanjkljaj, krĳe, ne glede 
na razloge primanjkljaja, le-tega sam v breme 
sredstev za plače, razen če dokaže, da ustanovi-
telj ni izpolnil svojih obveznosti v celoti.

31. člen

Zavod je dolžan ustanovitelju nuditi ter obdo-
bno pošiljati podatke o poslovanju zavoda, o 
poslovnih rezultatih ter druge podatke, ki so 
potrebni za izvrševanje funkcĳ ustanovitelja.

VI. SPLOŠNI AKTI ZAVODA

32. člen 
Zavod ima statut, ki ureja:
• organizacĳo zavoda

• organe zavoda
• način odločanja in druga vprašanja, po-

membna za poslovanje in izvajanje dejavno-
sti.

Statut sprejme svet zavoda po predhodnem so-
glasju ustanovitelja.

Zavod ima tudi druge splošne akte, določene s 
statutom in zakonom.

VII. PREHODNI IN KONČNA DOLOČBA

33. člen 

Do imenovanja direktorja zavoda Občinski svet 
občine Vrhnika s sklepom imenuje vršilca dolž-
nosti direktorja zavoda, ki mora izpolnjevati 
pogoje iz 18. člena tega odloka, razen 4. alineje, 
vendar največ za šest mesecev, ki je pooblaščen 
da pod nadzorstvom ustanovitelja, opravi vse 
potrebno za začetek dela zavoda, vpis zavoda v 
sodni register ter skliče prvo sejo sveta zavoda.

34. člen 

Statut zavoda sprejme svet zavoda v štirih me-
secih po konstituiranju.

Do pričetka veljavnosti statuta zavoda se upo-
rabljajo določila zakona o zavodih in tega od-
loka. 

35. člen 

Direktor mora do drugačne odločitve Občin-
skega sveta poleg nalog direktorja določenih v 
16. členu tega odloka, opravljati tudi strokovna 
dela na eni izmed dejavnosti zavoda.

36. člen 

Ta odlok začne veljati osmi dan po objavi v 
Uradnem listu Republike Slovenĳe, objavi pa 
se tudi v uradnem glasilu občine Vrhnika Naš 
časopis. 

Odlok o spremembah in dopolnitvah odloka 
o ustanovitvi javnega zavoda »Zavod Ivana 
Cankarja za kulturo, šport in turizem Vrhni-
ka« (Naš časopis, št. 322/2006) vsebuje nasled-
njo končno določbo:

5. člen

Ta odlok začne veljati naslednji dan po objavi v 
uradnem glasilu Občine Vrhnika Naš časopis. 

Odlok o spremembah Odloka o ustanovitvi 
javnega zavoda »Zavod Ivana Cankarja za 
kulturo, šport in turizem Vrhnika« (Naš časo-
pis, št. 343/2007) vsebuje naslednjo končno 
določbo:

4. člen

Ta odlok začne veljati naslednji dan po objavi v 
uradnem glasilu Občine Vrhnika Naš časopis.

Odlok o spremembah in dopolnitvah Odloka 
o ustanovitvi javnega zavoda »Zavod Ivana 
Cankarja za kulturo, šport in turizem Vrhni-
ka« (Naš časopis, št. 345/2008) vsebuje nasled-
njo končno določbo:

5. člen

Ta odlok začne veljati naslednji dan po objavi v 
uradnem glasilu Občine Naš časopis.

Odlok o spremembi Odloka o ustanovitvi jav-
nega zavoda »Zavod Ivana Cankarja za kultu-
ro, šport in turizem Vrhnika« (Naš časopis, št. 
354/2008) vsebuje naslednjo končno določbo:

2. člen

Ta odlok začne veljati naslednji dan po objavi v 
uradnem glasilu Občine Vrhnika Naš časopis.

Odlok o spremembi Odloka o ustanovitvi jav-
nega zavoda »Zavod Ivana Cankarja za kultu-
ro, šport in turizem Vrhnika« (Naš časopis, št. 
365/2009) vsebuje naslednjo končno določbo:

2. člen

Ta odlok začne veljati naslednji dan po objavi v 
uradnem glasilu Občine Vrhnika Naš časopis.

Odlok o spremembah in dopolnitvah Odloka 
o ustanovitvi javnega zavoda »Zavod Ivana 
Cankarja za kulturo, šport in turizem Vrhni-
ka« (Naš časopis, št. 390/2012) vsebuje nasled-
njo končno določbo:

2. člen

Odlok začne veljati petnajsti dan po objavi v 
uradnem glasilu Naš časopis, uporabljati pa 
se začne po konstituiranju novega občinskega 
sveta. 

O Na podlagi 95. člena Poslovnika o delu Ob-
činskega sveta Občine Vrhnika je Občinski svet 
Občine Vrhnika na 11. seji dne 12.4.2012 potrdil 
uradno prečiščeno besedilo Odloka o ustano-
vitvi javnega zavoda Glasbena šola Vrhnika, ki 
obsega:

- Odlok o ustanovitvi javnega zavoda Glasbe-
na šola Vrhnika (Uradni list RS, št. 10/1997)

- Odlok o spremembi in dopolnitvi Odloka o 
ustanovitvi javnega zavoda Glasbena šola 
Vrhnika (Naš časopis, št. 295/2003)

- Odlok o spremembah in dopolnitvah Od-
loka o ustanovitvi javnega zavoda Glasbena 
šola Vrhnika (Uradni list RS, št. 125/07, Naš 
časopis št. 345/2008)

- Odlok o spremembah in dopolnitvah Od-
loka o ustanovitvi javnega zavoda Glasbena 
šola Vrhnika (Naš časopis št. 373/2010)

- Odlok o spremembah in dopolnitvah Od-
loka o ustanovitvi javnega zavoda Glasbena 
šola Vrhnika (Naš časopis št. 390/2012)
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Župan
Stojan JAKIN, univ.dipl.inž.grad.,l.r.

ODLOK
O USTANOVITVI JAVNEGA ZAVODA 

GLASBENA ŠOLA VRHNIKA
URADNO PREČIŠČENO BESEDILO

I. SPLOŠNA DOLOČBA

1. člen

S tem odlokom Občina Vrhnika (v nadaljevanju 
besedila: ustanovitelj) ustanavlja na področju 
osnovnega glasbenega izobraževanja javni za-
vod Glasbena šola Vrhnika (v nadaljevanju: 
zavod).

Ustanoviteljske pravice občine izvršuje občin-
ski svet.

II. STATUSNE DOLOČBE

1. Ime, sedež in pravni status zavoda

2. člen

Zavod posluje pod imenom: Glasbena šola Vrh-
nika

Sedež zavoda: Trg Karla Grabeljška 3, Vrhnika

V sestavo glasbene šole sodĳo:
-  oddelki v Borovnici, ki delujejo na lokacĳi 

OŠ dr. Ivana Korošca,
-  oddelki v Horjulu, ki delujejo na lokacĳi OŠ 

Horjul.

3. člen
Zavod je za svoje obveznosti odgovoren s sred-
stvi, ki so v pravnem prometu.

Zavod je pravna oseba s popolno odgovor-
nostjo in odgovarja za svoje obveznosti z vsem 
premoženjem, s katerim razpolaga v skladu z 
zakonom in tem odlokom. 

4. člen
Glasbena šola se vpiše v sodni register pri 
Okrožnem sodišču v Ljubljani.

Zavod se vpiše v razvid zavodov vzgoje in iz-
obraževanja, ki ga vodi ministrstvo za šolstvo 
in šport.

2. Pečat zavoda

5. člen
Zavod ima in uporablja svoj pečat okrogle ob-
like, premera 35 mm, v katerega sredini je grb 
Republike Slovenĳe, pod katerim je vpisan se-
dež zavoda: Vrhnika, na zunanjem obodu pa je 
izpisano ime zavoda: Glasbena šola Vrhnika.

Zavod ima in uporablja tudi pečat okrogle ob-
like premera 20 mm z enako vsebino kot pečat 
iz prvega odstavka tega člena.

Pečat iz prvega odstavka tega člena uporablja 
zavod v pravnem prometu za žigosanje vseh 
aktov, dokumentov in dopisov, ki jih pošilja 
ali izdaja organom, organizacĳam, občanom, 
učencem oziroma njihovim staršem.

Pečat iz drugega odstavka tega člena uporablja 
zavod za žigosanje predvsem finančne in knji-
govodske dokumentacĳe, zdravstvenih izkaz-
nic in delovnih knjižic zaposlenih. 

6. člen
Število posameznih pečatov, njihovo uporabo, 
način varovanja in uničevanja s sklepom določi 
ravnatelj.

3. Zastopanje, predstavljanje in podpisovanje

7. člen
Zavod zastopa in predstavlja ravnatelj.

Ravnatelj zavoda zastopa in predstavlja zavod 
brez omejitev.

Ravnatelj lahko za zastopanje ali predstavljanje 
zavoda v posameznih zadevah pooblasti druge 
osebe.

8. člen
Za zavod podpisujejo ravnatelj in delavci, ki so 
pooblaščeni za zastopanje, vsak v mejah poob-
lastil in poslov, ki jih opravljajo.

Finančne listine za zavod podpisujejo ravna-
telj, računovodja in podpisniki z deponiranimi 
podpisi pri Upravi za javna plačila, ki jih za to 
določi in pooblasti ravnatelj.

Ravnatelj z odločbo določi delavce zavoda, ki 
so pooblaščeni, da podpisujejo za zavod v od-
nosih, ki niso navedeni v tem odloku.

4. Območje zagotavljanja potreb po osnovnem 
glasbenem izobraževanju

9. člen
Zavod s svojo dejavnostjo zadovoljuje potrebe 
po osnovnem glasbenem izobraževanju na ob-
močju Občine Vrhnika, Občine Borovnica, Ob-
čine Log Dragomer in Občine Horjul.

Matična enota je glasbena šola na Vrhniki, kjer 
je sedež zavoda.

III. DEJAVNOST ZAVODA

10. člen
Dejavnost zavoda je:
- P/85.520 osnovno glasbeno in plesno izobra-

ževanje.
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Dejavnost zavoda se šteje kot javna služba, ka-
tere izvajanje je v javnem  interesu.

Zavod lahko poleg osnovnih dejavnosti izvaja 
tudi druge dejavnosti, s katerimi dopolnjuje 
osnovno dejavnost:

- J/59.200 snemanje in izdajanje zvočnih zapi-
sov in muzikalĳ,

- L/68.200 oddajanje in obratovanje lastnih in 
najetih nepremičnin,

- L/85.520 izobraževanje, izpopolnjevanje in 
usposabljanje na področju kulture in umet-
nosti, 

- N/82.300 organiziranje razstav, sejmov, sre-
čanj,

- P/85.590 drugje nerazvrščeno izobraževanje , 
izpopolnjevanje in usposabljanje, 

-  P/85.600 pomožne dejavnosti za izobraževa-
nje,

-  R/90.010 umetniško uprizarjanje,
-  R/90.030 umetniško ustvarjanje,
-  R/93.299 druge nerazvrščene dejavnosti za 

prosti čas,
- R/90.040 obratovanje objektov za kulturne 

prireditve.

11. člen

Zavod opravlja javnoveljavni program osnov-
nega glasbenega izobraževanja, ki je sprejet na 
način in po postopku, določenim z zakonom.

12. člen

Zavod ne sme začeti opravljati nove dejavnosti 
ali spremeniti pogojev za opravljanje dejavno-
sti, dokler ustanovitelj ne da soglasja in dokler 
pristojni organ ne izda odločbe, da so izpolnje-
ni pogoji, predpisani za opravljanje dejavnosti 
glede tehnične opremljenosti in varstva pri delu 
ter drugi predpisani pogoji.

13. člen

Zavod lahko sklepa pogodbe in opravlja druge 
pravne posle samo v okviru dejavnosti, ki je 
vpisana v sodni register.

IV. ORGANI ZAVODA

14. člen

Organi zavoda so:
- svet zavoda,
- ravnatelj,
- strokovni organi,
- svet staršev.

Zavod ima lahko tudi druge organe, katerih 
delovno področje, sestavo in način volitev ozi-
roma imenovanja določi s pravili.

1. Svet zavoda

15. člen

Zavod upravlja svet zavoda, ki ga sestavljajo 
predstavniki ustanovitelja, predstavniki delav-
cev zavoda in predstavniki staršev. 

Svet zavoda šteje 11 članov, ki ga sestavljajo:
- trĳe predstavniki ustanovitelja,
- pet predstavnikov delavcev zavoda in
- trĳe predstavniki staršev.

Predstavnike ustanovitelja imenuje Občinski 
svet Občine Vrhnika izmed delavcev občinske 
uprave ali občanov občine Vrhnika. Mandat 
predstavnikov ustanovitelja je vezan na man-
dat občinskega sveta in preneha v roku 90 dni 
po konstitutivni seji novega občinskega sveta. 
V tem času mora nov občinski svet imenovati 
nove predstavnike ustanovitelja. Do izvolitve 
novih članov dotedanji predstavniki ustanovi-
telja opravljajo svojo funkcĳo.

Predstavnike delavcev zavoda izvolĳo delavci 
zavoda na neposrednih tajnih volitvah po po-
stopku in na način, ki ga določi zakon ter ta 
odlok. Kandidate predlagajo učiteljski zbor, re-
prezentativni sindikat šole in zbor delavcev.

Predstavnike staršev volĳo starši na svetih star-
šev, in sicer enega predstavnika staršev iz 
vsake organizacĳske enote. Mandat predstav-
nikov staršev v svetu preneha z dnem, ko otrok 
izgubi status učenca zavoda.

Člani sveta zavoda izmed sebe izvolĳo na kon-
stitutivni seji predsednika in namestnika pred-
sednika. 

Svet zavoda odloča z večino glasov vseh čla-
nov.

Člani sveta zavoda so imenovani oziroma iz-
voljeni za štiri leta in so lahko ponovno ime-
novani oziroma izvoljeni. Člani sveta so lahko 
zaporedoma imenovani oziroma izvoljeni naj-
več dvakrat.

16. člen

Svet zavoda:
- imenuje in razrešuje ravnatelja,
- sprejema program razvoja zavoda,
- sprejema letni delovni načrt in poročilo o 

njegovi uresničitvi,
- sprejme letno poročilo o samoevalvacĳi šole,
- odloča v soglasju z ustanoviteljem o uvedbi 

nadstandardnih in drugih programov,
- obravnava poročila o vzgojno-izobraževalni 

problematiki,
- odloča o pritožbah v zvezi s pravicami, ob-

veznostmi in odgovornostmi delavcev iz 
delovnega razmerja,

- odloča o pritožbah staršev v zvezi z izobra-
ževalnim delom v šoli,

- sprejema pravila in druge splošne akte zavo-
da, ki jih določa ta odlok ali pravila zavoda,

- določa finančni načrt in sprejema zaključne 
in periodične račune,

- predlaga ustanovitelju spremembo ali raz-
širitev dejavnosti,

- daje ustanovitelju in ravnatelju zavoda pred-

loge in mnenja o posameznih vprašanjih,
- razpisuje volitve predstavnikov delavcev v 

svet zavoda,
- razpisuje delovno mesto ravnatelja zavoda,
- sprejema program razreševanja presežnih 

delavcev,
- imenuje predstavnike zavoda v drugih aso-

ciacĳah,
- odloča v soglasju z ustanoviteljem o pove-

zovanju v skupnost zavodov za opravljanje 
skupnih administrativnih in računovodskih 
nalog in za opravljanje drugih skupnih del,

- obravnava zadeve, ki mu jih predloži učitelj-
ski zbor, šolska inšpekcĳa, reprezentativni 
sindikat zaposlenih, svet staršev,«

- opravlja druge z zakonom ter drugimi sploš-
nimi akti zavoda določene naloge.

a) Volitve predstavnikov delavcev v svet zavoda

17. člen

Svet zavoda razpiše volitve predstavnikov 
delavcev v svet zavoda s sklepom največ 90 in 
najmanj 60 dni pred iztekom mandatne dobe. 
Volitve se opravĳo najkasneje 15 dni pred po-
tekom mandata svetu zavoda.

S sklepom o razpisu volitev mora biti določen 
dan volitev in število članov sveta, ki se volĳo iz 
posameznih enot zavoda. Sklep o razpisu voli-
tev se mora javno objaviti v zavodu.

S sklepom o razpisu volitev se imenuje volilna 
komisĳa, ki jo sestavljajo predsednik, njegov 
namestnik in dva člana ter njuna namestnika. 
Član volilne komisĳe oziroma njegov namest-
nik ne more biti kandidat za predstavnika de-
lavcev v svetu in mora imeti aktivno volilno 
pravico. Volilno komisĳo se imenuje za dobo 
4 let.

18. člen

Pravico predlagati kandidate za člane sveta 
imajo:
- če je v zavodu zaposlenih več kot 20 do 50 

delavcev – najmanj 3 delavci z aktivno volil-
no pravico,

- če je v zavodu zaposlenih več kot 50 delav-
cev – najmanj 10 % delavcev z aktivno volil-
no pravico,

- vsak reprezentativni sindikat v zavodu.

Predlogi kandidatov za svet zavoda, ki se pred-
ložĳo volilni komisĳi najkasneje 21. dan po dne-
vu razpisa volitev, morajo biti pisni. Predlogom 
kandidatov iz prvih dveh alinej prejšnjega od-
stavka je potrebno priložiti podpise delavcev, 
ki predlagajo kandidate za člane sveta.

Predlogu kandidatov za člane sveta morajo biti 
priložene pisne izjave kandidatov, da se z kan-
didaturo strinjajo. 

Kandidati za predstavnike delavcev v svetu 
zavoda morajo imeti pasivno volilno pravico. 
Kandidati za predstavnike delavcev v svetu za-
voda se predlagajo po enotah zavoda.

19. člen

Glasovanje na voliščih vodi volilna komisĳa.

Volitve morajo biti organizirane tako, da je za-
gotovljena tajnost glasovanja. Volilna komisĳa 
lahko določi, da se za delavce, ki bodo odsotni 
na dan volitev, zagotovi možnost predčasnih 
volitev.

Voli se z glasovnicami osebno. Vsak delavec 
ima en glas. Voli se tako, da se obkrožĳo za-
poredne številke pred imeni tistih kandidatov, 
za katere se želi glasovati. Vsi delavci zavoda 
volĳo vse predstavnike delavcev.

Neizpolnjena glasovnica in glasovnica, na ka-
teri ni mogoče ugotoviti volje volivca, sta ne-
veljavni. Neveljavna je tudi glasovnica, če je 
volivec glasoval za več kandidatov kot jih je 
potrebno izvoliti. 

Volitve so veljavne, če se jih je udeležila več 
kot polovica delavcev zavoda z aktivno volilno 
pravico.

20. člen

Izvoljenih je toliko kandidatov za člane sveta 
zavoda, kot je predstavnikov delavcev v svetu 
zavoda. Izvoljeni so tisti, ki so dobili največje 
število glasov. Če sta dva kandidata dobila ena-
ko število glasov, je izvoljen tisti, ki ima daljšo 
delovno dobo v zavodu.

O poteku volitev na voliščih se piše zapisnik, 
volilna komisĳa pa izdela poročilo o rezultatih 
volitev, ki ga objavi v roku 5 dni od dneva iz-
vedbe glasovanja.

b) Odpoklic predstavnikov delavcev v svetu zavoda

21. člen

Postopek za odpoklic predstavnika delavcev v 
svetu zavoda se začne na podlagi pisne zahteve 
najmanj 10 % delavcev zavoda z aktivno volil-
no pravico oziroma na zahtevo sindikata, če gre 
za člana sveta, ki ga je kandidiral sindikat. 

Zahtevi za odpoklic, ki jo predložĳo delavci, 
morajo biti priloženi podpisi delavcev, ki pred-
lagajo odpoklic. 

Zahteva za odpoklic mora vsebovati razloge za 
odpoklic.

Zahteva se predloži volilni komisĳi, ki preveri 
formalno pravilnost zahteve, ne da bi presojala 
razloge za odpoklic. 

Če volilna komisĳa ne zavrne zahteve za odpo-
klic, v 30 dneh razpiše glasovanje o odpoklicu 
predstavnika delavcev v svetu zavoda in določi 
dan glasovanja.

Predstavnik delavcev v svetu zavoda je odpo-
klican, če je za odpoklic glasovala večina delav-
cev zavoda, ki imajo aktivno volilno pravico v 
času glasovanja o odpoklicu.

Za izvedbo glasovanja o odpoklicu predstavni-
ka delavcev v svetu zavoda se smiselno upo-
rabljajo določbe zakona in tega odloka.

22. člen

Za volitve in odpoklic predstavnikov delavcev 
v svet zavoda se, dokler ne bo sprejet zakon, ki 
bo urejal sodelovanje delavcev pri upravljanju 
zavodov, uporabljajo, v zadevah, ki jih ne ureja 
ta odlok, določbe zakona, ki ureja sodelovanje 
delavcev pri upravljanju podjetĳ.

2. Ravnatelj

23. člen

Pedagoški vodja in poslovodni organ zavoda je 
ravnatelj.

Ravnatelj organizira in vodi delo in poslovanje 
zavoda, predstavlja in zastopa zavod in je od-
govoren za zakonitost dela zavoda.

Ravnatelj opravlja naslednje naloge:
- organizira, načrtuje in vodi delo zavoda,
- pripravlja program razvoja zavoda,
- pripravlja predlog letnega delovnega načrta 

in je odgovoren za njegovo izvedbo,
- vodi delo učiteljskega zbora,
- oblikuje predlog nadstandardnih progra-

mov,
- spodbuja strokovno izobraževanje in izpo-

polnjevanje strokovnih delavcev,
- prisostvuje pri vzgojno-izobraževalnem 

delu učiteljev, spremlja njihovo delo in jim 
svetuje,

- predlaga napredovanje strokovnih delavcev 
v nazive in odloča o napredovanju delavcev 
v plačilne razrede,

- skrbi za sodelovanje zavoda s starši (roditelj-
ski sestanki, govorilne ure in druge oblike 
sodelovanja),

- obvešča starše o delu zavoda in o spremem-
bah pravic otrok in obveznosti učencev,

- zagotavlja izvrševanje odločb državnih orga-
nov,

- je odgovoren za uresničevanje pravic in 
dolžnosti učencev,

- določa sistematizacĳo delovnih mest,
- odloča o sklepanju delovnih razmerĳ in o 

disciplinski odgovornosti delavcev,
- je odgovoren za zagotavljanje in ugotavlja-

nje kakovosti s samoevalvacĳo in pripravo 
letnega poročila o samo-evalvacĳi zavoda,

- opravlja druge naloge v skladu z zakoni in 
drugimi predpisi.

24. člen
Za ravnatelja je lahko imenovan, kdor ima 
najmanj izobrazbo, pridobljeno po študĳskih 
programih za pridobitev izobrazbe druge stop-
nje, oziroma raven izobrazbe, pridobljeno po 
študĳskih programih, ki v skladu z zakonom 
ustreza izobrazbi druge stopnje ter izpolnjuje 
druge pogoje za učitelja ali za svetovalnega 
delavca na šoli, na kateri bo opravljal funkcĳo 
ravnatelja, ima najmanj pet let delovnih izku-
šenj v vzgoji in izobraževanju, ima naziv svet-
nik ali svetovalec oziroma najmanj pet let naziv 
mentor in opravljen ravnateljski izpit.

Za ravnatelja je lahko imenovanj tudi kandi-
dat, ki nima ravnateljskega izpita, mora pa si 
ga pridobiti najkasneje v enem letu po začetku 
mandata.

Če ravnateljskega izpita ne opravi v roku iz 
prejšnjega odstavka, mu preneha mandat po 
zakonu.

Mandat ravnatelja traja pet let.

Ravnatelja imenuje in razrešuje svet zavoda. 
Svet si mora pred odločitvĳo o izbiri kandidata 
za ravnatelja o vseh kandidatih, ki izpolnjujejo 
pogoje, pridobiti:
-  mnenje učiteljskega zbora, ki o mnenju gla-

suje tajno,
- mnenje lokalne skupnosti, ki ga poda občin-

ski svet in
-  mnenje sveta staršev.
Lokalna skupnost in svet staršev mnenje ob-
razložĳo. Če vzgojiteljski zbor, občinski svet in 
svet staršev ne dajo mnenja v 20 dneh od dne-
va, ko so bili zanj zaprošeni, lahko svet zavoda 
odloči o izbiri brez tega mnenja.
Po izbiri kandidata za ravnatelja izmed prĳav-
ljenih kandidatov, svet zavoda posreduje obra-
zložen predlog za imenovanje v mnenje mini-
stru. Če minister ne da mnenja v 30 dneh
od dneva, ko je bil zanj zaprošen, lahko svet za-
voda odloči o imenovanju ravnatelja brez tega 
mnenja.

Svet zavoda odloči o imenovanju ravnatelja s 
sklepom, po prejemu mnenja ministra oziroma 
po preteku roka iz prejšnjega odstavka. O od-
ločitvi sveta zavoda obvesti vse prĳavljene kan-
didate. Zoper odločitev sveta je možno sodno 
varstvo v skladu z zakonom, ki ureja zavode.

24. a člen

Ravnatelj je lahko razrešen pred potekom man-
data:
-  če sam zahteva razrešitev,
-  če nastane kateri od razlogov, ko mu prene-

ha pogodba o zaposlitvi po zakonu, ki ureja 
delovna razmerja,

-  če pri svojem delu ne ravna po predpisih ali 
neutemeljeno ne izvršuje sklepov organov 
zavoda ali ravna v nasprotju z njimi,

-  če s svojim nevestnim ali nepravilnim delom 
povzroči zavodu večjo škodo ali, če zane-
marja ali malomarno opravlja svoje dolžno-
sti, tako da nastanejo ali bi lahko nastale huj-
še motnje pri opravljanju dejavnosti zavoda. 

Ravnatelja razreši svet zavoda. V primeru raz-
rešitve po tretji ali četrti alineji prvega odstavka 

tega člena, mora svet zavoda pred sprejemom 
sklepa o razrešitvi, ravnatelja seznaniti z razlo-
gi zanjo in mu dati možnost, da se o njih izjavi.

Svet zavoda seznani ustanovitelja, vzgojiteljski 
zbor ter svet staršev s predlogom za razrešitev 
ravnatelja.
Obrazložen predlog za razrešitev ravnatelja, 
razen v primeru, če razrešitev zahteva ravnatelj 
sam, svet zavoda posreduje v mnenje ministru. 
Če minister ne da mnenja v 30 dneh od dneva, 
ko je bil zanj zaprošen, lahko svet odloči o raz-
rešitvi ravnatelja brez tega mnenja.

Po prejemu mnenja ministra oziroma po pre-
teku roka iz prejšnjega odstavka, svet zavoda 
odloči o razrešitvi s sklepom in ga vroči rav-
natelju. Zoper odločitev sveta je možno sodno 
varstvo z zakonom, ki ureja zavode.

25. člen

Če ravnatelju predčasno preneha mandat ozi-
roma če nihče izmed prĳavljenih kandidatov 
ni imenovan, svet zavoda imenuje vršilca dolž-
nosti ravnatelja izmed strokovnih delavcev za-
voda oziroma izmed prĳavljenih kandidatov, 
vendar največ za eno leto. 

Če v 60 dneh po prenehanju mandata ravnate-
lju, svet zavoda ne imenuje niti ravnatelja niti 
vršilca dolžnosti ravnatelja, imenuje vršilca 
dolžnosti ravnatelja v naslednjih osmih dneh 
minister. Svet zavoda mora takoj pričeti s po-
stopkom za imenovanje ravnatelja.

Ista oseba lahko v istem zavodu opravlja funkci-
jo vršilca dolžnosti ravnatelja največ dvakrat.

3. Strokovni organi

26. člen

Strokovni organi v šoli so učiteljski zbor, od-
delčni učiteljski zbor, razrednik in strokovni 
aktivi.

27. člen

Učiteljski zbor sestavljajo strokovni delavci za-
voda.

Učiteljski zbor: 
- obravnava in odloča o strokovnih vprašanjih 

povezanih z vzgojno-izobraževalnim de-
lom,

- daje mnenje o letnem delovnem načrtu,
- predlaga uvedbo o posodobitvah programov 

vzgoje in izobraževanja in njihovi izvedbi v 
skladu s predpisi,

- daje mnenje o predlogu za imenovanje rav-
natelja, 

- odloča o vzgojnih ukrepih,
- opravlja druge naloge v skladu z zakonom.

4. Svet staršev

28. člen

Za organizirano uresničevanje interesa staršev 
se v zavodu oblikuje svet staršev. Tehnično in 
finančno podporo za delovanje sveta staršev 
zagotavlja šola. 

Svet staršev je sestavljen tako, da ima v njem 
vsak oddelek po enega predstavnika, ki ga star-
ši izvolĳo na roditeljskem sestanku oddelka.

Prvi sklic staršev opravi ravnatelj.

28. a člen

Svet staršev:
-  predlaga nadstandardne programe,
-  daje soglasje k predlogu ravnatelja o nad-

standardnih storitvah,
-  sodeluje pri nastajanju predloga programa 

razvoja šole, vzgojnega načrta, pri pravilih 
šolskega reda ter daje mnenje o letnem delo-
vnem načrtu,

- daje mnenje o kandidatih, ki izpolnjujejo po-
goje za ravnatelja,

-  razpravlja o poročilih ravnatelja o vzgojno-
izobraževalni problematiki,

-  obravnava pritožbe staršev v zvezi z vzgoj-
no-izobraževalnim delom,

-  voli predstavnike staršev v svet šole in druge 
organe šole,

-  lahko sprejme svoj program dela sodelova-
nja s šolo, zlasti glede vključevanja v lokalno 
okolje,

-  v dogovoru z vodstvom šole lahko ustanav-
lja oziroma oblikuje delovne skupine, 

-  opravlja druge naloge v skladu z zakonom.

V. VIRI IN NAČIN PRIDOBIVANJA SRED-
STEV ZA DELO ZAVODA

29. člen

Premoženje, s katerim upravlja šola in ga upo-
rablja za opravljanje dejavnosti, za katero je 
ustanovljena, je lastnina ustanovitelja.

Zavod samostojno upravlja s sredstvi, ki so mu 
dana v posest (upravljanje), ne more pa s pra-
vnimi posli odtujiti nepremično premoženje ali 
le-to obremeniti s stvarnimi ali drugimi breme-
ni brez soglasja ustanovitelja.

Zavod je dolžan uporabljati premoženje usta-
novitelja s skrbnostjo dobrega gospodarja.

29. a člen

Finančne ter druge obveznosti občin, za katere 
bo zavod zagotavljal glasbeno izobraževanje 
se opredelĳo v pogodbi, ki jo sklene z Občino 
Borovnica, Log Dragomer ter Horjul in h kateri 
poda soglasje ustanovitelj.
Sredstva za tekoče vzdrževanje, investicĳe ter 
investicĳsko vzdrževanje oddelkov v občini 
Horjul ter Borovnica zagotavljata navedeni ob-
čini.

30. člen

Zavod pridobiva sredstva za delo iz sredstev 
državnega proračuna, sredstev ustanovitelja, 
prispevkov učencev, sredstev od prodaje stori-
tev in izdelkov ter iz donacĳ, prispevkov spon-
zorjev ter iz drugih virov.

VI. ODGOVORNOST USTANOVITELJA ZA 
OBVEZNOSTI ZAVODA

31. člen

Ustanovitelj odgovarja za obveznosti zavoda 
omejeno subsidiarno do vrednosti sredstev, ki 
so v proračunu predvidena za opravljanje de-
javnosti.

VII. NADZOR

32. člen

Nadzor nad izvajanjem zakonov, drugih pred-
pisov in aktov, ki urejajo organizacĳo, financi-
ranje, namensko porabo sredstev in opravljanje 
dejavnosti v zavodu, izvaja šolska inšpekcĳa. 

Nadzor nad zakonitostjo dela zavoda iz po-
dročĳ, ki niso navedena v prvem odstavku tega 
člena, izvajajo institucĳe določene z zakonom.

33. člen

Porabo javnih sredstev v zavodu nadzoruje Ra-
čunsko sodišče Republike Slovenĳe.

VIII. SPLOŠNI AKTI ZAVODA

34. člen

Zavod lahko v zadevah, ki jih ne ureja ta odlok 
ter v drugih zadevah, ki jih je potrebno reguli-
rati z interno normativo, uredi svojo notranjo 
organizacĳo in delo s pravili. Pravila sprejme 
svet zavoda.

Zavod ima lahko tudi druge splošne akte, s 
katerimi ureja druge zadeve, če tako določa 
zakon. 

Pravila in splošni akti iz drugega odstavka tega 
člena ne smejo biti v neskladju s tem odlokom.

35. člen
Splošne akte zavoda sprejema svet zavoda ali 
ravnatelj. Razmejitev pristojnosti pri sprejema-
nju splošnih aktov zavoda se določi s pravili 
zavoda.

IX. PREHODNE IN KONČNE DOLOČBE 

36. člen

Z dnem uveljavitve tega odloka preneha veljati 
odlok o ustanovitvi Glasbene šole Vrhnika in sta-
tut zavoda, sprejet na svetu zavoda 31.3.1992. 

37. člen

Zavod mora uskladiti svojo organizacĳo in 
organe zavoda v roku treh mesecev od dneva 
uveljavitve tega odloka.

38. člen

Svet zavoda opravlja vse naloge do konstituira-
nja sveta zavoda v skladu s tem odlokom.

39. člen

Ta odlok začne veljati petnajsti dan po objavi v 
Uradnem listu Republike Slovenĳe. 

Odlok o spremembi in dopolnitvi Odloka o 
ustanovitvi javnega zavoda Glasbena šola 
Vrhnika (Naš časopis, št. 295/2003) vsebuje 
naslednjo končno določbo:

4. člen

Ta odlok se objavi v občinskem glasilu Naš ča-
sopis in začne veljati petnajsti dan po objavi.

Odlok o spremembah in dopolnitvah Odloka 
o ustanovitvi javnega zavoda Glasbena šola 
Vrhnika  ( Uradni list RS, št. 125/2007 ter Naš 
časopis št. 345/2008) vsebuje naslednjo pre-
hodno in končno določbo:

13. člen

Zavod mora uskladiti svoje akte in organe za-
voda z določili tega odloka v roku štirih mese-
cev od uveljavitve tega odloka.

14. člen

Odlok začne veljati petnajsti dan po objavi v 
Uradnem listu RS, objavi pa se tudi v medob-
činskem uradnem glasilu Naš časopis.

Odlok o spremembah in dopolnitvah Odloka 
o ustanovitvi javnega zavoda Glasbena šola 
Vrhnika  (Naš časopis št. 373/2010) vsebuje 
naslednjo končno določbo:

8. člen

Ta Odlok začne veljati naslednji dan po objavi v 
uradnem glasilu Naš časopis.

Odlok o spremembah in dopolnitvah Odloka 
o ustanovitvi javnega zavoda Glasbena šola 
Vrhnika (Naš časopis št. 390/2012) vsebuje na-
slednjo končno določbo:

2. člen

Odlok začne veljati petnajsti dan po objavi v 
uradnem glasilu Naš časopis, uporabljati pa 
se začne po konstituiranju novega občinskega 
sveta.
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Svetniki so na seji pod streho spravili 
Odlok o občinskem podrobnem pros-
torskem načrtu za del območja BIS/15 
Breg pri Borovnici. Gre za območje ob 
regionalni cesti med Fenolitom in eno-
stanovanjskimi objekti zaselka Trnovo, 
v OPPN-ju pa je načrtovanih šestnajst 
novih objektov. Predvidena je zidava 
enostanovanjskih oziroma dvostano-
vanjskih objektov, prek osrednjega dela 
območja pa je načrtovana nova interna 
dostopna cesta, ki se zaključuje s krož-
nim obračanjem.
Postopek priprave OPPN-ja Breg se je na 
pobudo investitorjev s sklepom župana 
začel že pred več kot štirimi leti, 29. maja 
2008. Leto kasneje so opravili javno ob-
ravnavo in razgrnili okoljsko poročilo, 
nato pa so se postopki zapletli. Kot je na 
seji pojasnil pripravljavec OPPN-ja Maj 
Juvan, je dolgotrajni postopek posledica 
zahteve Zavoda RS za varstvo narave 
po zagotovitvi nadomestnega habitata 
nižinsko ekstenzivno gojenega travni-
ka, priprave okoljskega poročila, saj je 
območje v Naturi 2000, zaradi poplavne 
varnosti pa so morali na predvidenem 
poselitvenem območju načrtovati še za-
drževalnik. V OPPN-ju so opisani po-
goji ter omejitve nameravanih posegov 
v prostor, hkrati pa dokument določa 
zahteve glede prometne in komunalne 
infrastrukture ter zahteve glede priklju-
čevanja načrtovanih objektov.
Za omenjeno območje so svetniki na seji 
sprejeli tudi odlok o programu opre-
mljanja stavbnih zemljišč, ki je podlaga 
za odmero komunalnega prispevka. 
Obračunski stroški investicĳe znašajo
408.065,83 evra, skupni obračunski stro-
šek investicĳe na kvadratni meter parce-
le objekta je 46,66 evra, na neto tlorisno 
površino objekta pa 150,53 evra.

V rebalansu proračuna več kot 
400 tisočakov manj prihodkov
Kot smo izvedeli, so v občinski upravi 
rebalans proračuna pripravili zaradi 
uveljavitve Zakona o uravnoteženju jav-

nih financ, ki občini zmanjšuje prihodke
iz naslova dohodnine. Glede na realiza-
cĳo v polletnem obdobju pa so preverili
tudi vse preostale proračunske postavke 
ter pri rebalansu popravili posamezne 
vrednosti. Rebalans je lažji za skoraj 427 
tisoč evrov. Iz naslova dohodnine bo v 
drugi polovici leta v proračun priteklo 
skoraj 22 tisočakov manj, manj bo tudi 
kapitalskih prihodkov (letos ne bodo re-
alizirali prodaje hiše na Dolu in prodaje 
nekaterih zemljišč); na tej postavki se bo 
v proračun nateklo 121 tisočakov manj, 
poleg tega pa ne bodo dobili predvide-
nih 112 tisočakov iz državnega proraču-
na ter 200.000 evrov iz Evropske unĳe.
Prvih sredstev ne bodo izkoristili, ker 
v proračunu nimajo projekta, ki bi bil 
vreden najmanj 600.000 evrov, sredstev 
iz EU pa ne bodo dobili, saj v letošnjem 
letu ni bilo razpisa, na katerega bi se lah-
ko prĳavili za sofinanciranje obnove ste-
bra viadukta. Svetniki so na predlagano 
gradivo dali dve pripombi, potrdili so 
amandma, ki gasilcem z Brega daje do-
datna sredstva, ter iz rebalansa umakni-
li prodajo treh zemljišč. O njihovi prodaji 
bo svoje mnenje podal pristojni odbor.
Osnutek pravilnika o oddajanju poslov-
nih prostorov v najem so dali v javno ob-
ravnavo
Svetniki so si sicer želeli bolj splošnega 
in razširjenega pravilnika, v katerem bi 
bila opredeljena tudi pravila za odda-
jo vseh preostalih nepremičnin. Kljub 
temu pa so osnutek pravilnika o od-
dajanju poslovnih prostorov v najem 
dali v enomesečno javno obravnavo. 
Pravilnik, ki je trenutno v veljavi, je na-
mreč še iz leta 1998, in ker se je v tem 
času zakonodaja precej spremenila, ni 
več usklajen z veljavno zakonodajo. V 
osnutku pravilnika so podrobneje do-
ločeni postopki in pogoji oddaje poslov-
nih prostorov v lasti Občine Borovnica v 
najem ter merila za določanje najemnin 
za poslovne prostore. V osnutku je opre-
deljena višina najemnine za poslovni 
prostor splošne ordinacĳe s pripadajo-

čimi pomožnimi prostori na Mejačevi 
ulici 3; za posamezno zdravnico naj bi 
mesečna najemnina znašala 233,46 evra, 
kar je skoraj tri evre več. Najemnina za 
uporabo prostora na Rimski cesti 28 naj 
bi znašala 106,75 evra, društva pa bi za 
najem prostora s popustom odštela do-
brih 42 evrov. Opredeljen je tudi meseč-
ni najem sobe za društva in druge upo-
rabnike; za prve naj bi znašal 24 evrov, 
za druge pa 48 evrov. V času enomeseč-
ne javne obravnave lahko na predlagani 
osnutek podate pripombe, do katerih se 
bo opredelila občinska uprava, nato pa 
bodo pravilnik na mize še enkrat dobili 
svetniki.

Odpisali dolg
Svetniki so na seji Asimo Bajramović 
oprostili plačila najemnine v višini 1745-
,24 evra za stanovanje na Gradišnikovi 
ulici, in sicer za obdobje med 15. decem-
brom 2010 in 22. julĳem 2011. Oprosti-
tev je predlagalo Društvo za nenasilno 
komunikacĳo, saj je gospa v tem času
bivala v Varni hiši za ženske in otroke, 
žrtve nasilja.
Svet je na seji izvolil predstavnika Obči-
ne Borovnica za člana državnega sveta. 
Največ svetniških glasov je dobil Vincenc 
Otoničar. Ker volitve za 22 predstav-
nikov lokalnih skupnosti v državnem 
svetu potekajo posredno, so izglasovali 
še elektorja Vinka Koširja, ki bo v imenu 
občine 21. novembra oddal glas za enega 
izmed kandidatov, ki jih bodo predlaga-
le občine v volilni enoti 17.
Sicer pa so se svetniki kar nekaj časa 
mudili tudi ob pobudah in vprašanjih, 
burna razprava pa se je razvila ob za-
htevi občanov iz Pakega po vzpostavitvi 
normalno prevozne ceste. Kot smo izve-
deli, se občani zaradi popolnoma unič-
ene ceste do svojih domov z avtomobili 
vozĳo »kot na barki«. Svetniki so si med
drugim želeli videti tudi nekatere doku-
mente, ki jim jih je župan Andrej Oce-
pek obljubil že na prejšnjih sejah.

Vesna Erjavec

VABILO
Vabimo vas na žalno slovesnost ob

dnevu spomina na mrtve.

Slovesnost bo v sredo, 31. oktobra 2012, ob 15. uri,
pri spominski plošči padlim med NOB

pri Osnovni šoli dr. Ivana Korošca Borovnica.

Občinsko društvo ZB
za vrednote NOB Borovnica

BREZ GUMBA BIT’ JE RES GRDO,
ZNAT’ ŠIVAT’ JE KORISTNO 
IN LEPO!
Dragi mladi, mlajši in najmlajši!
Zakaj bi tarnali in se pritoževali, če ni denarja za nova oblači-
la. Nekoliko raztrgano krilo je mogoče zašiti, predolge hlače 
zarobiti in manjkajoči gumb nadomestiti z novim. 
Ste že kdaj šivali? Če ste, super. Če niste še nikoli držali igle 
in sukanca v roki, lahko poskusite zdaj, v družbi svojih pri-
jateljev in pod strokovnim vodstvom.       
Vabimo vas na delavnico šivanja, ki bo potekala osem so-
bot od 10.00 do 11.30.
Začnemo v soboto, 3. 11. 2012 ob 10.00 na kmetĳi Pr ‘La-
škarju, v Zabočevem pri Borovnici.
Podrobnosti na www.ekolaskar.com, kjer se lahko tudi pri-
javite.

Zaigraj mi na orglice … 2. del
Prvi in drugi konec tedna v februarju 2013 bomo organizirali 
tečaj igranja na ustno harmoniko. Vsak udeleženec mora 
imeti s seboj svoj inštrument. Če vas udeležba na tečaju za-
nima, se lahko že zdaj prĳavite prek spletne strani www.
ekolaskar.com, na kateri najdete tudi vse potrebne informa-
cĳe. Natančna navodila glede poteka tečaja bomo prav tako
sporočili v decembrski številki Našega časopisa.

»Kdor rad poje, slabo ne misli«
Kulturno društvo Borovnica, Moški pevski zbor 

ŠTINGL’C

VABI  NA

MARTINOV VEČER
V SOBOTO, 17. NOVEMBRA, 2012 OB 19. URI

V GASILSKI DOM BREG.

GOSTJE  VEČERA:
VOKALNA SKUPINA KOKR’ČAN
(moški pevci iz Kokrice pri Kranju).

� � �
ZABAVEN VEČER V BOROVNICI

Sobota, 24. november 2012, ob 19. uri v dvorani
osnovne šole Borovnica.

Zabavali vas bodo:
– »bend SLAVČKI S KUŽN’CE«,
–  KVARTET ŠKRiP,
– »DOBRO-VOLJČKI«.

Vljudno vabljeni, skupaj  nam bo zelo zelo lepo. 
Ne zamudite priložnosti, saj se ne bodo nikoli več 
ponovile! (N. N.).                                                            

Končno spet vrtec na Bregu
Končno zato, ker se je po petnajstih letih klavrne-
ga propadanja objekta, ki so ga zgradili leta 1975 z 
obilno pomočjo tedaj družbenega podjetja Fenolit, 
občina odločila, da bo objekt prenovila in spet na-
menila otroškemu varstvu. V septembru je dobilo v 
njem prostor trinajst malčkov, starih eno in dve leti, 
do konca leta pa naj bi sem jim pridružila še ena 
skupina prvega starostnega obdobja. 
Na Mednarodni dan otrok, 3. oktobra sta ravnateljica Osnovne 
šole dr. Ivana Korošca, Nataša Lipovšek Hrga in župan borov-
niške občine Andrej Ocepek, ob simpatičnem programu, ki so 
ga ustvarili  in otroci in vzgojiteljice borovniškega vrtca, uradno 
odprla vrata praktično novega vrtca. Ob starših, ki imajo otro-
ke v novem vrtcu, vzgojiteljicah in učiteljih, so si tudi Brežani, 
ki so se v kar lepem številu udeležili otvoritve, oddahnili, saj je 
vaška sramota zaradi propadajoče stavbe odstranjena. Občina 
je sicer načrtovala, kot je pojasnil župan Ocepek, 75.000 evrov 
za prenovo. Toda obnoviti je bilo potrebno streho, fasado, izo-
lirati objekt, zamenjati okna, instalacĳe in povsem prenoviti
tudi notranjost in seveda kupiti tudi novo pohištvo. Poleg tega 
pa so, kar v začetku niso načrtovali, na novo uredili igrišče in 
deloma okolico ter preuredili kotlovnico, ki bo vrtec ogrevala 
na lesene pelete. Za obnovo je občina morala, skupaj z davkom 
odšteti 120.000 evrov, kjer pa davki državi niso zanemarljiva 

postavka, saj je zanjo vseeno, ali gradiš vrtec ali zabavišče. Ve-
lja pa omeniti še, da je prenova vrtca bila opravljena v rekord-
nem času, saj je občina v letošnjem aprilu objavila razpis za 
dela, maja je bil zaključen, junĳa je župan podpisal pogodbo z
izvajalcem, konec avgusta pa so bila dela opravljena. (mh)

Svetniki potrdili rebalans proračuna
Borovnica, 11. oktober 2012 – Borovniški občinski svetniki so se na prvi popočitniški seji dobre tri ure in 
pol mudili ob osmih točkah dnevnega reda, zadnjo, deveto točko, tj. medsebojno kompenzacĳo z Eurocle-
anom, pa so prestavili na prihodnjo sejo. Med drugim so z manjšimi spremembami dali zeleno luč pred-
laganemu rebalansu proračuna za letošnje leto, potrdili so tudi OPPN za del območja Breg pri Borovnici 
ter odlok o opremljanju stavbnih zemljišč za to območje. 

Občina Borovnica
Paplerjeva 22, Borovnica
Telefon: 01 7507 460
Faks: 01 7507 461
Elektronska pošta: obcina@borovnica.si

Uradne ure:
ponedeljek - petek od 8:00 do 12:00
sreda od 8:00 do 12:00 in od 13:00 do 16:30

Stranke prosimo, da upoštevajo urnik uradnih ur in ob 
neuradnih dneh ne motĳo občinske uprave.
Hvala za razumevanje!
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Ob 8. uri smo se zbrali v Zaboče-
vem. Vseh skupaj nas je bilo 20. 
Za začetek smo se ogreli z bansom 
»Pino je v kuhinji s Tino« ter se 
predstavili tako, da je vsak povedal 
svoje ime in kaj rad počne. Bili smo 
kar pisana druščina. Od dveletnega 
malčka do sedmošolk, od zmajarja 
do oboževalke TV-nadaljevank. Po 
kratkih navodilih smo se odpravili 
na pot in pod seboj pustili meglo. V 
gozdu so nam zadišale gobe. Otroci 
so jih sprva nosili v rokah, a jih je 
bilo toliko … 

Ob hoji smo uporabljali zemljevid 
in kompas. Pot je dvakrat prečkala 
cesto, ponekod je bila slabše pre-
hodna, a je kar šlo. Na vrhu smo 
našli spomenik ter ognjišče in klop-
ce. Neki očka je zakuril ogenj. Ni 
šlo zlahka, ker je bilo vse vlažno, a 
kdor zna, ta zna. Po malici so imeli 
otroci priložnost za igro, s starši pa 
smo stopili vkup ter se pogovorili 
o planinski šoli, izletih in orienta-

cĳskih tekmovanjih. Spustili smo
se še na jaso, si ogledali krmišče 
za divje živali in se igrali pantomi-
mo. Igriva je bila tudi pot v dolino, 
malo drugačna kot pot navzgor. 
Malo smo jo celo iskali, to pot, in 
tako našli še več gob. 
Bili smo zadovoljni. Otroci v družbi 
pozabĳo, da hodĳo, in tako dopol-

dan preživĳo v naravi. Pa saj enako
velja za nas, odrasle. Hvala vsem!

Mentorica Kristina Suhadolnik

P. S.: Naslednji izlet bo k vitovski 
cerkvi in na Kopitnik (Primorska). 
Pridružite se nam! (Primož Pečlin: 
031 818 316; Kristina Suhadolnik: 
031 711 114)

19 novih planinskih tabel
Društvo je do konca septembra končalo obširno akcĳo označevanja planin-
skih poti na odseku od Borovnice skozi Pekel in na Pokojišče. V sklopu ob-

širnih popravil poti so bile 
obnovljene stare marka-
cĳe, znova smo namestili
oziroma popravili 11 pla-
ninskih tabel (vsaj dve so 
bili ukradli neznanci), tem 
pa se je pridružilo 19 no-
vih, ki smo jih v društvu 
pridobili z uspešnim kan-
didiranjem na lanskem 
razpisu Planinske zveze 
Slovenĳe. Pri zahtevnem
delu se je še posebno iz-
kazala družina Trček, ki 
je opravila največ prosto-
voljnih delovnih ur, poleg 
nje pa predsednik dr. Bo-

gomir Celarc, naša markacistka Anja Švigelj ter spodaj podpisani. Table so, 
kjer je bilo to le mogoče, po novem nameščene na trajnih železnih nosilcih, 
sicer smo jih zaščitili s hrastovimi distančniki, ki preprečujejo njihovo ukriv-
ljanje ali da bi jih zalivala drevesna smola. Planinska pot, ki so jo že pred 
kakimi 80 leti poimenovali po slovitem dr. J. C. Oblaku, je zdaj označena v 
vsej svoji dolžini, od borovniške železniške postaje skozi sotesko Pekla do 
meniševskega Pokojišča in obratno. Primerno opremljena bo pričakala član-
stvo planinskih društev Notranjske, ki prihodnjo pomlad načrtujemo veliko 
srečanje prav v Borovnici.

Damjan Debevec 

• Borovnica v slikah - september 2012 • Borovnica v slikah - september 2012  • Borovnica v slikah - september 2012  •Borovnica v slikah - september 2012  •

Ajdovke tokrat o zeliščih
Borovniško društvo podeželskih žena Ajda 
je v začetku oktobra v lovskem domu pripra-
vilo dobro obiskano strokovno predavanje o 
zeliščih. Zbrane je o njihovih prednostih in 

koristih podučila 70-letna izkušena zeliščari-
ca Marĳa Jamnik: »Zdravilna zelišča na novo
odkrivajo in danes največ raziskujejo Nem-
ci in Amerikanci. Najsi gre za žajbelj, pelin, 
gabez, lapuh, šentjanževko ali kako drugo 
sorto, je danes raziskovanje njihovih zdravil-
nih lastnosti še pa še popularno. Tudi pri nas 
se zanje zanimajo številni strokovnjaki s po-
dročja medicine in agronomĳe.« Udeležence
so sicer spodbujali,  naj postavljajo čim več 
konkretnih vprašanj in s seboj prinesejo pri-
merke zelišč, o katerih lastnostih bi se želeli 
temeljiteje podučiti.

Damjan Debevec
Damjan Debevec je občinski svetnik.

Kam bo Borovnica vozila svoje smeti?
Pred dobrim letom so župani  šestnajstih občin Notranjske, Istre in Krasa (NIK) potrdili sodelo-
vanje pri izgradnji novega Centra za ravnanje z odpadki  (CERO NIK), ki naj bi bil v logaški 
občini, dokončan pa do konca leta 2015. Izvedbo več desetmilĳonskega projekta naj bi do 70
odstotkov poravnala državna in kohezĳska sredstva EU, računalo pa se je še na sredstva sovla-
gateljev. A ustavilo se je že pri preprosti politični odločitvi državnega vrha, ki naj bi se zavzemal 
za čim manj regĳskih odlagališč, logaško pa naj bi bilo po tej vizĳi pač tisti nebodigatreba višek.
Do tega trenutka so občine menda samo za pripravo dokumentacĳe porabile že 200.000 evrov,
ki naj bi jih sedaj terjale nazaj od države. Po zadnjih informacĳah so se občine podpisnice zdaj
razdelile na dve skupini: tiste, ki gravitirajo na CERO Nova Gorica, in druge, ki jim je bližja ljub-
ljanska deponĳa. V drugo skupino, za katero se pogaja JP KPV, sodi tudi Borovnica. Borovniška
občina v primeru neugodnega razpleta pogajanj z Ljubljano  menda ne izključuje niti odlaganja 
odpadkov na goriškem koncu države.

Poti skozi Pekel so zdaj dobro označene.

Vesela planinska druščina na Malem Srebotniku (foto: Aljoša Rehar)

Krimska jama ob 70. obletnici 
tragičnih dogodkov
Letos mineva natanko 70 let od tragičnih do-
godkov iz časa druge svetovne vojne, ko je 
brat dvignil roko nad brata in je na desetine 
nedolžnih žrtev padalo v zloglasno brezno 
Krimska jama nad Borovnico. Zadnjo sep-
tembrsko nedeljo se je v spomin nanje, kot 
vsako leto poprej, ob jami znova zbralo več 
sto ljudi z vseh koncev Slovenĳe. Maševala
sta duhovnika cerkniške dekanĳe, zbrane pa
je po končanem obredu in blagoslovu na-
govorila tudi predstavnica Nove Slovenske 
zaveze. 

Gasilski dom na Bregu deležen 
temeljite prenove
Septembra in oktobra so  potekala še zadnja 
prenovitvena dela na gasilskem domu na 
Bregu, na novo asfaltirana pa je tudi okolica 
doma. Vse je torej pripravljeno za slavnostni 
prevzem GVV-1, ki že od 7. septembra prid-
no čaka v svojem novem bivališču na Bregu 
in so ga brežansko-paški gasilci že poimeno-
vali – kako drugače kot Faškar. Prevzem naj 
bi potekal skupaj s praznovanjem 90. obletni-
ce društva, 3. novembra letos.

Urejanje borovniškega 
pokopališča še traja
Dela na borovniškem pokopališču se po iz-
gradnji poslovilnega objekta in novega dela 
nadaljujejo tudi na starem delu pokopališča. 
Izvajalec del, Komunalne gradnje Grosuplje, 
tu ureja dostopno klančino in tlakuje poti. V 
letu 2012 naj bi za dodatna dela na novem 
delu pokopališča porabili do 78.000 evrov, 
medtem ko naj bi dela na strem delu stala 
okrog 50.000 evrov.

Projekt oskrbe z vodo padel v vodo?
Borovnica je leta 2007 s ciljem pridobitve sredstev iz evropskih kohezĳskih skladov pristopila
k medobčinskemu projektu Čista Ljubljanica – Dograditev in obnova vodovodnih sistemov ter 
sistemov odvajanja in čiščenja komunalnih odpadnih voda na povodju srednje in zgornje Ljub-
ljanice, v katerem sodeluje trinajst občin. Leta 2009 je deset občin s skupno pogodbo pristopilo 
k izvajanju podprojekta Oskrbe s pitno vodo, del katerega je tudi ureditev rezervnega vodnega 
vira v dolini Prušnice in navezava na obstoječi vodovodni sistem Borovnica – Vrhnika – Log 
– Dragomer. Odločitev za to je padla, ker je položaj borovniškega vršaja v območju večjega 
tveganja onesnaženja, obstoječe vodovodno omrežje pa zaradi obsežnih poškodb beleži tudi 
do 34 % izgube. Borovnica je skladno z  načrti konec leta 2010 že pristopila k izvedbi razisko-
valne vrtine v Podstrmecu, ki je pokazala, da je voda neoporečna in je je v zadostnih količinah. 
479.000-evrski projekt oskrbe s pitno vodo, pri katerem bi morala Borovnica zagotoviti 169.000 
evrov, pa je po zadnjih informacĳah menda dobesedno padel v vodo. Tako naj bi se predstavniki
občin, sodelujočih pri projektu Čista Ljubljanica, na septembrskem sestanku odločili za umik 
omenjenega podprojekta. Ključni vzrok naj bi bili dolgotrajni postopki pridobivanja dovoljenj, 
soglasĳ in projektne dokumentacĳe, zatem pa še sama izvedba, ki bi se zlahka zavlekla prek
predpisanega roka zaključka projekta, to je leta 2015. Na borovniški občini sicer zatrjujejo, da 
projekt ni propadel, temveč je zgolj prestavljen na poznejši čas.

Planinski izlet na Mali Srebotnik
S Primožem sva v šolskem letu 2011/12 sodelovala na planinskih orientacĳskih tekmovanjih
in izrazil je željo, da bi imela v OŠ Borovnica enkrat na mesec planinsko šolo. Pa tudi ena od 
mamic je predlagala, da bi šli vsak mesec na planinski izlet. Bliskovito hitro je prišel september 
novega šolskega leta, z njim pa tudi priložnost za prvi pohod. Ker hoja dobro dene in smo po 
njej sproščeni, bi bilo najbolje, da se med seboj spoznamo prav na tak način, smo bili prepriča-
ni. V mislih smo imeli kratek pohod po bližnji okolici. V soboto, 6. oktobra, smo tako pripravili 
spoznavni in predstavitveni izlet na Mali Srebotnik (697 m).

Planinski krožek znova v Borovnici
Borovniško planinsko društvo je letos krepko poprĳelo za delo.
Čez poletje je temeljito označilo poti skozi sotesko Pekel, na je-
sen pa oživilo planinsko šolo v Osnovni šoli dr. Ivana Korošca 
Borovnica.
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Vreme organizatorjem nikakor ni bilo naklo-
njeno, saj je v pretežno meglenem in mrzlem 
sobotnem dopoldnevu na trenutke lilo kot iz 
škafa, kar pa je očitno le spodbodlo tekače in 
tekačice iz vseh vetrov, da so se udeležili že 
tradicionalnega teka, ki v prvi polovici oktobra 
poveže vrhniško in borovniško občino. Po iz-
javah udeležencev sodeč je nekatere pritegnila 
dobra reklama (medĳi, transparenti, spletna
stran www.tekbarje.si,...), spet druge pa časo-
vna bližina ljubljanskega maratona. Predvsem 
udeleženci najdaljše, 8780 metrov dolge trase, 
so tek vzeli kot kondicĳsko predpripravo za
prihajajoči maraton. Tako tudi mlada Afgani-
stanca Bashir Rezai in Roshan Amini, ki sta 
letošnjemu teku dala mednarodni pridih. Še 
posebej 17–letni Bašir iz Uruzgana je bil potem 
zelo zgovoren: »Dober tek, bilo je super. Pa ne 
preveč težka konkurenca.« Udeležila sta se ga 
sicer s prĳateljem Primožem Miklavžinom iz 
Centra Fridolin, ki skrbi za socialno integraci-
jo mladih beguncev. Glede teže konkurence 
so bila med udeleženci sicer mnenja deljena. 

Najhitrejši je kot kaže niso opazili, saj so jo pu-
stili daleč za seboj. Zmagovalec najdaljše proge 
Matej Jakša, s fantastičnim časom pod 30-imi 
minutami, se je na primer zgolj obregnil, da »je 
bil hiter tek,« o progi pa, da »je zelo zanimiva, 
če zmagaš, pa je seveda super. Zdaj se priprav-
ljam za zimske maratone na tekaških smučeh. 
Nisem profesionalec, sem pa vrhunski rekrea-
tivec.« Tekmovalcem so bile sicer prihranjene 
poškodbe, zato pa malo kaj drugega. Ravno ob 
startu najtežjih kategorĳ se je odprlo nebo in na
tekače, ki so se že tako komajda izmikali lužam 
ter najhujšim blatnim odsekom barjanske trase, 
se je ulilo kot za stavo. Skozi šumenje dežnih 
kapelj je bilo nato slišati prenekatero sočno, 
prevladalo pa je vendarle optimistično vzdušje, 
češ »bolje hladen dež kot vroče sonce.« Podo-
bnega mnenja je bil tudi zmagovalec najdaljše 
proge v kategorĳi 51 let in več, bivši vrhniški
župan dr. Marjan Rihar: »Razmere so bile od-
lične, kar se temperature tiče, pa domač teren, 
skratka lepo je bilo.«
Tekmovalci so se sicer pomerili v več kategori-

jah. Cicibani/ke do 8 let na 500 m, mlajše dekli-
ce in dečki 9-11 let na 1000 m, dečki in deklice 
od 12-15 let na 2000 m, poleg najdaljše pa je bila 
na voljo še malce krajša, 5320-metrska trasa. 
Najstarejša tekmovalca sta štela krepkih 66 let, 
najstarejša tekmovalka 59-letna Mĳa Cvirn je 
celo slavila v svoji kategorĳi, medtem ko je bil
najmlajši tekmovalec star komaj dve leti, naj-
mlajša tekmovalka pa le dve leti starejša. Vseh 
skupaj je bilo kar rekordnih 134.
»Organizatorji smo bili, glede na vreme, prese-
nečeni nad odzivom. V organizacĳo smo vlo-
žili veliko energĳe, volje in sredstev društva.
Ob takem odzivu se to vsekakor poplača. Tek 
je rekreativne narave, kolajne dobĳo vsi, glede
rezultatov pa lahko povem, da so boljši od lan-
skega leta, tako da so očitno prisotni kar vrhun-
ski tekmovalci, ki se za ta rezultat zelo potrudi-
jo,« je že tretji uspešno izvedeni tek komentiral 
vodja Slavko Gabrovšek.

Kolajne in krepko malico so sicer resda osvojili 
vsi sodelujoči, a najboljše so kljub temu posadi-
li na zmagovalne stopničke. Končne uvrstitve 
po kategorĳah so bile:
K1 (500 m) do 8 let
Cicibani: 1. Tomaž Dobrovoljc, 2. Domen Me-
vec, 3. Juš Močivnik; Cicibanke: 1. Petra Boga-
taj, 2. Sara Jemec, 3. Maja Margon.
K2 (1000 m) 9-11 let
Mlajši dečki: 1. Martin Molk, 2. Peter Dobro-
voljc, 3. Julĳ Rape; Mlajše deklice: 1. Lina Ško-
da, 2. Tajra Abdaković.
K3 (2000 m) 12-15 let
1. Žan Dobrovoljc, 2. Matej Rape.
K4 (5320 m) 16-30 let
Moški: 1. Florĳan Rot, 2. Vid Drobnič.; Ženske: 1.
Breda Škedelj, 2. Lea Železnik, 3. Anja Žerovnik.

K5 (5320 m) 31-50 let 
1. Helena Petrič, 2. Alenka Kovačič, 3. Alenka 
Sočič.
K6 (5320 m) 51 let in več
1. Vojko Arzenšek.
K7 (8780 m) 16-30 let 
Moški: 1. Aljaž Peklaj, 2. Luka Kramarič, 3. 
Luka Časar; Ženske: 1. Andreja Skubic, 2. 
Nežka Kavčič, 3. Ana Bokalič.
K8 (8780 m) 31-50 let
Moški: 1. Matej Jakša, 2. Gašper Novak, 3. Pri-
mož Miklavžin; Ženske: 1. Mojca Rape, 2. In-
grid Vodopivec, 3. Vesna Črnilogar.
K9 (8780 m) 51 let in več
Moški: 1. Marjan Rihar, 2. Igor Ribič, 3. Alojz 
Jakša; Ženske: 1. Mĳa Cvirn, 2. Sonja Čuk
Kavčič, 3. Mojca Novak.

Damjan Debevec

Tek Barje z mednarodno udeležbo
Tretji »Tek Barje«, ki je potekal 13. oktobra 2012 v Bistri, je slabemu vremenu 
navkljub gostil rekordno število tekačev in tekačic. Kar 134 se jih je udeležilo 
»barjanskega maratona«, ki povezuje občini Vrhnika in Borovnica, med njimi 
celo tekmovalca iz Afganistana.

V lanskem šolskem letu sem na inter-
netu našla nagradno igro in s privo-
litvĳo naše ravnateljice ga. Nataša Li-
povšek-Hrga (ki mi je ves čas stala ob 
strani in mi zaupala celotno izvedbo 
projekta) sem prĳavila naš vrtec. Tako
se je nagradna igra začela 5. 7. 2012 in 
začeli smo s pravo glasovalno mrzlico, 
ki je zajela celotno borovniško kotlino 
in še dlje. Najprej sem poklicala pred-
stavnico staršev skupine iz vrtca (Tina 
Stipančevič), ki mi je z veseljem pri-
skočila na pomoč in natisnila letake, 
ki sem jih predhodno pripravila in ji 
poslala, da jih je razdelila po Borovni-

ci. Prav tako sem obvestila predstav-
nika Sveta zavoda Petra Sveteta, ki 
je  poklical preostale predstavnike in 
Igorja Trčka, da je zadevo spravil na 
borovnica.eu. Tudi župan G. Ocepek 
mi je ponudil pomoč in objavil letak 
na borovniški uradni spletni strani. 
Glasovale smo vse zaposlene v vrtcu. 
Prav tako so nam bili v veliko pomoč 
starši. Na svoje »zidove« smo vsak 
dan pisali prošnje, s katerimi smo 
prosili vse svoje internetne prĳatelje
za glas. Sama sem objavljala prošnje 
tudi na več javnih straneh. Tako smo 
z akcĳo dihali celotno poletje. Prišel je

15. 9. in borovniški vrtec je imel naj-
več glasov. Izmed vseh prĳavljenih je
potem posebna komisĳa izbrala  deset
vrtcev z največ glasovi in nas pozvala 
h kratkemu opisu poteka glasovanja 
in utemeljitvi, zakaj smo ravno mi tisti 
vrtec, ki si najbolj zasluži nova igrala. 
Poslala sem jim želeno in že naslednji 
dan so me ravno med kosilom obve-
stili, da smo zmagali. Ko sem poveda-
la otrokom v skupini, smo vsi skupaj 
glasno zavriskali od veselja in prese-
netili sogovornico po telefonu, češ da 
tako burnega veselja ni pričakovala. 
Igrala so nam dostavili 1. 10. 2012 in 
3. 10. 2012 smo imeli uradno odprtje, 
ko so nas obiskali župan g. Ocepek 
in predstavniki prej omenjenih pod-

jetĳ. Otroci iz najstarejših skupin so
pripravili krajši kulturni program, 
potem je imela naša ravnateljica kra-
tek nagovor in zahvalo in prav tako 
g. župan. Potem je sledilo slavnostno 
rezanje traku, po katerem so že ne-
strpni otroci takoj začeli uporabljati 
našo novo hišico s toboganom in most 
z gibljivimi hlodi. Otroci in zaposleni 
smo za nagrado zelo hvaležni in rav-
nateljici obljubili, da jih bomo skrbno 
čuvali. 
Zato najlepša hvala vsem, ki ste glaso-
vali in nam pomagali do novih igral.

Jana Sedej

Kljub ekstremnemu vremenu se je teka udeleži-
lo 134 tekačev/ic.

»Barjanski maraton« sta pretekla tudi izvrstna 
tekača iz Afganistana.

Naš časopis je vedno v središču dogajanja.

Cicibank in cicibanov slabo vreme ni prestrašilo.

Pobiranje kolajn je pri Jakševih očitno družin-
ski posel.

Brezskrbne počitnice so minile in 
misli na prvi šolski dan so se iz 
dneva v dan stopnjevale. In potem 
je bil kar naenkrat tu 3. september 
2012, prvi šolski dan. Posebej po-
memben dan za vse tiste otroke, ki 
so šolski prag prestopili prvič, in 
njihove starše. V OŠ dr. Ivana Ko-
rošca Borovnica je letos v šolske 
klopi sedlo 46 prvošolcev. Posebno 
dobrodošlico jim je zaželela rav-
nateljica Nataša Lipovšek - Hrga 
in jih povabila, da si ogledajo lut-
kovno predstavo Zaljubljeni zmaj 
v izvedbi Mavričnega gledališča. 

Po predstavi je nekaj besed spre-
govoril župan Andrej Ocepek in 
vsem skupaj zaželel uspešen za-
četek šolanja ter otrokom podaril 
»kresničke« za varno pot. Na ob-
isku je bila tudi ekipa Radia 1, ki 
je prvošolce obdarila z majčkami, 
zvezki in urniki. Ravnateljica je 
otrokom in staršem predstavila 
učiteljice, ki bodo skrbele za prvo-
šolce – Matejo Praprotnik Lesjak, 
Polono Kohne, Barbaro Skopec 
Černigoj, Natašo Strah, Majo Rup-
nik in Zalo Rupnik. Po predstavit-
vi smo učiteljice otroke odpeljale 
v razred, kjer smo se posladkali s 
tortico in sokom, starši pa so osta-
li v večnamenskem prostoru, kjer 
jim je ravnateljica posredovala še 
nekaj informacĳ za uspešen zače-
tek šolskega leta.
Ob 11.30 smo zaključili prvo skup-
no druženje, otroci prvošolci pa so 
polni vtisov skupaj s starši odšli 
novim dogodivščinam naproti.

Uspelo nam je – dobili smo nova igrala!
V Slovenĳi že tri leta poteka nagradna igra,  v kateri Tosama,
Hutko, d. o. o., in Nova KBM podarjajo igrala zmagovalnemu 
vrtcu v Slovenĳi. In letos smo imeli to srečo prav mi, Vrtec Bo-
rovnica, da smo dobili igrala v vrednosti 5000 evrov.

Prvi šolski dan za prvošolce 
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OŠ dr. Ivana Korošca Borovnica

1. Angelin športni 
memorial
Na delovno soboto, 29. septembra, smo na OŠ 
dr. Ivana Korošca Borovnica izvedli športni 
dan (kros in športne igre), ki ima na naši šoli 
že zelo dolgo brado in na katerega smo lahko 
ponosni. Tokrat prvič ni bilo z nami Angele. 
Devetega decembra bo minilo eno leto, od-
kar je odšla od nas naša dolgoletna učiteljica 

športne vzgoje in odlična športnica Angela 
Tortič, zato smo ta dan posvetili njej v spo-
min. Poimenovali smo ga 1. Angelin športni 
memorial, z željo, da bi postal tradicionalen. 
Dan je potekal v znamenju športa in dobro-
delnosti. Učenci so najprej tekmovali v različ-
nih medrazrednih športnih igrah (nogomet in 
med dvema ognjema), v drugem delu dneva 
pa je bil organiziran kros. Nanj smo povabili 
tudi starše, učitelje in druge krajane, ki so z 
darovano startnino prispevali sredstva v šol-
ski sklad. Povabilu se je odzvalo veliko staršev 
in obiskovalcev in šolski sklad je za socialno 
šibke otroke zbral 716,90 evra. 

Po teku staršev, učiteljev in obiskovalcev so se 
na ustrezni dolžini proge pomerili tudi učen-
ci vseh razredov. Najprej so se na svojem pr-
vem krosu preizkusili učenci prvega razreda 
in tako vse do devetega razreda. Teki so bili 
zelo zanimivi in prav vsak učenec je dal vse od 
sebe ter po svojih zmožnostih opravil s progo. 
Na cilju so bili vsi zmagovalci, seveda pa smo 
prvim trem po kategorĳah podelili medalje.
Podeljevala jih je Angelina hčerka Valerĳa.
Ker si želimo še veliko takšnih skupnih akcĳ,
so naša dolgoletna prizadevanja za urejeno 
športno igrišče ob osnovni šoli še toliko bolj 
upravičena.

Hvala vsem donatorjem, ki ste se odzvali na-
šemu vabilu in tako podprli delovanje šolske-
ga sklada. Ta bo z zbranimi sredstvi pomagal 
socialno šibkim otrokom, da se bodo lahko res 
vsi udeležili šole v naravi. Seveda velja po-
hvala tudi organizatorjem za odlično izvedeni 
kros ter vsem udeležencem teka, ki so dokaza-
li, da se znamo potruditi po svojih najboljših 
močeh in uspešno premagati zastavljeni cilj. 
Dokazali pa smo tudi, da je tek v naši občini 
še vedno ena od glavnih športnih dejavnosti, 
zato ga je vredno gojiti tudi v prihodnje. 

Šolski sklad in športna pedagoga

Sobota, 8. septembra, je obetala čudovit dan. Ob 
3.15 smo se z dvema avtomobiloma iz Borovnice 
odpravili družina Košir (Irena, Jože in Matic), 
Gašper Suhadolnik ter družina Bolarič (Jani, 
Blaž), iz župnĳe Preserje družina Švigelj (Avgu-
štin, Monika), v Šentvidu v Ljubljani pa se nam 
je pridružil še nečak Peter. Pot smo nadaljevali 
po gorenjski avtocesti, sledili odcepu za Bled, 
od tu pa smo se po lokalni cesti čez Gorje, po 
ledeniški dolini Krme in mimo Kovinarske koče 
pripeljali do našega izhodišča pri Lesi. Ker je 
bila sobota, nas je na izhodišču pričakalo veliko 

parkiranih avtomobilov drugih pohodnikov. Pot 
je označena kot »lahka« in zahteva približno 5,5 
ure hoje. Hoditi smo začeli ob 5. uri, v trdi temi 
in pod zvezdnim nebom, z naglavnimi svetilka-
mi, pa tudi z blagoslovom za srečno romanje. 
Dobro uro smo hodili po strnjenem bukovem 
gozdu, nato pa prešli v ruševje in melišče. Levo 
so nas obdajale strme stene grebena, od Debe-
le peči do Draških vrhov in naprej do Tosca, na 
desni strani pa Mali in Veliki Pršivec. Kmalu po 
6. uri se je začelo daniti in v ozadju, proti vzho-
du žariti. Pogled nazaj po dolini je bil veličasten, 

za nami pa lep kos poti. Ta nas je nato vodila 
skozi Zgornjo Krmo z dvema poljema. Po neko-
liko krajšem in bolj strmem vzponu smo prišli 
do Planine Zgornja Krma, kjer je pastirski stan, 
ki so ga morali pred leti postaviti na novo, saj 
je starega odnesel snežni plaz. Po nekaj minu-
tah postanka za prvo okrepčilo smo pot nada-
ljevali, sonce pa je že dobro grelo, tako da smo 
počasi slekli topla oblačila. Zelo dobro smo na-
predovali in bili prešerne volje, še posebno ko 
smo v daljavi zagledali prve planince, ki so se 
nad Kredarico vzpenjali proti Malemu Triglavu. 
Medtem smo srečevali ljubitelje gora, ki so se že 
spuščali v dolino; nekateri so namreč pot iz do-
line proti Kredarici ali najvišjemu vrhu Slovenĳe
začeli že ob 2.30. Zadnji del poti nas je vodil pod 
mogočno steno Kalvarĳe, po melišču do odce-
pa Dom Planika, čez Štapce, od tu pa še streljaj 
do Kredarice. Ob 8.35 smo prispeli do najvišje 
planinske postojanke. Okoli doma se je trlo po-
hodnikov, še večje mravljišče je bilo v steni proti 
Triglavu. Veselje je bilo še toliko večje, ko smo 
se srečali z zakoncema Suhadolnik, Slavko in 
Jožetom, ter Ivom Žežljem iz Borovnice, ki so 
na Kredarico prišli dan prej. Sledilo je skupin-

sko fotografiranje in zaslužen počitek ob do-
brem okrepčilu v zavetrju toplega sonca. Ob 10. 
uri sta Blaž B. in Jože S. začela pritrkavanje na 
zvonove ob Triglavskem domu, kjer stoji nova 
kapela Marĳe Snežne, ki jo je 19. avgusta 1992
blagoslovil nadškof dr. Alojzĳ Šuštar. Nadome-
stila je skromno kapelico Lurške Matere Božje, 
ki jo je leta 1896 dal zgraditi dovški župnik Ja-
kob Aljaž, leta 1952 pa so jo porušili. Na praznik 
Marĳinega rojstva, pol ure pred mašo ob 11. uri,
smo romarji iz Borovnice in Preserja molili rožni 
venec. Sveta maša, ki jo je vodil župnik g. Urba-
nĳa, je potekala pred kapelo. Zbralo se je veliko
vernikov. Avguštin in Jani sta prebrala berili, po 
končani slovesni maši ob 12. uri pa smo se od-
ločili, da se vsi povzpnemo na najvišji vrh naše 
domovine. Mnogi Slovenci si želĳo, da bi vsaj
enkrat osvojili ta vrh, Avguštinu Š., Moniki Š., 
Gašperju Š. in Petru Š. pa se je ta želja tokrat 
tudi uresničila. Kljub procesĳi, ki se je vila proti
vrhu in nazaj, smo ob 13.15 osvojili Triglav. Ve-
selje je bilo nepopisno, čudovit razgled je segal 
na vse strani in prav do morja, pričakala pa nas 
je množica razigranih pohodnikov, da je bilo 
skoraj premalo prostora za vse. Sledilo je spo-
minsko fotografiranje ob Aljaževem stolpu in
seveda krst za vse štiri »prave« Slovence. Ura 
je neusmiljeno tekla in težko se je bilo ob takem 
vremenu odpraviti nazaj v dolino. Ljudje so še 
kar drli gor in dol. Ob 15.45 smo prispeli na 
Kredarico, se malo »podprli«, odpočili, in že je 
bil čas odhoda. Noge so bile seveda čedalje bolj 
utrujene, vendar so nas navdajali lepi spomini 
na preživeti dan, kar odtehta vse tegobe. Pot ob 
vrnitvi se vsakomur izjemno vleče, cilja pa ni 
in ni, vendar z vztrajno voljo in v dobri družbi 
lažje dosežeš tudi tega. Polni doživetĳ smo se
odpeljali vsak proti svojemu domu.
Hvala ti, vsemogočni Bog, da si bedel nad na-
šimi koraki in nam podaril čudovit dan. Vidimo 
se spet drugo leto, na velikonočni ponedeljek ali 
mali šmaren. Pridružite se nam!

Besedilo: Jani Bolarič
Fotografiji: Gašper Suhadolnik

Na najvišjem vrhu naše domovine Sveta maša pred kapelo Marĳe Snežne

Bruselj, 11. oktober 
– Bruselj je gostil 
dneve odprtih vrat 
že jubilejnega de-
setega Evropskega 
tedna regĳ in mest.

Dogodek, na katerem sodeluje več 
kot  šest tisoč regionalnih in lokalnih 
partnerjev iz skoraj  petdesetih dr-
žav, organizirata Evropska komisĳa
in Odbor regĳ. »Ker se popolnoma
strinjam s pogledom komisarja za 
regionalni razvoj, Johannesa Hahna, 
da so mesta in regĳe zibelke razvoja
in da se najboljše investicĳske ideje
ponavadi rodĳo na lokalni ravni, sem
se tudi sama odločila na dogodke v 
okviru odprtih vrat povabiti pred-
stavnike izvoljenih svetnic in svetni-
kov slovenskih občin iz vrst socialnih 

demokratov,« je povedala evropska 
poslanka mag. Mojca Kleva.  
Med povabljenimi udeleženci so bili 
Goran Blaško, svetnik Občine Po-
stojna; Domen Ledinek, svetnik Ob-
čine Kungota;  Mateja Malis, svetnica 
Občine Litĳa; Miran Meško, svetnik
Mestne občine Ptuj; Suzana Novak, 
podžupanja Občine Borovnica; Paul 
Orešnik, svetnik Občine Ljubno ob 
Savinji; Bojan Režun, podžupan Ob-
čine Idrĳa; Viljem Urbančič, svetnik
Občine Kanal ob Soči; Branko Verdev, 
svetnik Mestne občine Celje; dr. Mi-
lena Kramar Zupan, svetnica Mestne 
občine Novo mesto in Matej Žmavc, 
svetnik Mestne občine Maribor. 
V okviru dogodka, ki letos nosi na-
slov Evropske regĳe in mesta: pri-
spevek k spremembam, je letos orga-

niziranih 107 seminarjev, na katerih 
je poudarek predvsem na področjih 
pametne in zelene rasti, teritorialne-
ga sodelovanja ter učinkovitega do-
seganja rezultatov s kohezĳsko poli-
tiko 2014–2020. Povabljeni slovenski 
predstavniki so se udeležili razprav 
o razvoju ter ukrepih za spodbujanje 
socialnega podjetništva na lokalni 
ravni. Seznanili so se z novim za-
konodajnim predlogom kohezĳske
politike in odpiranjem novih mož-
nosti za investicĳe v izgradnjo javnih
omrežĳ.
»Kohezĳska politika, kot glavna inve-
sticĳska politika EU, igra pomembno
vlogo ne le pri reševanju posledic kri-
ze, temveč tudi pri spodbujanju soli-
darnosti ter zmanjševanju gospodar-
skih, socialnih in teritorialnih razlik 
v EU. V času utrujajočih varčevalnih 
ukrepov, za pot iz krize potrebujemo 
uravnotežen pristop, ki bo investici-
je, nova delovna mesta, raziskave in 

inovacĳe ter gospodarsko rast posta-
vil v ospredje. In zaključki srečanja s 
predstavniki regionalnih in lokalnih 
oblasti so znova potrdili, da se nam 
bo le s skupnim delom uspelo izko-

pati iz krize, ker nihče ne ve boljše 
od njih, kje točno so nove investicĳe
potrebne,« je po koncu razprave s 
svetnicami in svetniki povedala mag. 
Kleva. (nv)

Na mali šmaren na Kredarico!
V župnĳi Borovnica že kar nekaj let velja tradicĳa, da se na velikonočni ponede-
ljek roma na Kredarico k Marĳi Snežni. Pobudnik za to je bil g. Alojz Pezdir. Če
so vremenske razmere dopuščale, je bil naš cilj ne glede na količino snega – Kre-
darica. Včasih nas je bila večja skupina, od mladine do malo starejših, zgodilo 
pa se je tudi, da je na najvišjo postojanko Slovenĳe poromal samo Alojz Pezdir.
Letos nam jo je za veliki ponedeljek zagodlo vreme z večjo količino snega v go-
rah, zato izvedba romanja ni bila mogoča. Odločili smo se, da bomo, če nam ne 
uspe takrat, romali na Marĳin praznik – mali šmaren.

Občinske svetnice in svetniki SD na 
dnevih odprtih vrat Odbora regĳ v Bruslju
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Količine ločeno zbranih odpadkov se zelo povečujejo: Slovenci smo pri lo-
čevanju boljši od povprečnega Evropejca, vendar pa se zvišujejo tudi priča-
kovanja: zakonodaja zahteva, da bomo do leta 2020 reciklirali vsaj polovico 
svojih odpadkov. Občina Horjul in javno podjetje Snaga zato uvajata spre-
membe – za še preprostejše in bolj dosledno ločevanje je Snaga pred vašo 
hišo pripeljala nov zabojnik za embalažo. Prebivalci hiš ste poleg črnega 
zabojnika dobili še 240-litrski zabojnik z rumenim pokrovom, ki je name-
njen odlaganju embalaže. Seveda pa so izjeme: če na določenem odjemnem 
mestu stoji 770-litrski zabojnik za preostanek odpadkov (ki ga na primer 
uporabljajo tri hiše), je Snaga poleg njega postavila 1100-litrski zabojnik za 
embalažo. 

Nov urnik odvoza odpadkov
Tudi odvoz odpadkov je zasnovan na novo. Glavna sprememba so manj 
pogosti odvozi preostanka odpadkov (črni zabojniki). Tam, kjer zabojnike 
za preostanek odpadkov Snaga prazni enkrat na teden, bo zabojnike še 
naprej praznila ob istih dnevih, in sicer bo po novem vsako vrsto odpad-
ka (preostanek in embalaža) odpeljala enkrat na 14 dni, predvidoma po 1. 
marcu 2013 pa enkrat na tri tedne. Urnik odvoza bioloških odpadkov za 
zdaj ostaja nespremenjen, prav tako ostaja nespremenjena cena, ki jo 
uporabniki plačujete za Snagine storitve.
Dejstvo je, da mora Snaga zbrati in odpeljati vse komunalne odpadke, ki pa jih 
zaradi ločevanja seveda ni nič manj. Količina odpadkov ostaja enaka, z njihovim 
ločevanjem pa vsi skupaj izpolnjujemo obveznosti, ki nam jih nalaga zakonodaja, in 
ohranjamo naravne vire.

Zbiralnice oz. ekootoki ostajajo v uporabi
Snaga spremenjeni način zbiranja odpadkov uvaja zato, da bi občane spod-
budila k ločevanju odpadkov (pogled v povprečen črni zabojnik pokaže, da 
je v njem utežno več kot 30 odstotkov embalaže, prostorsko pa več kot 60 
odstotkov), pa tudi zakonodaja Evropske unĳe določa, da bo treba do leta 
2020 reciklirati kar polovico zbranih odpadkov. Kljub spremenjenemu na-
činu zbiranja pa zbiralnice oziroma ekootoki ostajajo v uporabi, saj zaboj-
nik na uporabnikovem zbirnem mestu ni zamenjava oziroma nadomestilo 
za zabojnik na ekootoku. Možnosti, da bi zavrnili zabojnik za embalažo, za 
katerega ni predvidenega dodatnega plačila, zato ni.

Uveljavljena evropska praksa
Več zabojnikov pred hišo ni izjema, pač pa uveljavljena praksa v številnih 
evropskih in tudi slovenskih mestih. Gre namreč za osnovn zahtevo pri 
ravnanju z odpadki: za odpadke, ki jih proizvedemo, smo sami odgovorni 
(tako zase kot za svoje potomce), obveznost javne službe pa je, da za zbrane 
odpadke ustrezno poskrbi.

Kam postaviti zabojnik?
Odziv občanov, ki so zabojnike že dobili, je pokazal, da včasih ne vedo, 
kam postaviti dodatni zabojnik. Odlok o zbiranju in prevozu komunalnih 
odpadkov določa, da uporabnik  mora zagotoviti prostor, na katerem stojĳo 
zabojniki, saj določa: “Zbirno mesto je stalno mesto, ki mora biti na za-
sebni površini in je namenjeno za postavitev posod za zbiranje mešanih 
komunalnih odpadkov, bioloških odpadkov in ločenih frakcĳ.” Odločitev, 

kam na svojem zemljišču boste postavili zabojnike, je torej vaša, poskrbite 
le, da jih na dan odvoza postavite na prevzemno mesto ali omogočite do-
stop do prevzemnega mesta (če je to na zasebni površini) in jih po odvozu 
vrnite na zbirno mesto. Če boste ugotovili, da dostavljeni zabojnik za em-
balažo ne zadošča vašim potrebam, lahko na Snagi naročite dodatnega;  
spletno naročilnico najdete na naslovu h�p://www.mojiodpadki.si/naro-
canje/sprememba, lahko pa tudi pokličete v Snagin center za podporo in 
pomoč uporabnikom na številko 01 477 96 00, kjer so vam na voljo tudi za 
vsa druga vprašanja.

Zaradi doslednejšega in priročnejšega ločevanja je črn zabojnik postal 
prevelik …
Nov sistem zbiranja in odvoza odpadkov bo pri številnih uporabnikih 
povzročil spremenjene potrebe glede prostornine zabojnikov. Nekateri bo-
ste zaradi manjše  pogostosti odvozov potrebovali večje zabojnike, drugi 
pa zaradi doslednejšega ločevanja manjše. Ker se Snaga želi oz. se v duhu 
gospodarnosti celo mora izogniti prenagljenim zamenjavam zabojnikov 
in ker se realne potrebe po zabojnikih zaradi redkejših odvozov ter na-
vad pri ločevanju odpadkov pokažejo po nekaj mesecih od uvedbe novega 
sistema, bo Snaga vaš zabojnik zamenjala za manjšega po 1. marcu 2013. 
Zamenjave črnih zabojnikov, ki ste jih uporabniki že posredovali oziroma 
ki jih boste posredovali v prihodnje, bo Snaga torej uredila po prehodu 
na tritedenski  urnik odvoza, hkrati pa se vam opravičuje, ker boste na 
zamenjavo morali počakati in upa, da razumete trenutne okoliščine, ki 
onemogočajo hitrejši odziv na vaše naročilo.

• Ocenjevanja škode zaradi suše ne bo
Občina Horjul je v predpisanem roku na 
Upravo za zaščito in reševanje poslala po-
datke o oceni škode na travinju ter koruzi, 
ki so posledica letošnje suše.  Vendar na pod-
lagi meteoroloških analiz površinske vodne 
bilance tal, ki jo je  opravila Agencĳa RS za 
okolje,  Občina Horjul  pa tudi vse druge ob-
čine iz ljubljanske regĳe ni dosegla zadostne 
stopnje prizadetosti, ki bi nas uvrščala na 
seznam občin, ki so upravičene do povračila 
škode zaradi suše.
•Opravljanje zimske službe
Občina Horjul  opravlja zimsko službo za 
lokalne ceste, javne poti, avtobusna postaja-
lišča in delno tudi pločnike, kar znaša skupaj 
nekaj več kot 70 kilometrov.  Zimsko službo 
bo v sezoni 2012/2013 opravljal Janez Marolt, 
s. p., ki je bil izbran na javnem razpisu.
•Bankomat 
V eni izmed prejšnjih številk Našega časopi-
sa smo vas obvestili, da bo bankomat na novi 
lokacĳi na Slovenski cesti začel obratovati že 
po poletnih dopustih.  Vendar  so nastali ne-
predvideni zastoji, zato bankomata vsaj še 
kakšen mesec ne bo. Kljub temu je dogovor 
z NLB še vedno v veljavi, da bo namestila 
bankomat. 
•Miklavž prihaja na obisk
Horjulske otroke bo v četrtek, 6. decem-
bra, ob 18. uri v Prosvetnem domu obiskal 
Miklavž s spremstvom. Starši lahko svoje 
otroke, stare vključno do deset let, prĳavĳo 
tudi na Občini Horjul. Prispevek za prva dva 
otroka znaša 7  evrov na otroka, za vsakega 
nadaljnjega otroka iz iste družine pa darilo 
prispeva Miklavž.

• Občinske novice • Občinske novice • 

NOVO NA VRHNIKI
- fitness 
- wellness, svet savn (turška, fiska, infra, 

biozeliščna), masaže

Več inf. na www.bjfit.si 
oz. info@bjfit.si
tel 031 373 500

Poziv očividcem nesreče
V torek, 9. oktobra, se je na relacĳi Brezje–
Dobrova zgodila prometna nesreča, v kateri 
je krivec pobegnil.  Če ste videli povzročite-
lja, vas prosim, če me lahko pokličete na: 041 
739 433, Urška.

Občina Horjul in Snaga približujeta ločevanje odpadkov
Do 18. oktobra 2012 ste vsi uporabniki Snaginih storitev dobili svoj zabojnik za ločeno zbiranje embalaže.

Miklavževanje
V četrtek, 6. decembra 2012, ob 18. uri
nas bo v Prosvetnem domu Horjul 
obiskal Miklavž z darili.

Miklavž zbira naročila za darila
do petka, 23. novembra 2012,
na  običajnih zbirnih mestih, in sicer :
• na Občini Horjul, vsak dan v času delo-

vnih ur,
• v Knjižnici Horjul, v času delovanja,
• pri Mojci Jazbar, Žažar 11,
• v Okrepčevalnici Pr´ Kozinc, Podolnica.

Prispevek za prva dva otroka znaša 7 evrov 
na otroka, za vsakega nadaljnjega otroka iz 
iste družine pa darilo prispeva Miklavž.

Vabljeni vsi otroci iz celotne Občine Horjul, 
stari do  deset let (vključno z letnikom 
2002)!

Ozaveščanje o zbiranju nevarnih 
odpadkov iz gospodinjstev je v 
Horjulu očitno doseglo svoj na-
men, saj je količina zbranega na 
akcĳi iz leta v leto manjša, števi-
lo občanov, ki oddajajo nevarne 
odpadke, pa se iz akcĳe v akcĳo 
bistveno ne spreminja. Takšna je 
ugotovitev letošnje jesenske akci-
je. Občani so torej iz svojih kleti, 
garaž in podstrešĳ najverjetneje že 
prej odnesli večino nevarnih od-
padkov, na primer akumulatorje. 
Tudi tokrat pa se je v zabojnikih, v 

premični zbiralnici, ki jo je posta-
vilo Javno podjetje Snaga, nabra-
lo kar nekaj tistega, kar lahko ob 
nepravilni uporabi, shranjevanju 
ali odstranjevanju škodi našemu 
zdravju in okolju. Najbolj polni 
so bili zabojniki, v katerih so se 
zbirale stare baterĳe, barve, laki in 
lepila, ter zabojniki z odpadnim 
oljem, pralnimi in kozmetičnimi 
sredstvi, ki vsebujejo nevarne 
snovi. Nekoliko bolj prazni so bili 
zabojniki z odpadnimi zdravili, 
neonskimi cevmi in varčnimi žar-

nicami ter zabojniki z odpadnimi 
mastmi in škropivi. 
Predstavnik podjetja Snaga, ki ne-
varne odpadke sprejema in skrbi, 
da so odloženi na prava mesta, je 
povedal, da je odziv občanov v 
Horjulu vsakokrat zadovoljiv, da 
so ti dobro ozaveščeni o sami ak-
cĳi, le da včasih pozabĳo, kaj vse 
spada med nevarne odpadke, in 
se šele ob prihodu spomnĳo, kaj 
vse bi od doma še lahko prinesli. 
To priložnost bodo sicer spet imeli 
spomladi, še prej pa se bodo ne-
varni odpadki zbirali na Dobrovi, 
in sicer 7. in 8. novembra. Lahko 
se torej ustavĳo tudi tam in po-
skrbĳo, da bodo nevarni odpad-
ki iz njihovih domov prispeli na 
varno.

Nadja Prosen Verbič

Predstavnik podjetja Snaga občanom pomaga pri razporejanju nevarnih 
odpadkov.

Tako so se zaboji z nevarnimi od-
padki polnili tokrat.

Nevarni odpadki odloženi na varno
Horjul – V ponedeljek, 24., in torek, 25. septembra, je na 
zbirnem mestu za trgovino Mercator potekala jesenska 
akcĳa zbiranja nevarnih odpadkov iz gospodinjstev, ki jo 
Občina Horjul organizira dvakrat na leto.

Kako bo z novimi zabojniki in novimi urniki v Občini Horjul?
Uporabniki ste nove zabojnike za embalažo že dobili, Snaga pa vam jih bo prvič izpraz-
nila po 5. novembru. Po novem bo pri vas odvoz odpadkov potekal enkrat na teden na 
isti dan kot doslej, vendar izmenično glede na vrsto odpadka: ob lihih tednih vam bodo 
odpeljali embalažo, ob sodih tednih pa preostanek odpadkov. Vsako vrsto odpadka 
vam bo Snaga torej odpeljala enkrat na 14 dni, po 1. marcu 2013 pa enkrat na tri tedne.
Do spremembe sistema bo Snaga embalažo, zbrano v zbiralnicah, odvažala enako kot 
doslej, nato pa  hkrati kot s prevzemnih mest.

V zabojnike z rumenim pokrovom odlagamo:
• plastenke pĳač in živil, čistil in pralnih sredstev;
• pločevinke živil in pĳač;
• kartonsko votlo embalažo od mleka, sokov ipd.;
• plastične vrečke in lončke;
• plastično embalažo šamponov, zobnih past in tekočih mil;
• embalažo CD-jev in DVD-jev;
• plastično in aluminĳasto folĳo, v katero so zaviti izdelki;
• embalažo iz stiropora.
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Na pobudo zavoda (Osnovna šola Horjul in 
Vzgojno-varstvena enota pri Osnovni šoli 
Horjul) se je Občina Horjul odločila ne samo 
obnoviti prostore vrtca in delno tudi njegovo 
fasado, ampak tudi streho vrtca spremeniti v 
vir zelene energĳe, za kar je namenila kar pre-
cejšnjo vsoto denarnih sredstev.
Že v času prvomajskih praznikov so prostori 
vrtca dobili novo podobo. Podjetje Žerjal, d. 
o. o., z Vrhnike je poskrbelo, da so bili pre-
pleskani prav vsi prostori vrtca. Hodnikom in 
igralnicam so nadeli nove raznolike barve, ki 
so se jih zelo razveselili tudi otroci. Pa ne le 
prostori vrtca, temveč tudi sprednji del fasade 
je bil zaradi nekaterih del potreben obnove. 
Za barvitejšo podobo vrtca je občina  nameni-
la 33.276 evrov.
Za otroke ne tako zanimivi, a v resnici še 
kako pomembni pa sta pridobitvi sončnih ko-
lektorjev in sončne elektrarne na strehi vrtca. 
Sončni kolektorji že od začetka maja zago-
tavljajo vrtcu toplo vodo in  tako prispevajo 
k zmanjšanju plina za ogrevanje sanitarne 
vode. Njihova investicĳa je stala 14.765 evrov, 
izvedlo pa jo je podjetje PTS, d. o. o., iz Kranja. 
Za sončno elektrarno, katera dela je izvedlo 
podjetje Adriaplan, d. o. o., iz Sežane in so 

bila ocenjena v znesku 86.500 evrov, je občina 
pridobila subvencĳo s strani države, in sicer v 
obliki zagotovljenega odkupa električne ener-

gĳe za nadaljnjih  petnajst let, povrnitev stro-
ška investicĳe pa načrtuje že v  sedmih letih. 
S tema pridobitvama se je Vrtec Marjetica pri-
družil vrsti ekoloških objektov, ki prispevajo 
k ohranjanju naravnih virov našega planeta, 
saj se napajajo iz obnovljivega vira – sonca.
V vročih poletnih mesecih pa sonce za otroke 
ni najprĳaznejše, saj tudi prostore vrtca poš-
teno ogreje in nič kaj prĳetno se ni igrati in 
ustvarjati v takšnih prostorih. Zato so se ro-

lete, ki so po novem nameščene v vseh skupi-
nah vrtca, izkazale kot najustreznejša in naj-
primernejša rešitev pri zaščiti prostorov pred 
vdorom sončnih žarkov. 
Skrb za varnost otrok je prav gotovo ena naj-
pomembnejša nalog vrtca, zato je za njeno 
zagotavljanje potrebno sprotno odpravljanje 
napak na raznih napravah oziroma popravilo 
le-teh. V lanskem šolskem letu je bilo popra-
vilo opravljeno na napravi za detekcĳo plina, 
kjer je urejen izklop elektromagnetnega ven-
tila na plinski progi v primeru alarma. Poleg 
tega so bila na plinska trošila nameščena tudi 
termična varovala, ki se sprožĳo v primeru 
nenadnih previsokih temperatur. Prav tako je 
bilo treba usposobiti izklop ventilatorjev pri 

napravi za javljanje požara v primeru sprožit-
ve, kar preprečuje širitev požara po celotnem 
prezračevalnem sistemu. Poleg tega je bilo 
treba priklopiti vse klimatske naprave ter za-
menjati ročni javljalec požara in vloma. Ure-
diti je bilo treba tudi varnostno razsvetljavo 
in senzorje, ki se vklopĳo v primeru prekinit-
ve električne energĳe.  Stroške vseh naštetih 
vzdrževalnih in obnovitvenih del je poravna-
la občina. 

Nova in najbolj razveseljiva pridobitev za 
vrtičkarje pa so plastične mize in stoli, ki 
jih otroci  v lepem vremenu uporabljajo za 
ustvarjanje na terasi. Del tega nakupa je in-
vestiral donator, del pa je prispeval vrtec iz 
lastnih sredstev, kakor tudi nakup rulet, kar je 
skupaj zneslo nekaj manj kot 7000 evrov. 
Kaj pomeni skrb za varnost otrok, določajo 
pravilniki. Nedavno se je spremenil Pravilnik 
o normativnih in minimalnih tehničnih po-
gojih za prostor in opremo vrtca, ki  terja ne-
katere potrebne ureditve tudi na igrišču Vrtca 
Marjetica. Na samih igrali so bile že opravlje-
ne potrebne preureditve, tako da sedaj ustre-
zajo novim standardom, čaka jih še ureditev 
njihove podlage, kar pa imajo v vrtcu že za-

beleženo kot prioriteto delovnega načrta. 
V šolskem letu 2011/2012 je bilo v vrtcu, ki 
je star dobrih šest let, opravljenih mnogo 
potrebnih obnovitvenih del, posodobitev in 
novih pridobitev, stroške katerih je v večini  
poravnala Občina Horjul, za kar se ji ravnatelj 
in pomočnica ravnatelja v imenu vzgojiteljic, 
predvsem pa 149 otrok, ki letos obiskuje Vrtec 
Marjetica, iskreno zahvaljujeta.

Nadja Prosen Verbič

Ekološki objekt – Vrtec Marjetica z nameščeno 
sončno elektrarno in sončnimi kolektorji

Barvit pogled v notranjost vrtca Plastične mize in stoli so v lepih dneh veliko ve-
selje za otroke, ki radi ustvarjajo na terasi vrtca.

Vrtec Marjetica v novi podobi
Prav vsak od staršev se ob prvem vstopu svojega otroka v vrtec sprašuje, kako in 
na kakšen način to storiti, da bo prehod čim manj stresen za otroka in da bo nji-
hov otrok tudi pozneje rad zahajal tja. Na ta dan starši otroka navadno skušajo 
pripraviti tako, da mu vrtec predstavĳo v najlepši luči ter izpostavĳo vse tiste 
prednosti in možnosti, ki jim jih nudi: številne igrače in knjižice, ki jim doma 
niso na voljo, nove prĳatelje, prĳazne vzgojiteljice ipd.  Pri tem pa je prav goto-
vo zelo pomemben tudi otrokov prvi vtis, ki ga doživi z vstopom. Vrtec Marjetica 
v Horjulu je z novim šolskim letom poskrbel, da je vstop v vrtec še prĳaznejši in 
lepši, takšen, da se bodo otroci vanj radi vračali.

»Naši predniki so pripravljali in pojedli manj mesa, pa 
več močnatih jedi, močnika, štrukljev, kaše in ješprenja. 
Več se je peklo in kuhalo ob različnih praznikih med 
letom, ob dogodkih, kot so krst, birma, poroka in tudi 
smrt in sedmine, pa ob različnih kmečkih delih, kjer so 
si sosedje in sorodniki medsebojno pomagali.« Tako je 
v predgovoru knjige Prehranska kulturna dediščina 
Posavja zapisala avtorica Ida Intihar. Prvi del knjige je 
podobno opisala tudi na Sv. Urhu, kjer je na petkov več-
er potekala predstavitev njenega dela. Ida Intihar, ki že 
nekaj desetletĳ živi v Horjulu in jo poznamo kot redno 
soustvarjalko turističnih in kulturnih dogodkov v kraju, 

je svojo mladost preživela na Dolenjskem, zato jo danes 
pot vse pogosteje zanese v tiste kraje. Aktivno deluje 
tudi tam, in sicer kot predsednica Etnološkega društva 
Terica, ki je lani pripravilo prireditev z naslovom Kaj so 
kuhale naše babice v Posavju. Na njej so članice pred-
stavile stare jedi oziroma jedi, ki so jih pripravljali naši 
predniki. Dogodka se je udeležil tudi slovenski etnolog 
dr. Janez Bogataj, ki je dal pobudo, da se o povedanem 
in prikazanem napiše knjiga. Tako je nastalo delo z opisi 
nekaterih običajev ob velikonočnih, božičnih in drugih 
praznikih ter opisi navad ob raznih kmečkih delih, kot 
so trgatev, koline, košnja in žetev. Vse te dogodke sprem-

ljajo prehranske navade in tudi o teh se lahko poučimo 
v knjigi. V drugem delu monografije pa najdemo recepte 
starih jedi; avtorica jih je skupaj s 14 sodelavkami zbrala 
in zapisala kar 185, od katerih jih je bilo kar nekaj že po-
zabljenih. Nekatere od opisanih jedi je bilo mogoče na 
predstavitvi tudi pokusiti, saj so za vse navzoče pripra-
vili degustacĳo. Predstavitev knjige je spremljal kulturni 
program, v katerem so z lepo besedo in pesmĳo sodelo-
vali Marĳa Bizjan, Romanda Jelica Bizaj, Nejc Čepon in 
Mešani pevski zbor Horjul. Dogodek je pozdravil pod-
župan in predsednik TD Horjul Franci Pišek; ta je dru-
štvu zaželel še mnogo podobnih prireditev, ki prispevajo 
k ohranjanju slovenske kulturne dediščine.

Nadja Prosen Verbič

Predstavitev knjige Prehranska kulturna dediščina Posavja avtorice Ide Intihar

»Jemo, da živimo, ne živimo zato, da jemo«
Horjul, 28. september – Turistično društvo Horjul je v petek, 28. septembra, na Sv. Urhu pripra-
vilo dogodek Predstavitev knjige Prehranska kulturna dediščina Posavja avtorice Ide Intihar. 
Intiharjeva je skupaj s 14 sodelavkami v knjigo zbrala in strnila najznačilnejše posavske običaje 
ter recepte jedi, ki so jih Posavci pripravljali ob posebnih priložnostih.

Avtorica knjige Ida Intihar ob predstavitvi Navzoči na Sv. Urhu

Nekatere posavske jedi iz knjige so obiskovalci lahko po-
kusili.

Člani Turističnega društva Horjul so 
se na predzadnjo septembrsko sobo-
to odpravili raziskovat čare Goričke-
ga in Prekmurja. Polni dobre volje, ki 
jo med udeležence trosil vodnik To-
maž, so si najprej ogledali skrivnosti 

izdelave bučnega olja, nato pa ga 
tudi preizkusili skupaj še z drugimi 
bučnimi specialitetami. V Bogojini 
je sledil ogled Bele golobice, cerkve 
Gospodovega vnebohoda, ki zaradi 
svoje lege, oblike in mojstrske vpe-
tosti sakralne umetnosti v pokrajino 
velja za eno najboljših Plečnikovih 
del, ki krasi Prekmurje. Lakoto so 

si potešili v prekrasnem ambientu 
z izvrstnim prekmurskim bogračem 
in prekmursko gibanico ter posku-
šali vina iz hrastovih sodov. Vinar 
Franc, čigar vina so degustirali v 
Bruslju ob vstopu Slovenĳe v Ev-
ropsko unĳo, je bil še posebno vesel 
posebnega darila.  Tomaž mu je na-
mreč  v imenu Turističnega društva 
Horjul izročilo plaketo o botrstvu 
vinske trte, ki jo bo posadil v svojem 
vinogradu. Lončarski  mojster v Fi-
lovcih je pokazal, kako iz kepe gline 
nastane skleda, vrč ali putra, nato pa 
so se v oblikovanju lahko preizkusili 
tudi člani društva.  Sledil je še ogled 
tradicionalne prekmurske hiše s 
slamnato streho.  Pot čez hribčke, 
gričke in doline je prepričala vse, 
da je pokrajina Goričko res dobila 
pravo ime.   Čudovit razgled z gra-
du na Goričkem, ki velja za največji 
baročni grad na Slovenskem, pa je 
prikazal pokrajino v vsej svoji lepo-
ti. Potepanje se je  končalo v domači 
gostilni z odlično večerjo, manjkalo 
ni niti dobre volje, glasbe in plesa. 
Polni lepih vtisov o čudovitih krajih 
in gostoljubnih ter prĳaznih ljudeh 
so se člani vrnili v horjulsko dolino 
z željo, da bi se v te kraje še kdaj vr-
nili. 

TD Horjul

TD Horjul postalo boter vinski trti.

V lončarstvu so se preizkusili tudi člani TD Horjul.

Obiskali Goričko in Prekmurje
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Druščina nadobudnih horjulskih deklet z vi-
zĳo spremeniti svet se je odločila, da ga začne 
spreminjati prav pred lastnim pragom oziro-
ma kar v domači garaži, na podstrešju ali v 
sobi. Tja pogosto odložimo stvari, ki so nam 
sicer drage, a z njimi nimamo kaj početi. Nanje 
se spomnimo le nekajkrat na leto, ko z njih ob-
rišemo prah. Takrat se nam zdi, da bi nekomu 
gotovo prišle prav. 

Pa še res je. Prav ti predmeti so se v soboto 
znašli na stojnicah občinskega trga v Horju-
lu, kjer so čakali novega lastnika. Nabrala se 
je res pisana paleta predmetov in stvari, ki so 
na stojnice vabili obiskovalce in mimoidoče. 
Teh ni bilo malo, k čemur je nekaj prispeva-
la tudi delovna sobota na bližnji osnovni šoli. 
Oči so se najprej ustavile na obešalnikih s sta-
rimi, a lepimi moškimi in ženskimi oblekami, 
čevljih in drugih modnih dodatkih. Sledile so 
stojnice z nakitom, božičnimi okraski in raz-
nimi dodatki za dom, kot so namizne lučke, 
vaze, svečniki in slike; tu se je znašlo tudi ne-
kaj skodelic za čaj in kavo, vrčev in posod ter 
celo opekač. Polna je bila stojnica s knjigami in 
glasbenimi zgoščenkami, dobro obložena pa 
tudi tista z igračami in plišastimi medvedki. 
Obhod je bil zelo zanimiv in skoraj vsakogar 

je premamil kak izdelek, ki se je kasneje znašel 
pri njem doma. Tam zdaj gotovo znova osre-
čuje in služi svojemu namenu. Cene rabljenih 
predmetov navadno niso bile ovira, saj je ime-
la večina razstavljenega tolikšno vrednost, ko-
likor je bil kupec pripravljen plačati. Srečni so 
bili torej ne le kupci, temveč tudi tiste družine, 
ki so prejele zbrani denar od prodaje. Te so 340 
evrov zbranega denarja, kar je visoko nad pri-

čakovanji pobudnic, izročile Slovenski Karitas, 
rabljeni predmeti, ki niso našli lastnika, pa so 
priromali v trgovino Kraljev ulice, ki v Ljublja-
ni prav tako prodajajo rabljene predmete.
Dobrodelna akcĳa je bila dobra uvertura v na-
daljevanje spreminjanja sveta, saj dekletom 
idej ne manjka. Nad garažno razprodajo pa so 
– kakor se je izcimila – vsekakor prĳetno pre-
senečene. Ne le da so zadovoljne z obiskom, ki 
je bil glede na to, da se je dogodek organiziral 
prvič, krepko nad pričakovanji, razveselile so 
se tudi odziva prĳaznih ljudi, ki so v dobrodel-
ni namen prinesli polna naročja predmetov. Ti 
so bili res lepo ohranjeni, skoraj kot novi. Vsem 
sodelujočim se želĳo organizatorke iskreno za-
hvaliti in obljubljajo, da se bodo potrudile, da 
se ta dogodek pripeti še kdaj. Kdo ve, mogoče 
že spomladi.                Nadja Prosen Verbič

Izlet v neznano
Tridesetega septembra smo horjulski planinci odšli na izlet v neznano. Nihče, 
razen našega predsednika, ni vedel za cilj. Avtobus je zavil proti Dolenjski.  Naj-
prej smo se ustavili na kavici v Ribnici. Tam smo začeli resneje ugibati cilj, ki ga je 
pravilno ugotovila le ena udeleženka. To je bil namreč Kamni grič, kamor smo se 
povzpeli po prĳetni gozdni cesti ob spremljavi gozdnih lepotic – rdečih mušnic. 
V planinski koči, ki je še v izgradnji, smo popili čaj. Razgleda zaradi megle ni bilo 
posebnega, a to ni zmotilo naše dobre volje. Spustili smo se v Hrib - Loški Potok. 
Z neba je malo porosilo, k sreči pa smo imeli pri roki  mnogo »marel«, ki so rasle 
po travnikih.  V Hribu smo šli čez Tabor in se v vasi Travnik okrepčali pri Kapcu 
z domačo hrano, ki je značilna za tamkajšnje kraje (krompir in kavla, bloška klo-
basa, dober »štrudl«).  Dobro razpoloženi smo se zapeljali v Novo vas na Blokah 
in krenili po trasi E6, ki pelje proti Mačkovcu, in prišli v Volčje. Ustavili smo se 
ob Bloškem jezeru, kjer so se otroci – pa tudi nekateri odrasli otročaji – pozibali  
na gugalnicah in se zavrteli na vrtiljaku.  Tako smo našo približno 9 km dolgo 
traso prĳetno  končali in se veseli vrnili domov.             Jožica Trobec GračaninTabor nad vasjo Hrib - Loški Potok Kamni grič

ŠD Extrem

Vabljeni na trinajsti  
Samčev memorial
V organizacĳi ŠD Extrem bo letos potekalo že  
trinajstič tekmovanje  dvanajst ur košarke oz. 
Samčev memorial. Prireditev poteka vsako 
leto, in sicer v spomin na Rudĳa Samca, za-
četnika športa v Horjulski dolini. Tekmovanje 
bo v športni dvorani osnovne šole Horjul, med 
seboj pa se bosta tradicionalno pomerili ekipa 
Mačkov (rojeni  leta 1979 ali prej) in ekipa Ze-
lencev (rojeni leta 1980 ali pozneje). Letos bo 
prvič tudi žensko košarkarsko tekmovanje 
med mlajšimi (rojene leta 1980 ali pozneje) in 
starejšimi (rojene 1979 ali prej)!
Tekmovanje bo v soboto, 24. 11. 2012. Žreba-
nje skupin bo dan prej, in sicer v petek, 23. 
11. 2012, v pubu SportsHouse v Horjulu. Tam 
bodo vsi tekmovalci dobili brezplačno pĳačo 
za dobrodošlico.  
Košarkarski boj bo od 8. ure pa vse do 20. Za-
tem bo polurni spremljevalni program,  v ka-
terem se bodo lahko tekmovalci in obiskovalci 
potegovali za privlačne nagrade. Ob 20.30 bo 
žensko košarkarsko tekmovanje, ob 21. uri pa 
se bo prireditev  končala z zvezdniškim fina-
lom. Pomerilo se bo deset najboljših igralcev 
iz obeh skupin (pet najboljših Zelencev in pet 
najboljših Mačkov).
Trenutni rezultat med starejšimi Mački in 
mlajšimi Zelenci je 8 : 4.

To ni samo košarka, ampak predvsem druže-
nje več generacĳ!
Vsi željni igranja košarke se lahko prĳavite pri 
Maši Zupančič po tel. 040/506 700 ali prek e-
pošte masa.zelena@gmail.com. Prĳavnina za 
moške je 10  evrov na osebo in vključuje ma-
jico, bon za pico, pĳačo na žrebanju in darilni 
paket. Prĳavnina za ženske je 5  evrov na osebo 
in vključuje majico in darilni paket. Vabljeni!

Rezultati dvobojev med Mački in Zelenci od leta 1999 do 
2011:
1. Samčev memorial – zmaga Zelencev
2. Samčev memorial – zmaga Zelencev
3. Samčev memorial – zmaga Mačkov 
4. Samčev memorial – zmaga Zelencev
5. Samčev memorial – zmaga Mačkov
6. Samčev memorial – zmaga Mačkov
7. Samčev memorial – zmaga Mačkov
8. Samčev memorial – zmaga Zelencev
9.  Samčev memorial – zmaga Mačkov
10. Samčev memorial – zmaga Mačkov
11. Samčev memorial – zmaga Mačkov
12. Samčev memorial – zmaga Mačkov
 
Najboljši igralci od leta 1999 do 2011:
1999 – Zelenci: Franci Jazbar Mački: Tomo Gabrovšek
2000 – Zelenci: Simon Rožnik Mački: Tomaž Kern 
2001 – Zelenci: Jure Janež Mački: Tomo Gabrovšek
2002 – Zelenci: Gorazd Rožnik Mački: Simon Rožnik
2003 – Zelenci: Rok Janež Mački: Uroš Zdešar
2004 – Zelenci: Andrej Leben Mački: Andrej Malovrh
2005 – Zelenci: Rok Janež Mački:Jani Jelovšek
2006 – Zelenci: Janez Mrzlikar Mački: Andrej Mrzlikar
2007 – Zelenci: Matej Buh Mački: Jani Jelovšek                           
2008 – Zelenci: Rok Janež Mački: Franci Jazbar
2010 – Zelenci: Filip Slovša Mački: Uroš Mrzlikar
2011 – Zelenci: Klemen Keršmanec Mački: Gorazd Rožnik

Rudi Samec Skupinska slika lanskih udeležencev

Strokovna ekskurzĳa ekoloških kmetov

Greš skozi pekel in 
prideš v raj
Za ekološko vasico Čadrg, ki je del Triglavskega narodnega par-
ka in leži v naročju tolminskih hribov, bi lahko res rekli, da je raj, 
a le za obiskovalce. Vse drugače je za tisto peščico kmetov, ki 
tukaj bĳejo boj za preživetje. Le ljubezen do tega koščka zemlje 
jim daje energĳo, da vztrajajo in ohranjajo raj.  
V Združenju ekoloških kmetov Zdravo življenje, kamor so 
vključeni ekološki kmetje iz 16 občin širšega območja notranjosti 
Slovenĳe, s pomočjo Kmetĳsko-gozdarskega zavoda Ljubljana 
vsako leto pripravĳo strokovno ekskurzĳo. Čeprav so letos malo 
zamujali in so jo izvedli šele v oktobru, smo imeli srečo z vreme-
nom, ki je bilo ravno pravšnje.
Najprej smo prehodili del Tolminskih korit; prek Hudičevega 
mostu do Medvedove glave ter mimo sotočja Tolminke in Za-
dlaščice, ki je najnižja točka Triglavskega narodnega parka, ne-
kje na nadmorski višini 180 metrov. Nato so nas po ozki, zelo 
strmi in močno ovinkasti cesti, ki je dobesedno vklesana v skale 
in skoraj ne dopušča srečanja z nasproti vozečimi, s kombĳi pre-
peljali na višino 700 metrov nad morjem, v Čadrg. Pred vožnjo 
se je pri nekaterih pojavilo kar malo strahu, a se je ta ob izkuše-
nih voznikih kmalu izgubil. Šele leta 1966 so vaščani cesto raz-
širili za konjsko vprego in avtomobile; pred tem je tja gor vodila 

le konjska steza.
Na ekološki turistični kmetĳi Pri Lovrču nas je pričakalo okrep-
čilo, sprejela pa nas je prĳazna gospodinja Marĳa Bončina, ki je 
kasneje z domačimi poskrbela tudi za okusno kosilo z domačimi 
jedmi. Nato nas je sosed Ludvik Januš popeljal na ogled vasi in 
na razgledno točko, kjer se odpira prečudovit razgled na doli-
no Tolminke. Ker se poleg kmetovanja ukvarja z veliko stvarmi, 
tudi z raziskovanjem zgodovine kraja, smo izvedeli ogromno 
zgodbic in pripovedk, tudi o tem, kako je nastala vasica. Menda 
so žene v vas v koših prinesle svoje može in jih tako rešile iz ječe, 
zato imajo še danes glavno besedo v hiši.
Vaščani živĳo složno s prebivalci komune (skupnost Srečanje), 
ki so prišli tja gor v šolo življenja in za katere prav tako velja tisti 

rek, ki ga pripisujejo poti v Čadrg: Greš skozi pekel in prideš v 
raj. Pred 13 leti so v vasi soglasno sprejeli od vseh odrinjene mla-
de ljudi in jih tako rešili zasvojenosti, stavbo, kjer je bila včasih 
šola, pa so obvarovali pred propadom. Prav zaradi komune so 
se tudi znašli v medĳih in postali znani v javnosti. Kasneje pa so 
še bolj zasloveli zaradi obiska švedskega kraljevskega para, ki so 
ga na ogled Čadrga pripeljali s helikopterjem.
Zanimiva posebnost te vasi, ki ljudem že stoletja pomaga preži-
veti, je, da delujejo skupno. Imajo okoli 2.000 ha skupnih planin-
skih pašnikov, skupne gozdove, nasade orehov in vaško sirarno, 
ki nam jo je predstavila gospa Marĳa. Sirarna obstaja že več kot 
700 let in v njej še danes po stari recepturi izdelujejo avtohtoni 
sir tolminc in albuminsko skuto. V sirarni z vsake kmetĳe delajo 
toliko dni v mesecu, kolikor mleka pridelajo. Tisti dan, ko so na 
vrsti, opravĳo celoten postopek dela, le tržĳo vsak zase, a tudi tu 
se dogovarjajo med seboj. Od nekdaj 25 kmetĳ pa danes ostajajo 
le še štiri, ki vse kmetujejo ekološko.
Na kmetĳi Pri Lovrču so uredili tudi dva apartmaja in imajo 
registrirano dopolnilno dejavnost turizem na kmetĳi, zato je 
pri njih mogoče preživeti lepe počitnice ali konec tedna. Pred 
kratkim so zgradili nov hlev s prosto rejo in objekt s sušilno na-
pravo. Ob urejanju dokumentacĳe za novo pridobitev so sicer 
preživeli pravo kalvarĳo, zato je pravi čudež, da imajo po vsem 
tem še kaj volje in energĳe ter nasmeh na obrazu. Vendar z opti-
mizmom in vztrajnostjo pozitivno vplivajo na vsakogar in pri 
njih ugotoviš, da so tudi tvoje težave premagljive, kajti kjer je 
volja, tam je pot!

Francka Toman, Foto: Pavla Pirnat 

Garažna razprodaja kar na občinskem trgu
Horjul, 29. september – Občinski trg v Horjulu se je zadnjo septembrsko soboto 
spremenil v pravi mali bolšji sejem. Na stojnicah se je namreč znašel pisan na-
bor starih predmetov in izdelkov, ki so iskali novega lastnika. Pobudnice Ga-
ražne razprodaje v Horjulu, kot so dogodek poimenovale, so izkupiček od pro-
danih predmetov in izdelkov namenile Slovenski Karitas.
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Taborjenje Odprimo srce
Taborjenje je bilo dobrodelne narave in je po-
tekalo v okolici Horjula. Organizator je bil za-
vod Center Astera, Ljubljanska cesta 38, 1354 
Horjul. Taborjenje je bilo namenjeno socialno 
šibkejšim družinam z otroki. Naš glavni cilj 
je poglabljati povezanost z Naravo zunaj in 
znotraj nas. Prĳazen in čuteč pristop do nje 
in njih je vodilo naših gozdovniških mentor-
jev, ki z gozdom živĳo in  spečimi energĳami 
sobivajo že od mladih nog. Najboljša šola za 
otroke je življenje v navdihujoči skupnosti 
odgovornih in ustvarjalnih odraslih in mla-
dine, v plamenu ljubezni. Te dni smo skušali 
zaživeti tako, da smo bili vsi učitelji otrokom 
ter se od njih tudi sami učili. Predajali smo 
si spoznanja, modrosti in veščine, ki jih pre-
more vsak od nas. Drug drugemu smo bili 
vzorniki, gojili medsebojno zaupanje, so-
delovanje in spoštovanje. V letu 2013 bomo 
organizirali še več dobrodelnih taborjenj in 
seveda za vse, ki bi se radi udeležili petdnev-
nega taborjenja v naravi.
Več na www.centerastera.si

Zahvala!
Najlepše se vam zahvaljujemo, ker ste naše 
mamice in otroke povabili na taborjenje Od-
primo srce. Eni in drugi so se  s taborjenja 
vrnili navdušeni nad novimi doživetji in 
spoznanji, polni lepih vtisov in pozitivne 
energĳe. Prav vsi so bili veseli nove izkušnje 
in se veselĳo možnosti, da bi se česa podo-
bnega udeležili še kdaj. Vsi skupaj se vam še 
enkrat iz srca zahvaljujemo, da ste jim omo-
gočili tako izkušnjo.
Želimo Vam še veliko lepih dni in obilo uspe-
hov!
Materinski dom in varna hiša Gorenjska!

Vtisi s taborjenja
Taborjenje Odprimo srce je bilo zame in za moje-
ga sina ena najlepših dogodivščin, ki je ne bova 
nikoli pozabila. Pred prihodom na tabor sem se 
spraševala, kako bo, kje, kdo bo … Torej tisoč in 
eno  vprašanje, kako bova s sinom doživela ozi-
roma preživela čas taborjenja, ker še nikoli nisva 
ne taborila ne šotorila in sama sem imela velik 
strah pred vsem, kar leze in gre. Pa vendar prvi 
vtis, ko smo prišli na kraj, kjer smo si potem (s 
pomočjo čudovitih vodĳ) postavili svoje šotore, je 
bil zame neverjeten … Sam kraj, ljudje  Preprosto 
sem začutila notranjo harmonĳo, ki je ni mogo-
če opisati, treba jo je doživeti. Za naju je bilo to 
nekaj čisto neznanega in nisva vedela, kakšno je 
življenje v taboru. Vendar sva se hitro prilagodila 
in zaživela kot prava tabornika v sožitju z nara-
vo. In kaj hitro sem izgubila strah pred živalmi. 
Kajti na taboru smo se pogovarjali o naravi,  ži-
valih (spoznali, kako veliko zmot imamo ljudje o 
živalskih vrstah), hodili smo raziskovat gozd, se 
kopali, igrali in peli pesmi, obiskali zoo park,... 
Bilo je čudovito, zelo poučno in čas je kar pre-
hitro zdrvel mimo nas. Prepričana sem, da nama 
bo to taborjenje ostalo v najlepšem spominu.
Petra

Tabor v oziroma ob gozdu je do sedaj moja prva 
taka izkušnja. Nisem si predstavljala, kako bo 
potekalo, vsekakor pa sem vedela, da bo novo 
doživetje. Vreme nam je bilo več kot naklonjeno; 
topli in suhi dnevi, noči sicer še vedno premrz-
le. Veliko aktivnosti, rekvizitov, zanimivih idej 
in pestrih izletov, ob katerih nam  zagotovo ni 
moglo biti dolgčas. Kuhanje, dolgi pogovori ob 
ognju, skupinske igre, vse to in še več mi bo osta-
lo za vedno v spominu. Druščina je bila super, 
da mi je zdaj, ko je zadnji dan, kar malo hudo 
(vsi so/ste mi prirasli k srcu). Navdušena sem 
bila nad opazovanjem neba, iskanjem kač, poslu-
šanjem nočnih živalskih glasov, rastlin in vseh 
darov, ki nam jih ponuja mati narava.
Rada bi se zahvalila vam izvajalcem za vse, kar 
ste edinstvenega prispevali, in vas pohvalila, ker 
ste res izjemne osebe, občudovanja vredne. Srčno 
upam, da se še kje kdaj srečamo, če že ne pono-
vimo kaj takega. Hvala še enkrat Gorazdu, Anji, 
Primožu.
Romina

Prvič v taboru, super izkušnja. Vsak večer igre, 
pogovori, heci in smeh ob kurjenju ognja. Kuha-
li smo bučke, kar je bila zame prvič vegi hrana, 
kopali smo se na jezu, imeli bližnje srečanje z 
modrasi, šli na pohod, spali v gozdu, gledali in 
z zgodbami raziskovali naša ozvezdja, poslušali 
glasove v gozdu ... Super izkušnja!
Kako malo človek potrebuje za srečo in preživet-
je. Super ekipa!
Valerĳa

Matĳa Jahn je ustvaril nepozabni večer ob ognju! 
Hvala! Miha Krofel, ki opazuje in spremlja po-
pulacĳo volkov v Slovenĳi, nas je poučil vse o 
njih! Hvala!

Krajani in gostje imajo ob Jezernikovih dne-
vih priložnost, da se razgibajo na družinskem 
kolesarskem izletu, se udeležĳo pohodov na 
bližnja Lovrenška jezera ali Klopni vrh, igrajo 
namizni tenis, tekmujejo v pripravi lovskega 
golaža, si ogledajo razstavo ročnih del  ali če-
belarski dan odprtih vrat, uživajo ob narodno-
zabavnih glasbenih prireditvah ali gledaliških 
predstavah. Poskrbljeno je tudi za otroke, ki 
so letos krasili pecivo, pekli pice, gledali lutke 
in se odpravili na pravljični poučni sprehod. 
Za vse prireditve skrbi krovni organizacĳski 
odbor. Podorganizator, Vokalna skupina Ars 
pa je pripravila Nedeljske glasbene popol-
dneve, znotraj katerih je nastopil nastopil tudi 
MePZ PD Horjul. 

Pevci zbora z družinami smo pot v Lovrenc 
izkoristili kot prĳeten izlet in ga popestrili z 
ogledom nekaterih tehničnih in kulturnih 
znamenitosti. Obiskali smo muzej hidroelek-
trarne Fala ter spoznali procese in sestavne 
dele sistema, ki omogoča pretvorbo vodne 
kinetične energĳe v električno. Videli smo dve 
glavni vrsti turbin, Kaplanovo in Francisovo, 
različne generatorje ter spoznali težavne oko-
liščine gradnje elektrarne in krmiljenja pro-
cesov v njej pred dobo računalnikov. Zatem 
smo si ogledali Tovarno kos in srpov, kjer s 
staro kovaško tehnologĳo obdelujejo železove 

surovce. Kvadraste kose železa najprej ročno 
valjajo v dolžino končnega izdelka – kose, 
nato pa jih stanjšajo do načrtovane širine kose. 
Nazadnje koso obrusĳo in kalĳo. Horjulci, 
vešči dela na podeželju, smo si z zanimanjem 
ogledovali posamezne stopnje proizvodnje in 
končne izdelke – kose, srpe, kladiva, krampe, 
lopate, sekire … Tovarna poleg kovanih iz-
delkov izdeluje tudi ročaje za orodje in lesne 
brikete. Nazadnje smo si ogledali še  sto let 
staro sušilnico sadja – „pajštvo“, v kateri Lov-
renčani še dandanes na jesen zakurĳo ogenj, 
narežejo sadje ter ga sušĳo za krhlje in sadni 
kruh (»klecnprot«).  V sezonah, kot je letošnja, 
v sušilnici zadišĳo tudi gobe. Izvedeli smo ne-
kaj zanimivosti iz zgodovine kraja Lovrenca, 
ko so na pohorskih potokih delovali mnogi 
mlini in žage, les pa je pomenil pomembno 
surovino za delovanje steklarn („glažut“) in 
talilnic železa („fužin“). Lovrenčani so poseb-
noj ponosni na obstoj klimatskega zdravilišča 
v 20. stoletju, ki še  vedno spodbuja turistični 
razvoj in zavedanje o blagodejnem okolju po-
horskih gozdov. 
Naš glavni cilj je bil koncert v župnĳski cerkvi 
sv. Lovrenca. Lovrenčanom smo predstavili 
repertoar renesančnih in ljudskih pesmi, kot 

so ga Horjulci slišali ob našem koncertu ob 40-
letnici zbora v maju. Posebno žlahten pridih je 
koncertu dodal horjulski napovedovalec Mat-
ko Zdešar. Lovrenčanom je na slikovit in hu-
moren način predstavil kulturo in umetnost 
horjulske doline ter s toplo besedo ustvaril 
prĳetne vezi med nastopajočimi in poslušalci. 
Slednji so bili številni kljub še trem priredit-
vam, ki so potekale isti dan. Zdi se, da se Lov-
renčani res množično udeležujejo prireditev 
v okviru Jezernikovih dnevov in si v njihovi 
pestrosti vsak najde nekaj zase. Horjulci smo 
se po koncertu ob prigrizku in pĳači poveselili 
na župnĳskem dvorišču. Pred odhodom do-
mov nas je tamkajšnji župnik povabil še na 
ogled mogočne baročne romarske cerkve De-
vice Marĳe v Puščavi, ki je zgrajena v hladni 
soteski reke Radoljne daleč od naselja, a kljub 
temu za veliki šmaren in ob prazniku sv. Ane 
privablja mnoge vernike. 
Vožnja domov je bila bogata s petjem (pevci se 
nikoli ne utrudimo) in nazadnje čisto prekrat-
ka. Prevevalo nas je veselje nad tem, da lahko 
del svojega pevskega veselja delimo z drugi-
mi in delujemo povezovalno tudi na drugem 
koncu Slovenĳe.

Barbara Mlinar

Muzej HE Fala

Pevci MePZ PD Horjul

Po nočni vožnji z nekaj dremanja smo prispeli 
na Fruško goro, kjer  je bil počitek za jutranjo 
kavico in malico. Nato smo se odpeljali pro-
ti Novem Sadu. Dobili smo srbsko vodičko, 
ki nas je v nadaljevanju popeljala skozi stari 
del mesta, nam pokazala Mestno hišo, nji-
hovo narodno gledališče, Marĳino cerkev in 
nasploh vse znamenitosti mesta. Na desnem 
bregu reke Donave v mestu Petrovaradin 
smo si ogledali dominantno Petrovaradinsko 
trdnjavo. Veličasten pogled na trdnjavo, ki še  
vedno kaže svojo mogočno utrdbo iz opeke, 
okoli katere je bila nekoč voda, dokazuje, da je 
bila v takratnem obdobju varno zatočišče ta-
kratnega prebivalstva je in v celoti odbila vse 
takratne turške napade. 
Nadvse zanimiv je bil patriarhov dvorec v 
Sremskih Karlovcih. Po ogledu Sremskih Kar-
lovcev smo se odpeljali v prĳazen hotel in več-
erjali tik poleg Donave. V nadaljevanju smo se 
nekoliko poveselili in nato tam tudi prenočili. 
Naslednje jutro nas je pot vodila do Novih Ba-
novcev in nas odpeljala proti Beogradu. 
Pogled na sam Beograd je impozanten. Njego-
va razsežnost je tolikšna, da vsak, ki je tam pr-
vič, ostane brez besed. Človek dobi občutek, 
da so vse »vrednosti« in razkošje skoncentri-
rane le v to ogromno mesto. Takšen občutek 
dobi še posebno tisti, ki pozna siceršnje raz-
mere prebivalstva  zunaj tega mesta. Beograd 
ima dva milĳona prebivalcev in že ta podatek 

je dovolj, da se nehote zavemo, kako majhni 
smo. Slovenĳa ima namreč približno toliko 
prebivalcev v celotni domovini. Po mestu vo-
zĳo tramvaji in avtobusi, sicer pa je v nekem 
delu ožje mesto zaprto za promet. 
Po prihodu v Beograd smo imeli panoramski 
ogled mesta iz avtobusa. Dejstvo je, da bi za 
drugačen ogled potrebovali kar nekaj dni. 
Tako smo si ogledali Novi Beograd s Sava 
centrom, vrsto drugih znamenitosti in se usta-
vili na Dedinjah. Najprej smo si ogledali Hišo 
cvetja s posebnim prostorom z razstavljenimi 
darili. Dedinje je zagotovo najprestižnejša so-
seska v samem Beogradu in nasploh v celotni 
nekdanji Jugoslavĳi. Tam živĳo diplomati, po-
litiki, tajkuni in nasploh »jara gospoda«. Tam 
je nekoč prebival Tito, pozneje tudi Slobodan 
Milošević in še mnogo znanih osebnosti. Vide-
li smo tudi razkošno vilo turbofolk zvezdnice 
Cece ter hišo, kjer  zdaj prebiva Titova vdova 
Jovanka Broz ter še marsikaj drugega. 
Na sotočju reke Save in Donave leži beograjski 
park Kalamegdan s trdnjavo in pogledom na 
sotočje Save in Donave. Zgrajen je bil zaradi 
vdora Turkov na to  območje in  zdaj je v par-
ku razstavljeno uporabljeno orožje od takrat 
pa vse do danes. Trdnjavo so večkrat uničili 
in jo potem ponovno zgradili. Park je bogato 
obiskan in priljubljena točka Beograjčanov.
Največje razkošje smo videli v hramu Svetega 
Save – enem največjih pravoslavnih cerkva na 

svetu. Graditi so ga začeli leta 1935, vendar 
hram še ni dograjen in glede na obsežnost in 
težavnost projekta skorajda ni možnosti, da 
bi ga dogradila sedanja generacĳa. Dokonča-
ni so le štirje zvoniki in kupola, na kateri je 
pozlačen križ v velikosti  dvanajst  metrov. V 
notranjosti pa je še pravo gradbišče. Manjka-
jo še vse stene, ki naj bi jih prekrili mozaiki 
v velikosti kakšnega kvadratnega centimetra. 
Hram gradĳo s sredstvi vernikov in lahko 
sprejme 10.000 vernikov. Nekoliko računajo 
tudi na sredstva ruske države. V hramu je vi-
deti tudi marmor slovenske tovarne Marmor 
Hotavlje. 
Z vsemi vtisi in presenečenji prepojeni smo se 
z avtobusom odpravili proti domu. Za konec 
smo tik pred hrvaško mejo zavili še k spomin-
skemu parku Sremske fronte, ki je potekala od 
oktobra 1944 do aprila 1945. Park je zelo velik 
in ga obdajajo nizki zidovi z bronastimi ploš-
čicami in imeni vseh padlih jugoslovanskih in 
tudi sovjetskih, italĳanskih in bolgarskih vo-
jakov. Imena so napisana po enotah, katerim 
so pripadali. 
Za konec naj strnem občutke v neko celoto. 
Zdi se mi, da smo se na tem izletu bolj kot 
kdaj koli zavedli, kako drugačni smo od naših 
južnih bratov in da živimo na zahodu. Naše 
razmišljanje, naše obnašanje in nasploh naša  
miselnost se povsem razlikujejo od  nekdanje 
Juge. Lepo je videti vse  njihove običaje, na-
čin njihovega razmišljanja in življenja, toda še 
lepše se je vrniti domov in živeti »po naše« v 
naši domovini. Tam je videti neverjetno raz-
košje samega Beograda in žalostno podobo 
»obrobnih« krajev siceršnje Srbĳe, ki pove 
prav vse. In prav slednje je tisto, kar nas je z 
lahkoto pripeljalo nazaj v naš kraj.

Olga Gabrovšek

Društvo upokojencev po Srbĳi
Prvič od ustanovitve Društva upokojencev Horjul smo imeli letos septembra iz-
let, ki je trajal več kot le en dan. Naša pot je bila ogled Srbĳe. Mejne prehode smo 
prestopili brez večjih težav, četudi je bilo na določenih prehodih še vedno čutiti 
pridih »nekdanje Jugoslavĳe«. 

Most med Horjulom in Lovrencem na Pohorju
Mešani pevski zbor Prosvetnega društva (MePZ PD) Horjul je bil 19. 8. 2012 povabljen,  naj pripravi koncert v okviru 
Jezernikovih dnevov v Lovrencu na Pohorju. Jezernikovi dnevi so sklop prireditev v času od godu sv. Lovrenca (10. 8.) do 
konca avgusta. Jezernik je pravljično bitje, ki živi na dnu enega od Lovrenških jezer in svari, da se bo  zaradi človekove 
brezvestnosti razjezil, kot se je nekoč, ko je kmet Smojdivnik po naročilu svoje žene posekal preveč gozda na Pohorju. 
Jezernik je takrat priklical veliko povo-
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Dan sadja in zelenjave
Prišla je! Teta jesen s svojimi pisano obarva-
nimi plodovi. Tudi naši krožniki in kozarci so 
bili čarobno obarvani v četrtek, 20. septem-
bra, ko smo v vrtcu imeli dan sadja in zelenja-
ve. Na ta dan so otroci skupaj s starši prinesli 
v vrtec različne sadeže in vrtnine, bogate z 
vitamini.
Vsi vemo, da vitamini pripomorejo k našemu 
zdravju. Prav vse skupine otrok, vsaka v svo-
jem kotičku, so barvite plodove narave prepo-
znavali, poimenovali ter doživljali prek raz-
ličnih čutil: tipali so, vonjali in na koncu tudi 
okušali. Otroci so z navdušenjem pripravljali 
sadne in zelenjavne napitke, zelenjavno pico, 
sadna nabodala, špinačne žepke, špinačne 
cu�e in še kaj. Radovedno so pričakovali, 
kako bodo njihove kuharske umetnine  videti 
in kakšnega okusa bodo. Izkazalo se je, da so 
želodčki še bolj lačni, če si otroci sami pripra-
vĳo jedi, saj jih nato z večjim veseljem pojedo. 
Se že veselimo dne, ko si bomo spet pripravili 
ter poskusili nekaj novega in dobrega za pod 
zob iz sadja in zelenjave.

Teden otroka
V vrtcu smo v tednu 
otroka od 1. 10. do 5. 
10. 2012 vzgojiteljice 
pripravile različne 
prireditve in delav-
nice za otroke na-
šega vrtca. V njih so 
se družili, sodelovali 
in zabavali otroci iz 
vseh skupin. Zapisali 
smo samo nekaj vse-
bin, ki smo jih počeli.

Dramatizacĳa 
pravljice Zrcalce
Lani so se otroci iz 
skupine Murni star-
šem predstavili z 
dramatizacĳo prav-
ljice Zrcalce, letos 
pa so z njo nastopili 
še pred otroki na-
šega vrtca. V dneh 
pred nastopom smo 
si izdelali kostume 
in pridno vadili. Na 
dan nastopa smo bili 
vznemirjeni in pol-
ni pričakovanj. Na-
stopiti bomo morali 
vendar pred svojimi 
bratci, sestrami in pri-
jatelji. Otroci so za 
nekaj časa prevzeli 
vloge in gledalcem 
pričarali pravljico.
V gozdu je na gozd-
ni jasi ležalo zrcalce. 
Našle so ga živali in 
se prepirale, čigava 
slika je v njem. Prepir 
je razrešil medved. 
Trdil je, da je slika 
njegova. Seveda mu 
nobena žival ni upala 
oporekati in zrcalce 
je odnesel domov.
Ker radi nastopamo, 
smo po dramatizaci-
ji zapeli še pesmi in 
rajali ob Pesmi naga-
jivki. Ob petju so se 
nam lahko pridružili 
tudi gledalci.

Lutkovna delavnica
V skupini Mravljice imamo radi lutke. Zato 
sva vzgojiteljici Mravljic pripravili lutkov-
ni oder in otrokom zaigrali rodiško ljudsko 
pravljico Peteršiljček. V igranju so se preizku-
sili tudi otroci. Ustvarili so zanimive predsta-
ve in se izkazali v svoji ustvarjalnosti.

Oblikovanje iz slanega testa
Skupaj smo zamesili slano testo, v katerega 
smo zamešali tudi barve. Otroci so dogajanje 
z zanimanjem spremljali in sodelovali pri do-
dajanju barv. Nekaj časa smo testo pustili po-
čivati, nato pa smo na igrišču vrtca pripravili 
mize, kjer se je začelo naše ustvarjanje. Otroci 
so se sprostili in iz testa oblikovali različne 
figure. Nekatere so se nenehno spreminjale, 
druge so v igri dobile svoja imena in vloge. 
Sprostili smo se in uživali.

Delavnica z velikanskimi milnimi 
mehurčki
V delavnici so otroci lahko napihovali veli-
kanske milne mehurčke. V večji posodi so 

bile zamešane sestavine, ki so potrebne za 
nastanek velikih mehurčkov. Različno velike 
plastenke, prerezane na pol, so otroci poma-
kali v posodo s pripravljeno raztopino in nato 
počasi pihali skozi manjšo odprtino plasten-
ke. Potrebno je bilo nekaj časa, da so otroci 
začeli delati velike mehurčke. Nekateri so bili 
zelo vztrajni, dolgo so pihali in rezultati so se 
pokazali ob velikih in še večjih mehurčkih. 
Delavnica je potekala na travniku igrišča vrt-
ca. Udeležili so se je otroci iz vseh skupin in 
na koncu smo bili vsi zadovoljni.

Glasbena delavnica
V glasbeni delavnici za otroke  drugega  sta-
rostnega obdobja so se otroci učili pesem Ja-
neza Kuharja Balonček. Najprej so se seznani-
li z zgodbo pesmi, ki pripoveduje o balončku, 
ki je poletel na nebo, se zaletel v oblak in se 
brez glasu razletel. Sami pesmi smo dodali 
nekaj gibanja, da smo se jo lažje naučili. Za 
konec smo si s pomočjo balona uredili še pri-
česko. Otroci so dejavnosti lepo sledili, največ 
zanimanja pa je pritegnilo »friziranje« dolgih 

las, saj se je zelo do-
bro videlo, ko so stali 
pokonci.
Ker je pesem za prvo 
starostno skupino 
prezahtevna, smo za 
otroke prvega sta-
rostnega obdobja pri-
pravili nekaj bansov. 
Otroci so se skupaj z 
vzgojiteljicami zbrali 
na terasi. Najprej smo 
zaplesali in zapeli pe-
sem Ringa raja, nato 
pa so sledili bansi 
Miha Pavliha, Gose-
nica je lezla ter Štiri 
zelene žabice. Otro-
ci so z malo pomoči 
oblikovali krog in 
sledili dejavnostim. 
Otroci so se v ples 
in petje vključevali 
glede na svoje spo-
sobnosti; nekateri so 
peli in plesali, drugi 
so plesali in pona-
vljali gibe, tretji pa so 
preprosto opazovali.

Izlet na Šmarno 
goro
Dušica Kunaver 
v svoji knjigi Pod 
Šmarno goro piše: 
»Kako čudno sama 
stoji Šmarna gora 
sredi polja. Vse dru-
ge gore so povezane 
v hribovja in gorov-
ja, le Šmarna gora je 
tako osamljena. Le 
kdo je zgradil to čud-
no goro?«
Na to goro smo se 
odpravili otroci sku-
pin Čebele, Metulji 
in Murni s svojimi 
vzgojiteljicami v 
spremstvu članov 
Planinskega društva 
Horjul. Obuti in ob-
lečeni za daljšo hojo 
ter z malico v nahrb-
tnikih smo se z avto-
busom odpeljali proti 
Ljubljani. Da nam je 

vožnja hitreje minila, smo na avtobusu brali 
zgodbi Šmarna gora in velikan Hrust ter o 
Šmarni gori in Ajdovski deklici. Še med hojo 
po strmi poti v hrib smo se ozirali po luknjah 
v tleh in špranjah med skalami ter se spraše-
vali, ali morda ne motri na nas velikan Hrust, 
ki počiva v osrčju Šmarne gore, kakor  pri-
poveduje pravljica. Smo pa nanj povsem po-
zabili, ko smo prispeli tik pod vrh, kjer smo 
zvonili na zvon želja  in na vrhu med malico 
občudovali razgled. Naši pogledi so begali po 
mestu Ljubljana, po toku reke Save, po voze-
čih avtomobilih na cestah v dolini ... Čas za 
počitek je Hitro minil in  morali smo se vr-
niti v dolino. Na poti smo plezali čez skale in 
skakali čez korenine. Če je bila za koga ne-
koliko naporna, so roke otrok hitro poiskale 
roke odraslih in  ovira ali trenutna utrujenost 
je bila hitro premagana.
Upamo, da bomo še večkrat našli čas in sku-
paj s člani našega planinskega društva, ki nas 
varno vodĳo po planinskih poteh, odšli na 
skupne izlete.

Vzgojiteljice Vrtca Horjul

Za vse osnovnošolce v državi je bila sobota, 29. 
septembra, delovna, kar bo omogočilo prosti 
ponedeljek, 24. decembra. Na nekaterih šolah je 
potekal redni pouk, druge pa so ga prilagodile 
posebnim vsebinam. Osnovna šola Horjul, ozi-
roma natančneje, ekipa oseb, usposobljenih za 
začetek evakuacĳe in gašenje začetnih požarov, 
je ta dan v sodelovanju z Gasilsko zvezo Horjul 
organizirala evakuacĳsko vajo, ki jo mora v skla-
du z zakonom izvesti vsako leto.

V objektu osnovne šole je bila izvedena vaja za 
primer potresa. Njen namen je bil, da se osnov-
nošolcem, zaposlenim in vsem, ki se v času 
evakuacĳe nahajajo v šoli, omogoči varen izhod 
iz zgradbe, kar je udeleženim na vaji uspelo v 
dveh minutah in pol. Gasilci PGD Podolnica in 
PGD Zaklanec, ki so v vaji sodelovali, so pre-
gledali vse šolske prostore in poskrbeli, da so 
bili vsi poškodovani pripeljani do šolske ekipe, 
usposobljene za nudenje prve pomoči. Ta je »po-
škodovane« tudi oskrbela. 
V še večjem obsegu pa je potekala evakuacĳska 
vaja v vrtcu Marjetica, v kateri so sodelovali tri 
gasilska društva – PGD Horjul, PGD Vrzdenec 
in PGD Žažar, reševalca s Stare Vrhnike ter Špe-
la Zdešar, ki je bedela nad potekom in vsebino 

vaje, saj bo ta osnova za pripravo njenega di-
plomskega dela. Vaja je predvidela požar, ki naj 
bi se zgodil v kuhinji vrtca kot posledica uha-
janja plina in eksplozĳe. Treba je bilo poskrbeti 
za vse otroke, tokrat prvošolce in drugošolce, 
ki so se ta čas igrali v igralnicah, ena od skupin 
pa v zgornji telovadnici. Držeč se za roke so se 
otroci po lažnem alarmu skupaj z vzgojitelji-
cami umaknili na zbirno mesto. Skupino otrok 
v telovadnici pa je na varno pospremila ekipa 

gasilcev. Preostali so bili odgovorni za gašenje 
objekta in pregled prostorov vrtca, kjer so na-
šli nekaj »ponesrečencev«. Za te sta poskrbela 
reševalca s Stare Vrhnike. Evakuacĳska vaja je 
bila posebno zanimiva s stališča načina gašenja, 
saj je na strehi objekta nameščena sončna elek-
trarna, ki zahteva posebne postopke zaustavitve 
požara.  
Splošni namen evakuacĳske vaje je sicer sez-
nanitev gasilcev z objekti v požarnem okolišu, 
ugotavljanje morebitnih napak oziroma po-
manjkljivosti ter njihovo odpravljanje, kar bo 
v nekaterih primerih potrebno tudi na osnovni 
šoli in v vrtcu.

Nadja Prosen Verbič

Prihod gasilcev in vstop v vrtec, kjer je v kuhinji 
izbruhnil požar.

Zbirno mesto otrok in zaposlenih, ki so se v času 
alarma nahajali v vrtcu.

Septembra so v Horjulu in 
Lukovici organizirali prvi re-
prezentančni zbor mlajših se-
lekcĳ v inline hokeju. Hokejisti 
starostnih kategorĳ do 15 let in 
do 17 let so dvakrat prekriža-
li palice z vrstniki iz Italĳe. V 
reprezentanci Slovenĳe so ve-
liko vlogo odigrali naši mladi 
Dinamiti. 
Slovenĳa U15 je v soboto v tes-
nem in napetem obračunu v 
podaljšku nesrečno klonila s 3 
: 2. Vso tekmo so si bili hoke-
jisti izjemno blizu, akcĳe so se 
vrstile ena za drugo, po začet-
nem vodstvu Italĳe so Slovenci 

strnili svoje vrste in povedli z 2 
: 1, Italĳani pa so izenačili proti 
koncu tretje četrtine. Redni del 
tekme se je končal izenačeno 
(2 : 2). V podaljšku so pritisk 
vršili igralci Slovenĳe, dosegli 
so celo vratnico, nato pa so Ita-
lĳani po hitrem protinapadu 
zadeli in na veselje svojih na-
vĳačev odločili tekmo. V vratih 
risov je zelo dobro branil Alex 
Vecko in nekajkrat bravuroz-
no rešil svoja vrata. Tim Fink 
je na podajo Jana Lebna do-
segel zadetek za vodstvo 2 : 
1. Posebno dobro se je odrezal 
najmlajši reprezentant, komaj 

12-letni Marcel Lavriša. Vedno 
ko je stopil na plato, je s svojo 
hitrostjo in spretnostjo pošteno 
mešal štrene Italĳanom; svoji 
ekipi je priboril tudi dva »po-
werplaya«. V nedeljo je nato v 
prav epskem preobratu slavila 
Slovenĳa z rezultatom 8 : 7. Na 
tej tekmi je padlo veliko zadet-
kov in po več kot polovici tek-
me je kazalo na visoko zmago 
Italĳe. Takrat pa so naši oklep-
niki uprizorili pravi juriš na 
vrata, kjer je blestel predvsem 
branilec Tim Fink; ta je na tek-
mi dosegel tri zadetke in tudi 
najpomembnejši »game win-

ner goal« v podaljšku iz sredi-
ne. Gol in podajo je na tej tekmi 
dosegel tudi Marcel. Italĳi so se 
tako najlepše maščevali za so-
botni poraz v Horjulu. 
Slovenska reprezentanca do 
17 let je prav tako odigrala 
dve tekmi in žal obe izgubila 
z dvema goloma manj v na-
sprotnikovi mreži. Večino časa 
so na igrišču preživeli Ožbej 
Petrovčič, David Kladnik, 
Tim Fink in tudi branilec Jan 
Leben. Na obeh tekmah so se 
Slovenci borili na vso moč, se 
metali pod plošček in le malo 
sreče jim je zmanjkalo, da bi se 

obakrat veselili zmage. V so-
boto so izgubili s 7 : 5. Zadnji 
zadetek so Italĳani dosegli v 
prazno mrežo, v nedeljo pa so 
po zaostanku 3 : 0 izenačili na 
tri, nato še na štiri, vendar jim 
je tudi tokrat zmanjkalo moči 
za kaj več kot poraz s 6 : 4. Vse 
štiri zadetke za reprezentanco 
na tej tekmi so dosegli igralci 
Dinamitov – Tim Fink zno-
va z blestečo predstavo prvi 
ha�rick, enega pa je dodal še 
Ožbej Petrovčič.
Slovenski hokejisti, ki so oble-
kli dres z državnim grbom, so 
bili izbrani iz treh slovenskih 
inline klubov (HK Dinami-
ti Horjul, HK Prevoje in IHK 
Mufloni Tolmin). Na tribunah 
obeh dvoran se je zbralo lepo 
število gledalcev, zato bo treba 
take akcĳe v prihodnje organi-
zirati večkrat. Kmalu bodo re-
prezentanti zamenjali lokacĳi; 
takrat se bodo slovenski hoke-
jisti, trenerski štab in navĳači 
odpravili v Italĳo, da bi pono-
vili izjemen dogodek, ki smo 
ga tokrat pripravili v Slovenĳi.
Prvi konec tedna v oktobru pa 
se je uradno začela tudi tekmo-
valna sezona 2012/2013. Tako 
kot vsako leto Dinamiti Hor-
jul tudi letos merĳo na naslov 
prvaka. Inline hokej je doma 
v Horjulu, zato si klub po treh 
zaporednih finalnih porazih 
letos res želi naslov vrniti v 
horjulsko dolino. Vsi hokejisti, 
trenerji, člani, starši in drugi 
podporniki kluba vas vabimo 
na tekme, ki bodo tako kot lani 
potekale ob petkih in sobotah 
zvečer.
Vsi za enega, eden za vse – Di-
namiti

Besedilo: Rok Logar, 
foto: Matevž Paternoster

Evakuacĳska vaja na OŠ Horjul in v vrtcu Marjetica

Delovna sobota v znamenju varnosti
Horjul, 29. oktober – Osnovna šola Horjul je v sodelovanju z Gasilsko zvezo Hor-
jul na delovno soboto izvedla evakuacĳsko vajo v objektih osnovne šole in vrtca 
Marjetica. 

Dinamiti blesteli v dresu Slovenĳe
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Občina pridobila certifikat
zlati kamen
Inštitucĳa Zlati kamen je Občini Dobrova - Pol-
hov Gradec podelila Certifikat ISSO zlati kamen,
s katerim občino uvršča med najboljše in najbolj 
urejene v Slovenĳi.
Občini Dobrova - Polhov Gradec je bil podeljen certifikat zlati
kamen, ki izpostavlja občine, ki prebivalcem ponujajo kako-
vostno raven življenja in jih odlikuje solidna in uravnotežena 
stopnja doseženega razvoja. 
Izhodišče za podelitev certifikata so konkretni in merljivi po-
datki, združeni v Indeks ISSO 2012. Certifikat lahko pridobĳo
občine, ki po skupni vrednosti sestavljenega indeksa sodĳo v
zgornjo tretjino med vsemi občinami v Slovenĳi, obenem pa
nimajo izrazitih šibkih točk. Indeks ISSO je sestavljen iz  dva-
intridesetih kazalnikov, izvedenih iz statističnih, finančnih in
gospodarskih podatkov o občini. Meri doseženo stopnjo raz-
vitosti občine, spremlja demografska gibanja, učinkovitost 
delovanja občine, dinamiko gospodarskega razvoja, stanje 
na trgu dela in na področju izobrazbe, življenjski standard, 
stopnjo socialne kohezĳe in stopnjo okoljske ozaveščenosti v
občini.
Tudi župan Franc Setnikar je ponosen na priznanje:  »Do cer-
tifikata smo prišli zasluženo, z uspešnim delom občinskega
sveta in občinske uprave, z vloženim trudom, stalnimi izbolj-
šavami in uspešno izpeljanimi projekti in nenazadnje, z na-
črtovanimi zahtevnimi projekti, ki nas v prihodnje še čakajo 
in posluhom občanov.«

Obvestilo občanom – obrezovanje 
vej in grmovja ob cestah  
Redno vzdrževanje cest je zakonsko določena naloga in jo 
mora zagotavljati občina.  Glavna razvrstitev rednih vzdrže-
valnih del na cestah se deli na letno obdobje (od spomladi do 
jeseni) in zimsko. V navedenih obdobjih podnebne razmere v 
sklopu rednega vzdrževanja pogojujejo različna opravila. 
Med opravila rednega vzdrževanja, ki jih lahko izvajamo v 
zimskem, spomladanskem in jesenskem času, sodi tudi obre-
zovanje in sečnja dreves  ter vzdrževanje grmovja, med katere 
spada tudi živa meja (živa meja praviloma ne sme biti višja 
kot 120 cm, če ne omejuje preglednosti). 
Vzdrževalna dela morajo biti  opravljena v takem obsegu, da 
zagotavlja predvsem: 
– svetel profil ceste,
– predpisano polje preglednosti,
– omogočena sta  pregled in dostop do cestnih objektov,
– vidna in dostopna prometna signalizacĳa, oprema ter cest-

ne naprave in ureditve.
Praviloma na območju preglednega trikotnika in pregledne 
berme ne smejo rasti drevesa niti grmovje, ki bi oviralo pre-
glednost. Ustrezno je treba vzdrževati tudi cesti bližnja dre-
vesa, ki bi lahko ogrozila cesto. Z rednim obrezovanjem pre-
prečimo čezmerno rast v višino in širino. Primer: čezmerno 
razrasel grm obrežemo na višino od 30 do 40 cm in čim bližje 
deblu porežemo dolge veje (letno rast). Drevesa, ki segajo 
v svetel profil ceste, je treba obrezati, nestabilna drevesa, ki
ogrožajo varnost prometa, pa odstraniti. Veje moramo pore-
zati čim bližje deblu, rezna površina pa naj bo čim manjša, 
vendar vzporedna z deblom. Svetel profil ceste obsega zračni
prostor nad voziščem v višini  najmanj 4,5 m in do 1,95 m v 
širino ceste od roba voznega pasa. 
Na podlagi navedenih zakonsko določenih vzdrževalnih del 
obveščamo občane, da lahko ob cestah, ki so v neposredni 
bližini njihovih domov, sami obrežejo drevesa in grmovje in 
uredĳo pregledne trikotnike in berme.
Česar ne bodo opravili občani sami, bo občina v okviru red-
nega vzdrževanja in čiščenja cest  poskrbela tudi za odstrani-
tev vej, grmovja in dreves, ki segajo v svetel profil ceste brez
prehodnega obvestila.                                   Občinska uprava

Občinski svet Občine Dobrova - Polhov 
Gradec je 6. junĳa 2012 sprejel nov Raz-
vojni program občine, ki je pripravljen za 
desetletno obdobje s predhodno finančno
analizo načrtovanih prihodkov. V prvem 
delu analizira obstoječe stanje na vseh 
ključnih področjih: od demografije, graje-
ne javne infrastrukture, društvenih aktiv-
nosti, šolstva zdravstva in gospodarskih 
dejavnosti, vključno s kmetĳstvom, v dru-
gem delu so navedeni ukrepi, ki izhajajo 
iz postavljenih ciljev. S kazalniki, oprede-
ljenimi v razvojnem programu, pa bomo 
spremljali in vrednotili njegovo izvajanje. 
Za občino je v primerjavi s Slovenĳo zna-
čilna  manjša gostota poseljenosti,  manjša 
brezposelnost, pozitiven naravni prirast, 
negativen selitveni prirast in enakomerno 
povečevanje prebivalstva. 
Pri urejanju javne infrastrukture smo si na 
podlagi analize stanja postavili cilje, s ka-
terimi želimo ustvariti  kakovostne bival-
ne razmere in ohraniti naravo: graditev 
kanalizacĳe, postavitev malih čistilnih na-
prav, zagotavljanje zdrave pitne vode, za-
gotavljanje zadostne količine pitne vode, 
zmanjševanje vodnih izgub, celovito 
ravnanje z odpadki (ločevanje odpadkov 
na izvoru), soudeležba pri gradnji regio-
nalnega centra za ravnanje z odpadki in 
graditev zbirnega centra za ločeno zbrane 
odpadke.
V občini imamo od 215 km kategorizira-
nih cest že asfaltiranih 141 km cest, pri 
katerih pa lastništvo še ni povsod ureje-
no. Zato v zadnjih letih ob ureditvi ceste 
urejamo tudi lastništvo, kjer je to mogoče. 
Kolesarke poti in steze v občini potekajo 
po cestiščih. 
Javna razsvetljava je urejena v   šestindvaj-
setih naseljih od triintridesetih, vendar bo 
poleg razširitve potrebna tudi posodobi-
tev že obstoječe razsvetljave. Na območjih 
goste naseljenosti je občina s telekomuni-
kacĳami dobro pokrita.  Težave nastajajo
na redko poseljenem območju, kjer je velik 
strošek gradnje zaradi oddaljenosti posa-
meznih objektov. Na nekaterih območjih 
so zagotovljeni brezžični dostopi bodisi s 
komercialnimi ponudniki oz. e-točkami, 
ki jih je zagotovila občina. Vendar obsto-
ječa brezžična infrastruktura ne zadostuje 
več hitremu razvoju informacĳske tehno-
logĳe.
Za ureditev prometne in informacĳske in-
frastrukture smo v Razvojnem programu  
postavili naslednje cilje:
• posodobitev obstoječe prometne infra-

strukture
• gradnja nove prometne infrastrukture
• graditev in posodobitev informacĳske

infrastrukture
• graditev daljinska kolesarske povezave 

med Šujico in Polhovim Gradcem
• odprava arhitektonskih ovir za invalide
Javni potniški promet je urejen s primest-
nim avtobusnim prometom. Občina je 
vključena v regionalne projekte, katerih 
cilj je povečati uporabo javnih prometnih 
sredstev in bistveno skrajšati čas, porab-
ljen z uporabo javnega prevoznega sred-

stva s tako imenovanimi integriranimi 
linĳami za primestne občine, ki bo mestne
linĳe združil z medkrajevnimi in zagoto-
vil enotni plačilni sistem.
V  minulih letih smo v celoti obnovili in 
posodobili obe osnovni šoli in tako zago-
tovili dovolj prostora za  kakovostno stro-
kovno delo v šolah. Predvideni sta tudi 
obnovi obeh podružničnih šol na Črnem 
Vrhu in v Šentjoštu, ki bosta  končani v 
naslednjem letu.
Občina je med letoma 2008 in 2012 z enaj-
stimi novimi oddelki v vrtcih omogočila 
dodatne prostore za predšolsko vzgojo. 
Tako v občini delujejo štirje vrtci z enaind-
vajsetimi oddelki, ki jih obiskuje 389 otrok 
( v letu 2007 je bilo v občini  deset oddel-
kov vrtcev, v katere je bilo vključenih 259 
otrok). Ker tudi v naslednjih letih, glede 
na število rojstev v občini, pričakujemo 
povečane vpise otrok, načrtujemo gradnjo 
vrtca na Dobrovi, s katero bomo zagotovi-
li dovolj prostora za predšolsko vzgojo.
V občini je dobro razvita športna infra-
struktura. V zadnjih petih letih sta bili 
zgrajeni dve večnamenski športni dvora-
ni. Največje zunanje športne površine so 
v Gabrju, v Polhovem Gradcu (Pograjski 
dom) in v Brezju.
Športne dejavnosti izvajajo društva in 
vzgojno-izobraževalne ustanove. V  štiri-
indvajsetih športnih in rekreativnih dru-
štvih sprejemajo in izvajajo športne pro-
grame samostojno. Pri tem si postavljajo 
cilje, ki so odvisni od njihovih strokovnih, 
prostorskih in finančnih zmožnosti. Obči-
na bo omogočila:
• športno delovanje vsem ciljnim skupi-

nam
• razvoj novih športnih programov za cilj-

ne skupine (ženske, predšolski otroci, 
starejši, invalidi)

• obnovo in ureditev zunanjih športnih 
objektov 

• boljše izkoriščanje obstoječe športne in-
frastrukture

• izrabo naravnih virov za alternativne 
športne zvrsti

• odpravo arhitektonskih ovir za invalide
Kulturne dogodke v občini, ki  potekajo 
v kulturnih dvoranah v občini, v večna-
menskih športnih dvoranah na Dobrovi 
in v Polhovem Gradcu in urejenih zuna-
njih prostorih (park pri Polhograjski graš-
čini, prireditveni prostor pri Pograjskem 
domu, zunanji atrĳ športne dvorane v
Polhovem Gradcu) pripravljajo v osmih 
kulturnih društvih. Bogato društveno živ-
ljenje obsega različna področja kulturnih 
in umetniških dejavnosti: folklora, plesi, 
glasba, gledališče, likovna dejavnost ter 
druge vsebine s področja kulture. Zato 
želimo ohranjati kulturno dediščino, za-
gotoviti možnosti razvoja programov 
kulturnih društev, izboljšati prostorske 
razmere za izvedbo kulturnih progra-
mov, urediti sodobne knjižnice, povezati 
kulturno dediščino s turistično ponudbo 
in celovito obnoviti območje Polhograjske 
graščine, ki je kulturni spomenik držav-
nega pomena.

Občina ima dve zdravstveni postaji: na 
Dobrovi in v Polhovem Gradcu. Na obeh 
delujejo splošna zdravstvena ambulanta, 
patronažna služba in zobozdravstvena 
ordinacĳa. Splošni zdravstveni ambulanti
obiskuje 3.800 oseb, zobozdravstveni am-
bulanti za odrasle 3.500 oseb, za otroke pa 
1.400 otrok. S postavljenimi cilji na tem 
področju želimo doseči enakomerno do-
stopnost do javnih zdravstvenih storitev, 
spodbujati skrb za lastno zdravje, krepiti 
mrežo prostovoljstva, razviti programe 
za pomoč otrokom, družinam, socialno 
ogroženim in starejšim občanom in pro-
movirati zdrav načina življenja.
Socialna dejavnost je usmerjena v pre-
prečevanje in reševanje socialne pro-
blematike posameznikov, družin in ne-
katerih skupin prebivalstva. Poleg nalog 
osnovnih dejavnosti, ki jih izvaja Center 
za socialno delo Ljubljana Vič – Rudnik, 
izvajamo še programe: pomoč družini na 
domu, institucionalno varstvo, pravico do 
družinskega pomočnika in enkratno po-
moč  za novorojence. Na območju občine 
delujejo nevladne humanitarne in dobro-
delne organizacĳe: Karitas na območju
posameznih župnĳ  in Krajevni odbor
Rdečega križa Polhov Gradec. 
Kmetĳstvo je v občini po številu subjek-
tov najbolj zastopana gospodarska pano-
ga. Po popisu v letu 2010 je v občini 385 
kmetĳskih gospodarstev, druga najbolj
zastopana gospodarska panoga v občini 
je gradbeništvo s 74 registriranimi grad-
benimi podjetji. V zadnjih letih se število 
gospodarskih družb v občini veča, vendar 
se v njih zmanjšuje število zaposlenih.
Kmetĳe se večinoma ukvarjajo s primarno
kmetĳsko dejavnostjo, v zadnjem času se
odločajo za različne dopolnilne dejavno-
sti, ki  jih večinoma tržĳo pod skupno bla-
govno znamko Dobrote Blagajeve dežele. 
V naslednjih desetih letih bomo z različ-
nimi ukrepi poskušali doseči povečanje 
tržnega deleža sekundarnih produktov 
na kmetĳi, uveljavitev blagovne znamke
Dobrote Blagajeve dežele in izboljšati iz-
obrazbeno strukturo članov kmetĳskega
gospodarstva.
Območje ima velike potenciale za razvoj 
turizma in z njim povezanih dejavnosti, 
številnih znamenitosti, raznovrstne dediš-
čine, neokrnjene narave in bližine glavne-
ga mesta. Občina bo z ureditvĳo turistične
infrastrukture, pripravo in vključevanjem 
obstoječe ponudbe v različne turistične 
programe in promocĳskimi aktivnostmi
spodbujala razvoj te panoge v občini, ven-
dar skladno s smernicami varovanja in 
ohranjanja narave.
Pripravo razvojnega programa smo začeli 
z zbiranjem pobud in smo k sodelovanju 
povabili občinske svetnike, člane občin-
skih odborov in komisĳ krajevne skupno-
sti, društva, pobude so nam pošiljali tudi 
občani sami. Na podlagi zbranih pobud je 
bila izoblikovana vsebina predstavljenega 
razvojnega programa, zato se vsem, ki ste 
prispevali k njegovemu nastanku, iskreno 
zahvaljujemo.                     Helena Čuk

Sprejet razvojni program občine 2012–2022
Razvojna vizĳa je postati občina z razvitim podeželjem z upoštevanjem načel trajnostnega razvoja in varo-
vanja okolja.

Na srečanju je tekla razprava o stanju 
in delovanju društev v Občini Dobrova 
- Polhov Gradec. V občini deluje 69 dru-
štev, manj kot polovica pa se jih prĳavlja
na občinske razpise. Komunikacĳa med
društvi in občino poteka dobro, saj se 
predstavniki društev in občinska uprava 
vsako leto srečajo na kulturno-športnem 
forumu.
Od občine smo pridobili informacĳe, kaj
bi društva potrebovala oz. katera podro-
čja jih zanimajo. V okviru Stičišča nudi-
mo društvom različno brezplačno pod-
poro v obliki usposabljanj, svetovanj in 

mentorstva. Delavnice, ki jih izvajamo, so 
namenjene usposabljanju članov društev 
na različnih področjih (računovodstvo, 
spletna promocĳa, odnosi z medĳi, orga-
nizacĳa prireditev in dogodkov, prido-
bivanje sponzorjev in donatorjev …), kar 
lahko pripomore k uspešnejšemu delo-
vanju društev. Obenem nudimo osebno 
mentorstvo in svetovanje na področju 
prava, razpisov in računovodstva. 
Da bi društvom v občini čim bolj pribli-
žali svoje storitve in jim pomagali pri de-
lovanju, smo se s predstavnicami občine 
dogovorili, da bomo tovrstne delavnice 

organizirali tudi pri njih. Z našo pomočjo 
lahko društva ugodno pridobĳo lastno
spletno stran ali pa izkoristĳo naše medi-
je obveščanja za spletno promocĳo svo-
jih dogodkov. Društva tako pozivamo, 
naj stopĳo v stik z nami ter se seznanĳo
z brezplačno podporo, ki je na voljo vsem 
nevladnim organizacĳam na območju
osrednje Slovenĳe. Več informacĳ o de-
lovanju Stičišča NVO osrednje Slovenĳe
si lahko ogledate na spletni strani www.
srce-me-povezuje.si.

Barbara Možina in Tjaša Bajc, Stičišče 
NVO osrednje Slovenĳe

Sodelovanje z Občino Dobrova - Polhov Gradec
Predstavnice Stičišča NVO osrednje Slovenĳe smo v začetku oktobra obiskale Občino Dobrova - Polhov
Gradec. Predstavnicam občine smo predstavile svoje delovanje in aktivnosti, ki so v dobrobit drugim dru-
štvom na območju Osrednjeslovenske regĳe.
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Trenutno je v Brezju zgrajena kanalizacĳa v
dolžini 1.895 m. Na javni kanalizacĳi je po-
stavljenih 47 revizĳskih jaškov. Trenutno  sta
v izvedbi stranski kanal D v dolžini 115m in 
stranski kanal E v dolžine 110m.  Kanal se gra-
di iz cevi iz armiranega poliestra, prav tako 

so iz poliestra revizĳski jaški na kanalizacĳi.
Premer javnega kanala je DN 250 mm, premer 
revizĳskih jaškov pa 1000 mm. Po glavni ce-
sti poteka kanal na globini do 5,5 m, za kar 
je  bilo potrebno varovanje gradbene jame z 
jeklenim opažem z razpiranjem.
Sočasno z gradnjo javne kanalizacĳe se izva-
jajo odcepi za hišne kanalizacĳske priključke,
ki se zaključĳo z revizĳskim jaškom na parceli
lastnika objekta. Vsak zgrajeni odsek kana-
lizacĳe se po zasipu pregleda s TV-kamero,
opravi pa se tudi preizkus vodotesnosti kana-
lizacĳe.
V oktobru 2012 bo gradnja kanalizacĳe  kon-
čana (celotna projektna dolžina je 2.432 m in 
319 m tlačnega voda), predvidoma do konca 
oktobra 2012 pa bo na celotni trasi položen 
tudi grobi asfalt. V letu 2013 bo dokončana 
tudi gradnja  čistilne naprave, tako da bo ka-
nalizacĳski sistem začel obratovati v letu 2013.
Poleg tega se v letu 2012 pripravlja še doku-
mentacĳa za  štiri izpadle krake v prvem pro-
jektu, ki naj bi bili narejeni v letu 2013.
Gradnjo kanalizacĳe izvaja podjetje G.P. Kom-
grad. Vrednost celotne investicĳe za kanaliza-
cĳo je 1.116.637  evrov brez DDV.  
Občina se zahvaljuje vsem občanom  za potr-
pežljivost in sodelovanje v času poteka grad-
nje kanalizacĳe.

Zaradi težav s kakovostjo pitne vode, ki se že 
kar nekaj časa pojavljajo na vodovodih Butaj-
nova, Kurja vas in Planina, se je občina lotila 
urejanja vodnih virov, na katerih je treba čim 
prej zagotoviti neoporečnost vode. Medtem 
ko je na vodovodnem sistemu Šentjošt že kar 
nekaj let uvedena stalna priprava pitne vode 
z UV-dezinfekcĳo, ki se je v praksi izkazala
kot ustrezna in učinkovita, jo bo treba čim prej 
uvesti tudi na vodovodu Butajnova, Kurja vas 
in Planina. Ker priprava vode z UV-dezinfek-
cĳo na mestu izvajanja zahteva stalen vir elek-
tričnega napajanja, občina ureja dokumentacĳo
za pridobitev uradnih električnih priključkov 
na teh mestih. Občina je prav tako pristopila 
k urejanju HACCP-dokumentacĳe za vse jav-
ne vodovode v občini, saj je ta dokumentacĳa
zelo pomembna za dober nadzor in sledljivost 
nad kakovostjo pitne vode. Iz tega dokumenta 
so razvidni redni nadzori nad vodovodnimi 
omrežji in objekti, razvidna so tudi izvajanja 
potrebnih vzdrževalnih del in potrebnih ukre-
pov v primeru pojava oporečnosti pitne vode.
Za področje vodooskrbe v KS Polhov Gradec 
je v pripravi projektna dokumentacĳa za pri-
dobitev gradbenega dovoljenja za novograd-
njo vodovoda Praproče–Zalog. To gradbeno 
dovoljenje je treba pridobiti do konca letošnje-
ga leta, saj je to pogoj za prĳavo na razpis, prek
katerega bi občina lahko pridobila dodatna 
sredstva za gradnjo omenjenega vodovoda, ki 
je v načrtu za leto 2013 in 2014. Novi vodovod 
Praproče–Zalog se bo navezoval na obstoječi 
vodovod Praproče, ki je prav tako v fazi prido-
bivanja dokumentacĳe za legalizacĳo.
Na vseh javnih vodovodnih omrežjih, ki so v 
upravljanju režĳskega obrata občine, se bodo
že letos začele redne menjave obračunskih vo-
domerov pri uporabnikih pitne vode, saj jih je 
treba skladno z zakonodajo izvajati na vsakih 
5 let, kar pa se na javnih vodovodih v občini 
do zdaj ni opravljalo še nikjer. Redna menja-
va vodomera pomeni, da se bo postopoma pri 
vseh uporabnikih, ki imajo evidentiran uradni 
vodovodni priključek in že vgrajen obračun-
ski vodomer, ta zamenjal z novim, strošek 
redne zamenjave vodomera pa se bo pokril iz 
števčnine, ki jo uporabniki plačujejo kot eno 
izmed postavk na položnici pri vsakokratnem 
obračunu vodarine. To seveda ne pomeni, da 

se bodo do konca leta zamenjali vsi vodomeri 
pri vseh uporabnikih, temveč se bodo menja-
ve izvajale postopoma, vsako leto za določeno 
količino vodomerov. Tako se bodo najpozneje 
v petih letih zamenjali vsi vodomeri, za letos 
pa je predvideno, da se skupno zamenja okoli 
300 vodomerov. O terminih menjav bodo vsi 
uporabniki obveščeni. 
Da bi zadostili zahtevam zakonodaje, je tre-
ba na vodnih virih začeti izvajati monitoring 
pitne vode, kar pomeni stalno spremljanje 
skupnih pretokov in porabe pitne vode, ki se 
dovaja v vodovodne sisteme. Zato bo treba 
vse vodne vire oziroma vodohrane čim prej 
opremiti z glavnimi vodomeri in uvesti stalen 
nadzor nad količinami vode, dobavljene v vo-
dovodne sisteme, s čimer se bo povečal tudi 
nadzor nad morebitnimi napakami in pušča-
nji na vodovodnih sistemih, za kar občina že 
išče ustrezne rešitve. Tako bo narejen korak k 
zmanjševanju vodnih izgub v vodovodnih si-
stemih. Občina se bo v prihodnjem letu lotila 
celovitega pregleda katastra vodovodnih si-
stemov (ugotavljanja dejanskega poteka trase 
vodovoda v naravi), saj so obstoječi katastri na 
določenih odsekih povsem neustrezni za izva-
janje tako rednih vzdrževalnih del, za odkri-
vanje napak na vodovodih pa tudi za izvajanje 
priklopov novih uporabnikov na vodovodne 
sisteme. Pomemben dejavnik pri zagotavlja-
nju kakovostne pitne vode so tudi ukrepi, ki 
veljajo na vodovarstvenih območjih vodnih 
virov, za kar si občina prizadeva že od leta 
2010, ko so se pripravile strokovne podlage 
za sprejetje uredbe o vodovarstvenih območ-
jih. Žal pa država našo občino kljub številnim 
pozivom še ni vzela v obravnavo. Želja občine 
kot upravljavca javnih vodovodnih sistemov 
je, da bi se vsem uporabnikom zagotovila 
zdrava, čista pitna voda in da bi je imel vsak 
uporabnik v vsakem trenutku dovolj. Voda je 
vir življenja, zato se je še kako treba zavedati, 
da s svojim ravnanjem ne smemo poslabševati 
kakovosti pitne vode ter moramo z njo ravnati 
racionalno in gospodarno. To je naloga vseh, 
tako upravljavca vodovoda kot lastnikov zem-
ljišč, po katerih poteka vodovodno omrežje, in 
končnih uporabnikov pitne vode.

Režĳski obrat
Občine Dobrova - Polhov Gradec

Sočasno z javno kanalizacĳo so v gradnji od-
cepi za hišne kanalizacĳske priključke.

NOVO NA VRHNIKI
- fitness
- wellness, svet savn (turška, fiska, infra,

biozeliščna), masaže

Več inf. na www.bjfit.si
oz. info@bjfit.si
tel 031 373 500

Obnova ceste Rovt–Alič– Buh, dolžina 
odseka 1500 m
Dela so obsegala  razširitev ceste, utrditev 
spodnjega ustroja in asfaltiranje. Vrednost  
del znaša 310.000 evrov, od tega je bilo 218.660 
evrov  sredstev, pridobljenih iz državnega 
proračuna MGRT (Ministrstvo za gospodar-
ski razvoj in kulturo), preostala razlika pa 
iz občinskega proračuna. Da je občina lahko 
pridobila državna sredstva, je tudi zasluga 
občanov, po katerih parcelah poteka omenje-
na cesta, ker so se takoj  odločili za podpis in 
overitev služnostne pogodbe, kar je bilo pogoj 
za prĳavno na razpis za pridobitev sredstev iz
državnega proračuna.  
Na podlagi javnega razpisa za izbiro izvajalca 
je bil izbran izvajalec CPK, d. d. Koper, za ka-
terega je večino zemeljskih del  opravil doma-
či izvajalec Andrej Trobec, s. p. V času gradnje 

cesta ni bila zaprta,  je pa bil oviran nemoten 
pretok prometa predvsem za okoliške prebi-
valce, ki so dnevno vezani na omenjeno cesto. 
Sedaj je cesta urejena in naj služi svojemu na-
menu.

Asfaltiranje ceste Žnidar–Mrzlikar– Rus,  
2465 m

Asfaltiranje ceste so začeli že leta 2007 s kraj-
šim odsekom v dolžini 400 m, nadaljevali  lani 
in dokončali letos. Zemeljska dela na celotni 
trasi so izvedli s sredstvi krajanov, asfalt pa je 
financirala občina. Na podlagi javnega razpi-
sa za izbiro izvajalca je bil za letošnji (zadnji) 
odsek  izbran izvajalec KPL, d. d., za katerega 
je pripravo pred asfaltiranjem pripravil do-
mači izvajalec Andrej Trobec, s. p., asfaltiral 
pa je KPL. Pogodbena vrednost odseka znaša 
58.965 evrov. (sa)

Obnovljena in asfaltirana cesta Rovt–Alič–Buh S pomočjo krajanov obnovljena cesta Žnidar–
Mrzlikar–Rus

V četrtek, 4. oktobra, je bila v 
Grand Hotelu Union slovesna 
podelitev nagrad Republike 
Slovenĳe na področju šolstva
za leto 2012. Zbrane je nago-
voril tudi minister dr. Turk, 
ki je v nagovoru med drugim 
dejal, da vsa zgodovina člo-
veštva temelji na znanju: »Iz 
generacĳe v generacĳo je koli-

čina znanja večja, kajti znanje, 
ki je pridobljeno, ostane; to je 
vrednota, ki je čas ne izbriše, 
ki se prenaša iz roda v rod.«
Pianist, pedagog in skladatelj 
Igor Dekleva je svojo pedago-
ško pot začel na Glasbeni šoli 
Franca Šturma v Ljubljani kot 
učitelj klavirja. V petih letih 
delovanja na tej šoli je razvil 

izvirno metodo poučevanja 
klavirja, iz česar je nastal prvi 
slovenski klavirski učbenik. 
Od leta 1967 je bil zaposlen na 
Akademĳi za glasbo v Ljub-
ljani kot profesor klavirja, leta 
1983 pa je ustanovil in vodil 
razred za klavirski duo, ki je 
bil takrat prvi tako speciali-
ziran predmet na evropskih 
glasbenih akademĳah. Leta
1998 je bil izvoljen za rednega 
profesorja. Kot pianist je na-
stopil na več kot 1600 koncer-
tih po vsem svetu.
Širšemu občinstvu sta zna-
ni TV-serĳi Po belih in črnih
tipkah – Svetovna klavirska 
glasba in Slovenska klavirska 
glasba.
Gospodu prof. Igorju Dekle-
vi ob tej priložnosti iskreno 
čestitamo in mu želimo še 
veliko ustvarjalnega pedago-
škega dela.

Igor Dekleva na podelitvi nagrad

V Brezju kmalu nova kanalizacĳa
V oktobru se v Brezju obeta zaključek gradnje kanalizacĳe. Skupna trasa pro-
jektirane primarne sanitarne kanalizacĳe v naselju Brezje  je dolga 2.432 m.
Poleg tega bo  urejenih tudi 319 m tlačnih vodov.

Vodooskrba v Občini Dobrova - Polhov Gradec
Občina Dobrova - Polhov Gradec je letos prevzela v upravljanje javne vodo-
vodne sisteme v KS Črni Vrh (vodovod Črni Vrh–Rovt in Srednji Vrh–Rovt), v 
KS Polhov Gradec (vodovodi Polhov Gradec, Babna Gora, Dvor–Dolenja vas, 
Podreber, Hrastenice, Praproče) in v KS Šentjošt (Butajnova, Kurja vas in Pla-
nina). Na vseh teh vodovodnih sistemih so se tekom leta izvajala redna vzdrže-
valna dela, sproti pa so se tudi odpravljale napake.

Občanu podeljena nagrada za življenjsko delo 
Nagrado Republike Slovenĳe na področju šolstva za leto 2012 je prejel Igor De-
kleva za življenjsko delo na področju visokega šolstva.

Nove ceste v občini
V občini sta po novem urejeni in obnovljeni novi cesti: prva na območju Rovt–
Alič–Buh (del odseka)  in druga Žnidar–Mrzlikar–Rus.
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V tujini, na vodilnih svetovnih 
univerzah, delujete že več let. Kaj 
pa domovina? Se pogosto vračate 
ali večino leta preživite onkraj 
luže?

V tujino sem odšel pred več kot 13 leti. 
Sprva sem se pogosto vračal in bil sem 
prepričan, da me nič ne more odvrniti 
od hitre vrnitve v domovino. Starejši 
kolegi v tujini so se mi, ko sem vedno 
znova razlagal o tem, le prĳazno na-
smihali, kot da bi videli v mojo pri-
hodnost, in govorili, da so tako nekoč 
razmišljali vsi, vendar se menda ved-
no obrne tako, da ostaneš zunaj. Jaz pa 
sem si mislil, že prav, toda z mano ne 
bo tako. A glejte, koliko let je minilo, 
in kmalu sem se zalotil, da mlajšim, 
ki prihajajo, razlagam prav to, kar so 
meni napovedovali starejši. Z istim 
nasmehom in istim uvidom. Tujina 
te požre, preden se zaveš. Tako smo v 
zadnjih letih z družino – žena je tudi 
Slovenka – domov prihajali vse redke-
je, le še čez poletje. Z ženo sva se zave-
dla, da je to zadnji čas, ko se še lahko 
odločiva, kje bosta rasli najini hčerki 
– ali bosta Slovenki ali pa ju bova na-
pravila Američanki. In tako sva spet 
sklenila, da krenemo proti domu, 
vsem neskončnim priložnostim tujine 
navkljub. 

Torej se vračate, in to v času, ko 
v Slovenĳi vlada kriza? Se bo za
človeka z vašo izobrazbo v takih 
okoliščinah sploh našlo ustrezno 
delovno mesto? 

Tu je bil problem že ves čas, tudi vsa 
leta pred krizo. Zdi se, da je na do-
mačem akademskem področju pač 
tako, da bolj ko uspeš zunaj, težje ti 
nato pustĳo zraven. A se v zadnjem
času vendarle kaže neka večja razu-
mnost. S pravno fakulteto v Ljubljani 
se tako dogovarjamo, da bi decembra 
kot gostujoči predavatelj začel preda-
vati predmeta, ki sem ju med drugim 
do zdaj predaval na Harvardu. Prvi 
predmet zadeva temeljna vprašanja 
demokracĳe in prava v Evropi, drugi
pa večno temo – pravo in pravičnost. 
Ob predavateljskem delu sicer name-
ravam del svojega časa posvetiti tudi 
dejavnosti brezplačne pravne pomoči.

Kriza ne izbira in zdi se, da 
vse več ljudi potrebuje pravno 
pomoč bolj kot kdajkoli, vendar 
se velikokrat ne odločĳo zanjo,
saj pravniki – roko na srce – niso 
ravno poceni. Vi pa ste skupaj z 
Občino Dobrova - Polhov Gradec 
brezplačno pravno pomoč prav 
zdaj pripeljali na Dobrovo, kajne?

Zahvaljujoč županu in nekaj mojim 
predanim kolegom pravnikom je pro-
jekt brezplačne pravne pomoči v obči-
ni v končni fazi priprav. Če bi bil v tem 
poskusnem obdobju odziv občanov 
dovolj velik, bi lahko formalno in na 
polno začeli že zelo kmalu. Zamisel je 
nastala ob pogovorih z mojimi kolegi 
pravniki iz domovine, in sicer o tem, 
kako zelo nerazvita je ta dejavnost 
doma. Na Harvardu na primer vsak 
podiplomski študent, ki je že vrhunski 
pravni strokovnjak, vsako leto opravi 
mnogo brezplačnih svetovalnih ur 
pri tem ali onem profesorju ali orga-
nizacĳi, ki tako pravno pomoč ponuja
tistim, ki jo najbolj potrebujejo. V tem 
sistemu sem več let sodeloval tudi 
sam in se tako na lastne oči prepričal, 
kako lahko stvari na tem področju 
delujejo. Večkrat se je celo zgodilo, da 
se je prek brezplačne pravne pomoči 
na naši univerzi rešilo koga, ki je bil 
nič manj kot obsojen na smrt. To delo 
tam jemljemo resno in ob koncu vsa-
kega akademskega leta, ob podelitvi 

diplom in doktoratov, tudi razglasimo 
zmagovalce, ki so v tistem letu opra-
vili največ svetovalnih ur. Dejavnost 
poteka izjemno dobro, čeprav državni 
proračun – v nasprotju s slovenskim – 
ne krĳe prav nobenih stroškov tovrst-
nega svetovanja. Profesorji in različne 
pravne organizacĳe del svojega popol-
danskega časa namenĳo tovrstnemu
delu bodisi zaradi boljše podobe v jav-
nosti bodisi iz prepričanja ali zaradi 
stika s prakso. Ta kultura je tam zelo 
prisotna. Ne moreš denimo predavati 
o pravu in pravičnosti, če popoldne 
niti ene ure ne nameniš brezplačnemu 
pravnemu svetovanju sodržavljanom, 
ki si pravne pomoči sami ne morejo 
privoščiti. Kakšna pravičnost je to? 
Tako se to tam razume in to je le eden 
od številnih vzrokov, zakaj je tovrstna 
dejavnost zelo živ in pomemben del 
njihove pravne države.

Ste upali, da bi bilo to dejavnost 
mogoče podobno zastaviti tudi 
doma?

Da. Glede sebe lahko rečem tole: če se 
bom vrnil v domovino, nameravam 
to delo tu nadaljevati. Ob svojem red-
nem predavateljskem in drugem delu 
želim stvari dolgoročno zastaviti tako, 
da bi vsaj nekaj ur na teden posvetil 
tudi brezplačni pravni pomoči. Stanje 
na tem področju doma je kritično, saj 
ljudje, ki bi vrhunsko pravno pomoč 
najbolj potrebovali, dostopa do te do-
stikrat nimajo. To vse bolj ugotavljajo 
tudi uradne ustanove, kot je Varuh 
človekovih pravic. Prav človekove 
pravice pa so področje, ki sem mu 
posvetil svojo profesionalno karie-
ro. Ne morem gledati bednega stanja 
slovenske pravne države, predavati o 
pravu in pravičnosti, od sebe pa ne 
dati ničesar. Če si normalen, se ti ob 
zavedanju, da ti je bilo dano delova-
ti na najboljših svetovnih univerzah, 
oglasi občutek odgovornosti, da naj 
bi nekaj napravil tudi za tiste, ki po-
trebujejo tvojo konkretno pomoč. Prav 
zato želim to dejavnost ob svojem red-
nem delu dolgoročno ohranjati skozi 
vso profesionalno kariero. Hkrati je za 
predavatelja izjemno dragoceno, da je 
na tak način v stalnem stiku s prakso; 
to je ključnega pomena za kakovost 
akademskega dela. S tem namenom 
smo z nekaj kolegi pravniki pred krat-
kim ustanovili zavod za brezplačno 
pravno svetovanje in nato ob izpol-
njevanju predpisanih pogojev prido-
bili dovoljenje ministra za pravosodje 
za opravljanje te dejavnosti. Nato smo 
razmišljali, da bi bilo dobro poskusno 
začeti v kakšni manjši primestni ob-

čini. Občina Dobrova - Polhov Gradec 
nam je prišla naproti, ponudila nam je 
prostore in skupaj bomo poskušali na-
praviti nekaj dobrega za ljudi. Res ne 
vidim razloga, da ta dejavnost doma 
ne bi mogla zaživeti tako kot ponekod 
v tujini. Slovenski državni proračun 
za obstoj take dejavnosti ne nazadnje 
celo zagotavlja minimalna sredstva. 
Tovrstna pisarna bi torej še lažje kot 
ponekod v tujini, kjer državne pomoči 
sploh ni, izpolnjevala presežni del te 
dejavnosti, ki je povsem brezplačna.

Kdo lahko torej pride k vam in 
s kakšnimi težavami? Prav vse 
pravne težave verjetno tudi niso 
primerne za obravnavo pri vas?

Vsak občan je dobrodošel in sprejeli 
bomo vsakogar, še posebno pa tiste, 
ki mislĳo, da si kakovostne pravne
pomoči ne morejo zlahka privoščiti. 
Brezplačnih storitev torej ne želimo 
omejevati zgolj na tiste, ki so finanč-
no ogroženi, čeprav bomo tovrstnim 
nujnim primerom le dali prednost, 
na primer tako, da bodo v omejenem 
času uradnih ur (za zdaj dve uri na 
teden) prej prišli na vrsto. Proučimo 
lahko vsak pravni problem, tako da 
glede vsebine načeloma ni omejitev. 
Ekipa sedmih pravnikov (med njimi 
so izvrstni praktiki, poleg mene pa so 
tudi drugi doktorji pravnih znanosti 
in univerzitetni predavatelji) pokriva 
skoraj vsa pravna področja, če bi ka-
teri od primerov to zahteval, pa lahko 
računamo tudi na zunanje sodelavce.

Gre pa, če prav razumem, za 
svetovanje v okviru le nekaj 
uradnih ur na teden?

Da, v začetku gotovo. In to je pomemb-
na omejitev. Je tisti element, brez kate-
rega taka dejavnost niti ne more uspe-
ti. Vsi, ki sodelujemo, imamo namreč 
ob tem redno delo, družine … Tako 
da brezplačna pravna pomoč seveda 
ne more biti naše osrednje delo. V tu-
jini, kjer ta dejavnost ponekod odlično 
uspeva, je omejena prav na ta način 
in tudi deluje. Pričakujemo, da bomo 
tudi v okviru nekaj ur na teden lahko 
povsem zadostili povpraševanju. Sicer 
pa se je pri številu ur mogoče sčasoma 
deloma prilagoditi. To bo pokazala 
praksa. Poleg tega se bo v začetku iz-
vajalo svetovanje, četudi svetovanje 
vrhunskih pravnikov (in ne na primer 
študentov), postopoma pa ga bo mo-
goče nadgraditi z oblikami zastopa-
nja, a tudi potrebo po razširitvi v tem 
smislu bosta pokazala čas in praksa. 
Naš končni cilj bo rešitev konkretnih 
problemov ljudi.

Dr. Klemen Jaklič, brezplačna pravna pisarna za občane

»Vsak občan je dobrodošel in sprejeli bomo vsakogar«
Pogovarjali smo se z dr. dr. Klemnom Jakličem, predavateljem prava in etike na ameriški Univerzi Harvard, s katerim smo se srečali ob njegovem kratkem postanku v 
Ljubljani. Diplomiral je na ljubljanski pravni fakulteti (leta 1999), magistriral na pravni fakulteti Univerze Harvard, nato pa dvakrat doktoriral, najprej na oxfordski 
in nato še na harvardski univerzi. Na tej predava že več let, v tekočem letu etiko in človekove pravice. Na domovino pa, kot kaže, še ni pozabil.

Koliko časa pa naj bi namenili 
posamezni stranki? Je morda 
dobro, da vam stranka pred 
obiskom po elektronski pošti 
pošlje povzetek problema? Ali 
naj ima s seboj tudi kakšne 
dokumente?

Da, dobro je, če se lahko temeljito pri-
pravimo na pogovor, tako da je vse 
to vsekakor dobrodošlo. Kratek opis 
problema lahko stranka pred obiskom 
pošlje na naš elektronski naslov 
info@brezplacnapravnapomoc.si. 
Vendar taka vnaprejšnja priprava ni 
nujna. Tudi prvi pogovor lahko na-
mreč izkoristimo za to, da dovolj na-
tančno ugotovimo dejansko stanje in 
pravne okoliščine, nato pa se s stran-
ko po potrebi znova sestanemo. Po-
samezni stranki bomo namenili toliko 
časa, kolikor ga bomo potrebovali za 
razrešitev vprašanj v njenem primeru, 
torej glede na naravo in zapletenost 
konkretnega pravnega problema.

Kako naj občani stopĳo v stik z
vami? Naj se oglasĳo na občini ali 
se je treba prej naročiti? 

V začetnem, poskusnem obdobju 
zbiramo prĳave, ki jih bomo nato raz-
poredili v ustrezne termine uradnih 
ur. Naročila sprejemamo neposredno 
na občini, na telefon 01/360 18 00 ali 
pa na e-naslov info@dobrova-pol-
hovgradec.si. Za naročilo se lahko 
prav tako obrnete neposredno na sve-
tovalce, med katerimi sem tudi sam. 
Naš elektronski naslov je info@brezp
lacnapravnapomoc.si. Če je mogoče, 
ob naročilu navedite tudi kratek 
opis primera oziroma vsaj pravno 
področje (npr. dedovanje, delovno-
pravni spor, nepremičninsko pravo, 
pravo prekrškov, kazensko pravo). Vsi 
ste toplo vabljeni; sporočam vam, da 
je v naši pravni pisarni zaželen prav 
vsakdo. Se vidimo na Dobrovi.

Gašper Tominc
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S prvim sklepom, ki so ga sprejeli, so potrdili 
največje  z zakonom dovoljeno število otrok v 
posameznih oddelkih vrtcev. Glede vsem znane 
problematike vrtcev je občina  tako rešila pro-
blem v celoti prav v Polhovem Gradcu. Nekaj 
otrok z Dobrove vendarle ni dobilo vrtca.  Če-
prav so bili povabljeni v Polhov Gradec, so tam 
mesto zavrnili. V Polhovem Gradcu se bosta po 
novem dva oddelka spremenila v homogena 
oddelka, kar pomeni, da bosta na voljo dve do-
datni mesti za otroke v posameznem oddelku. V 
tem pogledu je občina za naše najmlajše naredi-
la prav vse, kar je glede na dano situacĳo lahko,
menĳo na občini. Pravĳo še, da so ena od občin,
ki zelo dobro skrbi za predšolsko dejavnost.
V povezavi s septembrskim odprtjem dveh no-
vih oddelkov vrtca v občini so svetniki potrdili 
in sprejeli tudi sistematizacĳo delovnih mest
v vzgojno-varstvenih oddelkih. Tako se za po-
samezen oddelek poveča število zaposlenih za 
dva v posamezni šoli. Odbor za družbene de-
javnosti, ki je pripravil predlog sklepa o številu 
delovnih mest v posameznih šolah, je sledil ci-
lju,  naj se stroški racionalizirajo in  tako zagoto-
vi najboljša mogoča oskrba.  Upoštevali so tudi 
vedno večje očitke, da je v javnih službah preveč 
zaposlenih. Zato so zaposlili le nujno potreben 
kader in kljub prošnjam šole odklonili poveča-
nje števila tehničnega osebja.
Na območju Občine Dobrova - Polhov Gradec 
je trenutno enaindvajset oddelkov predšolske 
vzgoje, kar v primerjavi z letom 2006 (tistega 
leta so se rodili otroci, ki so letos septembra pr-
vič prestopili šolski prag) pomeni kar  trinajst 
oddelkov več.  Predšolska vzgoja je organizira-

na v sedmih  oddelkih prvega starostnega ob-
dobja,  štirih  kombiniranih oddelkih in  desetih 
oddelkih drugega starostnega obdobja ter lahko 
sprejme 389 otrok. Zaradi izpisa otrok iz vrtca je 
bilo na območju občine na dan 26. 9. 2012 še ne-
kaj prostih mest za otroke II. starostnega obdo-
bja, in sicer za dva otroka letnik 2007, za enega 
otroka letnika 2008 in celo pet  mest za otroke 
letnika 2009.
Ne nazadnje so sprejeli tudi sklep o določitvi 
cen programov predšolske vzgoje v vrtcih na 
območju občine. Potrebno je bilo veliko uskla-
jevanja s strani šol  in občine. Pomembno je iz-
postaviti, da v Občini Dobrova - Polhov Gradec 
cen niso letno usklajevali, kar pomeni višali kot 
v drugih občinah in so ostale nespremenjene 
že četrto leto zapored. To je tudi razlog za nižji 
odstotek znižanja. S skupnimi predlogi so, kot 
pravĳo, prišli do odlične rešitve za vse strani,
predvsem pa za starše otrok. Predlog sklepa je 
poleg znižanja cen zajemal tudi določitev eno-
tne cene programov v obeh vrtcih. To pomeni 
enako plačilo staršev v vseh vrtcih na območ-
ju Občine Dobrova - Polhov Gradec v enakem 
programu, ki se razlikuje zgolj po dohodkovnih 
razredih, v katere so starši razporejeni na pod-
lagi dohodkov in premoženja družine.
Kar ena petina letnega proračuna občine je na-
menjena za sredstva vzgojno-varstvenih oddel-
kov. Kot pravi župan: »Imamo najnižje cene v 
regĳi in smo lahko za zgled, kako razpolagati
z javnimi sredstvi. Odločitev o določitvi cen je 
pravilna, saj se hkrati pazi na sredstva občine in 
staršev. Poleg tega bodo zadovoljni tudi otroci.«
Tako cene VVO na območju Občine Dobrova - 

Polhov Gradec znašajo mesečno na otroka:
dnevni program: 
I. starostno obdobje 415,00 evrov
II. starostno obdobje 322,00 evrov
Kombinirani oddelek 359,00 evrov
Stroški živil znašajo 1,70 evra na dan na otroka.

Še nekaj koristnih informacĳ za starše, izvzetih
iz Sklepa:
Za čas, ko je otrok odsoten in ne obiskuje vrtca, 
se cena programa zniža za stroške neporablje-
nih živil. Starši otrok, za katere je Občina Do-
brova - Polhov Gradec po veljavni zakonodaji 
dolžna kriti del cene vrtca, lahko uveljavĳo re-
zervacĳo enkrat letno v obdobju od 15. junĳa
do 15. septembra, in sicer za neprekinjeno od-
sotnost otroka v trajanju  dvaindvajset delovnih 
dni oziroma  trideset koledarskih. Starši  morajo 
vrtcu napovedati otrokovo odsotnost najpozne-
je en teden pred prvim dnem odsotnosti. Starši 
plačajo rezervacĳo v višini 30 % od plačila, ki
jim je določeno z odločbo o višini plačila za pro-
gram vrtca. To pravico lahko uveljavljajo starši 
s stalnim prebivališčem v Občini Dobrova - Pol-
hov Gradec. Starši otrok iz drugih občin lahko 
uveljavljajo rezervacĳo po pravilih svoje občine,
če ta občina pisno soglaša, da bo v tem primeru  
poravnala tako nastalo razliko v obračunu pro-
grama. Straši lahko uveljavljajo rezervacĳo na
enak način kot v predhodnem primeru tudi v 
primeru, ko gre za neprekinjeno odsotnost otro-
ka  več kot petnajst delovnih dni zaradi bolezni 
ali poškodbe, na podlagi dokazila o odpustu 
otroka iz bolnišnične oskrbe ali zdravniškega 
potrdila o otrokovi bolezni ali poškodbi. Rezer-
vacĳa se jim prizna za vse dni odsotnosti. Starši
plačajo rezervacĳo v višini 70 % od plačila, ki
jim je določeno z odločbo o višini plačila za pro-
gram vrtca. (sa)

Mednarodni turnir v 
floorballu na Dobrovi

Slovenska moška in sloven-
ska U-19 floorball reprezen-
tanca se bo prvič predstavila 
na Dobrovi 3.11.2012, od  10. 
do 20. ure v večnamenski 
športni dvorani Dobrova, 

kjer bo potekal mednarodni turnir v floor-
ballu. Na njem bodo nastopile reprezentance 
Slovenĳe, Slovenĳe U-19, Italĳe in Avstrĳe.
Floorball je nenasilen šport in primeren za 
fante  in punce. Vsi prekrški so strogo kaz-
novani, pravila pa ne dovoljujejo grobih pre-
krškov. Nekateri pravĳo, da je to šport 21.
stoletja, saj je med najhitreje rastočimi športi, 
predvsem pa je prepoznaven po svoji dina-
miki, hitrosti, tehniki. Igrajo ga vsi, mladi  in 
stari, predvsem pa ni prevelikih stroškov za 
samo opremo igralca.

Vabimo vas, da se nam pridružite v velikem 
številu, da skupaj pomagamo našima repre-
zentancama pri osvojitvi tega mednarodne-
ga turnirja.

Razpored tekem:
10:00:  slovenska moška floorball reprezen-
tanca : slovenska U-19 floorball reprezentan-
ca
12:30:  Italĳa : Avstrĳa
15:00: poraženec A : poraženec B
17:30: zmagovalec A : zmagovalec B
Za hrano in pĳačo bo poskrbljeno, s seboj
prinesite samo navĳaške  pripomočke in ve-
liko dobre volje.

Predsednik Floorball zveze
Božidar Zupančič

Problem vrtcev v občini rešen
Občinski svetniki so na 14. redni seji Občinskega sveta potrdili predloge, poveza-
ne  z izobraževalnimi programi.

Jesenski odvoz  
nevarnih odpadkov  
in odpadne električne 
in elektronske opreme
Javno podjetje Snaga d.o.o. organizira jesen-
ski odvoz nevarnih odpadkov in odpadne 
električne in elektronske opreme. Nevarne 
odpadke in odpadno električno in elektron-
sko opremo odlagamo v premično zbiralni-
co-zabojnik in sicer na lokacĳah, določenih
za prevzem nevarnih odpadkov iz gospo-
dinjstev. Ker vsebujejo snovi, ki so nevarne 
okolju, je zelo pomembno, da te odpadke od-
vržemo v posebno zbiralnico. Ob zabojniku 
je vedno usposobljen predstavnik podjetja, 
ki sprejema odpadke. Če potrebujete dodat-
ne informacĳe ali imate dodatna vprašanja,
lahko pišete na elektronski naslov:  snaga-
lj@snaga.si ali pokličete v center za podporo 
in pomoč uporabnikom na telefonsko števil-
ko: 01 477 96 00.
Lokacĳe za prevzem nevarnih odpadkov in
električne in elektronske opreme

Parkirišče pri KS Polhov Gradec
05.11.2012  od  9:30  do  17:00 ure  
06.11.2012  od  9:30  do  17:00 ure

GD Dobrova
07.11.2012  od  9:30  do  17:00 ure  
08.11.2012  od  9:30  do  17:00 ure 

Nevarni odpadki: odsluženi akumulatorji, 
baterĳe, barve, topila, kemikalĳe, olja, pesti-
cidi, pralna in kozmetična sredstva, zdravila, 
neonske cevi…)

Električna in elektronska oprema: velike in 
male gospodinjske naprave, televizĳe, raču-
nalniki, zabavna elektronika, oprema za raz-
stvetljavo, zapestne ure budilke, elektronske 
igrače…

Odpadna električna in elektronska oprema 
ne spada v zabojnike za preostanek odpad-
kov, prav tako je ne dajemo med kosovne 
odpadke. Prevzeti jo morajo trgovci, pri 
katerih kupite nov hladilnik, pralni stroj ali 
televizor, ali pa jo odpeljete v Zbirni center 
Barje. V zbirnem centru Barje je za zbiranje 
odpadne in elektronske opreme namenjenih 
šest zabojnikov za različne vrste odpadne 
opreme. Manjše kose (do velikosti sesalca) 
pa lahko oddate v novi premični zbiralnici, 
ki se po vnaprej določenem urniku nahaja na 
različnih lokacĳah.

občinska uprava občine 
Dobrova- Polhov Gradec 

TRADICIONALNI MIKLAVŽEV SEJEM V 
POLHOGRAJSKI GRAŠČINI
Tudi letos bo Javni zavod Polhograjska graščina organiziral Miklavžev sejem. Ta bo v soboto in 
nedeljo, 1. in 2. decembra 2012, od 10. do 18. ure v Polhograjski graščini.
K sodelovanju vabimo izdelovalce domače in umetne obrti ter pridelovalce zanimivih pre-
hrambnih izdelkov.
Poleg sejemske ponudbe bo na voljo bogat spremljevalni program za otroke in njihove starše. 
Vsi, ki bi želeli na sejmu sodelovati, naj izpolnĳo prĳavnico in jo posredujejo na elektronski na-
slov p.grascina@volja.net ali na naslov: Polhograjska graščina, Polhov Gradec 61, 1355 Polhov 
Gradec.
Stroški razstavnega prostora za oba sejemska dneva:
– za razstavljavce iz Občine Dobrova - Polhov Gradec: 25 EUR
– za razstavljavce iz drugih občin: 40 EUR

Poziv očividcem nesreče
V torek, 9. oktobra, se je na relacĳi Brezje–
Dobrova zgodila prometna nesreča, v kateri 
je krivec pobegnil.  Če ste videli povzročite-
lja, vas prosim, če me lahko pokličete na: 041 
739 433, Urška.

Vabilo
na Razstavo o okupacĳski meji med drugo
svetovno vojno na Polhograjskem, ki je v no-
vembru na ogled v  drugem nadstropju Pol-
hograjske graščine, in sicer vsak torek, sredo, 
četrtek, petek in nedeljo od 10. do 17. ure.

Lepo vabljeni vsi, ki vam ni vseeno za zgodo-
vino svojega kraja.

Knjižnica Dobrova
Dogodki v mesecu novembru:
• 7. 11. 2012 ob 17. uri vas vabimo na uro 

pravljic s pravljičarko Jelko Krošelj.
 Tokrat boste otroci lahko uživali ob pravlji-

ci Urše Krempl Čarovnica Mica in severna 
zvezda. Po pravljici boste ustvarjali glavne 
junake pravljic.

• 22. 11. 2012 ob 16.30 ste vabljeni na delavni-
co v sodelovanju z Borzo dela z naslovom 
Govorica telesa – kaj sporočamo sogovor-
niku? Predavala bo ga. Lilĳana Pahor.

• Vabimo vas na likovno razstavo Marte Bar-
tolj, ki bo na ogled še do konca novembra.

 Razstavljene ilustracĳe diplomirane slikar-
ke Marte Bartolj so nastale v tradicionalnih 
tehnikah, kot so akvarel, barvice in gvaš. 
Njen ilustratorski opus v slovenskih slika-
nicah je že zelo obsežen.

Knjižnica Dobrova
Mestna knjižnica Ljubljana, Knjižnica Preži-
hov Voranc
Ul. Vladimirja Dolničarja 2, 1356 Dobrova
www.mklj.si
Tel. št.: 01/364 20 40, 
e-mail: dobrova@mklj.si
Vodja knjižnice: Maja Car Marn
Spremenjeni, nekoliko podaljšani urnik
knjižnice:
pon.: 8.00–15.00; tor., sre., pet.: 12.30–19.00 
čet.: zaprto

PRĲAVNICA NA MIKLAVŽEV SEJEM 2012

Podpisani/-a                                                                                                        želim sodelovati na 
14. Miklavževem sejmu, ki bo 1. in 2. decembra 2012 v Polhograjski graščini.
Potrebujem:   – število miz: 
           – drugo:

Prodajal/-a bom:

Stroške za sodelovanje na sejmu bom poravnal/-a na poslovni račun JZ Polhograjska graš-
čina št. 01221-6030379344 ali pri blagajničarki JZ Polhograjska graščina, ko se bo pripravljal 
sejemski prostor. Vsi izdelki bodo označeni z imenom proizvajalca, pakirani bodo v primerni 
embalaži ter ovrednoteni. Za kakovost izdelka odgovarjam sam/-a, kot njegov/-a lastnik/-ca.

Podpis:

Telefon:                                                 E-mail:
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Dajanje prve pomoči
Prva pomoč je neposredna zdravstvena oskrba, ki se 
jo nudi poškodovancu ali zbolelemu na kraju dogod-
ka. Dobi jo čim prej; pri tem se uporabljajo preprosti 
pripomočki. Pri prvi pomoči je treba ukrepati: hitro, 
pravilno in v pravem zaporedju.

Splošni napotki za prvo pomoč
Hitro in mirno ugotovite, kaj se je zgodilo, preglejte okolico in 
položaj poškodovanca. Poiščite in presodite nevarnosti, ki bi 
lahko ogrozile vas in poškodovanca - bolnika. Zavarujte poško-
dovanca, nato pa ga mirno ogovorite. Če se ne odziva, je verjet-
no nezavesten. Preglejte ga: ugotovite ali je poškodovanec oz. 
bolnik pri zavesti; če je nazavesten, mu s pravilno držo glave 
sprostite dihalne poti; ugotovite, ali poškodovanec - bolnik diha 
in ali mu bĳe srce;
ugotovite, ali krvavi; ugotovite tudi, ali ima druge poškodbe, 
zlome, ali je zastrupljen;
hudo poškodovanega premikajte samo, če grozi nevarnost.
Pokličite nujno medicinsko pomoč (telefon 112). Ko obveščate, 
povejte: kdo kliče, kje je nesreča (natančen opis kraja), kaj se je 
zgodilo.
Nezavestnega poškodovanca položimo na bok; z namestitvĳo
glave v pravilen položaj mu sprostimo dihalne poti. Če po-
škodovanec ne diha, mu takoj nudimo umetno dihanje usta 
na usta. Če pri poškodovancu ugotovimo zastoj srca, izvaja-
mo zunanjo masažo sočasno z umetnim dihanjem v razmerju 
dva  piha petnajst pritiskov na prsni koš. Zunanjo masažo iz-
vajamo samo, če smo za to usposobljeni (tečaj prve pomoči).  
Čim prej ustavimo zunanjo krvavitev s kompresĳsko obvezo.
Krvavitve v dimljah, na vratu in v pazduhi ustavljamo z nepo-
srednim pritiskom na rano (gaza, prsti ali pest). Odtrgani ud pre-
vežemo s širokim trakom trikotne rute dva prsta nad odtrgani-
no. Odtrgani del zavĳemo v sterilno gazo (Esmerhova preveza). 
Ob sumu na poškodbo hrbtenice je treba poškodovanca čim manj 
premikati. Ob sumu na poškodbo vratnega dela hrbtenice je treba 
poškodovancu pred premikanjem obvezno utrditi vrat in glavo, 
da se ne premika. Če so poškodbe na drugih delih, je treba po-
škodovanca prenesti na trdo podlago (prenesejo ga najmanj štirje 
ljudje). Zlomljen, zvit ali izpahnjen oziroma poškodovan ud utr-
dimo ob zdravi ud oziroma prsni koš s priročnimi sredstvi. Od-
prte poškodbe pokrĳemo s sterilno gazo ali prvim povojem. Ope-
kline hladimo z vodo (ali hladnimi obkladki, če nimamo dovolj 
vode). Hlajenje naj traja najmanj 15 minut in ne več kot 30 minut.  
Poškodovanca - bolnika zaščitimo pred neugodnimi vremenski-
mi vplivi (mraz, vlaga, vročina). Do prihoda nujne medicinske 
pomoči ga nikoli ne pustimo samega. Če poškodovanca - bolni-
ka pravočasno in pravilno oskrbimo, bomo zmanjšali možnost  
nastanka šoka in drugih začasnih ali trajnih posledic.

Kako obveščati v primeru, ko so ogrožena življenja in 
premoženje?
Če v vašem življenjskem okolju opazite kakršno koli nevarnost, 
ko so ogrožena življenja in premoženja, o tem čim prej obvestite 
center za obveščanje na telefonsko številko  122 ali Policĳo (na
113).
Na omenjene številke pokličite predvsem v primeru: večjega 
onesnaženja, v primeru večje prometne in druge nesreče, ob po-
žaru ali eksplozĳi, pri pojavu nalezljivih in drugih bolezni ljudi
in živali, ob pomanjkanju vode, električne energĳe ali drugih ko-
munalnih zadregah, ob nevarnosti snežnih plazov, zametov in 
zemeljskih plazov, v vseh  drugih naravnih in drugih nesrečah, 
ob vseh  drugih oblikah ogrožanja.
Poleg podatkov o sami nevarnosti oziroma ogroženosti sporoči-
te tudi, kdaj, kje in v kolikšnem obsegu je nevarnost, kdaj ste jo 
opazili in kakšno je trenutno stanje.
Operativcem posredujte tudi svoje osebne podatke.

Kako ukrepati ob potresu?
Kaj storiti pred potresom?
Poučimo se, kako se zavarujemo v primeru potresa. Pri roki 
imejmo žepno svetilko. Vrednostni predmeti naj bodo shranje-
ni v trdnih in negorljivih kasetah. Reševalna oprema in orodje 
ter pribor za prvo pomoč morajo biti dosegljivi ob vsakem času. 
Imeti moramo zalogo hrane.

Kaj storiti med potresom?
Ohranimo mirno kri. Če nas potres preseneti v poslopju, ostani-
mo v njem. Iščimo zaščito pod masivnimi mizami, klopmi, med 
podboji vrat, na hodnikih se pritisnemo k notranjim stenam. Iz-
ogibajmo se steklenih površin in zunanjih zidov. Ne uporablja-
mo dvigal in stopnišč. Ne prižigajmo vžigalic in ne uporabljajmo 
odprtega ognja. Na prostem se oddaljimo od poslopĳ, električ-
nih daljnovodov in drugih napeljav.

Kaj je treba storiti po potresu?
Če smo ostali nepoškodovani, priskočimo na pomoč tistim, ki 
potrebujejo pomoč. Če smo ujeti med ruševinami, ostanimo 
mirni, varčujmo s svojo energĳo in v enakomernih presledkih
udarjajmo s trdim predmetom od zid ali cevovodno napeljavo. 
Občasno kličemo na pomoč, da nas reševalci lažje najdejo. V sta-
novanju zaprimo ventile za plin in vodo ter izklopimo električno 
napeljavo.

Objekti v središču Polhovega Gradca so 
močneje poškodovani, od tega se je nekaj 
stavb porušilo delno ali v celoti. Največ 
škode je v starem vaškem jedru, pred-
vsem na  starejših objektih in večnad-
stropnih zidanih objektih, ki so bili zgra-
jeni pred letom 1965. V potresu je bilo 
poškodovanih in porušenih mnogo dim-
nikov, poškodovane so stene in steklene 
fasade. Znatne poškodbe so na objektih, 
ki so bili zgrajeni v času med letoma 1965 
in 1982. V teh objektih  so se predvsem 
delno zrušile zunanje stene in stopnišča. 
Mnogo ljudi je med potresom ostalo uje-
tih v objektih. Po statističnih podatkih v 
starem delu Polhovega Gradca prebiva 

74 oseb. Po prvih ocenah so 55 oseb našli 
in so poškodovane, od tega 18 lažje in 17 
težje. Devetnajst oseb je dan po potresu 
še vedno pogrešanih. Pet  oseb je nepo-
škodovanih. 
Štab civilne zaščite je bil  sestavljen v 
prostorih Občine Dobrova - Polhov Gra-
dec, ki je takoj po prejemu informacĳe na
terenu aktiviral  tri gasilske enote in dve 
enoti Civilne zaščite prve pomoči. Naloga 
le-teh je, čim hitreje najti poškodovance, 
jih oskrbeti in poskrbeti za varnost po-
škodovancev in drugih prebivalcev. Ga-
silec na terenu je med reševanjem dejal: 
»Prva naloga so ljudje!« Zaradi poškodb 
niso delovale telekomunikacĳe, motena je
bila oskrba s pitno vodo, saj  so ponekod  
nastale hujše poškodbe vodovodnega 
omrežja, zato je bilo treba vodo pred upo-
rabo preventivno prekuhavati. Prekinjena 
je bila tudi oskrba z električno energĳo,
drugod v občini  so nastajale večje motnje 

in tudi daljši izpadi električne energĳe.
Potresu so sledili številni popotresni sun-
ki. Razmere zaradi popotresnih sunkov 
so se slabšale, tudi panika med ljudmi je 
bila velika. Razmere je oteževalo še hlad-
no in deževno vreme.
Na dan potresa so ekipe na terenu zava-
rovale območje in začele z reševanjem. 
Center Polhovega Gradca je postal nepre-
hoden, zato so prevoznost zagotovili prek 
novega dela naselja. Novozgrajena osnov-
na šola Polhov Gradec je ostala nepoško-
dovana, zato so v njej  ustanovili sprejem-
ni center za poškodovane in rešene. Na 
tej lokacĳi je bil  sestavljen tudi operativni
štab. Dan po potresu je štab civilne zaščite 

zaprosil za pomoč sil specialne enote za 
reševanje pogrešanih izpod ruševin, po-
tekal je tudi prevoz težje poškodovanih v 
oskrbo v zdravstvene domove sosednjih 
občin in Klinični center. Državni štab je 
zagotovil ležišča in odeje. 
Kljub temu ni nastala večja gmotna ško-
da. Preostalo območje ni bilo toliko pri-
zadeto, tako da so ga obvladale gasilske 
enote na terenu. Na podlagi stanja potre-
sa so ugotovili, da sosednjim ogroženim 
občinam lahko ponudĳo namestitev za
približno  štiristo ljudi na lokacĳi Dobro-
ve z možnostjo prehrane.
Vse to je le predpostavka teoretične vaje 
imenovane Potres 2012. Teoretična vaja 
Potres 2012 je pripravljena z namenom, 
da se preveri in na osnovi analize vaje iz-
boljša pripravljenost ter organiziranost sil 
za zaščito, reševanje in pomoč, predvide-
nih za ukrepanje ob potresu. Namen vaje 
je tudi preveriti učinkovitost in usklaje-

nost delovanja sil za zaščito, reševanje in 
pomoč ob potresu. Ker je bila vaja teore-
tična, ni bilo dejanskega aktiviranja enot 
na terenu.
Zaradi zapletene geološke in tektonske 
zgradbe spada ozemlje Slovenĳe med po-
tresno dejavnejša območja. V preteklosti 
je bilo na naših tleh več kot  osemdeset 
potresov, ki so povzročili gmotno škodo 
in nekateri terjali tudi smrtne žrtve. Po-
tresno najbolj nevarna območja v Slove-
nĳi so: ljubljansko območje, idrĳsko, kr-
ško-brežiško in Zgornje Posočje. Na teh 
območjih, kjer so mogoči potresi VII. ali 
IX. stopnje po EMS-potresni lestvici, pre-
biva več kot tretjina prebivalcev Republi-
ke Slovenĳe.
Glavni cilji te vaje so bili: spoznavanje po-
tresne ranljivosti, ocenjevanje stanja, vad-
ba vodenja in organizacĳe različnih aktiv-
nosti ter določanje prioritet reševanja. 
Med aktivnostjo v štabu je beseda stekla 
tudi na potencialni potres na našem ob-
močju. Franc Koprivc, poveljnik Civilne 
zaščite občine, je med vajo dejal: »V pri-
meru pravega potresa so prebivalci ob-
čine lahko mirni glede usposobljenosti 
gasilcev in ekip prve pomoči. Oboji so 
namreč strokovno usposobljeni s pomoč-
jo razno raznih tečajev, ki se jih redno 
udeležujejo. V občini imamo namreč kar 
306 kooperativnih gasilcev in 60 usposo-
bljenih bolničarjev. Dve ekipi izmed sled-
njih sta v junĳu dosegli odlično uvrstitev
na regĳskem preverjanju usposobljenosti
ekip prve pomoči Civilne zaščite in Rde-
čega križa. Poleg tega imamo v občini 
od letošnjega leta tudi dva defibrilatorja,
enega lociranega v gasilskem domu na 
Dobrovi in drugega v gasilskem domu v 
Polhovem Gradcu.«
Med vajo je ekipa štaba velik poudarek  
namenila predvsem na popotresno po-
moč.  Če bi potres res nastal, aktivnosti 
ne bi trajale le nekaj dni, temveč več kot 
en teden, odvisno tudi od obsežnosti po-
tresa. Zato je pomembno, da na pomoč 
priskočĳo tudi  drugi občani, predvsem
tisti, ki niso bili udeleženi v potresu in so 
nepoškodovani. Solidarnostna pomoč je 
ključna in v takih situacĳah pride do iz-
raza predvsem samooskrba. 
Domača ekipa je z vajo dokazala, da je 
primerno usposobljena za podobno si-
tuacĳo in da se v danem trenutku zna
pravilno organizirati. Morda nista slaba 
nasvet in navada gasilcev, ki imajo za pri-
mer potencialnih nesreč na nočni omarici 
shranjene kar priročne baterĳske svetilke.
(sa)

Ekipa štaba Civilne zaščite med teoretično vajo Potres 2012

Polhov Gradec stresel silovit potres!
V torek, 25. 9. 2012, je v zgodnjih jutranjih urah Polhov Gradec stresel zelo močan potres z epicentrom v sta-
rem delu vasi in z intenzivnostjo 8. stopnje po EMS-potresni lestvici.

V vodi ne sme biti tujih snovi in sestavin, 
ne sme vsebovati škodljivih mikroor-
ganizmov in jajčec črevesnih parazitov, 
strupov ter radioaktivnih snovi. Ob na-
ravni ali drugi nesreči se lahko pojavĳo
motnje pri oskrbi s pitno vodo, oskrba iz 
vodovoda je lahko povsem pretrgana. V 
takih primerih je treba vodo prekuhati 
ali razkužiti.
1. Motno vodo moramo pred kuha-
njem ali razkuževanjem zbistriti (pre-
cejamo jo skozi čist material ali jo pu-
stimo stati toliko časa, da se zbistri). 
2. a) Kuhamo bistro vodo, ki ni kemično 
ali radiološko onesnažena. Voda naj vre 
(pri 100 stopinjah Celzĳa) tri minute.
b) Razkuževanje z natrĳevim hipoklori-
tom (NaOCl):
–  v 1.000 l (1 kubični meter) vode doda-

mo 20 ml (0,2 dl) natrĳevega hipoklo-
rita,

– razkužilo se zaradi enakomernega 

mešanja dodaja v vodo medtem, ko jo 
točimo. 

Preparat mora v vodi delovati 30 minut 
(torej je pitna šele po 30 minutah). Če je le 
možno, je pred uporabo vode priporočlji-
vo določiti količino klora v njej (rezidu-
alni klor: 0,3–0,4 mg/liter). V 1 liter vode 
dodamo 1–2 kapljici natrĳevega hipoklo-
rita (voda je uporabna po 30 minutah).  
c) Če nimamo drugih preparatov, lahko 
za razkužitev vode uporabimo varekino. 
V 1.000 l (1 kubični meter) vode dodamo 
1 dl varekine. Voda je primerna za pitje 
po 30 minutah (zaželena je kontrola klo-
ra pred uporabo). V 1 liter vode dodamo 
2–3 kapljice varekine (voda je primerna 
za pitje po 30 minutah).
d) Z namenskimi kloridovimi preparati 
(tablete, praški in drugo) se sme razku-
ževati samo po navodilih proizvajalca.
V razmerah, ko se prebivalstvo oskrbu-
je z vodo iz avtocistern ali vodo v drugi 

embalaži, veljajo naslednja pravila:
Embalažo oziroma cisterno je treba pred 
uporabo dobro mehansko očistiti in 
oprati s čisto vodo. Čistila in detergente 
uporabljamo izjemoma, in to takrat, ko je 
čiste vode za spiranje v zadostni količini. 
Cisterno ali embalažo lahko razkužimo 
s klorovim preparatom, sicer pa jo ob-
vezno operemo. Vodo, ki jo prevažamo, 
moramo klorirati pred začetkom pre-
voza oziroma med polnjenjem cisterne. 
Vsebino (t – koncentracĳa klora) je tre-
ba kontrolirati pred začetkom uporabe 
vode. Prevoz vode obvezno nadzoruje 
zdravstvena inšpekcĳa.

Opozorilo
Vsi preparati za razkuževanje pitne vode 
morajo biti shranjeni v originalni emba-
laži, dobro zaprti in opremljeni z navodi-
lom. Vsi preparati v originalni embalaži 
so praviloma koncentrirani in so v taki 
obliki strupeni. Ravnati moramo previd-
no, da ne pridejo v neposreden v stik s 
kožo in sluznicami ali da jih po pomoti 
ne zaužĳemo.

Kako zagotoviti zdravo pitno vodo
Zdravstveno ustrezna pitna voda je voda, ki v naravnem stanju ali po 
pripravi ustreza predpisanim zahtevam in zato ne ogroža zdravja. 
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Prejeli smo …
Komentar k članku z naslovom 
»V Šentjoštu obudili spomin na 
ustanovitev vaške straže«
Pisec prispevka (396. številka, 27. 8. 2012) je navajal besede 
govornikov in takratnih pričevalcev dogodkov, zato tudi jaz 
navajam mnenje še živečega borca Dolomitskega odreda in 
drugih prič medvojnih dogajanj, ki pravĳo nekako tako.
Vojna je huda in grda zadeva. V njej umirajo največkrat ubogi 
in večinoma nedolžni ljudje. Tovrstno gorje je bilo žal nekaj-
krat povzročeno tudi s partizanske strani, tako tudi v Šentjo-
štu. Partizanski Dolomitski odred je šel v akcĳo na Šentjošt
potem, ko so domači izdajalci italĳanskemu okupatorju ova-
dili več aktivistov Osvobodilne fronte iz tistega dela vrhni-
škega zaledja, ki so jih nato odvedli v ljubljanske zapore. Prav 
tako so tudi nudili streho fašističnim vojakom in od njih pre-
jeli oborožitev in opremo. Ob samem napadu je  nastala velika 
napaka takratnega vodstva odreda in sprožitev katastrofalnih 
dogodkov. Napisati je treba nekaj, kar ni nikjer navedeno, in 
sicer dejstvo, da so partizani Dolomitskega odreda sami izre-
kli ter izvršili sodbo nad človekom, ki je počenjal in tudi dru-
gim zaukazal maščevanje nad nemočnimi in imetjem. Za vsa 

taka in podobna dejanja med vojno, žal pa tudi po njej, se je 
predsednik ZZB NOB Slovenĳe Janez Stanovnik že nekajkrat
javno opravičil, česar pa ne moremo trditi za nasprotno stran, 
ki je pod okriljem in blagoslovom uradne RKC v Ljubljani, ki 
je bila žal glavni ter idejni vodja italĳanskih pomožnih enot
MVAC (Protikomunistične milice), ter posledično sokrivec 
za mnoga grozodejstva belogardistov tudi na območju Pol-
hograjskih dolomitov. Do sprave lahko pridemo le na takšen 
način, ne pa z revizĳo in preureditvĳo zgodovine.
Ob vprašanju, proti komu so se borili partizani Dolomitske-
ga odreda (in seveda drugih osvobodilnih enot), pa prilagam 
črno belo fotografijo, narejeno leta 1942 v Šentjoštu, na podla-
gi katerih naj si bralci Našega časopisa sami ustvarĳo mnenje
ter najdejo odgovore. 

Za skupnost borcev Dolomitskega odreda
Miran Štupica

Kazni tudi za 
gobarje
V zadnjem mesecu je bilo tudi na območ-
ju Občine Dobrova - Polhov Gradec za-
znati povečano število parkiranih vozil 
ob cesti ali celo na zasebnih travnikih in 
gozdovih. Razlog tiči v odlični gobarski 
sezoni. Narava letošnjo jesen namreč ni 
skoparila, nad Slovenĳo je poslala ravno
prav dežja in sončnih žarkov, da so gobe 
zares rastle »kot gobe po dežju«. Temu 
primeren je bil tudi obisk gozdov. Poseb-
no očitno, ob vikendih pa že kar moteče 
je bilo v Prosci, kjer je voznik iz Dolenje 
vasi do Zaklanca ali obratno vsak dan 
lahko preštel več deset avtomobilov, ki 
so bili parkirani vsepovsod.  Če bi se tod 
mimo peljala gozdarska inšpekcĳa ali
inšpekcĳa za varstvo okolja ali policĳa,
bi najverjetneje imela kar nekaj dela, saj 
marsikdo od gobarjev zares ne pozna in 
ne upošteva gozdnega bontona ter ne 
spoštuje tuje lastnine. 
V Slovenĳi imamo obiskovalci gozdov
sicer privilegĳ, saj je raba gozdov po Za-
konu o gozdovih dovoljena tudi nelast-

nikom gozdov (rekreativno nabiranje 
gob, plodov gozdnega drevja in drugih 
rastlin, ki rastejo v gozdovih, gibanje 
po gozdovih, rekreacĳa v gozdu ipd.).
Termin »rekreativno nabiranje gozdnih 
dobrin« pa  določa Pravilnik o varstvu 
gozdov, ki določa, da lahko posamezni 
obiskovalec gozda v  pomenu rekreativ-
nega nabiranja za lastne potrebe, torej ne 
za prodajo, nabere na dan največ: dva  
kilograma gob, razen gob, ki jih je prepo-
vedano nabirati na podlagi predpisa, ki 
ureja varstvo samoniklih gliv, dva  kilo-
grama plodov, mahov in kostanja ter en 
kilogram zelnatih rastlin, razen rastlin, 

ki jih je prepovedano nabirati na podlagi 
predpisa, ki ureja varstvo zavarovanih 
rastlinskih vrst.  Če gobar ne upošteva 
naštetih omejitev, mu inšpektor lahko 
izreče sankcĳo, ki za posameznika znaša
208,65 evra. Tak prekršek ga lahko do-
leti tudi, če: nabira gobe, ki nimajo raz-
vitih morfoloških znakov, po katerih jih 
je mogoče zanesljivo določiti, uporablja 
pripomočke, s katerimi poškoduje rastiš-
če ali podgobje, gob grobo ne očisti že na 
rastišču ali če gob ne prenaša v trdni in 
zračni embalaži. Še višja kazen, in sicer 
400 evrov, pa lahko doleti vsakogar, ki 
zavestno uničuje zavarovane vrste gliv 
ali poseduje, prevaža, prenaša, prodaja, 
zamenjava ter ponuja za prodajo ali za-
menjavo zavarovane vrste gliv, odvzete 
iz narave, če ogrozi obstoj zavarovanih 
vrst gliv na njihovem naravnem območ-
ju razširjenosti ali če odvzame iz narave, 
uniči ali poškoduje podgobje ali gobe za-
varovanih vrst gliv.
Vse to zgolj kot opozorilo vsem gobar-
jem, da bodo naši travniki in gozdovi 
tudi v  prihodnje ostali lepi in rodovitni, 
naše denarnice pa brez nepotrebnih po-
sledic zaradi našega nespoštovanja in po-
žrešnosti.                   Nadja Prosen Verbič

Kaj mislite, bi si za takšno košaro prislu-
žili kazen? Odgovor je: da, in to ne zaradi 
teže, pač pa zaradi neočiščenih gob.

Prizorišče gasilskega tekmovanja v Zalogu, kjer je letos v okviru 
GZ Dolomiti in v organizacĳi PGD Zalog potekalo tekmovanje
v gasilsko-športnih disciplinah, je bilo prvi dan polno otroške 
razigranosti, veselja in seveda pravega tekmovalnega duha. Pet 
ekip pionirk in petnajst ekip pionirjev se je pomerilo v vaji z 
vedrovko ter v razvrščanju, dve ekipi mladink in sedemnajst 
ekip mladincev pa v suhi izvedbi vaje s hidrantom ter prav tako 

v razvrščanju. Po opravljenih tekmovalnih disciplinah so bili 
deležni zaslužene malice. Do težko pričakovane razglasitve pa 
jih je večina morala počakati nekaj uric. Ta čas se nikakor niso 
dolgočasili, saj je organizator – PGD Zalog – za otroke pripravil 
poseben »čakalni prostor« z igriščem za odbojko in travnikom 
za druge igre, kar se je izkazalo kot zares dobra in nadvse upo-
rabna zamisel. Zgodaj popoldan se je s pozdravom tajnika regĳe
Ljubljana I Francem Zibelnikom in nagovorom župana Občine 
Dobrova - Polhov Gradec Franca Setnikarja začela podelitev 
medalj najboljšim. Odličja so podeljevali predstavniki posamez-
nih gasilskih zvez. Potem pa so se nekateri z medaljami, drugi 
brez njih odpeljali vsak na svoj konec ter teren zapustili v dobri 
kondicĳi za naslednji dan.
V nedeljo, drugi dan tekmovanja, so prizorišče zavzeli starejši 
gasilci. Ti so se prav tako pomerili v tekmovalnih disciplinah, 
in sicer enajst ekip članic A in osemindvajset ekip članov A, tri 
ekipe članic B in štirinajst ekip članov B v vaji z motorno briz-
galno, dve ekipi starejših gasilk in devet ekip starejših gasilcev 
pa se je preizkusilo v suhi izvedbi vaje s hidrantom. Vse ekipe 
so pokazale, kako vešče so v korakanju oziroma razvrščanju. 
Pričakovano so se ponovno odlično  izkazali aktualni državni 
prvaki člani A PGD Šentjošt, ki so vajo z motorno brizgalno iz-
vedli v 33,8 sekunde, toda zaradi  dvajsetih kazenskih točk niso 
prejeli prehodnega pokala, ki je šel letos v roke članom A PGD 
Žažar. Ob koncu so tekmovalno zastavo spustili starejši gasil-
ci iz PGD Podsmreka, ki so vajo s hidrantom izvedli najhitreje. 
Tudi nedeljske tekmovalne ekipe je po tekmovalnem delu čaka-
la malica. Čas do razglasitve uradnih rezultatov pa so si krajšali 
nekoliko drugače kot otroci prejšnji dan: nekateri so gledali in 
spodbujali druge ekipe, drugi so se družili in kramljali. Uradni 
del tekmovanja se je končal s podelitvĳo pokalov, s katero so
nekatere ekipe dan tudi zaključile, druge pa so se še nekoliko 
poveselile. (Vsi uradni rezultati gasilskega tekmovanja so ob-

javljeni na spletni strani GZ Dolomiti - h�p://www.gasilskazve-
za-dolomiti.si/.)
Povsem upravičeno so se ob koncu dneva poveselili člani do-
mačega društva- PGD Zalog, ki so se tekmovanja udeležili s kar 
petimi ekipami ter dosegli dobre rezultate, posebno to velja za 
članice A, ki so na domačem terenu dosegle prvo mesto, kar 
je še eden od tekmovalnih uspehov te ekipe. Poleg zavidljivih 

rezultatov se je društvo izkazalo predvsem z vzorno priprav-
ljenim in  opravljenim tekmovanjem, na katerem je sodelovalo 
kar sto sedemindvajset ekip. Lahko rečemo, da so v organizacĳi
dogodkov že kar utečeni, saj je bil zanje ta dogodek le še eden 
izmed dogodkov letošnjega leta, ko praznujejo 60- letnico na-
stanka društva, za kar jim čestitamo tudi s strani Našega časo-
pisa.
Člani PGD Zalog se kot organizatorji letošnjega tekmovanja v 
gasilsko-športnih disciplinah zahvaljujejo uradnemu organiza-
torju GZ Dolomiti za izkazano zaupanje, vsem domačim gasil-
cem, ki so požrtvovalno sodelovali in pomagali pri organiza-
cĳi, članom ŠD Setnik in drugim krajanom za pomoč. Iskreno
zahvalo namenjajo tudi vsem najbližjim sosedom za pomoč in 
podporo ob vrvežu tekmovalnega vikenda, za oddajo prosto-
ra pa velja zahvala Jožetu Aliču, Bernardu Gerjolju, Ivanki Alič 
in Tonetu Založniku.                               Nadja Prosen Verbič

Gasilska odličja najboljšim so podeljevali predstavniki gasilskih zvez. Člani domačega društva A – PGD Zalog – pri pozdravu komisĳe

Ekipa članov A pri vaji z motorno brizgalno

OŠ Dobrova

Velik uspeh na državnem 
atletskem tekmovanju
Starejši učenci OŠ Dobrova so se s četrtim rezultatom (14700 
točk) na  območnem nivoju prvič v zgodovini OŠ Dobrova 
uvrstili na državno ekipno atletsko tekmovanje za osnovne 
šole, ki je 10. 10. 2012 potekalo v Slovenj Gradcu. Na tekmo-
vanju je nastopilo po dvanajst  najboljših slovenskih ekip med 
učenkami in učenci. Kljub hladnemu vremenu je našim učen-
cem uspelo skupno vsoto točk še povečati (na 15182 točk). To 
jim je ekipno prineslo drugo mesto v državi. Ekipo so sestav-
ljali: Tim Peklaj – tek na 300 metrov, Blaž Kozamernik – tek na 
300 m, Miha Medved – met krogle, Žan Volk – met vorteksa, 
Žiga Jerman – met vorteksa, Gašper Kocjan – tek na 60 metrov, 
Žiga Gašperin – skok v daljino, Žiga Jurček – skok v višino, 
Aljaž Kokelj – tek na 1000 metrov, Jernej Glavič – met krogle, 
Gašper Bizjan – skok v daljino, Rok Maček – skok v višino, 
Dejan Angov – tek na 1000 metrov, štafeta 4 x 100 metrov (G. 
Kocjan, M. Medved, G. Bizjan, A.Buh). Posebno nagrado za 
športni dosežek dneva je med učenci dobil Aleksander Buh iz 
8. b razreda za tek na 60 metrov. Z rezultatom 7,83 je k skup-
nemu rezultatu šole prispeval 1161 točk. Vsem sodelujočim 
učencem čestitam za njihovo borbenost in uspešnost! To je do-
sežek, ki bo na naši šoli še dolgo izziv mlajšim generacĳam.

Športni pedagog: Branko Bizjak 

Gasilsko tekmovanje v gasilsko-športnih tekmovalnih disciplinah

Vikend tekem za gasilska odličja
Zalog, 22. in 23. september – Predzadnji vikend v septembru je bil Zalog pri Polhovem Gradcu v znamenju ga-
silstva, saj je tamkajšnje gasilsko društvo  PGD Zalog v okviru Gasilske zveze Dolomiti organiziralo gasilsko 
tekmovanja v gasilsko-športnih tekmovalnih disciplinah za pionirke in pionirje, mladinke in mladince, članice 
in člane ter starejše gasilke in gasilce iz treh gasilskih zvez, in sicer GZ Brezovica, GZ Dolomiti in GZ Horjul.
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Šundr fest
Dobrova, 22. september – Tradicio-
nalna rockovska prireditev Šundr fest 
oziroma za Polhograjce bolj znana kot 
Šundr u Grac je letos  potekala v dvo-
rani Kulturnega doma na Dobrovi kot  
po navadi v organizacĳi Turističnega
društva Polhov Gradec. Znana in malo 
manj znana imena slovenske in hrva-
ške rockovske scene so navdušila sicer 
maloštevilno občinstvo.

Po prvem neuspelem poizkusu Šundra v Grac, 
ki je bil sprva načrtovan v začetku septembra 
in je zaradi napovedi slabega vremena odpadel, 
je organizator premišljeno prestavil lokacĳo
dogodka v dvorano Kulturnega doma na Do-
brovi. Res je rockovska prireditev na prostem, 
kakršna je bila praksa Šundra v  prejšnjih letih, 
privlačnejša in zanimivejša kot v sicer akustični 
dvorani. Ni pa lokacĳa oziroma prostor krivec
za slabo udeležbo obiskovalcev, med katerimi 
smo najbolj pogrešali domačine – Polhograjce in 
Dobrovce. Kljub temu je bila celotna prireditev 
zelo profesionalno izpeljana, kar lahko prebere-
mo tudi v recenzĳi avtorja Thomasa Breznika
na eni od spletnih strani z rockovsko vsebino.

Kot predskupina rockovske prireditve so nasto-
pili mladi fantje iz Polhovega Gradca, imenova-
ni Mad hamsters. To je bil njihov prvi nastop na 
velikem odru in več kot dobra odskočna deska 
za njihovo ustvarjanje v prihodnosti. Nastop 
prve uradne skupine se je začel ob točno napo-
vedani uri, ob 18.30. Ko so na oder stopili člani 
ljubljanske skupine Clockwork Psycho, ki so 
s svojim uvodnim komadom Dueling Banjos 
iz filma Deliverance že takoj na začetku ogre-
li  občinstvo ter nadaljevali v tem stilu vse do 
konca njihovega nastopa. Po polurnem nasto-
pu so oder prepustili naslednji kranjski zased-
bi, ki sliši na ime Applause Lorraine, ki so ob-
činstvo navdušili s svojim brezkompromisnim 
in malce kontraverznim nastopom – vključno 

z  izvirnim outfitom. V primerjavi s predhodni-
ki je bilo opaziti, da so se njeni člani že kalili v 
raznoraznih glasbenih zasedbah in si  tako na-
brali precej več odrskih izkušenj. Sledil je kra-
tek premor pred premiernim nastopom mlade 
in obetajoče hrvaške skupine Manntra, ki je 
obiskovalcem pripravila izjemen performance. 
»Skladbe so si s podobno vsebino in bomban-
diranjem poslušalčevih bobničev sledile skozi 
celoten repertoar in publika je bila spričo odlič-
nega nastopa in zvokovne nastavitve in akusti-
ke v dvorani Dobrova v nekakšnem vznesenem 
stanju. Kot domine so si sledile precej klonirane 
skladbe Balkanska, Vjeruj ponižno, Na svjetlu, 
Sin, Omen, Nebitna, vse do napovedi MTV-jev-
ske skladbe Kiša (Dež) zaradi katere je velika 

večina pravzaprav prišla na nastop in po kateri 
jih pravzaprav glasbena scena tudi pozna.« S 
temi besedami je vzdušje ob skupini Manntra 
v recenzĳi zapisal  Breznik. Šundr je zaključi-
la rockovska skupina Sausages, v kateri zopet 
prepeva Goran Breščanski, bolj znan po svoji 
vlogi v Kmetĳi slavnih. S skupino Sausages je
nastopil tudi pevec skupine Big Foot Mama, 
Grega Skočir, ki je skupaj s preostalimi člani 
benda izžrebal srečnega nagrajenca. Ta je do-
mov odšel s popolnoma novo rdečo električno 
kitaro, ki jo je organizator podaril na vrhuncu 
večera.
»ŠUNDR fest 2012 je kljub prestavitvi prvotne-
ga termina izvedbe uspel in upamo lahko le, da 
bo organizatorju v prihodnjem letu uspela vsaj 
tako uspešna ponovitev kot letos,« je bila konč-
na ocena recenzĳe. S takšno oceno, predvsem
pa z željo o ponovitvi bi se najverjetneje strinjali 
vsi obiskovalci. Toda organizatorjeva odločitev 
je drugačna; on pravi, da Šundra v taki obliki 
in v tej organizacĳi ne bo več, in to predvsem
zaradi razočaranj nad letošnjo udeležbo in po-
sledično velikimi stroški, ki so nastali. Novica 
je žalostna predvsem zaradi dejstva, da bi na-
slednje leto Šundr praznoval  deseto  obletni-
co. Upamo lahko le, da odločitev organizatorja 
– TD Polhov Gradec – še ni dokončna.

Nadja Prosen Verbič

Srečni dobitnik nove električne kitare v družbi s 
skupino Saudages

Občinstvo je bilo navdušeno nad letošnjim iz-
borom izvajalcev.

Gasilska vaja v Vrtcu Brezje
V sredo, 3. 10. 2012, smo v Vrtcu Brezje v sodelovanju s PGD Brezje in so-
sednjimi društvi izvedli gasilsko vajo evakuacĳe. Otroci iz skupin Mucki
in Konjički smo se zbrali v vrtcu, starši pa so v vaji sodelovali kot opazo-
valci. Najpogumnejši otroci so se odločili, da bodo v vaji sodelovali kot 
ponesrečenci. Otroci so si poleg znanja o pomenu požarne varnosti , ki 
so ga pridobivali že v prejšnjih dneh,  vajo predstavljali kot obliko skri-
valnic in so se gasilcem tudi dobro skrili. Vse otroke so gasilci uspešno 
evakuirali iz vrtca, v vaji pa so poleg gasilcev in gasilskih vozil sodelo-
vali tudi reševalci v reševalnih vozilih, ki so »poškodovane« otroke tudi 
medicinsko oskrbeli.
Ob koncu  vaje smo otroci, vzgojitelji, starši in gasilci menili, da so take 
vaje nujno potrebne za vse nas, ter si obenem zaželeli, da prava reševalna 
akcĳa ne bi bila nikoli potrebna.

D. L.

Oš Polhov Gradec
Teden otroka
Tako kot vsako leto tudi letos v pr-
vem tednu oktobra zaznamujemo te-
den otroka. Letošnja tema je Radosti 
in stiske odraščanja. Pri šolskih urah 
smo o tem že veliko govorili, prav 
tako prĳetno in zanimivo uro pa
smo izvedli tudi v okviru oddelčne 
skupnosti. V osmem  razredu smo na 

omenjeno temo na papir izlivali svoje 
misli in čustva ter oblikovali plaka-
te, ki smo jih razstavili na oglasnih 
deskah na hodniku ter v matičnem 
razredu. Poleg tega smo na omenje-
no temo pripravili še dve anonimni 
anketi. Učence smo spraševali, če so 
v svojem življenju srečni. Vsi so od-
govorili pritrdilno. Ker smo bili rado-
vedni še naprej, smo jih povprašali, 
kaj jih najbolj osrečuje. Povedali so, 
da so to prĳatelji, na drugo mesto
so postavili še zdravje. Ker smo vr-
tali naprej, smo se dotaknili, za koga 
morda nekoliko manj prĳetnega, pa
vendar življenjskega vprašanja; to je, 
če so zaljubljeni oziroma imajo sim-
patĳo. Izvedeli smo, da sicer niso za-
ljubljeni do ušes, pomislili pa, da nam 
niso želeli vsega razkriti. Učenci so 
soglašali, da je šolanje na poti odra-
ščanja pomembno, izpostavili pa so 
tudi, da je pomemben prosti čas. Na 
koncu so nam tudi zaupali, če se kdaj 
znajdejo v stiski. Pri tem so povedali, 
da se to zgodi pogosto takrat, kadar 
dobĳo slabo oceno.

Manja Žugman Širnik

Evropski dan jezikov
Evropski dan jezikov je sicer 26. sep-
tember, mi pa smo ga imeli že 25. 
septembra. Zjutraj smo kot po nava-
di prišli v šolo ob osmi uri. Vse ure 
na našem urniku so bile popolnoma 
vsakdanje, ura angleščine pa je bila 
nekaj posebnega. Pri njej smo najprej 
spoznavali države in uradne jezike 
Evropske unĳe, potem pa smo si na
programu You tube ogledali posnetek 
tolmačenja. Morali bi izdelati plakat, 
a smo bili preveč klepetavi, zato smo  
z delom kar malo zamujali. Pridno 
pa smo pobarvali kar nekaj zastav 
evropskih držav. Ura je bila zelo za-

nimiva, saj se je učiteljica angleščine 
Klementina Bergant zelo potrudila, 
da nam je pripravila zanimivo in po-
učno predavanje, lahko pa smo bili 
tudi ustvarjalni. Pri barvanju zastav 
smo se prĳetno sprostili.

Nika Živič še dodaja, da ji je bilo naj-
boljše besedo prĳateljstvo prevesti v
čim več jezikov. 

Larisa Nartnik in
 Tinkara Bizjan, 

6. b

Srečanje podružničnih šol
V torek, 18. septembra, je Sovodenj, kraj, ki leži ob cesti Tre-
bĳa–Cerkno, napolnil otroški živžav. Podružnična šola na 
Sovodnju je namreč organizirala letošnje srečanje sosednjih 
podružničnih šol. Učenci in učitelji podružnične šole Črni 
Vrh smo se ga udeležili četrtič. Zbrali smo se učenci in učite-
lji šestih podružničnih šol: Sovodenj, Lučine (centralna šola 
Gorenja vas), Javorje (centralna šola Poljane), Ledine (cen-
tralna šola Spodnja Idrĳa) ter Šentjošt in Črni Vrh (centralna
šola Polhov Gradec). Lahko rečem, da je bil tega sončnega 
dne na Sovodnju kar dobršen del Slovenĳe. Namen tokrat-
nega druženja je bilo spoznavanje Rapalske meje ter pred-
vsem medsebojno spoznavanje in druženje. Učence so pred 
odhodom po poteh nekdanje Rapalske meje, ki je nekoč 
ločevala, danes pa združuje – in sicer učence do petega raz-
reda sosednjih podružničnih šol –, pozdravili gospa Milka 
Burnik, vodja podružnice Sovodenj, gospod Izidor Selak, 
ravnatelj osnovne šole Gorenja vas, gospod Milan Čadež, 
župan Občine Gorenja vas - Poljane, ter gospa Albina Jerman 

Slabe, ravnateljica osnovne šole Polhov Gradec. Približno 
170 učencev je po poti v živo spoznavalo zgodovino, učitelji 
pa smo imeli tudi čas spregovoriti o svojem delu. Vsi po-
hodniki smo med potjo izvedeli veliko zanimivega. Srečali 
smo dva kontrabantarja (tihotapca), ki sta ju lovila žandarja, 
ustavili smo se pri zeliščarici in spoznali nekaj zdravilnih 
rastlin ter pokusili slastne kruhke z zelenjavnim namazom. 
Učenci šole gostiteljice so zelo doživeto in v narečju zaigrali 
kratko igrico Mica na konfinu. Za tiste, ki ne veste, kaj izraz
pomeni: konfin je kamen, ki označuje Rapalsko mejo. Na
sončnem obronku gozda smo si privoščili malico iz nahrb-
tnikov in dobili sladko presenečenje – indĳančka. Ob vrnitvi
k šoli so se učenci še poigrali na novem šolskem igrišču, uči-
telji pa smo si z zanimanjem ogledali notranjost šole. Mimo-
grede, sovodenjska podružnica je zgrajena po istem načrtu 
kot šoli v Lučinah in Črnem Vrhu, zato smo se v njej počutili 
prav domače. Od gostiteljev in drugih udeležencev smo se 
poslovili polni vtisov ter si zaželeli vse dobro do naslednje-
ga srečanja sosednjih podružničnih šol, ki bo …

Simona Planinc, podružnica Črni Vrh

Ob poti smo izvedeli veliko zanimivega. Doživeto zaigran prizor iz obdobja Rapalske meje

Osmi razred na ekskurzĳi na Primorskem
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Učenci prve triade so se v ponedeljek 
igrali z legokockami in družabne igre. 
Z velikim navdušenjem so ob sestav-
ljanju kock uresničevali raznovrstne 
ustvarjalne zamisli. V torek so imeli 
kulturni dan. V Lutkovnem gledališ-
ču Ljubljana so si ogledali lutkovno 
predstavo Makalonca in s prireditve 
odšli zelo zadovoljni. V sredo dopol-
dne so se športno udejstvovali; za dve 
šolski uri so se učilnice spremenile v 
igralnice. V vsaki učilnici se je izvaja-
la druga športna igra. Otroci so kro-
žili iz učilnice v učilnico ter se tako 
igrali na vseh postajah. V četrtek so 
imeli jesensko likovno ustvarjalnico, 
pri čemer so okrasili okna šole, v pet-
ek pa je bila na vrsti filmska matineja.
Otroci so si ogledali film, starejši so
uživali ob ogledu pogumnega Kekca, 
nekoliko mlajši pa so se zabavali ob 
prigodah Obutega mačka. 
V 4. in 5. razredu so veliko časa na-
menili branju in poslušanju. Učite-
ljice so učencem vsak dan prebrale 
odlomek iz izbrane knjige, učenci 

pa so branje nadaljevali iz knjige po 
lastnem izboru. Učenci 4. b razreda 
so v petek obiskali knjižnico, kjer 
jim je ga. Zvonka prebrala ljudsko 
pravljico O treh grahih, nato pa so se 
preizkusili v vlogi knjižničarja. Vsak 
učenec je izposodil knjigo svojemu 
sošolcu. V ponedeljek so se učenci 5. 
razredov odpeljali v Rakov Škocjan, 
kjer so izvedli naravoslovni dan, v 
sredo pa so imeli učenci 4. in 5. raz-
redov športni dan – odpravili so se 
na bližnji hrib Koreno.
Učenci od 6. do 9. razreda so imeli v 
tem tednu pohodni športni dan. Po-
dali so se na različne slovenske hri-
be. Učenci 6. razredov na Planinsko 
polje, učenci 7. razredov na Lubnik, 
osmošolci na Nanos, devetošolci 
pa na Malo planino. Na Dobrovo 
so se učenci in učitelji vrnili bolj ali 
manj utrujeni, a zadovoljni, da jim 
je uspelo osvojiti vrh. Učenci 7. in 9. 
razredov so imeli tudi kulturni dan; 
obiskali so jezikovno šolo Verba. Uči-
telji se že dolgo niso nagledali toliko 

zadovoljnih, navdušenih obrazov 
učencev kot ob zaključku tega kul-
turnega dne. 
Ob zaključku tedna otroka, v petek, 
je že tradicionalno potekal Dan špor-
ta. Med seboj so se v igri med dvema 
ognjema pomerili starši in učenci, v 
hokeju razredi med seboj, potekal 
pa je tudi troboj med učenci, starši 
in učitelji v hokeju in odbojki. Zelo 
zanimivega projekta so se domislili 
predstavniki šolske skupnosti. Pred-
lagali so, da bi učenci, ki bi to seveda 
želeli, v tem tednu za eno uro postali 

delavci šole. Tako smo dobili novega 
hišnika, čistilca, knjižničarja, kuhar-
ja, novega učitelja športne vzgoje, 
angleščine, slovenščine, zgodovine, 
tudi novega učitelja v 5. razredu … 
Dobili smo prav tako novega ravna-
telja, in to ne le enega, kar tri! Tu je 
nekaj vtisov sodelujočih: 
»Ko stopiš v razred in se ura začne, 
ne veš, kako bi začel. Dobro je, da 
imaš nekoga zraven, da ti pomaga. 
Ko enkrat začneš, je že lažje. Odvisno 
je tudi od učencev, kako te ubogajo in 
kaj počnejo. Mislil sem, da je to veli-

ko lažje delo, a sem spoznal, da je kar 
težko. Ko si sam proti 27 ali več ... To 
je bila zanimiva izkušnja in bi jo še 
kdaj ponovil.« (Aljaž Oblak, 9. b)
»Bil sem učitelj matematike za eno 
uro. Tokrat sem prvič gledal iz dru-
ge perspektive in ugotovil kar nekaj 
zanimivih stvari. Zavedam se, da ne-
kateri ne ubogajo. Prej mi je bilo to 
smešno, zdaj sem pa ugotovil, da je 
'mularĳa' neznosna. Se pa tudi za-
vedam, da so to najverjetneje počeli 
nalašč, zaradi priložnosti, ki se jim ne 
ponudi prav pogosto. Delo učitelja se 
mi zdi zelo zabavno in tudi zelo na-
porno. Mislim pa, da na koncu zma-
ga zabava.« (Miha Medved, 9. a)
Ker je mesec oktober tudi mesec po-
žarne varnosti, je bila izvedena vaja 
evakuacĳe. Kar naenkrat je začela po
šoli odmevati sirena za požar; učitelji 
so učence pozvali, naj se postavĳo v
kolono, jih varno odpeljali na šolsko 
dvorišče in jih tam prešteli. Kmalu 
so ugotovili, da je šlo le za vajo. Še 
sreča! 
Letošnji teden otroka je potekal pod 
geslom Radosti in stiske odraščanja. 
Upamo, da smo na obraze naših 
učencev vsaj za trenutek pričarali 
radost in veselje ter vsaj za trenutek 
pregnali misel na morebitno stisko.

Zbrala in uredila: Vida Novak

Teden otroka na OŠ Dobrova
Ob tednu otroka (ki se začne prvi ponedeljek v oktobru in traja 
sedem dni) se na OŠ Dobrova vsako leto trudimo, da bi svojim 
učencem popestrili ali spremenili šolski vsakdan, jih morda tudi 
nekoliko razbremenili. Tudi letos smo sledili temu cilju.

»Uspel nam je prvi dobrodelni koncert na naši 
šoli. Imeli smo se odlično in veseli smo, da je 
že prvi koncert zaznamovan z lepo udelež-
bo 200 odraslih,« je ob koncu koncerta dejala 
Vida Vidmar Kastelic, organizatorka koncerta, 
ki se je ponosno začel s šolsko himno v izved-
bi Glasbene šole Emil Adamič. Od srca nas je 
nasmejala komičarka in voditeljica prireditve 
Ana Marĳa Mitič, dodobra smo se posladkali
z dobrotami Društva podeželskih žena, pevci 
pevske šole Marjetke Volk in Raaya pa so zbra-
ne popeljali v različne čase in zvrsti glasbe. 
Ansambel Fantje z vasi so ponovno pokazali, 
kako dobra in zaželena je domača glasba. Ple-
salci Folklorne skupine Židan Parazol, plesalci 
Panorame in Forme so popestrili program in 
z otroško pristnostjo poudarili bistvo priredit-
ve.
Vsi nastopajoči so se odrekli honorarju, prav 
tako tudi Društvo podeželskih žena, saj so ce-
lotni izkupiček od prodaje slaščic predali šoli. 
Zbrani znesek od slaščic je znašal 381 evrov, 
od dobrodelnih prispevkov pa 706, torej smo 
zbrali 1.087 evrov. Ekipa sklada, ki se trudi 
pridobivati sredstva za socialno šibke in za 
dodatne materiale in opremo za šolo se še po-
sebej zaveda, kako težko je pridobiti sredstva, 
zato so zneska izredno zelo veseli. Sredstva 
bodo skupaj z že predhodno zbranimi dona-

torskimi sredstvi porabljena za socialno šibke 
otroke šole Dobrova (kosila in šola v naravi) 
in opremo,  ki je ne zagotavljajo šola, občina 
oziroma ministrstvo (glasbila, interaktivna ta-
bla ipd.).
Ker je pomoč pomoči potrebnih v današnjih 
časih izredno pomembna, je treba ob tej pri-
ložnosti pohvaliti celotno ekipo organizatorjev 
dobrodelnega koncerta  in vse nastopajoče, ki 
so nesebično vložili svojo energĳo in delo v
organizacĳo prvega dobrodelnega koncerta na
Dobrovi. Želja vseh je, da bi se tradicĳa iz leta
v leto nadaljevala in da bi se povečala udelež-
ba na podobnih prireditvah, kjer krajani po-
magajo sokrajanom. (sa)

Že prvi koncert je zaznamovala udeležba dvesto odraslih.

Društvo podeželskih žena je celotni izkupiček 
od prodaje slaščic nesebično predalo šoli.

Nataša Prestor je imela svojo prvo razstavo že 
l. 1980 in je bolj malo področĳ keramike, ki se
jih še ni lotila. Skozi roke in glino izziva nara-
vo in njene brezmejne in neverjetne kombina-
cĳe barv in oblik, rada posnema like slovenske
ljudske dediščine s svojim poenostavljanjem, 
hudomušnostjo in izvirnostjo. Sicer je rojena 
Ljubljančanka in je bila študentka ruščine, 
slovenščine in etnologĳe, a diplomirala je v
slikarstvu, redno tudi sodeluje s konservatorji 
in muzeji.
Zdaj živi in ustvarja v Lazah pri Logatcu, kjer 
imata z možem vaški muzej, galerĳo in kera-

mično delavnico, Vsak torek pa deli svoje iz-
kušnje in pristno osebnost tudi z našimi ob-
čani, saj ima v Severjevi hiši, tisti majhni stari 
na ovinku nad trgovino, vsak torek popoldan 
keramične delavnice.  In to kakšne; hiša je brez 
elektrike in ima samo eno vodovodno pipo v 
kopalnici, grejejo pa se na kmečko peč, kate-
re posebnost je, da nima klasičnega dimnika, 
temveč se dim skozi vratca peči vali po stropu 
do pet metrov oddaljene luknje v stropu. To-
rej gre za črno kuhinjo in črn hodnik! Nataše 
to sploh ne moti, tudi odsotnost elektrike ne, 
prav uživa v svojem pravljično umetniškem 
svetu, tako da le pridite pogledat ta časovni 
zamik, ta skok »nazaj v prihodnost«, kot se 
sama rada pošali.
Skupaj z možem si v Polhovem Gradcu želita 
urediti živi muzej, torej uporaben in življenj-
ski prostor zanju in za krajane. Že starši so 
hišo ohranili prvinsko in starinsko, sedaj se jo 
trudita obnoviti, pred nekaj leti sta zamenjala 
strešno kritino, lani uredila starinsko leseno 
ograjo, v njej in okoli nje želita ohraniti vse 

stare prvine in omejitve, ki so jih imeli nekdaj, 
tako da ne pričakujte električne napeljave! Štir-
na ali kapnica za domačo vodo je rahlo proble-
matična zaradi plazenja terena. Načrtujeta re-
konstrukcĳo vrat in popravilo fasade. Nataša
si želi, podobno kot v Lazah, del hiše nameniti 
delavnici in galerĳi keramičnih izdelkov, del
pa življenju.
V kopalnici sta odstranila kad in umivalnik, 
tudi stranišče ne bo klasično angleško, tem-
več tisto, na prosti pad, na štrbunk. Zanimiva 
zgodba se je zgodila pred časom, ko se je možu 
udrl leseni strop kopalnice in s tem vsekakor 

nakazal, da je čas za obnovo. Zgornja etaža 
hiše, mansarda, je zaenkrat prazna, a želja je, 
da bi bil zgornji mansardni prostor namenjen 
razstavam.
V preteklosti je Nataša že sodelovala z dru-
štvom kmečkih žena in z veseljem spoznala 
gospo Kavčič, tako da je bila mala Severjeva  
hiša tako polna, da se v treh sobah oče in sin 
nista uspela najti! 
Nataša organizira tečaje keramike že  trideset 
let širom Slovenĳe, redno tudi v Lazah na Pla-
ninskem polju,kjer stoji galerĳa že  enajst let,
že  dvaindvajset let pa vaški muzej in delavni-
ca. V Polhovem Gradcu potekajo tečaji kerami-
ke vsak torek, zainteresirani naj pokličejo na 
tel. št: 031 380-398.

Sebastjan Vehar 

Izdelki Nataše Prestor krasĳo številne pisarne
kot protokolarna in poslovna darila, saj ji je 
Ministrstva za kulturo podelilo naziv: mojstri-
ca za ohranjanje kulturne dediščine in unikat-
na oblikovalka. 

Keramika in časovni odklop v črni kuhinji

Dobrodelni koncert Veselo v jesen 
Osnovne šole Dobrova
Osnovna šola Dobrova je 11. oktobra prvič organizirala dobrodelni koncert, 
katerega izkupiček je namenjen šolskemu skladu. Končni izkupiček znaša 1087  
evrov.
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Sedmi turnir malega nogometa 
Športnega društva Setnik
V soboto in nedeljo, 8. in 9. septembra, je bil dan za Športno 
društvo Setnik in številne ekipe, ki so se nam pridružile na že 
sedmem turnirju v malem nogometu. Letošnji turnir so s svojo 
udeležbo in dobro igro popestrile tudi ženske ekipe. Zanimive in 
pestre tekme si je ogledalo številno občinstvo. 
Prav tako kot vsa leta do zdaj je turnir gostoval na igrišču pri 
Osnovni šoli Polhov Gradec. Za sodelovanje na letošnjem turnir-
ju se je odločilo 12 ekip iz bližnje in daljne okolice. V nedeljo so 
se z nogometno žogo in med seboj pomerile tudi tri ženske ekipe, 
nogometašice, ki so prišle iz Žažarja in Horjula, ter dekleta, ki 
aktivno trenirajo pod okriljem domačega društva. 
Po treh napetih tekmah so si mesta razdelile takole:
1. mesto: ŠD Setnik
2. mesto: ŠD Žažar
3. mesto: Horjulke 
Končni vrstni red v moški konkurenci pa je bil takšen:
1. mesto: ŠD Špik
2. mesto: ŠD Log - Zaplana 
3. mesto: Krive noge
Za najboljšega strelca turnirja so razglasili Jureta Berzelaka iz 
Športnega društva Log - Zaplana, za naj vratarja je bil izbran Jan 
Jereb iz Športnega društva Špik, najboljši igralec na turnirju pa je 
bil po mnenju organizatorja Martin Oblak, prav tako iz Športne-
ga društva Špik. Najboljšim ekipam ter igralcem in igralkam smo 
podelili pokale in nagrade. Za dosežene rezultate vsem iskreno 
čestitamo. 
Letošnji turnir so si ogledali tudi številni gledalci in navĳači, ki so
z zanimanjem spremljali vse tekme na turnirju. Vzdušje na tribu-
ni se je še posebno razživelo, ko so na igrišče stopila mlada in za-
gnana dekleta ter se v nogometnem znanju pomerila med seboj. 
V Športnem društvu Setnik si želimo, da bi k igranju nogometa 
privabili še več ženskih ekip. Tako že razmišljamo o organizacĳi
samostojnega ženskega turnirja v malem nogometu.  
Ob uspešno zaključenem turnirju se člani Športnega društva 
Setnik vsem igralcem in igralkam zahvaljujemo za sodelovanje, 
vsem obiskovalcem in navĳačem za spodbudo, iskrena zahvala
pa gre tudi vsem sponzorjem, ki nas že vsa ta leta podpirate in 
pomagate pri delovanju našega društva.  

Športno društvo Setnik, Benjamin Gerjolj

Letos smo se prvič srečale 9. januarja, ko 
je naš upravni odbor začrtal in podal ci-
lje za vse leto. Dejavnosti so se začele 10. 
januarja, s kuharskim tečajem na temo 
enolončnic, ki ga je tako kot že vrsto let 
vodil g. Robert Mrzel, kuharski mojster 
iz Kranja. Sodelovalo je okoli 30 udele-
ženk. Mojster nas vedno nauči kaj nove-
ga, nova znanja pa nam pridejo prav pri 
nadaljnjem ustvarjanju; koristno jih upo-
rabimo tako pri vsakodnevnih opravilih 
kot pri peki peciva, s katerim sodelujemo 
na raznih dogodkih, kamor 
nas povabĳo.
Dejavnosti so se nadaljevale 
24. januarja s predavanjem o 
jagodičevju v Domu Jakoba 
Trobca v Polhovem Gradcu, ki 
ga je pripravil Marko Mikule-
tič. Prisluhnilo mu je 28 ude-
leženk. Dobile smo veliko za-
nimivih in poučnih napotkov; 
po predavanju si je marsika-
tera kupila sadiko jagodičevja 
in se s pridobljenim znanjem 
podala novim dogodivščinam 
naproti.
Četrtega februarja smo se ude-
ležile snemanja oddaje Sobot-
no popoldne na RTV Slovenĳa
z voditeljem Rokom Kuželom. 
Ogledale smo si, kako poteka 
snemanje oddaje v živo. To 
je bila za marsikatero članico 
zelo zanimiva izkušnja. 
Enajstega februarja je v gostilni Pri Škofu 
v Zaklancu potekal občni zbor društva. 
Uradni del je trajal dobro uro; obravna-
vale smo poročilo za leto 2011 in ugotovi-
le, da smo bile članice zelo aktivne na več 
področjih, obravnavale smo tudi finanč-
no poročilo društva in teme za leto 2012. 
Pridobile smo sredstva Občine Dobrova 
- Polhov Gradec, ki se ji zahvaljujemo za 
dobro sodelovanje. 
Šestnajstega februarja je bil na vrsti drugi 
kuharski tečaj; z našim mojstrom Rober-
tom Mrzelom smo se učile priprave pust-
nih jedi. Tečaja se je udeležilo 32 članic. 
Marca smo se odpravile na strokovno 
ekskurzĳo na Kočevsko, kjer smo si ogle-
dale Gotenico, ribniški muzej in ekološko 
kmetĳo Kerneža v Novih Lazih. Tam
redĳo okoli 12 kobil oz. konjev, prašiče,

okoli 200 koz in ovac, 8 oslov in divjači-
no, ukvarjajo pa se tudi s prodajo mesnih 
izdelkov.
V aprilu oziroma natančneje od 23. do 25. 
aprila je v gostilni Pri Škofu potekal tečaj 
za uporabnike fitofarmacevtskih sredstev,
ki se ga je udeležilo 18 slušateljev. Tečaj je 
sofinancirala Občina Dobrova - Polhov
Gradec, in sicer namesto financiranja
ene od strokovnih ekskurzĳ, ki je nismo
izvedle. Udeležence tečaja je razveselilo, 
da se je ta organiziral v njihovem okolišu. 

Vsi so preizkus uspešno opravili.
Osemnajstega maja smo si nekatere od 
članic v SNG Opera ogledale opero La 
Traviata, kar je bilo prav posebno kultur-
no doživetje, 20. maja pa so v Polhograj-
ski graščini potekali Blagajevi dnevi, kjer 
je društvo na izboru za najboljši Blagajev 
krožnik sodelovalo s krožnikom obare 
in krompirjevimi žganci. Te je pripravila 
članica Cilka Fajdiga, ki se je po izboru 
strokovne komisĳe uvrstila na odlično 3.
mesto. 
Šestindvajsetega maja je Zveza kmetic 
Slovenĳe na gradu Snežnik organizirala
7. državne ženske kmečke igre, v katerih 
so sodelovale tudi naše članice Mojca Jan-
ša, Tinka Oven in Nada Kušar – kot ekipa 
z imenom Klasje. Medtem je bil na voljo 
brezplačen ogled gradu Snežnik, dogaja-
nje pa je popestril sam »Martin Krpan« s 

svojo kobilico. 
Konec maja smo članice iz krajevne 
skupnosti Dobrova priskočile na pomoč 
ženskam iz Karitasa in spekle pecivo za 
pokojnega župnika g. Antona Goloba. V 
junĳu pa smo pripravile 17 pladnjev do-
brot in jih namenile prireditvi ob koncer-
tu mešanega pevskega zbora KUD Do-
lomiti. Za izkazano dobroto smo prejele 
brezplačne vstopnice. 
Štirinajstega junĳa se je nekaj članic ude-
ležilo Srečanja pri kmetici leta 2011 Fran-

cki Javeršek in mladi kmetici 
leta 2011 Barbari Kolar, ki ga 
je organizirala Zveza kmetic 
Slovenĳe. Kulturni program
se je najprej odvĳal na domu
mlade kmetice leta, gospe Ko-
larjeve. Povezoval ga je ravna-
telj osnovne šole, pozdravna 
govora pa sta imela župana 
Občine Podčetrtek in Občine 
Šmarje pri Jelšah. Program so s 
svojimi nastopi popestrili otro-
ci in pevski zbori. Nato pa se 
je prizorišče preselilo na dom 
kmetice leta na Kristan Vrhu, 
kjer so priredili predavanje o 
zgodovini kraja in življenju 
ljudi v okolici.
Avgusta smo organizirali stro-
kovno ekskurzĳo na Koroško,
oktobra pa smo sodelovale na 
dobrodelnem koncertu Veselo 

v jesen, ki ga je priredila Osnovna šola 
Dobrova v sodelovanju s starši. Napekle 
smo veliko peciva in ves denar od proda-
je namenile za otroke.
Članice upravnega in nadzornega odbora 
se sicer snidemo skoraj vsak mesec (pole-
ti običajno ne) in se pogovorimo o tekočih 
zadevah. Na zadnjem sestanku smo se 
med drugim dogovorile, da bomo imele 
še dva kuharska tečaja. Oba bosta pote-
kala v kuharski učilnici na OŠ Dobrova; 
prvi bo 25. oktobra ob 18. uri, drugi pa 
22. novembra prav tako ob 18. uri. Dvaj-
setega novembra pripravljamo strokovno 
ekskurzĳo na Bizeljsko, kjer si bomo ogle-
dale kmetĳo, na kateri se ukvarjajo s pra-
šičjerejo in predelavo mesnih izdelkov. 
Hkrati si bomo v Podčetrtku privoščile 
kopanje v toplicah in odšle po nakupih v 
trgovino Marja.                  Andreja Dolinar

Štiridnevni izlet je bil vseslovenski, saj so se 
ga udeležili tudi člani PD Blagajana iz Dolenj-
ske. Vožnja čez Liko do Dalmacĳe je spremeni-
la predvsem našo predstavo o Liki. To ni več 
kamnita, ampak lepo zelena pokrajina, poraš-
čena z gozdovi, ki se začnejo proti jugu redčiti, 
nadomestĳo pa jih prave planjave praproti, ki
so jim jesenske sape že dale rjav nadih. Raz-
gledi so nas navdušili, posebno zato, ker smo 
na eni strani avtobusa lahko občudovali morje, 
na drugi strani pa kamnito hribovje Velebita. 
Kombinacĳa hribov in morja naredi na nas, Slo-
vence velik vtis, saj je vsem zadoščeno; tistim, 
ki imajo radi morje, in onim, ki radi grizejo ko-
lena v kamnito skalovje. V Pločah smo se vkr-
cali na trajekt, ki nas je pripeljal v mesto Trpanj 
na polotoku Pelješcu. Tam je večina izletnikov 
brž poskakala v morje in tako izkoristila letoš-
nje zadnje kopalne možnosti. 
Naslednji dan smo se odpeljali na Korčulo. Na 
ladji smo se za nekaj časa prelevili v navĳače
Hajduka, saj smo se od »kapetana« majhne lad-
jice nalezli silovitega navdušenja nad tem no-
gometnim klubom. A goreča pripadnost klubu, 
ki se po Dalmacĳi kaže tudi v »pesemskih izli-
vih« na javnih prostorih, zlasti pa po obcestnih 

betonskih ograjah, se je nadgradila z našo gore-
čo ljubeznĳo do domovine. Mislim, da letošnje
poletje nikjer drugje v Dalmacĳi ni bilo toliko-
krat slišati besede Slovenĳa in vzklikov k njej,
kot jih je bilo v tistem dnevu, ko smo pluli na 
otok, in ob vrnitvi. Medtem smo zrli na morje 
in med valovi je nekdo nenadoma zagledal ve-
liko plavut. Soglasno smo ugotovili, da vidimo 
morskega psa in ne delfina.
Ob prihodu na otok nas je sprejela skupina dal-
matinskih muzikantov; občuteno so zapeli ne-
kaj dalmatinskih pesmi. V mestu Korčula naj bi 
bil rojen Marco Polo, prvi zahodni raziskovalec 
Indĳe in Kitajske. Temu dejstvu menda opore-
kajo Benetke, raziskave o tem, kje je veliki sred-
njeveški popotnik ugledal luč sveta, pa še niso 
dale pravega rezultata. (Najbolje, da v igri osta-
neta obe mesti; tako bo volk sit in koza cela.) V 
mestu nam je zavzeta lokalna poznavalka raz-
krila posebnosti tega otoka. Med pripovedo-
vanjem o menjavi oblasti na otoku, v kateri so 
sodelovali Benečani in Dubrovnik, smo obču-
dovali tudi kamnoseško spretnost domačinov. 
Tiste, ki imamo rade rože, smo opazile ogromni 
fikus, pravo drevo, ki raste tako rekoč na ulici.
Kdor hodi pogosto na slovensko Goro – Lov-

renc, je brž opazil cerkev sv. Lovrenca, ki je bila 
narejena le tri leta pred našo (na Korčuli leta 
1951, pri nas leta 1554). V neki drugi cerkvi pa 
smo na stropu občudovali prav lepe rože v ob-
liki mozaika. Bog ve, ali so iz prvih krščanskih 
časov – kot v Ogleju. Priznam, da me v cerkvah 
poleg resnih svetnikov zelo zanima, katere 
rože so upodobljene in kako. V pristanišče pa 
je ravno ob našem prihodu priplula ogromna 
ladja; preštela sem potniške kabine in štetje se 
je ustavilo pri približno sto. Oranžno oblečeni 
mornarji so skakali sem in tja ter ladjo z vrvmi 
privezovali za stebričke, ki so moleli s tal. 
Ne bi bili Kranjci, če v veselem razpoloženju ob 
vrnitvi v Trpanj ne bi želeli plezati v vrhove. 
Toda v danih razmerah se je bilo treba prila-
goditi in izbrati najboljše možnosti. To sta bila 
razgledna mostička ob bokih barčice in vrh 
jambora. A lepo je bilo opazovati tudi valčke, ki 
so rezali morsko gladino. Kolegica iz društva, 
ki ji ime pritiče, da si je na otoku za spomin 
utrgala vĳoličasto moder cvet, pa je navdušeno
razkrivala botanično nagnjenje. V objemu treh 
cvetnih listov so bile še tri manjše rožice z be-
lim obrobjem in rdečkasto liso na sredi. Ruža 
in roža – to gre skupaj, je bil sklep vseh, ki so 
sedeli okoli nje. 
Tretji dan je bil namenjen obiranju mandarin 
v porečju Neretve. A do tja je bilo še daleč. Po-
glede na slikovito pokrajino polotoka Pelješca 
je veličastno dopolnil pogled na dalmatinski 
»kitajski« zid pri mestu Ston. Z zidom so pre-
bivalci zagotovili, da njihova sol ne bi prišla v 
neprave roke. Ta je bila v srednjem veku menda 
pravo bogastvo. (Seveda, sicer je ne bi Martin 
Krpan skrivaj tovoril v naše kraje.) Soline še 
delujejo, kakovosti v prid pa se delo opravlja 

ročno. 
Po kratki vožnji skozi Bosno in Hercegovino 
smo le prispeli do Neretve in malo pozneje do 
plantaž mandarin. Vreče so bile hitro polne, 
okusu zelenkasto rumenih nesladkih manda-
rin pa smo se le počasi privadili. A smo se jih 
kljub temu najedli. Vožnja s trupicami (poso-
dobljenimi motornimi čolni) ni ravno izpolnila 
naših želja po varnosti, a verjeli smo v dober 
izid in, hvala Bogu, tako je tudi bilo. Ob poti 
proti Gradcu smo opazovali množice prodajal-
cev s prav tako zelenkasto rumenimi južnimi 
sadeži. To nas je pomirilo. Take mandarine 
prodajajo pač po vsej južni Dalmacĳi. V Gradcu
smo prespali v imenitnem hotelu, kjer zuna-
njost krasi množica lastovičjih gnezd. To nam 
je dalo vedeti, da smo v dobrih rokah.
Četrti dan je burja popolnoma zjasnila nebo in 
vožnja po jadranski magistrali pod Biokovim je 
bila enkratna – s pogledi na razburkano mor-
je, po katerem so se vrtinčili oblaki morskih 
kapljic. Na drugi strani pa je v jasno nebo si-
lilo belkasto skalovje Biokova. Bližina Hvara 
nas je spomnila na sivko, prečkali smo zeleno 
Cetinjo, se v Omišu spomnili na gusarje, ki so 
napadali beneške ladje, blizu Makarske pa na 
Veprič, ki mu rečejo tudi hrvaški Lurd. V Tro-
girju, ki je pod zaščito Unesca, smo se še spre-
hodili po zanimivih majhnih ulicah, potem pa 
smo že hiteli po prostrani kamniti pokrajini 
čez Liko. Seveda je v bližini Gospića pozornost 
pritegnila tabla, ki je vabila v spominski center 
Nikole Tesle. 
Damatinska glasba pa nam je še kar nekaj časa 
odmevala v ušesih. Veseli pa smo bili tudi, da 
sledov vojne, hvala Bogu, ni bilo videti nikjer.

Milka Bokal

Društvo kmečkih in podeželskih žena Dobrova - Polhov Gradec in Horjul

Družabne, aktivne in predvsem delavne
Članice Društva kmečkih in podeželskih žena Dobrova - Polhov Gradec in Horjul smo vsako leto zelo de-
lavne, aktivne pa tudi družabne.

Planinsko društvo Blagajana Polhov Gradec

V Dalmacĳo po mandarine
Planinsko društvo Blagajana ne hodi le v planine – na letošnjem daljšem izletu 
smo se v organizacĳi turistične agencĳe Palma podali prav daleč v južne kraje,
v Dalmacĳo. Glavni namen sta bila obiranje mandarin, ki v tem času zorĳo na
velikih plantažah v porečju Neretve, in ogled kulturnozgodovinskih znamenito-
sti ob poti do tja.
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Občina Log - Dragomer naj bi sicer po prvih 
načrtih v prvi fazi oskrbe s pitno vodo v po-
rečju Ljubljanice sodelovala pri treh projek-
tih. Skupaj z Vrhniko so načrtovali gradnjo 
primarnega voda Škof–Ščetinama, skupaj z 
Borovnico in Vrhniko pa so želeli s pomočjo 
evropskega denarja urediti rezervni vodni 
vir za vodovodni sistem Borovnica–Vrhnika–
Log–Dragomer. A vsaj za zdaj obeh projektov 
ne bodo uresničevali. Kot je pojasnil vrhniški 
župan Stojan Jakin, so ti dve investicĳi zaradi 
drugih prioritet prestavili v drugo fazo pro-
jekta. Na Vrhniki bodo namreč prednostno 
reševali kanalizacĳo, za katero bodo porabili 
večino proračunskega denarja. 
Tretji projekt, ureditev visoke cone na Lukovi-
ci, ki je samostojen projekt Občine Log - Dra-
gomer, pa bodo reševali v prvi fazi, je povedal 
log-dragomerški župan Mladen Sumina. Za 
kakšen projekt gre, nam je pojasnil Urban Pin-
tar iz Občine Postojna, ki koordinira projekt 
oskrbe s pitno vodo v porečju Ljubljanice: »V 
Občini Log - Dragomer bo urejena visoka cona 
Lukovica, saj je problematična oskrba s pitno 
vodo. Zato bo treba narediti novo tlačno cono, 
uredila se bosta nov vodohran in novo črpa-
lišče.« Do konca leta naj bi pridobili gradbeno 
dovoljenje za ta projekt, ki naj bi nato romal na 
ministrstvo, sledili pa bosta izbira izvajalcev 
gradnje in sama gradnja, kar naj bi se zgodilo 
leta 2013 oziroma 2014, odvisno od tega, kako 
hitro bodo mleli papirnati mlini.

V Bevkah naj bi naredili vrtino
Občini Vrhnika in Log - Dragomer naj bi vodo-
oskrbo urejali tudi z novo vrtino v Bevkah. V 
proračunih za prihodnje leto naj bi obe občini 
že načrtovali sredstva za to investicĳo. Vrtino 
naj bi izvrtali na območju, kjer je nekoč že bilo 
črpališče. To so pred leti opustili zaradi one-
snaženja s pesticidi; šlo je le za vodnjak, ki je 
zajemal površinske vode, zdaj pa naj bi na tem 
območju naredili vrtino, iz katere bi se črpala 
voda iz globine. Kot nam je pojasnil Andrej 
Treven iz Komunalnega podjetja Vrhnika, 
je pri črpanju vode iz globin 
manj možnosti za onesnaže-
nje. »Bojazen vedno obstaja 
– onesnaženje lahko seže tudi 
do globinskih voda, ker se 
zgodi preboj. Plasti ležĳo ho-
rizontalno in tako se kje lahko 
pojavi vdor, ampak globinske 
vode so običajno varnejše. Če 
nastane onesnaženje, pa jih je 
težje sanirati.« 
Globina vrtine tehnično še ni 
opredeljena, prav tako še ne 
vedo zagotovo, koliko vode 
bi lahko načrpali; počakati bo 
treba na raziskave in izdelavo 

idejnih projektov. Bo pa vrtina vključena v si-
stem Borovniškega vršaja in jo bodo na Vrh-
niki in v Logu - Dragomerju uporabljali kot 
dodatni vodni vir. »Kolikor vode bi načrpali iz 
vrtine Bevke, toliko manj bi je bilo treba črpati 
iz direktnih cevi, ki tečejo proti Dragomerju z 
vrhniške strani. Vrtina bi pravzaprav vplivala 
na celoten sistem Vrhnike in Loga - Dragomer-
ja. To bo dodatni vodni vir; voda namreč ne 
sme zastajati, vedno mora biti v obratovanju, 
da se ne razvĳe onesnaženje. Sicer pa bi bila v 
uporabi v manjših količinah,« je razložil Tre-
ven.

Izjemna prednost projekta je tudi v tem, da je 
treba izvrtati le vrtino, saj je obstoječe črpališče 
še v dobrem stanju, zato je investicĳa bistveno 
cenejša. V proračunih naj bi zanjo občini na-
menili 72.000 evrov.

Vesna Erjavec

Občina LOG - DRAGOMER
Dragomer, Na Grivi 5
p.p. 9
1358 Log pri Brezovici 

Tel.:  01 / 75 07 700
Fax.: 01 / 75 07 705
e-naslov: 
obcina@log-dragomer.si

Uradne ure:
Ponedeljek: 9.00-12.00
Sreda:  9.00-12.00 
  in 
  14.00-16.00
Petek:  9.00-12.00 

Tajništvo ima uradne ure vsak dan med poslovnim 
časom.

Občina bi visoko cono na Lukovici reševala v 
prvi fazi evropskega projekta Oskrba s pitno 
vodo na porečju Ljubljanice.

Novi načrti za boljšo vodooskrbo
Evropski projekt Oskrba s pitno vodo v porečju Ljubljanice, v katerem sodelu-
je osem občin in katerega vrednost je ocenjena na 56 milĳonov, bo v prvi fazi 
okrnjen. Vsaj za zdaj je v vodo padla gradnja rezervnega vodnega vira na Bo-
rovniškem vršaju in primarnega voda Škof–Ščetinama. Bo pa Občina Log - Dra-
gomer, tako kot je bilo načrtovano, v prvi fazi projekta uredila visoko cono na 
Lukovici. Za boljšo vodooskrbo naj bi vrtino naredili tudi v Bevkah.

NOVO NA VRHNIKI
- fitness 
- wellness, svet savn (turška, fiska, infra, 

biozeliščna), masaže

Več inf. na www.bjfit.si 
oz. info@bjfit.si
tel 031 373 500

Cestno problematiko so na 
občini rešili na dveh koncih 
Vrhovčeve ceste. Na delu nad 
regionalno cesto, kjer se je 
pred meseci na robu vdrlo ce-
stišče, je izbrani izvajalec Raj-
ko Mivšek s.p. zgradil novo 
kamnito zložbo. »Dolžina 
kamnite zložbe je 41m, višina 
je od 3 do 5 metrov. Uredila 
se je tudi drenaža za zidom, 
uredil se je izpust v revizĳski 
jašek in od tam naprej nov 
meteorni kanal do regional-
ne ceste,« je pojasnil Martin 
Martinčič iz Občinske uprave. 
Sanacĳa usada je stala skoraj 
30 tisočakov.
Na drugi strani Vrhovčeve v 
smeri proti Ferjanki pa je po-
tekalo asfaltiranje ceste, po-
leg tega so v tem delu uredili 
tudi muldo ter postavili nekaj 
robnikov. »Uredil so še cca 40 
m dolg prepust, podaljšala in 
obbetonirala sta se tudi dva 
obstoječa prepusta pod ce-
sto,« je še povedal Martinčič, 
ki je dodal, da je asfaltiranje 
stalo okoli 25.000 evrov. (ve)

Dela na Vrhovčevi so zaključena

To je manj kot v preteklih letih, v začetku 
leta je bila povprečnina denimo 554 evrov, v 
drugi polovici leta pa bo znašala 543 evrov 
na prebivalca. Sredi oktobra so občine že pre-
jele tudi izračune z Ministrstva za finance, ki 
bodo služili kot temelj priprav proračunov za 
prihodnje leto. Kako bo znižanje povprečnine 
vplivalo na proračun občine Log - Dragomer, 
nam je povedal Martin Martinčič: »Občina Log 
– Dragomer bo v letu 2013 za realizacĳo nalog, 
ki jih občini nalagata tako Ustava kot Zakon 
o lokalni samoupravi prejela primerno pora-

bo na prebivalca v višini 536,15 evrov, kar je 
3,24 odstotkov manj kot v letu 2012. Občina to 
primerno porabo zagotavlja z dohodnino kot 
temeljnim virom financiranja in ta dohodnina 
bo po posredovanih podatkih Ministrstva tudi 
nižja, in sicer bo v letih 2013 Občina Log – Dra-
gomer prejela 1.845.516 evrov dohodnine, to pa 
je 2,21 odstotkov manj kot v letu 2012.« V pro-
račun se bo prihodnje leto tako nateklo 41.766 
evrov manj sredstev kot v letošnjem letu. Ob-
čina bo ta sredstva seveda morala nadomestiti 
z varčevanjem.                            Vesna Erjavec

Tudi Log – Dragomer bo moral 
zategniti pas
V začetku oktobra je vlada v dogovoru s predstavniki Skupnosti in Združenjem 
občin Slovenĳe določila višino povprečnine, ki za leti 2013 in 2014 znaša 536 
evrov na prebivalca.

Skrivnostno 
izginjanje na 
Poti na Plešivico

Zbiratelja kovin pa občina prosi, da nazaj na 
drog namesti Abrahamovski prometni znak.

Občina Log – Dragomer se neznanemu držav-
ljanu, zbiratelju akumulatorjev zahvaljuje za 
povzročeno škodo ob kraji akumulatorja iz luči 
na sončno energĳo.

Preizkusite
7-dnevni

�����������������
na www.bizi.si
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Energetika Ljubljana je v dobrem 
mesecu in pol položila plinovodne 
cevi od meje z Občino Brezovica 
do naselja Dragomer. Kot smo že 
poročali, plinovodne cevi polaga-
jo pod vso  drugo infrastrukturo. 
»Globina je od 1,80 metra do 2 me-
trov, plinovodno omrežje poteka 
po levi strani regionalne ceste v 
makadamu, polagamo pa cevi, Φ 
160 mm,« je pojasnil Dare Stiplo-
šek, ki je zadolžen za gradbena 
dela. Terminskemu  načrtu sicer 
sledĳo, a kljub temu ni šlo vse po
načrtih. Naj spomnimo, da so de-
lavci najprej imeli nekaj težav z vo-
dotoki, ki so ob hišah na Vrhniški 
cesti vsakih nekaj deset metrov v 
ceveh speljani pod regionalno ce-
sto. Kaj vse je oviralo gradnjo, pa 
nam je zaupal Stiplošek: »Dela so 
se zavlekla zaradi vremena in te-
žav z mehanizacĳo, a bomo vseeno

uspeli izpolniti terminski plan.«
Sredi oktobra je Prenova gradbe-
nik svoje delovne stroje preselila 
na Dragomersko cesto. Tam bodo 
delavci v prvih sto petdeset me-
trov cestišča, in sicer do križišča s 
cesto Na Grivi, položili plinovodne 
cevi ter jih nato priključili na cevi, 
ki jih je Energetika na zalogo polo-
žila ob lanski obnovi Dragomerske 
ceste. V času gradnje plinovodne-
ga omrežja na Dragomerski cesti 
bo obvoz urejen po Dragomerski 
cesti, od križišča pri osnovni šoli. 
Do konca leta naj bi plinovodno 
omrežje zgradili tudi na cestah 
Na Grivi, V Loki in Lazah, v času 
gradnje omrežja bodo te ulice del-
no in popolnoma zaprte.
Kot je pojasnil Jure Jančič iz Ob-
činske uprave, naj bi bila dinamika 
del odvisna od vremena, ceste pa 
naj bi Energetika z asfaltom pre-

plastila takoj po  končanih delih. 
Dragomersko cesto naj bi z novim 
asfaltom preplastili konec oktobra 
oziroma v začetku novembra, ra-
zen če bodo temperature prenizke 
za asfaltiranje. 

Do konca prihodnjega leta 
plin do osnovne šole
Gradnja plinovodnega omrežja 
naj bi se od križišča Laze z Dra-
gomersko cesto nadaljevala spo-
mladi. Jure Jančič je pojasnil, naj 
bi gradbeni stroji na Dragomerski 
cesti ponovno zabrneli marca ozi-
roma aprila, do konca leta pa naj bi 
omrežje zgradili do osnovne šole. 
Leta 2014 naj bi se plinifikacĳa na-
daljevala na Logu, še leto pozneje, 
do konca 2015, pa naj bi Energetika 
Ljubljana plinovodno omrežje raz-
prostrla po vsej občini. Naj ob tem 

omenimo, da bodo na zemeljski 
plin priključili tudi občinske stav-
be, v prvem delu vrtec in stavbo, 
v kateri domuje Občinska uprava, 
nato še osnovno šolo.
Kot smo že poročali, je okvirna 
cena priklopa na plin od 600 don 
650 evrov. Energetika Ljubljana  
letos ponuja tudi finančne spod-
bude. »Trenutno so na razpolago 
še dodatne ugodnosti z razpisi za 
nepovratne finančne spodbude za
izvedbo ukrepov učinkovite rabe 
energĳe pri končnih odjemalcih.
Nepovratne finančne spodbude
je mogoče pridobiti tudi pri pri-
ključitvi na plinovodno omrežje, 
če gre pri tem za zamenjavo stare-
ga kotla na druga goriva (kurilno 
gorivo, trda goriva, utekočinjen 
na�ni plin) z novim kondenzacĳ-
skim kotlom na zemeljski plin z 
visokim izkoristkom,« še pravĳo
na Energetiki Ljubljana. Razpi-
sano dokumentacĳo najdete na
spletni strani www.energetika-
lj.si/ucinkovita-raba-energĳe. Gre 
za Program Energetike Ljubljana 
za doseganje prihrankov energĳe
pri končnih odjemalcih za letos, ki 
ga je odobril Ekosklad.

Vesna Erjavec
Plinovodno omrežje so sredi oktobra začeli gra-
diti v Dragomerju.

Plinovodno omrežje gradĳo v Dragomerju
Približno mesec in pol so gradbeni stroji Prenove gradbenika, ki gradi plinovodno omrežje 
Energetike Ljubljana, brneli ob regionalni cesti. Sredi oktobra pa so dela preselili na lokalne 
dragomerske ceste. Predvidoma do konca oktobra bo popolnoma in delno zaprta Dragomer-
ska cesta do križišča s cesto Na Grivi, nato pa bodo do konca leta popolne in delne zapore 
še na cestah Na Grivi, V Loki in Lazah.

Predvidoma do konca leta bodo delne in popol-
ne zapore na ulicah Na Grivi, V Loki in Laze za-
radi gradnje omrežja zemeljskega plina.

Tudi v log-dragomerškem vrtcu napovedujejo 
znižanje cene vrtca kot eno od posledic var-
čevalnih ukrepov. Svetniki bodo o predlogu 
razpravljali šele novembra, a na občini priča-
kujejo, da bo občinski svet ukrep o nižjih cenah 
sprejel za nazaj.
V vrtcu predlagajo, naj se cena za prvo starost-
no obdobje zniža za 5,59 odstotka oziroma 27 
evrov; tako bi bila nova polna cena 452,88 evra. 
Nekoliko manj naj bi se znižale cene vrtca za 
drugo starostno obdobje – za 5,41 odstotka ozi-
roma 21 evrov, nova cena pa naj bi bila 367,65 
evra. Predlagane nižje cene so na eni strani po-

sledica sprejetih interventnih ukrepov vlade 
ter na drugi strani posledica nekaterih nižjih 
obratovalnih stroškov, nižje porabe za izob-
raževanja zaradi varčevanja in izpeljave izob-
raževanj skupaj s šolo. Razlog, da se cene niso 
znižale še bolj, pa so med drugim višje cene 
hrane. »V letošnjem letu smo izvedli nov javni 
razpis za dobavitelje prehrambnih izdelkov. 
Cene prehrane so se v zadnjih letih zelo dvig-
nile, vendar smo dobavitelje nekako še lahko 
obdržali s cenami, ki so bile določene v po-
godbah. Z letošnjim septembrom pa smo do-
bili nove cene in nove dobavitelje teh izdelkov, 

zato so se stroški hrane dvignili,« pojasnjujejo 
na osnovni šoli, kjer dodajajo, da so se v za-
dnjih letih dvignile tudi cene vseh energentov 
in storitev, električne energĳe, na�nih deriva-
tov, vode, komunalnih storitev idr.
Nove cene vrtca se gibljejo okoli slovenskega 
povprečja. V sosednji Brezovici je nova cena 

vrtca za prvo starostno obdobje nekoliko viš-
ja, kot je nova predlagana cena v Log - Dra-
gomerju; na Vrhniki, kjer so cene na splošno 
precej pod slovenskim povprečjem, pa je vrtec 
za otroke od 1 do 3 let še veliko cenejši. Nova 
cena vrtca za prvo starostno obdobje je na Vrh-
niki okoli 409 evrov. Nižanje cen napovedujejo 
tudi v Borovnici, v Horjulu pa so jih za približ-
no sedem odstotkov znižali s 1. septembrom. 
Medtem ko so v več kot 30 občinah vrtec poce-
nili, pa je nekaj občin ceno vrtca kljub znižanju 
plač v javnem sektorju zvišalo. V prestolnici so 
se cene v povprečju povišale za 11 odstotkov 
oziroma starši za vrtec plačujejo od 2 do 36 
evrov več. Na ljubljanski občini so podražitev 
utemeljili s povišanjem materialnih stroškov, 
na primer za energente. Cene vrtcev se bodo 
znižale tudi v nekaterih drugih občinah, a ne 
za vse starostne skupine; v Celju, Krškem in 
Pivki bodo denimo cene vrtca višje za drugo 
starostno skupino. Vesna Erjavec

V Logu - Dragomerju naj bi se cene vrtca zniža-
le za približno 5,5 odstotka. Zadnjo besedo bo 
imel občinski svet.

Na tokratni rekordno kratki seji so svetniki obravnavali sedem 
točk, že v uvodu pa je župan Sumina z dnevnega reda umaknil 
lokacĳske smernice za ureditveno območje L3S/6 (Lukovica/Do-
lina). 
Svetniki so sprejeli sklep o oprostitvi plačila vrtca za čas nepre-
kinjene odsotnosti otroka iz vrtca zaradi bolezni, daljše od 30 
dni. Prvo obravnavo so sicer opravili že pred počitnicami, ko 
so se v razpravi spraševali o opredelitvi dolžine bolezni, izko-
riščanju tega pravilnika in drugem, tokrat pa so za sklep brez 
pripomb roke dvignili vsi svetniki. 
Oprostitev plačila vrtca bodo lahko koristili starši, ki skupaj z 
otrokom v Občini Log - Dragomer stalno prebivajo najmanj 11 
mesecev, plačilo vrtca pa bodo oprostili v primeru neprekinjene 
odsotnosti otroka iz vrtca zaradi bolezni, ko bo ta daljša od 30 
dni. Pravico do oprostitve plačila bodo starši lahko uveljavljali s 
posebno vlogo, ki je dostopna na občinski spletni strani oziroma 

na sedežu občine. Bolezen otroka bodo starši dokazali s potrdi-
lom zdravnika o otrokovi bolezni ter z izjavo vrtca o otrokovi 
odsotnosti; obe potrdili sta obvezni prilogi vloge.

Izvedeli, kakšna je polletna realizacĳa proračuna

Občinski svetniki so na mize dobili obsežno poročilo o izvrše-
vanju proračuna v prvem polletju letošnjega leta, od 1. 1. do 30. 
6. 2012. Realizacĳa v tem obdobju je bila tako na odhodkovni
kot prihodkovni strani malo manj kot petdesetodstotna. Obči-
na se v prvi polovici leta ni zadolževala, zadolževanje pa prav 
tako ni predvideno do konca letošnjega leta. So se pa svetniki 
ob tej točki razgovorili o financiranju občin. O tem pišemo v
samostojnem članku na log-dragomerških straneh Našega ča-
sopisa.
Tudi tokrat so se svetniki nekoliko dlje mudili ob vprašanjih in 

pobudah. Med drugim so postavili vprašanja v zvezi s proti-
hrupno zaščito, električno oskrbo in plinifikacĳo, zanimalo jih
je tudi, v kakšni fazi je OPPN poslovno-proizvodne cone Log 
in kakšne kolesarske steze so predvidene ob regionalki, hkrati 
pa so predlagali, naj občina razmisli o nižji ceni vrtca ter čim 
prej uredi vrtec na Logu oziroma zgradi novega.
Svetniki so na seji izvolili predstavnika Občine Log - Dragomer 
za člana državnega sveta; soglasno so roke dvignili za Janeza 
Komidarja ter izvolili še elektorja, Marjana Trčka. Ta bo 21. no-
vembra v imenu občine oddal glas za enega izmed kandida-
tov, ki jih bodo predlagale občine v volilni enoti 17. Sicer pa so 
svetniki sprejeli še sklep o vknjižbi lastninske pravice v korist 
občine in zaznambi statusa grajenega javnega dobra lokalnega 
pomena na parc. št. 2025/15, k. o. Log, ter se seznanili s poroči-
lom o izvajanju sklepov občinskega sveta.

Vesna Erjavec 

Kot je pojasnil log-dragomerški župan Mladen 
Sumina, se je zaradi občasnih pobud nekate-
rih staršev o možnosti organizacĳe glasbene-
ga pouka v prostorih OŠ Log - Dragomer še 
pred začetkom šolskega leta obrnil na vodstvo 
Glasbene šole Vrhnika. Kot je povedala v. d. 
ravnatelja glasbene šole Dominika Naveršnik, 
pa je odprtje oddelka v Logu - Dragomerju 
za zdaj neracionalno zaradi majhnega števi-

la učencev, ki bi obiskovali določen predmet: 
»Število vpisanih učencev, ki prihajajo iz Ob-
čine Log - Dragomer, je v letošnjem šolskem 
letu 38, vendar obiskujejo pouk 9 različnih 
inštrumentov, poleg tega pa različne razrede 
glasbene teorĳe in baleta oziroma plesne pri-
pravnice.« Naveršnikova je dodala, da jim 
širitve oddelkov, s katero bi veliko lažje zado-
stili željam po glasbenem izobraževanju, ne 

dovoljuje niti ministrstvo za šolstvo. »Posle-
dično naj v premislek omenim dejstvo, da bi 
se ob odprtju oddelka za določen inštrument 
lahko zgodilo, da bi se zaradi praktičnosti 
staršev želje otrok omejile na igranje prav tega 
inštrumenta, čeprav bi si otroci morda želeli 
igrati katerega drugega. Notranja motivacĳa
učenca pa je za učitelja izjemnega pomena pri 
ohranjanju kakovosti glasbenega pouka,« pra-

vi. Naveršnikova sicer ne izključuje možnosti, 
da bi v prihodnjih letih glasbeni oddelek od-
prli tudi v Log - Dragomerju. 
Naj ob tem omenimo, da je število učencev v 
letošnjem letu sunkovito poskočilo; medtem 
ko se je v prejšnjih letih gibalo okoli 28 (20-
08/2009 – 32, 2009/2010 – 27, 2010/2011 in 20-
11/2012 – 28), se je letos povišalo kar na 38.

Vesna Erjavec

Oddelka glasbene šole v Logu - Dragomerju ne bo
Vrhniško glasbeno šolo obiskuje kar 38 učencev iz Občine Log - Dragomer, a se učĳo igranja kar 9 različnih inštrumentov, poleg tega pa obiskujejo različne razrede
glasbene teorĳe in baleta oziroma plesne pripravnice, zato bi bilo odprtje oddelka v Občini Log - Dragomer neracionalno.

Staršem bolnih otrok ne bo treba plačati vrtca
Log - Dragomer, 27. september – Log-dragomerški občinski svetniki so na prvi popočitniški seji sprejeli sklep o oprostitvi plačila vrtca za tiste otroke, ki zaradi 
bolezni vrtca ne obiskujejo vsaj 30 zaporednih dni. Svetniki so sicer na seji obravnavali sedem od predvidenih osmih točk dnevnega reda.

Vrtec naj bi bil cenejši
Predvidoma na novembrski seji bodo log-dragomerški svetniki odločali o niža-
nju cen vrtca. Ta naj bi se za otroke prvega in drugega starostnega obdobja poce-
nil za približno 5,5 odstotka. Cene vrtca naj bi se sicer znižale vsaj v 35 občinah; 
nove, nižje cene imajo tako od 1. septembra v sosednji Brezovici in na Vrhniki. V 
prestolnici pa se je vrtec podražil.
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Denar iz državnega proračuna ob-
čine ne dobĳo glede na to, koliko za-
služĳo njeni občani. Proračun občine
torej ni odvisen od zaslužka oziroma 
plač ljudi, ki v občini živĳo, temveč
od »uravnilovke« oziroma medob-
činske solidarnosti. Država tako na 
podlagi zapletene enačbe, v katero so 
vključena dolžina cest, demografska 
struktura …, izračuna razvitost obči-
ne in glede na to daje manj razvitim 
več denarja. 
Po  merilih države Občina Log - Dra-
gomer sodi med najbogatejše in raz-
vite občine in tako ni upravičena do 
državnih dohodkov, še več, Log - Dra-
gomer prav med vsemi slovenskimi 
občinami dobi najmanj denarja na ob-
čana. Občina Log - Dragomer je tako 
hkrati najbogatejša in najrevnejša (po 
prihodkih občine iz proračuna na pre-
bivalca) slovenska občina. »V naši ob-

čini živĳo ljudje z najvišjimi plačami,
a od tega občina nima ničesar. Sodimo 
v onmočje, ki ga je država določila za 
bolj razvitega in nismo upravičeni do 
nobenih dodatkov,« je pojasnil žu-
pan Mladen Sumina. Zato je župan 
velik zagovornik spremembe zakona 
o financiranju občin. »Sistem financi-
ranja je nepravičen. Vztrajam, da bi 
prihodki občine morali biti v nekem 
sorazmerju z vlaganjem občanov iz 
posameznih lokalnih okolĳ v držav-
ni proračun skozi davke. Občine bi 
morale participirati pri pobrani do-
hodnini, a seveda ohraniti neki delež 
solidarnosti. Po zdajšnjem sistemu pa 
velja čista uravnilovka,« je dodal Su-
mina.

Prej omenjena Občina Hodoš, pa tudi 
Kostel in Solčava sodĳo med občine, ki
jih država uvršča med nerazvite. Vse 
tri občine imajo manj kot 700 prebi-
valcev. a od 2350 do skoraj 2600 evrov 
prihodkov na prebivalca  Kje so torej 
tiste razlike, ki Občino Log - Drago-
mer uvrščajo med razvite, Hodoš, na 
primer, pa med nerazvite občine. Po-
drobneje smo si ogledali razlike med 
obema občina, zanimale so nas pred-
vsem razlike v zgrajeni infrastrukturi 
…Glede na to, da je Log - Dragomer 
po  merilih države razvit, bi potem ta-
kem moral imeti urejene neprimerno 
več infrastrukture kot Hodoš. A kot se 
je izkazalo, je ravno obratno.

Katera je bolj razvita?
Kanalizacĳa, dom za ostarele, prostor
za mladino, kulturni dom, urejeno 
pokopališče, asfaltirane ceste, trgovi-

na, so ključni projekti, ki si jih želĳo
občani Loga - Dragomerja. Poklicali 
smo v Hodoš in preverili, kdaj bodo 
do teh investicĳ prišli v tej narodnost-
no mešani občini. Župan občine Ho-
doš Rudolf Bunderla nam je pojasnil, 
da je njihova »nerazvita« občina vse 
te projekte uspela zgraditi že v prete-
klosti. Kot je pojasnil hodoški župan, 
so na javni vodovod priključeni skoraj 
vsi občani, kanalizacĳo imajo urejeno
v dveh tretjinah naselja Hodoš, ce-
ste so asfaltirane prav do vsake hiše, 
adaptirali so vrtec in osnovno šolo, 
zgradili kulturno dvorano, nekdanjo 
vojašnico so preuredili v mladinski 
dom, urejene imajo tudi kolesarske 
poti in pešpoti, imajo trgovino, pošto, 

železniško postajo in ne boste verjeli, 
med drugim imajo tudi svoj Center 
starejših, ki ga je financiralo Ministr-
stvo za delo, družino in socialne zade-
ve in zanj odštelo dobrih 4,5 milĳona
evrov.
Občina Hodoš, ki je že uresničila 
vse projekte, ki si jih želĳo prebival-
ci Loga - Dragomerja, kot občina na 
nerazvitem območju iz proračuna na 
prebivalca dobi 2350,22 evra. Razviti 
Log - Dragomer, ki vseh teh objektov 
in infrastrukture še nima, pa le 662,63 
evra. Ravno razvitost pa Log - Drago-
mer omejuje tudi pri razpisih. Kot je 
pojasnil Sumina, občina na razpisih 
ni bila uspešna, ker je država  območ-
je, na katerem leži občina, določila 
za bolj razvito. »Naši občani imajo 
visok osebni standard in pričakujejo 
tudi družbenega, občinskega. Pa je 
to nemogoče,« zaključuje Sumina. Pri 
primerjavi obeh občin pa ne smemo 
pozabiti, da Občina Hodoš leži na ob-
močju, ki je manj razvito oziroma na 
območju, kjer ljudje zaradi oddalje-
nosti od večjih mest težje najdejo za-
poslitev, kar je tudi eden izmed meril, 
ki jih je treba upoštevati pri primerja-
vah.

Manjše občine so v težjem 
položaju
Sicer pa smo o pravičnosti sistema 
financiranja občin povprašali tudi žu-
pana Občine Hodoš, ki je povedal, da 
so majhne občine v težji situacĳi. Kot
je dejal, majhne občine zelo občutĳo
nižanje povprečnine (letos se je zniža-
la za enajst evrov, prihodnje leto še za 
sedem). Zato  bodo majhne občine v 
prihodnjih letih imele bistveno manj 
denarja za investicĳe. Da so majhni v
neprivilegirani situacĳi, pa je hodoški
župan pojasnil še na primeru javnega 
razpisa Ministrstva za infrastruktu-
ro in prostor za energetsko situacĳo
stavb v lasti lokalnih skupnosti. Kot 
je dejal, je stopnja sofinanciranja na
tem razpisu lahko stoodstotna, a kaj, 
ko je višina investicĳe najmanj 200 ti-
sočakov. »To pa je za majhne občine 
težko, ker je lasten delež, to je pokri-
vanje DDV-ja, za majhne občine velik 
finančni zalogaj. Posledično majhne
občine ne moremo izpeljati investicĳ,
ki bi si jih želele,« pravi Bunderla. Po-
dobno je tudi v Logu - Dragomerju, ki 
pa ga poleg majhnosti tepe še njegova 
razvitost.

Vesna Erjavec

V Občini Log - Dragomer davkarĳa pobere skoraj 1400 evrov na občana, v občino
pa se jih iz državnega proračuna vrne le 662.

Ali veste?
Kot ste verjetno že opazili, zaradi že pojasnjenih vzrokov, 
cenzure ipd., ničesar, kar je povezano z občinsko politiko, 
ne komentiram. Mislim, da je dobro, da zveste nekaj zani-
mivosti.
Mednarodna skupnost Oporečnik (MSO), ki je organizacĳi
WikiLeaks, njenemu ustanovitelju Julianu Assangu in so-
delujočim aktivistom lani podelila prvo priznanje oporečnik, 
drugega pa Michaelu Mooru in njegovim sodelavcem, je le-
tos oporečnika namenila novinarju Nedeljskega dnevnika  in 
našemu občanu Cirilu Brajerju. 
Obstaja Evropska Akademĳa znanosti in umetnosti, ki ima
1300 članov ali tri člane na milĳon prebivalcev. Slovenĳa
ima  štirideset članov ali  dvajset članov na milĳon prebi-
valcev ali enega na 50.000 prebivalcev. Miha Tišler in Matĳa
Gogala sta člana z Lukovice pri Brezovici, kar pomeni, da 
ima Lukovica enega člana na  tristo prebivalcev in je verjet-
no najbolj akademska vas na svetu.
Občani Občine Log - Dragomer plačamo 1355 evrov dohod-
nine na prebivalca (tretji v SLO) in v občinski proračun do-
bimo 662 evrov na prebivalca, kar je najmanj od 212 občin.
Občani občine Hodoš plačajo 217 evrov  dohodnine na pre-
bivalca (212. v SLO) in v občinski proračun dobĳo 2350 ev-
rov na prebivalca, kar je največ od 212 občin.

Ciril Krašovec

Pobuda občini za ureditev potoka Snežak 
Konec septembra je skupina občanov na Občino Log - Dra-
gomer vložila pobudo za naročilo izdelave Variante 3 k že 
predlaganima variantama 1 in 2 v idejni zasnovi ureditve 
potoka Snežak. Varianti 1 in 2 sta bili s strani izdelovalca za-
snove, podjetja EHO, d. o. o., na začetku julĳa v Gasilskem
domu Dragomer predstavljeni kot edini možnosti rešitve 
problematike Snežaka. Pobuda za izdelavo tretje variante 
pa se je osnovala na Mnenju o idejni zasnovi ureditve poto-
ka Snežak, ki ga je izdelal neodvisni strokovnjak za urejanje 
hudourniških voda, g. Janko Černivec, in se je posredovala 
tudi podjetju EHO. Varianta 3 obsega ohranitev obstoječe 
trase potoka s korekcĳami, kjer je to nujno potrebno, ter
ustrezno velikostjo zadrževalnikov in prodnih pregrad. 
Študĳe variant idejne zasnove naj bi bile podlaga za izdela-
vo občinskega podrobnega prostorskega načrta (OPPN) za 
razrešitev problema poplavljanja potoka Snežak v naselju 
Dragomer. Glede na dejstvo, da obstaja kar nekaj odprtih 
strokovnih dilem, vse pa vplivajo predvsem na stroške 
projekta, znova poudarjam, da se občani zavzemamo za 
strokovno utemeljene, pravične in stroškovno najugodnej-
še predloge rešitev v OPPN Snežak, ki bodo dane v javno 
razpravo.

Ivan Klenovšek, Dragomer 
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Pred pomladjo protihrupnih ograj 
zagotovo še ne bo
Dars do zaključka redakcĳe še vedno ni izbral izvajalca
gradnje protihrupne zaščite na avtocestnem odseku med 
Brezovico in Vrhniko, čeprav se je rok, do katerega so spre-
jemali ponudbe, iztekel že pred več kot dvema mesecema.
Kot je pojasnil Marjan Koler iz Darsove službe za komuniciranje, je 
strokovna komisĳa sicer opravila pregled šestih ponudb, vendar je pri
tem ugotovila nekatere pomanjkljivosti, ki jih je skladno z zakonom 
mogoče odpraviti z dopolnitvami ponudb. »Ponudniki so zato pozvani 
k dopolnitvi,« pojasnjujejo na Darsu in dodajajo, da je zato postopek 
oddaje javnega naročila še vedno v teku.

Postopek po-
sledično še ni 
p r a v n o m o č n o 
zaključen, zaradi 
česar se gradnja 
p r o t i h r u p n i h 
ograj vedno bolj 
oddaljuje. Na 
Darsu tako di-
namike gradnje 
še ne morejo na-
povedati, so pa 
sporočili, da je 
»začetek gradnje 
je zaradi prihaja-
joče zime predvi-

den takoj po končani zimski sezoni, spomladi 2013«. 
Kot smo že pisali, naj bi med Brezovico in Vrhniko postavili 11 novih 
protihrupnih ograj. Pred hrupom pa ne bodo zaščitili vseh občanov, ki 
živĳo na območjih, preobremenjenih s hrupom. Naj spomnimo, proti-
hrupne ograje bodo začeli graditi tik pred nadvozom Lukovica v smeri 
Vrhnike. Nezaščiteni bodo ostali prebivalci Lukovice, ki prebivajo ob 
načrtovanem avtocestnem priključku; protihrupne zaščite naj bi jim 
priskrbeli v okviru izvedbe tega avtocestnega priključka. Kdaj se bo 
to zgodilo, pa na Darsu ne morejo napovedati, saj datum gradnje tega 
priključka še ni znan. 

Vesna Erjavec

Dars še vedno ni izbral izvajalca gradnje protihrup-
nih ograj, njihovo postavljanje naj bi se začelo pri-
hodnjo pomlad.

Člani PD REGA smo se z avtobu-
som odpeljali do zaselka Mašun 
(1025 m), kjer se je začel naš po-
hod. Pri nas je bilo oblačno, tam 
pa nas je  pričakalo lepo sončno 
vreme. Krenili smo po makadam-
ski cesti in kmalu zavili desno v 
gozd. Sledili smo markacĳam, ki
jih je kar veliko, a so mnoge že sla-
be, pot ni zelo uhojena, pa še suho 
listje in veje 
ležĳo na
njej, zato 
smo morali 
biti precej 
pozorni. Do 
vrha so trĳe
vzponi: dva 
potekata po 
gozdni poti, 
zadnji, ki je 
najbolj strm 
in dolg, pa 
poteka po ozki stezi med nizki-
mi borovci. Vmes smo imeli več 
krajših postankov, vzeli smo si 
tudi čas za malico in počitek. Pod 
vrhom smo občutili burjo in pri-
podila se je tudi  megla. Po štirih 
urah in pol hoje smo prišli do 1796 
m visokega Snežnika, ki kraljuje 
nad Notranjsko. Čeprav je burja 
malo razkadila meglo, razgleda 

razen na okoliške hribe ni bilo. 
Če pa je lepo vreme, Snežnik po-
nuja razgled po večjem delu do-
movine, po Istri, Kvarnerskem in 
Tržaškem zalivu.
V koči Draga Karolina smo se malo 
okrepčali in potem nadaljevali pot 
navzdol po kamniti stezi skozi 
gosto rušje. Prišli smo do ravni-
nice z opozorilno tablo Botanični 

rezervat, ki 
pove, da je 
območje od 
tam do vrha 
z a va r o va -
no. Od tam 
smo delo-
ma po cesti 
deloma po 
gozdni poti  
p r i s p e l i 
do koče na 
Sviščakih. 

Po krajšem postanku smo se z 
avtobusom odpeljali domov. Prvo 
vodenje sta zelo uspešno opravila 
naša nova vodnika: Aleš kot vodja 
in Jože kot pomočnik. Pohod je v 
celoti uspel. Vreme nam je bilo na-
klonjeno, tudi številčno nas je bilo 
veliko, kar šestindvajset, od tega 
pet mladih pohodnikov, ki jih vi-
dite na fotografiji.            J. Trček

PD REGA na Snežniku

Najbogatejše občine so med najrevnejšimi
V Občini Log - Dragomer davkarĳa pobere skoraj 1400 evrov na občana, v občino pa se jih iz držav-
nega proračuna vrne le 662. Druga skrajnost je Občina Hodoš, kjer davkarĳa povprečno pobere 217
evrov na občana, v občinski proračun pa jih od države dobĳo kar desetkrat več, in sicer 2350 evrov na
prebivalca občine. Razlike med najrevnejšimi in najbogatejšimi občinami so ogromne, a, kot kaže, 
imajo najbogatejše občine malo denarja.



NAS CASOPIS 398/29.10.2012 C M Y K 41

4129. oktober 2012
elektronski naslov: obcina@log-dragomer.si  Občina Log - Dragomer 

Sekcĳa KUD Kosec

Bralni krožki, sodelovanje z 
mladimi in učenje tujih jezikov
DVIG – druženje za vzajemno učenje generacĳ od septembra
2012 deluje kot nova sekcĳa KUD Kosec. Aktivnosti DVIG-a
ostajajo enake kot spomladi, pri sami izpeljavi našega progra-
ma pa velja nekaj novosti: zdaj naše delo ni več namenjeno 
samo članom Društva upokojencev Dragomer - Lukovica, 
ampak vsem članom KUD Kosec v naši občini. Obveščanje 
članov o dogodkih DVIG-a je prevzel Izvršni odbor KUD Ko-
sec. Projekt, ko starejši delimo znanje z mladimi, v katerem 
svetujemo in pomagamo učencem naše osnovne šole pri uče-
nju, bo letos potekal ob četrtkih od 17. do 18 ure, člani bralne-
ga krožka pa se bomo srečevali dvakrat na mesec.   
V oktobru smo že začeli z nadaljevalnim tečajem angleščine. 
V septembrski številki Našega časopisa smo objavili pova-
bilo članom KUD Kosec za vpis v nove tečaje tujih jezikov: 
angleščine (nova skupina), španščine in francoščine. V prvem 
tednu se je prĳavilo  deset kandidatov za angleščino in štirje 
za francoščino.  Prav tako smo starejši prostovoljci že začeli z 
učno pomočjo učencem naše osnovne šole. Na prvem srečanju 
članic in članov bralnega krožka smo spoznali deli tržaškega 
pisatelja Sergeja Verča: Rolandov steber in  Skrivnost turkizne 
meduze.                                                                 Olga in Alenka

Prikaz starega običaja ličkanja 
koruze
Odbor za varovanje kulturne dediščine in prikaz starih običa-
jev ima v svojem programu dvanajst projektov skozi  vse leto. 
Najzanimivejši je gotovo ličkanje koruze. V  zdajšnjem času je 
težko dobiti veliko količino koruze, in sicer kar dve traktorski 
prikolici – da je dela vsaj za dve do tri ure. Našemu odboru 
sta že tretje leto dali koruzo Mimi in Marti Štrukelj, za kar se 
jima v imenu odbora lepo zahvaljujem. Prostor, kjer poteka 
naš projekt, je še vedno Vrbičev kozolec, lep in lepo vzdrževan 
objekt, zgrajen leta 1863 in je v lasti Matjaža Mlinarja. Poleg 
prostora nam da na  voljo še elektriko, sanitarĳe in parkirišče.
Pomaga nam tudi pri pripravi prostora za ličkanje in pri po-
spravljanju. Tudi njemu se za vse lepo zahvaljujem. V veliko 
pomoč sta nam tudi voznika koruze s traktorjem in prikolico; 
to sta Marko Remškar in Pavle Kozjek. Za trganje koruze ima-

mo na  voljo dve veliki njivi, trgamo na obeh hkrati. Lesto se 
nas je zbralo osemnajst. Začeli smo ob 15. uri in končali ob 
18. Jernej Kozjek je požel nekaj koruznice, s katero obložimo 
prostor za ličkanje, da nam ne bi bilo hladno. Začetek ličkanja 
je bil napovedan za 19. uro, začelo pa se je nekoliko prej. Ob 
prihodu na ličkanje so naše članice in gospodinje v skrbi, da 
se kdo ne bi prehladil, ponudile  nekaj močnega, po želji tudi 
kaj blagega, da človeka malo pogreje. Za dobro vzdušje so z 
igranjem in petjem skrbeli Tone Košir, Slavko Kokalj, Hendri-
ka Gutnik in Blaž Judež. Ličkanje je zelo lepo potekalo in ne 
vem, kako  je bilo mogoče med koruzo dobiti tudi čokolado 
in bonbone … Ličkanje se je končalo že pred 21. uro. Naše 
pridne članice in dobre gospodinje ter zvesti člani so prinesli 
toliko dobrot, da smo se zadržali čez 24. uro. Za klobase in 
mošt pa je primaknila občina. To četrto ličkanje nam je zopet 
zelo lepo uspelo, tudi vreme je bilo lepo in toplo. Na koncu se 
vsem skupaj, ki ste kakor koli sodelovali in pomagali pri tem 
projektu, v imenu našega odbora lepo zahvaljujem. 

Ludvik Rožnik

S KUD Kosec ter plesno uči-
teljico in mednarodno plesno 
sodnico Karmen Intihar se bo-
ste lahko ob torkih ob 19.30 v 
Osnovni šoli Log - Dragomer 
zavrteli v ritmih angleškega in 
dunajskega valčka, fokstrota, 
čačačaja, rumbe, sambe, tan-
ga, mamba, merengueja, pol-
ke, techno swinga, jiva, salse 
… Sliši se veliko, a če vas uči 
dobra učiteljica, ni težav, saj 
boste skupaj z njo utrjevali 
osnove ter šele nato spoznali 
nove plese. In plesati se lahko 
nauči prav vsak, je prepričana 
Intiharjeva: »Učenje plesa bi 
priporočila vsakomur, vsem 
starostnim skupinam. Učenje 
plesa omogoča rekreacĳo in
druženje, vedno se kaj nove-
ga naučimo. To je tudi ena od 

redkih dejavnosti, kjer se red-
no srečujemo z ljudmi obeh 
spolov in ob kateri lahko po-
glabljamo svoje partnerstvo.« 
Plesni tečaji bodo v Osnovni 
šoli Log - Dragomer organizi-
rani skupinsko, vabljeni pa ste 
tako pari kot posamezniki. Na 
plesnem parketu boste gotovo 
kmalu zablesteli. Pri najvztraj-
nejših oziroma tistih, ki si že-

lĳo vse več
p l e s n e g a 
znanja, lah-
ko druže-
nje preraste 
v šport in 
se morda 
v k l j u č ĳ o
tudi v tek-
m o v a n j e 
Plesne zve-
ze Sloveni-

je. Tisti, ki bi želeli tekmovati, 
bi seveda potrebovali dodatne 
treninge in vaje, pravi Inti-
harjeva in dodaja, da ni nikoli 
prepozno niti za to, da svoje 
plesno znanje pokažete na 
tekmovalnih parketih. 
Karmen Intihar se s plesom 
ukvarja že od mladih nog. 
Tekmovala je v standardnih in 

latinskoameriških plesih, nato 
je postala plesna učiteljica, tre-
nerka in koreografinja. Ples je
začela poučevati leta 1990 na 
Koroškem, kjer je odprla Ples-
ni klub Karmen, kasneje pa je 
poučevala v Celju in okolici. 
Leta 1995 je s pridobitvĳo li-
cence Plesne zveze Slovenĳe
postala plesna sodnica, leta 
2010 pa je pridobila licenco 
Mednarodne plesne zveze 
(WDSF) za sojenje mednarod-
nih plesnih tekmovanj. Redno 
predava na izobraževanjih in 
licenčnih seminarjih za slo-
venske plesne učitelje in tre-
nerje. Ples že vrsto let poučuje 
tudi v Bevkah, kjer jo je obis-
kalo že skoraj tisoč tečajnikov, 
ki so nad njenim poučevanjem 
navdušeni. 
Vrhunska plesna učiteljica 
Karmen Intihar prihaja v Log 
- Dragomer; prepustite se ple-
su in na plesnem parketu tudi 
sami postanite prava zvezda. 
Na plesne tečaje se prĳavite
pri Lidĳi Koščak (041 595 999),
za dodatne plesne informacĳe
pa se lahko obrnete na Kar-
men Intihar (041 693 471).

Vesna Erjavec

Radi plešete, se želite naučiti 
novih plesnih korakov? KUD 
Kosec v OŠ Log - Dragomer 
prireja plesne tečaje (prĳave:
Lidĳa Koščak, 041 595 999).

Učila vas bo 
plesna pedago-
ginja Karmen 
Intihar.

KUD Kosec se plesno prebuja
Ples je idealen medĳ za zabavo, druženje, sprostitev
in gibanje obenem in tega se zavedajo tudi v Kultur-
no-umetniškem društvu Kosec, kjer so se odločili, da 
v Občini Log - Dragomer organizirajo tečaje družab-
nih plesov. Skupaj s plesno pedagoginjo Karmen In-
tihar boste lahko spoznavali plesne korake oziroma 
nadgradili svoje plesno znanje. 

Gasilske priprave PGD Log
Zamisel, da bi se gasilke skupaj nekam odpravile, je zorela kar 
nekaj časa. Menile smo, da bi bilo zabavno v družbi preživeti 
nekaj negasilskih trenutkov. V letu dni, odkar nas je združilo 
gasilstvo, smo se namreč povezale na poseben način – postale 
smo prava mala družina. Tiha želja je postajala vse glasnejša, in 
tako smo zamisel tudi uresničile. Določile smo datum in prĳave
so se začele. Nekatere sicer do zadnjega dne nismo vedele, ali 
se bomo pridružile in prisedle v gasilski kombi, ki nam ga je pri-
jazno posodilo gasilsko društvo Drenov Grič - Lesno Brdo, skr-
bela pa nas je tudi slaba vremenska napoved, a zmagala je volja. 
Mimogrede, velika hvala vsem, ki ste nam z izposojo kombĳa
omogočili cenejšo in še zabavnejšo 650-kilometrsko pot do na-
šega cilja.  V naših glavah je bila le ena misel – otok Hvar, zaliv 
Zavala pri Bogomolju. Ta je za dobre tri dni postal naš topel 
dom. Dobesedno. Za to je poskrbel naš »vatrogasac« Vladko, 
lastnik hiše, pri katerem smo se imeli tako fino. Dekleta smo
se že pred odhodom o vsem skupaj tako doživeto pogovarjala, 
da smo premamila tudi tri moške glave, in dan pozneje so se 
nam pridružili še fantje. Tako nas je bilo skupaj 12. Svojo celo-
tno »odisejado« smo poimenovali kar gasilske priprave. Saj so 
tudi v resnici bile, tako fizične kot psihične. Počeli smo različne
stvari, plavali v soncu in dežju, hodili v klanec, nabirali fige in
janež, preverjali, kakšna bo letina oljčnega olja, reševali uganke, 
medtem popili enega za zdravje, čistili ribe, pomivali, peli in 
neskončno veliko plesali kar na naši terasi, ki smo si jo okrasili 
z novoletnimi lučkami, da je bilo vse skupaj še prĳetnejše. Naj-
pomembnejše pa je, da se je vse skupaj dogajalo v duhu pozi-
tivne energĳe in med nasmejanimi obrazi.  Seveda smo morali
med vsemi simpatičnimi obveznostmi tudi kaj pojesti. Dišalo 
je predvsem po morskih specialitetah; precej nenavadno za te 
konce, a ne? Malo heca mora bit’. Vladko je poskrbel, da lakote 

sploh ni bilo časa čutiti. Sladkor pa nam ni mogel »pasti«, ker je 
bilo med prtljago nekaj domačih sladic. To še ni vse; privoščili 
smo si tudi dve torti, ker smo štiri device (devici in devičnika) 
praznovale rojstni dan. Izviren je bil predvsem prevzem darila. 
Vsak od nas si ga je moral namreč sam poiskati v morju. Da 
niti ne omenjam, kako globoke misli so vznikale v pesmih, ki 
smo jih napisali prav za vsakega slavljenca posebej. Kot vidite, 
je bilo poskrbljeno za vse. Čas je ob vseh aktivnostih tekel še 
hitreje kot po navadi in v nedeljo je prišel tisti nehvaležni trenu-
tek, ko smo se morali od vsega posloviti. Prišel je tisti občutek 
teže v prsih in orosile so se oči – mislim, da prav vsakemu od 
nas. Še danes se spominjam zadnjega pogleda z vrha trajekta 
na morje, ki se je bohotilo v soncu. Verjetno veste, kakšna je bila 
volja v kombĳu na poti domov … Sama sem razmišljala o tem,
kako lahko 12 povsem različnih ljudi deluje tako homogeno. 
Živ dokaz smo, da je to še kako mogoče in izvedljivo. 
Članek sem začela z zamislĳo in naj ga tako tudi končam …
Seveda se je rodila nova ideja – da bi tovrstne gasilske pripra-
ve postale tradicionalne. Vsem udeležencem se zahvaljujem za 
tako lepo izkušnjo, tistim, ki ste manjkali, pa svetujem, da na-
pake ne ponovite.

Pika, PGD Log
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Petnajst let je minilo, odkar je na OŠ Log - Dra-
gomer zaživela prva plesno-navĳaška skupina,
ki si je po šolskem grbu nadela ime Žabice. 
»Navĳačice«, ki so kot šport v Slovenĳo prišle
po zaslugi Šolske košarkarske lige leta 1995, 
so nas povsem zasvojile in kmalu so okvirji 
šolske interesne dejavnosti  postali pretesni. 
V letu 2000 smo Žabice z novoustanovljenim 
ŠŠD Log - Dragomer stopile na pot tekmoval-
nega »navĳaštva« in že prvo leto osvojile svoj
prvi naslov državnih prvakov. Strokovno delo, 
vztrajnost in podpora lokalne skupnosti so nas 
leta 2002 v Helsinkih pripeljali do prvega na-
slova evropskih prvakov in leta 2009 do prve 
medalje na svetovnem prvenstvu v Orlandu na 
Floridi. V društvu neprestano sledimo inter-
esom naših članov in njihovih staršev, uspo-
sabljamo strokovni kader in zagotavljamo kar 
najboljše materialne možnosti za izvedbo pro-

gramov, v katerih se  zdaj druži  več kot dvesto 
udeležencev, starih od 2 let pa vse do 73 let. 
Raznovrstne športno-rekreativne programe in 
tekmovalne programe plesov cheerleading in 
cheer izvajamo v športnih dvoranah OŠ Log - 
Dragomer (velika in mala telovadnica, gimna-
stično-plezalna dvoranica), v kulturnem domu 
v Bevkah in na Drenovem Griču, od letošnje-
ga oktobra  pa nas najdete tudi v Frogs Cheer 
Centru na naslovu Tržaška 393 v Ljubljani. S 
priznanimi domačimi in tujimi trenerji lahko 
spoznavate svet osnovne motorike, akrobatike, 
plesa in baleta (Mini, Cici in Maxi Žabice), se 
učite plesnih korakov (Hip hop Žabice, tečaji 
družabnih plesov, ŽaBerobika, Žabice babice), 
pridobivate kondicĳo in preoblikujete svoje
telo (fitnes, aerobika, Frogs Fit) ali stopite na
pot tekmovalnih plesov cheerleading in cheer 
(otroške, mladinske in članske skupine). Vab-

ljeni v naše programe in vabljeni na Frogsmass 
– tradicionalno prednovoletno srečanje, ki bo 
v četrtek, 29. novembra, ob 18. uri v veliki te-
lovadnici OŠ Log - Dragomer. Pridi in postani 
Žabica tudi ti!

Čeprav je bilo kar nekaj odzivov in klicev o tej 
temi, sem na izletu DU Dragomer - Lukovi-
ca ugotovil, da ‘skupnih strani’ ne bere veliko 
ljudi. Ker želim pomagati predvsem občanom 
naše občine in ker v našo občino prihaja plin, 
bom ta prispevek skušal objaviti na straneh 
Občine Log - Dragomer..
V začetku septembra, ko sem pisal prejšnji pri-
spevek, sem napisal: ‘’Ocenjujem, da se  bodo 
vsi energenti dražili, le cena plina bi morala s 
prihodom Gen-I in EONa na trg pasti.’’ To sem 
napisal, ker vem, kakšne razlike so v cenah in 
ker je v naši nori državi zgodba z monopolisti 
in ‘karteli’ vedno enaka: visoke marže, preza-
poslenost, preplačani od politike določeni šefi
in čudna pota denarja ... Zdaj  poteka prava 
bitka med dobavitelji, cena plina je padla že za 
20 %, Gen-I pa ima že  več kot 30.000 kupcev. 
Za tiste, ki nas čaka zamenjava kotla, nima-
mo časa in prostora za najcenejše ogrevanje z 
drvmi in smo tudi malo ekološko ozaveščeni, 
je zanimiv podatek, da  je kurjenje z zemelj-
skim plinom (od oktobra 2012) kar od 40 do 
55 % cenejše od ogrevanja s kurilnim oljem. 

Obenem prehod z olja na plin prinaša še nekaj 
prihranka pri prostoru za cisterno in sproščen 
dimnik. Ker bomo v naslednjih letih prekopa-
vali dvorišča ali vrtove zaradi kanalizacĳe, je
treba samo počakati na podatke o stroških pri-
ključitve in cene za zamenjavo peči. Ko izraču-
namo strošek in obresti  za posojilo za celotno 
investicĳo, mora biti letni prihranek večji, kot
je letna anuiteta za  posojilo in če ni investicĳa
poplačana s prihranki prej kot v štirih letih, so 
nas monopolisti spet opetnajstili. Plin je upo-
raben tudi za hlajenje in kogeneracĳo (sopro-
izvodnjo elektrike), plinske toplotne črpalke, 
Stirlingov motor itn. Zanimive so tudi rešitve 
z rekuperacĳo zraka in uporabo dimnika re-
ševanja dovoda ob zamenjavi oken, hlajenja 
hiše s toplotno črpalko ... O tem  razmišljajo le 
kakšni inovatarji.
Toplotne črpalke so naprave, ki izkoriščajo 
talilno toploto, odvzemajo (črpajo) temperatu-
ro (energĳo) ‘okolici’ in oddajajo ‘porabniku’.
Najbolj znana TČ je hladilnik. Pomemben po-
datek je grelno število,  ki je pri TČ za ogreva-
nje od 3 do 5,5. To nam pove, da ob porabi 1 

kW električne energĳe dobimo od 3 do 5,5 kW
energĳe v obliki toplote. Najpogostejše so TČ,
ki odvzemajo energĳo - ohlajajo zunanji zrak
in grejejo vodo. Višje toplotno število dosega-
jo tiste, ki odvzemajo energĳo vodi ali zemlji,
a pri tem je investicĳa (sonde, izkopi, cevi)
mnogo večja. Izbira in odločitev o vgradnji 
TČ je odvisna od mnogih stvari, zato je treba 
preračunati več  mogočih posegov za zmanj-
šanje stroškov. Predvsem je odvisno od tega, 
kolikšne akšne izgube ima objekt, kaj name-
ravamo narediti za zmanjšanje izgub in koliko 
smo pripravljeni in koliko prisiljeni vložiti v 
prihranke. Navedel bom dva primera uporabe 
TČ za stanovanje s površino 100 m2.

Prvi primer
Izolacĳa stropov: volna 30–40cm, zunanjih 
sten: stiropor 15–20cm, tla 10 cm, spodaj ogre-
vano stanovanje, rekuperacĳa zrak cca 50 %,
okna PVC, RAL, trislojni termopan, brez rolet, 
brez radiatorjev, balkon - podest brez toplo-
tnega mostu. Ogreva se  s TČ inverter 1,8 kW, 
zrak-zrak, štiri  izhodne enote + el. lestev - ra-
diator. Strošek investicĳe je 2000 evrov, letna
poraba 900 kWh = 70 €/leto ali 70 l kurilnega 
olja.

Drugi primer
 Izolacĳa stropov 5 cm, zunanjih sten 8 cm (si-

poreks), tla 5 cm tervol, spodaj klet, okna, sta-
ra 30 let, les,  dvoslojni termopan, rolete in dva 
balkona. Ogreva se  s TČ  18 kW, zrak-voda. 
Strošek investicĳe je 16.000 € (z nujno zame-
njavo radiatorjev), letna poraba 10.000 kWh = 
800 €/leto ali 800 l kurilnega olja.
 V Občini Log - Dragomer je večina zgradb sta-
rejših od 30 let, ki za ogrevanje vode porabĳo 
2000 l kurilnega olja na leto. Nekateri so zame-
njali okna in niso rešili prezračevanja, nekateri 
so vgradili TČ za toplo vodo in pozimi hladĳo
hišo. Mnogi smo že zamenjali peči, termostat-
ske ventile in dodali izolacĳo, klimatsko napra-
vo o ali kakšen sončni kolektor, vsi pa moramo 
razmišljati o končni rešitvi npr. čez pet let in 
vmesnih fazah s postopnim investiranjem. 
Sam sem prepričan, da bomo kmalu vsaj toplo 
vodo segrevali s fotovoltajiko in da bodo tudi 
majhni plinski in Stirlingovi motorji s soproiz-
vodnjo elektrike kmalu dostopni za posamez-
no gospodinjstvo.

Ciril Krašovec

P. S. Če bi delali po vzoru naše države, bi bili 
dolžni za kurilno olje za več let nazaj, proda-
jali bi pidžame in radiatorje in spali v bundah. 
Nabavili bi kakšen ‘gašperček’, saj bo večina 
ljudi brez služb in bo lahko nabirala dračje v 
gozdu in pokurila sadno drevje in okrasno gr-
mičje okoli hiše.

V začetku septembra so balinarji sekcĳe Dru-
štva upokojencev Dragomer - Lukovica orga-
nizirali tradicionalni balinarski turnir, na 
katerega so povabili moške ekipe iz sedmih 
sosednjih občin. Vabilu so se odzvale vse eki-
pe, tekmovanje pa je potekalo v pravem šport-
nem duhu. Ekipa našega društva je dosegla 
zavidljivo četrto mesto in si prislužila pokal.  
Po jutranji malici sta zbrana moštva pozdra-
vila g. Mladen Sumina, župan Občine Log 
- Dragomer, in predsednik društva upoko-
jencev Jože Sevšek. Za potek tekmovanja je 
skrbel sodnik g. Branko Šefran, prigrizke pa 
smo pripravile ženske, ki smo napekle slad-
kega in slanega peciva. Po kosilu se je tekmo-

vanje nadaljevalo v pozne popoldanske ure, 
sledila pa sta podelitev pokalov in druženje 
do večernih ur. Da je vse potekalo brez težav, 
so zaslužni prav vsi člani balinarske sekcĳe
pa tudi članice DU. Zato velja pohvala in za-
hvala prav vsem skupaj in vsakemu posebej. 
Oblikovala se je tudi ženska ekipa balinarske 
sekcĳe DU Dragomer - Lukovica, ki šteje 12
članic, vodi pa jo trener Branko Šefran. Za-
čele smo redne treninge dvakrat na teden, 
da se dobro pripravimo in ogrejemo za novo 
sezono.
V soboto, 22. septembra, smo se upokojenci 
družili na pikniku v Dragomerju, kjer smo se 
ob dobri hrani in glasbi veselo zavrteli. 

Tudi kostanj smo šli nabirat. Kakor že nekaj 
let doslej smo se oktobra odpravili na tradici-
onalno nabiranje kostanja v Kostanjevico na 
Krki. Vreme nam je bilo naklonjeno, tako da 
je bila bera obilna in lepa. Po končanem na-
biranju se je prileglo toplo kosilo pri Jožetovi 
zidanici, ki so ga pripravile članice našega 
upravnega odbora.
Bliža se martinovo, mi pa ga bomo 6. novem-
bra počastili z izletom v Mirensko dolino, 
kjer si bomo ogledali vinski dvor Malkovec. 
Predstavili nam bodo krst vina, nato pa nas 
bodo postregli z izvrstno kulinariko. Dodatne 
informacĳe o izletu dobite v pisarni društva,
kjer se lahko tudi prĳavite. Lepo vabljeni!

Izkoristiti velja tudi preostale lepe dneve za 
pohode v naravo. Pohodniki se dobimo vsak 
prvi četrtek v mesecu pred gasilskim do-
mom. Tudi informacĳe o pohodništvu so na
voljo v pisarni društva.
Računalniški tečaj se bo začel novembra. Po-
tekal bo enkrat na teden, prvič 19. novembra 
ob 17. uri; 5-dnevni tečaj, ki se bo izvajal od 
20. do 25. novembra, pa se bo prav tako zače-
njal ob 17. uri. Prĳave sprejemamo v pisarni
društva ali na telefon: 031 670 996 (Joži) in 
031 577 419 (Jana).

Društvo upokojencev Dragomer - Lukovica
Marĳa D.

DU Dragomer - Lukovica

V septembru in oktobru nadvse aktivno in zabavno

Energĳa in ogrevanje, 2. del
 V prejšnji številki NČ je bil na skupnih straneh pod naslovom Energĳa in ogre-
vanje objavljen moj drugi prispevek na to temo. 

Promocĳa na OŠ Brezovica

Frogs cheer center – novost v programih Žabic
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Slovenija je pred najpomembnejšimi predsedniškimi 
volitvami po letu 1990. Tako kot takrat, ko smo se 
borili za samostojnost, se bomo tudi letos novembra 
odlo�ali, ali bomo ohranili svojo finan�no in 
gospodarsko suverenost. Slovenija je hkrati pred 
najpomembnejšimi politi�nimi odlo�itvami. Da bi 
zavarovali slovensko samostojnost, moramo 
premišljeno, vendar hitro sprejeti protikrizne in 
reformne ukrepe. �asa in alternative ni ve�. Zato 
moramo najti pogum in zavzetost, da se odlo�imo 
za predsednika republike, ki bo povezoval v naši 
odli�nosti in ne razdvajal v razli�nosti. 

�asi niso lahki. Iz prve roke vem, kakšne osebne in 
finan�ne stiske prinaša situacija, v kateri se je znašel 
tudi marsikdo izmed vas. Prav zato želim s svojim 
znanjem in izkušnjami, ki sem si jih pridobil kot 
minister za šolstvo in šport in kot evropski poslanec, 
uresni�iti vizijo nove Slovenije, ki bo še bolj pravna, 
še bolj varna, mirna, solidarna, ugledna, u�inkovita, 
stabilna, še bolj vklju�ujo�a in v kateri bo vsak 
posameznik lahko uresni�il svoj potencial. Želim 
pomagati pri izhodu iz krize, pri povrnitvi ugleda 
Slovenije v svetu in upanja ljudi v boljši jutri. Želim 
nadaljevati izro�ilo dr. Jožeta Pu�nika, o�eta 
samostojne Slovenije, in želim vas povabiti na pot 
do nove, druga�ne, bolj sproš�ene Slovenije, do 
naše domovine, ki sicer tiho izginja iz javne 
govorice, a ne iz naših src.

Pot do tja vodi prek vsaj treh mostov:

politi�ne stabilnosti; za politi�no stabilnost je 
klju�nega pomena uvedba ve�inskega volilnega 
sistema. Ta zagotavlja u�inkovitejšo vlado, strpnejšo 

politiko, hkrati pa zmanjšuje ideološke in 
programske razlike. 

gospodarske u�inkovitosti; za gospodarsko 
u�inkovitost in dolgoro�no stabilnost so nujno 
potrebne reforme. Odlo�no se zavzemam za „vitko 
državo“, sanacijo ban�nega sistema, strukturne 
reforme in zapis zlatega fiskalnega pravila v ustavo. 
Potrebujemo prožno gospodarstvo, zato podpiram 
umik države iz gospodarstva. Kot predsednik države 
si bom tudi prizadeval, da kazniva dejanja v 
gospodarstvu, ne bodo zastarala. Slovenija mora 
postati še bolj pravna in pravi�na za vse.

utrjene nacionalne identitete; ljubezen do 
domovine je stvar omike vsakega od nas. Pomeni, 
da imamo svojo domovino radi in jo spoštujemo. 
Prepri�an sem, da Slovenija potrebuje ve� 
domoljubja. Domovina mora biti državljanom mati 
in ne ma�eha. Zato podpiram pobudo tržaškega 
pisatelja Borisa Pahorja za dopolnitev slovenske 
himne. Zavzemam se tudi za ve�je spoštovanje 
nacionalnih simbolov. 

V tem �asu potrebujemo jasno in enostavno 
besedo, potrebujemo državljanski pogum. 
Potrebujemo mo�, ki jo lahko izkažemo le združeni. 

Sprejeti moramo izzive, ki so pred nami in ki terjajo 
veliko odgovornost. Skupaj z vami sem to 
odgovornost pripravljen sprejeti, saj verjamem v 
Slovenijo in njeno združeno prihodnost. 

Slovenija potrebuje predsednika, ki vidi dlje.

     Dr. Milan Zver

Tokrat za                       zaupajmo tistemu, ki si zaupanje zasluži
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Pravica do zbiranja je z Ustavo zagotovljena pravica, ki je določena v 
42. členu Ustave Republike Slovenĳe (Ustava, Uradni list RS, št. 33/19-
91,42/1997, 66/2000, 24/2003, 69/2004, 69/2004, 69/2004, 68/2006). Način 
uresničevanja ustavne pravice do mirnega zbiranja in javnih zborovanj 
na javnih shodih in javnih prireditvah ureja Zakon o javnih zbiranjih 
(ZJZ-UPB5, Uradni list RS, št. 64/2011). Vsakdo ima pravico organizi-
rati javne shode ali javne prireditve in se jih udeleževati. Omejevanje te 
pravice pa je dopustno le z zakonom, če to  terjajo varnost države, javna 
varnost ali varstvo pred širjenjem nalezljivih bolezni. Javno zbiranje in 
zborovanje sta normativno urejena z namenom, da potekata mirno in da 
niso ogrožene pravice drugih.
Organizator javnega shoda oziroma javne prireditve  mora javni shod 
ali javno prireditev prĳaviti. Prĳavo je treba podati na predpisanem ob-
razcu v dveh izvodih na policĳski postaji, na območju katere se organi-
zira javni shod oziroma javna prireditev. Organizator prireditve mora 
prireditev prĳaviti najmanj pet dni pred dnevom prireditve, organizator
shoda pa najmanj tri dni pred dnevom shoda. Prĳava prireditve ni po-
trebna za prireditve, ki jih organizirajo gospodarske družbe in samostoj-
ni podjetniki posamezniki kot svojo redno dejavnost v svojih poslovnih 
prostorih; državni organi, lokalne skupnosti, politične stranke, sindika-
ti, verske skupnosti, društva ter druge organizacĳe v  povezavi z oprav-
ljanjem svoje dejavnosti, določene s predpisom, statutom ali pravili, v 
svojih poslovnih prostorih, ki so namenjeni za opravljanje te dejavnosti. 
Prireditve ni treba prĳaviti študentom, dĳakom in učencem v mejah hiš-
nega reda v šolskih prostorih.
V določenih primerih, ko obstajajo okoliščine, zaradi katerih bi  bile 
lahko ogrožene varnost ali pravice drugih, mora organizator zaprositi 
za dovoljenje pristojno upravno enoto. Vlogo za izdajo dovoljenja vloži 
organizator pri pristojni upravni enoti najmanj deset dni pred dnevom 
prireditve oziroma sedem dni pred dnevom shoda, in sicer v zakonsko 
določenih primerih, na primer: če shod ali prireditev poteka na javni 
cesti in to pomeni izredno uporabo ceste; če gre za mednarodno športno 
prireditev in člansko tekmovanje v kolektivnih športih, če na njem sode-
luje vsaj en klub  prve državne lige; za prireditev, na kateri se uporablja 
odprt ogenj oziroma predmeti ali naprave, zaradi katerih je lahko ogro-
ženo življenje in zdravje ljudi ali premoženje; za prireditev, na kateri se 

pričakuje več kot 3000 udeležencev; če prireditev poteka ob vodi, na njej 
ali v njej, ter  če na prireditvi nastopajo živali. Zakon o javnih zbiranjih 
določa, da pristojna upravna enota izda dovoljenje za shod oziroma pri-
reditev, če je organizator v postopku izkazal, da je predvidel zadostne 
ukrepe za zagotovitev reda, varnosti življenja in zdravja udeležencev 
in drugih oseb, varnosti premoženja ter da shod oziroma prireditev 
ne bo ogrožala javnega prometa in nedopustno obremenjevala okolje 
s hrupom. V dovoljenju lahko pristojni organ organizatorju naloži do-
datne ukrepe za večjo varnost ljudi in premoženja ter vzdrževanje reda. 
Uprava enota pa ima z zakonsko določenimi pogoji pristojnost, da javno 
prireditev ali shod tudi prepove.
Prĳava na Policĳo oziroma dovoljenje Upravne enote pa ni potreb-
no za verske obrede v zgradbah oziroma prostorih, ki so določeni za 
opravljanje verske dejavnosti, in javnih prostorih, ki sestavljajo celoto 
z zemljiščem, na katerem stoji zgradba, določena za opravljanje verske 
dejavnosti. Enako velja tudi za svečanosti ob rojstvu in poroki, jubileje, 
družinske praznike in podobna zbiranja, pogrebne sprevode in druge 
žalne slovesnosti ter krajevno običajne verske sprevode in procesĳe, ki
potekajo po ustaljenih poteh in ne ogrožajo varnosti cestnega prometa; 
kongrese, občne zbore in druge zbore, ki  pomenĳo način dela državnih
organov, organov lokalnih skupnosti, političnih strank, sindikatov, ver-
skih skupnosti, društev oziroma organov upravljanja v gospodarskih 
družbah in drugih organizacĳah ali so zborno mesto šol in drugih oblik
izobraževanja, če se organizirajo v zaprtih prostorih. Tudi zbiranja, po-
vezana z opravljanjem funkcĳe poslanca ali občinskega svetnika (sreča-
nja z volilci), če potekajo v zaprtih prostorih, spontani ulični nastopi ter 
javna zbiranja, za katere veljajo drugačni predpisi, izključujejo uporabo 
Zakona o javnih zbiranjih.

Območje PP Vrhnika
September je bil za policiste območja Policĳske
postaje Vrhnika ne le pester, temveč že kar ne-
varen mesec. Pred Osnovno šolo Ivana Cankar-
ja je policist med opravljanjem naloge varovanja 
otrok na poti v šolo poskušal ustaviti voznika 
osebnega avtomobila, ta pa ne le da ni upošte-
val njegovih pozivov, ampak ga je poskušal celo 
povoziti. Zla namera mu na srečo ni uspela. Za 
njim so se pognale druge policĳske enote in ga
prestregle na obrobju Vrhnike. Predrznežu so 
nemudoma odvzeli prostost, naknadno pa ugo-
tovili, da se je omenjenih vragolĳ lotil podkrep-
ljen s čezmerno količino maliganov. Zdaj ga 
čaka primerna streznitev pred sodno instanco.
Prav žalosten in šokanten pa je bil primer, ko 
se je sadistični mladoletnik psihično in fizično
znašal nad svojo mamo. Posredovali so krepki 
možje postave, zažvenketale so lisice in nasilnež 
se je znašel pred preiskovalnim sodnikom, ki ga 
je do nadaljnjega poslal na varno za rešetke.
Na območju Logatca in Vrhnike so policisti ob-
ravnavali več poskusov vdorov v bankomate. 
Poskusi praznjenja bankomatov pri trgovini 
Spar na Ljubljanski cesti in na Cankarjevem 
trgu so menda del pravcatega »družinskega 
posla«; moškemu, staremu okoli 30 let in viso-

kemu od 170 do 175 cm, kratkih črnih las, z ure-
jeno bradico in oblečenemu v črno jakno, naj bi 
pomagala ženska, stara od 26 do 30 let, visoka 
okoli 167 cm, temnejših rjavih las, spetih v figo,
v rokah pa naj bi nosila približno dveletnega 
otroka. Domneva se, da otrok v »poslu« ni ude-
ležen prostovoljno. Za kakršnekoli informacĳe
o njegovih starših oz. skrbnikih se policĳa toplo
priporoča.
Občane pa znova opozarjajo na večjo previd-
nost v trgovskih centrih, saj je pretekli mesec 
zopet udaril dolgoprsti ljubitelj tujih denarnic. 
Njegovi žrtvi sta bili tokrat nakupovalki v Mer-
catorju in Sparu na Vrhniki. Tudi previdnost 
prodajalcev ne bo odveč, saj je za zdaj neznani 
»tiskar« iz različnih trgovin na Vrhniškem v ob-
tok spravil tri ponarejene 50-evrske bankovce. 
Vse kaže, da je vse več tudi takih, ki jim javni 
prevoz diši prav toliko kot plačevanje goriva za 
svoje jeklene konjičke, saj so bencinski servisi v 
Borovnici in na Vrhniki prĳavili več primerov,
ko so se zmikavti oskrbeli z gorivom, plačilo 
pa dobrohotno prepustili poštenim delovnim 
državljanom. 
Poleg pomanjkanja goriva pa lopovi in vlomil-
ci očitno trpĳo veliko žejo (ne pa tudi lakote),
ki so si jo ob neuradnih urah poskušali potešiti 

v Mercatorju na Logu. Izbrani vrsti alkoholnih 
ekstraktov so v vreče dodali večjo količino to-
bačnih izdelkov, klobase, sir in kruh pa so pusti-
li za seboj. Morda isti ali vsaj stanovski kolega je 
iz hiše na Vrhniki prav tako odnesel le najvred-
nejše – prenosni računalnik in nekaj gotovine. 
Pošteno pa se je uštel capin, ki je skozi lesena 
enokrilna vrata vdrl v stanovanjski objekt na 
Verdu in se znašel iz oči v oči z lastnikom. S 
kraja zločina jo je nemudoma popihal, policĳa
pa zdaj išče 25-letnega moškega, visokega okoli 
180 cm, svetlih, približno 4 cm dolgih las, po-
česanih navzgor.

Območje PP Ljubljana Vič
Policisti območja Policĳske postaje Ljubljana Vič
so se znova ukvarjali z ljubitelji barvnih kovin 
in drugih surovin, ki na trgu dosegajo visoke 
cene. Ti so v Osredku pri Dobrovi z ruvanjem 
bakrenih žlebov sabotirali delo krovcev, v Pod-
smreki pa so se brez vednosti lastnika oskrbeli 
z nerjavno kovino. Tolovaji zadnje čase očitno 
skrbĳo tudi za svoje brloge, saj si je eden izmed
njih za nedoločen čas skrivoma »izposodil« či-
stilni aparat iz Dolenje vasi pri Polhovem Grad-
cu. Verjetno bi rad temeljito počistil pred obis-
kom policĳe. Spet drugi se je lotil tlakovanja, pri

čemer je potrebni kamen izmaknil zasebniku 
na Vrzdencu. Tretjega »reveža« pa je nedvo-
mno hudo zazeblo, saj se je z drvmi brezplačno 
oskrbel kar pri sodržavljanu v Podolnici. Ali je 
zmikavt, ki je šel pogledat na drugo stran zakle-
njene ključavnice skladišča Optim SF v Srednji 
vasi pri Polhovem Gradcu, iskal zaščito pred 
strelo z jasnega, pa verjetno ne bomo kmalu iz-
vedeli. Vse naštete še iščejo.
Zaradi pretiranega hrupa v gostinskem lokalu 
v Podolnici so se morali tja podati možje v mo-
drem, kar je povzročitelje seveda drago stalo. 
Nič kaj dobro se ni za akterje končala niti raz-
prtĳa v nočnem lokalu Studenec na Vrzdencu.
Dva razgrajača sta jo odnesla s plačilnim na-
logom, zoper mladoletnico so policisti podali 
obdolžilni predlog, največji srboritež pa si je 
nakopal kazensko ovadbo zaradi domnevno 
povzročenih lahkih telesnih poškodb.
Policisti so se med drugim ukvarjali še s pro-
metnima nesrečama v Šentjoštu nad Horjulom 
in v »Prošci«, ki sta se končali zgolj s skrivljeno 
pločevino. Dosti slabše pa se je končalo za divjo 
žival v Podsmreki, ki jo je na cesti nesrečno pre-
stregel avtomobilist.

Zbral in uredil: 
Damjan Debevec
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NOVO NA VRHNIKI
- fitness
- wellness, svet savn (turška, fiska, infra,

biozeliščna), masaže

Več inf. na www.bjfit.si
oz. info@bjfit.si
tel 031 373 500

Pravnica svetuje

Bojana z Loga pri Brezovici sprašuje: 
Kako lahko izterjam preživnino za 
otroke od bivšega moža?
Višina preživnine se določi ob razvezi zakonske ali ob razpadu zu-
najzakonske zveze, in sicer za skupne otroke, ki so mladoletni oz. 
se šolajo (do 26. leta starosti).
Če eden od  staršev, ki mora plačevati preživnino, le-te ne plačuje, 
lahko drugi od staršev ali otrok sam (če je polnoleten) na podlagi 
sklepa o določitvi preživnine (npr. pravnomočna sodba o razve-
zi zakonske zveze) in obvestila CSD o uskladitvi preživnine vloži 
predlog za izvršbo in preživnino izterja po sodni poti.
Če je izvršba za preživnino neuspešna, se otrok oz. njegov zastop-
nik lahko obrne na Jamstveni in preživninski sklad RS. Njegovo 
delovanje je namreč namenjeno otrokom, ki jim s pravnomočno so-
dbo, začasno odredbo oziroma dogovorom pri CSD pripada dolo-

čena preživnina, ki pa je preživninski zavezanci ne plačujejo. Sklad 
namreč takim upravičencem izplača nadomestilo preživnine ter 
na drugi strani terja zavezance, ki bi morali preživnino dejansko 
plačevati.
Do izplačila nadomestila preživnine je upravičen otrok, ki mu je 
s pravnomočno sodbo oziroma z dogovorom pri CSD določena 
preživnina, ki jo zavezanec ne plačuje (če preživnina ni plačana 
tri mesece zaporedoma oziroma če v zadnjih dvanajstih mesecih 
zavezanec dolguje vsaj tri povprečne mesečne preživnine), ki je dr-
žavljan RS in ima stalno prebivališče v RS, ki je tujec in ima stalno 
bivališče v RS, če je tako odločeno z meddržavnim sporazumom ali 
ob pogoju vzajemnosti, ki še ni star  osemnajst let, katerega izvršba 
je bila neuspešna oziroma postopek še ni končan, pa je od vložitve 
predloga za izvršbo preteklo že več kot tri mesece.
Do izplačila nadomestila preživnine pa ni upravičen otrok, ki živi 
v skupnem gospodinjstvu s preživninskim zavezancem, je oddan 
v rejništvo, je zaradi vzgoje, šolanja ali usposabljanja nameščen v 
zavod, v katerem ima pretežno brezplačno oskrbo. Zahtevo za na-
domestilo preživnine vloži otrokov zastopnik na Jamstvenem in 
preživninskem skladu RS. 

Nina Scortegagna Kavčnik

Ne čakajte na maj – Pitagora, s. p.

Zakaj svojemu otroku 
omogočiti dodatne 
priprave na maturo?
Živimo v času, ko je izobrazba vse pomemb-
nejša, dĳaki pa morajo vložiti vse več truda
in energĳe, da se lahko vpišejo na izbrano
fakulteto. Za doseganje želenih rezultatov 
včasih ni dovolj le delo v šoli in doma. Pred-
stavljamo učinkovit način, kako izboljšati 
znanje matematike. 
Priprave na maturo iz matematike so oblika 
tečaja, na katerem inštruktor z dolgoletnimi 
izkušnjami z vsakim udeležencem dela in-
dividualno. Priprave potekajo dvakrat na 
teden po tri ure; snov se ponavlja načrtno, 
od 1. letnika naprej in s posebej pripravljeni-
mi skripti, ki so plod večletnega dela. Poleg 
razlage dĳaki na tečaju sproti rešujejo naloge
in vaje, pripravljene posebej za priprave na 
maturo. Ker gre za individualno poučevanje, 
lahko inštruktor ponavljanje in preverjanje 
znanja prilagodi potrebam in željam posa-
meznikov. Na koncu priprav na maturo se 
znanje preveri z nalogami s prejšnjih matur; 
tako dĳak svoje znanje dodatno ovrednoti ter
okrepi samozaupanje.
Priprave na maturo priporočamo tako red-
nim kot izrednim učencem, ki se tako lahko 
sistematično pripravĳo na maturitetni izpit.

Vpisi na priprave so možni do 20. 10. 2012. 
Priprave na maturo potekajo v udobju vaše-
ga doma. 
Ravno tako vam nudimo inštruiranje mate-
matike in statistike za fakultete. 

Za vse dodatne informacĳe pišite na naslov
pitagoras.p.1@gmail.com ali pokličite na tel. 
št. 031 570 633 (Mateja Radkovič).

��� ��� ���� ��� ��
��� ��� ���� ��� ��
��� �����������������
��������������������������������������� �

Javne prireditve in javni shodi – uresničevanje ustavne pravice do 
zbiranja
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Veterinarski nasveti

Slab zadah pri psu
Doma imamo osem let starega malteža-
na, ki ni imel nikoli posebnih zdravstve-
nih težav. Zadnje čase pa opažamo, da 
mu zelo močno smrdi iz gobčka. Drugih 
težav ne opazimo – je živahen in tudi 
njegov apetit je nespremenjen. Pri hrani 
je sicer že od nekdaj nekoliko izbirčen in 
ima raje doma pripravljeno hrano kot 
brikete. Prosim vas za nasvet o tem, kaj 
bi lahko bil vzrok težav in kako jih od-
praviti.

Bralka Ana

V a š e g a 
v p r a š a n j a 
sem zelo 
vesela, ker 
se dotika 
težav, s ka-
terimi se 
srečuje zelo 
veliko last-
nikov psov, 
p r e d v s e m 
m a n j š i h 
pasem, za 
katere se 
danes od-
ločamo vse 
pogoste je . 
Vzrokov za 

neprĳeten zadah pri psih je sicer več; med 
njimi so nekatere bolezni notranjih organov, 
nekatere kožne bolezni, vrsta zaužite hrane 
… V večini primerov pa je za neprĳeten vonj 
kriva periodontalna bolezen, ki jo povzročajo 
zobne obloge. Glede na opisano sklepam, da 
je najverjetneje tako tudi v vašem primeru. 
Obloge so na splošno sestavljene iz sline in 
bakterĳ, ki se prilepĳo na površino zoba, ko 
pa obloge sčasoma mineralizirajo, nastane 
zobni kamen. Širjenje zobnega kamna nato 
povzroči vnetje dlesni in celotnega obzob-
nega tkiva; začne se propadanje obzobnega 
kostnega tkiva, zaradi česar lahko na koncu 
izpade zob. Po nekaterih podatkih ima kar 
70 odstotkov psov, starih več kot 4 leta, teža-
ve z zobmi ali dlesnimi, v manjši meri pa se 
težave pojavljajo tudi pri mačkah.
Na hitrost nastajanja zobnih oblog pri psih 
vplivajo sestava sline, vrsta hrane (mehka 
hrana/briketi), navade psa (grizenje kosti, 
palic) in seveda ustna higiena psa, za katero 
moramo skrbeti lastniki. Za preprečevanje 
nastanka periodontalne bolezni je tako zelo 
pomembno, da psa že zgodaj navajamo na 
ustno higieno, ki je sicer dandanes, ob šte-
vilnih pripomočkih, ki so na trgu, ni več 
težko zagotoviti. Poleg ustne higiene je zelo 
pomembna vrsta hrane, na katero psa nava-
dimo. Uživa naj raje trdo briketirano hrano 
kot pa mehko konzervirano ali pripravljeno 
doma. Če je že navajen na mehko hrano in 
brikete vztrajno zavrača, pa mu ponudite 
čim več priložnosti za grizenje, torej različne 
priboljške in igrače, ki so namenjene krepitvi 
dlesni in čiščenju zob.
Lastniki psov mnogokrat napačno mislĳo, da 
so zobne obloge pri psu le lepotna napaka, 
zato naj na tem mestu poudarim nasprotno 
– obloge so lahko resna težava. Periodontal-
na bolezen je kot pri ljudeh tudi pri psih zelo 
boleče stanje, posledice dolgotrajne bolezni 
pa so lahko za psa celo usodne (srčno popuš-
čanje, okvare notranjih organov idr.), zato je 
preprečevanje in zdravljenje težav ključnega 
pomena za zdravje in dobro počutje naše ži-
vali.
Ker ima vaš pes verjetno že preveč oblog, da 
bi jih lahko odstranili sami, vam svetujem, da 
se čim prej odločite za čiščenje zobnega kam-
na pri veterinarju, nato pa pri psu vzdržujete 
dosledno ustno higieno oziroma uporabljate 
opisane metode, ki bodo preprečile vnovičen 
nastanek zobnih oblog. 

Manca Pavšič, dr. vet. med.

Za vprašanja lahko pišete na naslov: Naj-
bolj pasji salon, Cankarjev trg 7, 1360 Vrh-
nika, ali pokličete na telefonsko številko 
031 343 453.

Zdravo zobovje psa

Zobni kamen in periodontal-
na bolezen
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Kardiološka dejavnost
V zdravstvenem centru ZLATICA poleg 
kardioloških pregledov in snemanja EKG 
opravljamo tudi ultrazvočni pregled srca 
– ehokardiografijo. Preiskava je neboleča in 
varna za preiskovanca  in zdravnika. Potreb-
na je skoraj pri vseh srčnih obolenjih.
Priporočal bi jo tudi športnikom, predvsem 
zaradi izključitve pomembne prirojene srčne 
napake, ki je pri veliki telesni aktivnosti lah-
ko usodna. Seveda sam pregled z meritvami 
in podatki ni dovolj. Po preiskavi sledita po-
govor in svetovanje.

 Marko Hudnik, 
dr. med., specialist kardiolog

Težave z drogo? Ni še 
prepozno!
Zavod Pelikan – Karitas, Litĳska cesta 24 v 
Ljubljani, nudi pomoč zasvojenim in njiho-
vim svojcem. Vsak tretji četrtek v mesecu 
od 18.00 do 19.30 vas vabimo v skupino za 
svojce; namenjena je vsem, ki se osebno ali 
prek svojih bližnjih srečujete s problematiko 
zasvojenosti, četudi še niste v položaju, ko 
bi sprejemali odločitev za zdravljenje. Več 
informacĳ o naših programih zdravljenja v 
komunah po vsej Slovenĳi lahko dobite vsak 
delovni dan od 8. do 20. ure na telefonski 
številki 051 339 725 ali elektronskem naslovu 
pelikan@karitas.si. Obiščete lahko tudi splet-
no stran www.pelikan.karitas.si ali pa stran 
Zavoda Pelikan – Karitas oz. Terapevtsko 
skupnost Srečanje na Facebooku.

Društvo za mentalno zdravje
Glavarjeva 47
Ljubljana

E-pošta: 
zlatkojajcanin.dzm@gmail.com
Splet: www.mentalno-zdravje.si
Telefon: 031/643-782
Telefon: 041/341-081

Obveščamo vas, da DRUŠTVO ZA MEN-
TALNO ZDRAVJE na VRHNIKI organizira 
dopolnilno mentalno zdravljenje – skupine 
za samopomoč pod vodstvom izkušenega 
terapevta. Terapĳe potekajo v zdravstvenem 
domu dvakrat na mesec ob torkih ob 18. uri. 
Udeležba je brezplačna.
Če ste razočarani, depresivni, nevrotični, ža-
lujete, imate socialno ali katero drugo fobĳo, 
psihosomatske motnje ali druge čustvene 
težave, Vas vabimo, da nas  pokličete na tele-
fonsko številko 031/643-782, da se bomo do-
govorili o vaši prisotnosti na skupini.

Vljudno vabljeni!
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Krvodajalska akcĳa
Ljudje smo si različni, pa vendar vsi potrebuje-
mo rdečo življenjsko tekočino!
Kri – to enkratno bogastvo, od katerega je od-
visno življenje vseh ljudi,
si lahko delimo med seboj.

Vabimo vas, da se nam pridružite na krvodajal-
ski akcĳi,
ki bo za občane Vrhnike, Borovnice in Loga - 
Dragomerja:

– V  PONEDELJEK,  26. 11. 2012,  OD 7. DO 
13.30,

–  V  TOREK,  27. 11. 2012,  OD 7. DO 13.30
 v Cankarjevem domu na Vrhniki.

Tudi vi lahko pomagate njej, njemu …

Skupaj rešujmo življenja!
Prĳazno vabljeni!

Tečaj prve pomoči za bodoče 
voznike motornih vozil
Vabimo vas na tečaj in izpit iz prve pomoči za 
voznike motornih vozil.
– Tečaje organiziramo enkrat na mesec, po po-

trebi tudi večkrat. 
– Nudimo brezplačno izposojo literature.
Prĳave sprejemamo vsak dan od 8. do 14. ure v 

pisarni OZ RK Vrhnika, Poštna ulica 7B,
po telefon 7502-447 ali na e-naslov: 
rk.vrhnika@siol.net

Pravočasno poskrbimo za 
naše zdravje
Kako?
– Redno si merimo krvni tlak.
– Redno si merimo krvni sladkor.
– Nadzorujemo holesterol in trigliceride.
Kje in kdaj? Na Območnem združenju Rdečega 
križa Vrhnika, Poštna ulica 7B, vsak prvi torek v 
mesecu od 8. do 10. ure.
Za merjenje krvnega sladkorja, holesterola in 
trigliceridov morate biti obvezno tešči!

Za OZ RK Vrhnika Mojca Marolt

Vrhnika, 23. oktober – Župan Občine Vrhnika Stojan Jakin je predal ključe občinskega landro-
verja znamke freelander direktorju Zdravstvenega doma Vrhnika Tomažu Glažarju. Zaradi pro-
metne nesreče je namreč zdravstveni dom ostal brez urgentnega vozila dežurnega zdravnika, 
zato so se na občini odločili, da jim predajo svojega, da bodo lahko še naprej nemoteno opravljali 
naloge. Kot je dejal Glažar, bodo opremo prenesli iz prejšnjega vozila. Občina ima kot službeno 
vozilo še vedno renault clia.(gt)

Nesreča prejšnjega vozila (foto: M. Zajc)
Župan predaja direktorju zdravstvenega doma 
ključe občinskega vozila.

Vozilo za zdravstveni dom
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Vsako jesen opazujemo ptice, ki se zbirajo v ve-
like jate, da se bodo čez zimo odpravile v tople 
kraje. In vsako pomlad smo veseli, ko se ptice 
vrnejo nazaj k nam in s seboj prinesejo svojo 
pesem. Zakaj pa se ptice pravzaprav selĳo? Kaj 
jih žene, da prepotujejo na tisoče kilometrov 
dolgo pot, polno nevarnosti, s katere se jih obi-
čajno vrne le pol? Odgovor je povsem preprost 
– hrana, oziroma njeno pomanjkanje. Ko pri nas 
pritisne zima, se žuželke, žabe, plazilci, miši 
in voluharice skrĳejo pred snegom in mrazom. 
Priti do njih je za ptice težko ali celo nemogoče. 
Nekatere žužkojede ptice se pozimi prilagodĳo 

na drugačno hrano – lotĳo se z maščobami bo-
gatih semen, ki jih najdejo med mejicami in v 
grmiščih, in ki dajejo veliko energĳe za prema-
govanje zimskega mraza. S krmilnicami jim pri 
premagovanju zimske lakote pomagamo tudi 
ljudje. Zaradi spremembe v prehrani jim tako ni 
potrebno opraviti napornega in nevarnega po-
tovanja. A tudi če ostanejo doma, niso povsem 
izven nevarnosti. Upleni jih lahko na primer 
kakšna postovka, ki je z mišje pozimi prešla na 
ptičjo dieto.
Ptice selivke pa sledĳo praspominu iz časov le-
denih dob, ko so se živa bitja pred mrazom in 
ledom umaknila na jug. Morda so res južni kraji 
pticam ostali v spominu še od takrat in se zato 
vsako leto vračajo vanje.  Za nekatere vrste ptic 
pa je Ljubljansko barje tisti južni kraj, kamor 
prihajajo iz bolj severnih krajev, kjer je zima še 
hujša. Človek se vpraša, zakaj se torej vsako leto 
vračajo nazaj na hladni sever? Ne postane jim 
prevroče, pač pa so številčne populacĳe » leto-
valcev« tudi v južnih krajih prehuda konkuren-
ca pri iskanju hrane za vse. Na severu je poleti 
tudi daljši dan, več časa za lov pa pomeni več 
nahranjenih lačnih ust.
Ptice selivke se selĳo na različne razdalje, od ne-
kaj sto do nekaj tisoč kilometrov. Lastovka  pre-
leti tudi do 5000 kilometrov v eni smeri. Nekate-
re preletĳo vso pot v enem kosu, druge se med 
njo večkrat ustavĳo. Na postanku se odpočĳejo 
in nahranĳo. Le tako lahko zberejo dovolj moči, 
da opravĳo še preostanek poti. Ptice, posebej 
vlagoljubne, si za postajališča izbirajo različna 
mokrišča: delte rek, lagune, soline, kraška pol-
ja, jezera. Ustreznih postajališč je malo, zato se 
na njih pogosto zbere množica ptic iz vseh kon-
cev in krajev. Varstvo takšnih območĳ je zato še 
posebej pomembno. Žal pa so mnoga primerna 
postajališča za ptice že izginila, na drugih pa jim 
človek streže po življenju. V Evropi smo osu-
šili okoli 80 odstotkov mokrišč in tako pticam 
zelo otežili potovanje proti jugu. Pri selitvi čez 
Balkanski polotok vsako leto večinoma ilegalno 
postrelĳo več kot dva milĳona ptic. Slovenĳa je 
pri tem svetla izjema. Noben ukrep za ohranja-
nje ugodnega stanja populacĳ ne pomaga, če 
se ptice s prezimovanja sploh ne vrnejo. Poleg 
človeka jim po življenju strežejo tudi vremenske 
neprilike ali pa preprosto – izčrpanost.
Slovenĳa je na stičišču kar treh ptičjih selitvenih 
poti. Zato je pomembno, da z ohranjanjem mo-
krišč, kot so Sečoveljske soline, Škocjanski zatok, 
Ljubljansko barje ipd., pticam selivkam omogo-
čimo varen in krepčilen počitek na njihovi poti. 

Leta 1998 je Slovenĳa ratificirala Konvencĳo o 
varstvu selitvenih vrst prostoživečih živali ali 
Bonnsko konvencĳo, ki obvezuje države pogod-
benice, da varujejo ogrožene prosto živeče žival-
ske vrste, ki se selĳo čez državne meje. To naj bi 
države dosegle tako z ukrepi varovanja znotraj 
posamezne države, kot tudi z mednarodnim so-
delovanjem v obliki sporazumov z državami, 
preko ozemlja katerih se ogrožene vrste selĳo. 
Na Ljubljanskem barju se med selitvĳo ustavlja 
14 rednih in 14 nerednih vrst preletnikov, še 44 
vrst pa je preletnih gostov (se pojavĳo le občas-
no). Pozimi pa najdemo na Barju 99 vrst ptic, od 

tega 52 rednih in 16 nerednih prezimovalcev ter 
31 vrst zimskih gostov. Poskrbimo, da bo to ob-
močje pticam na voljo tudi v prihodnje.

Najbolj znane  ptice gnezdilke, pre-
zimovake in  preletnice na Ljubljan-
skem barju:
Preletniki:
Bela štorklja (Ciconia ciconia)
Raca žličarka (Anas clypeata)
Rdečenoga postovka (Falco vespertinus)
Togotnik (Phylomachus pugnax)

Gnezdilke - stalnice:
Postovka (Falco tinnunculus)
Mokož (Rallus aquaticus)
Turška grlica (Streptopelia decaocto)
Močvirska sinica (Parus palustris)

Gnezdilke - selivke:
Kosec (Crex crex)
Priba (Vanellus vanellus)
Veliki škurh (Numenius arquata)
Sloka (Scolopax rusticola)

Prezimovalci: 
Velika bela čaplja (Egre�a alba)
Siva čaplja (Ardea cinerea)
Pepelasti lunj (Circus cyaneus)
Veliki srakoper (Lanius excubitor)

Maja Sopotnik, Barbara Zupanc

• Zelena rubrika • Zelena rubrika • Zelena rubrika • Zelena rubrika • Zelena rubrika • Zelena rubrika • Zelena rubrika •

Preizkusite
7-dnevni

�����������������
na www.bizi.si

Ločeno zbiranje odpadnih 
nagrobnih sveč
Odpadne nagrobne sveče niso nevarni odpad-
ki, kljub temu pa lahko škodujejo okolju. Od-
padne nagrobne sveče niso primerne za odla-
ganje na odlagališčih komunalnih odpadkov, 
saj se zaradi razkrajanja plastike iz polivinil-
klorida (PVC) z izcednimi vodami sprošča v 
okolje tudi klor. 
Sestavni deli nagrobnih sveč iz plastike, stekla 
in kovine spadajo med embalažo. Zato je tre-
ba odpadne nagrobne sveče oddajati ločeno, v 
posebej zanje postavljene zabojnike na poko-
pališčih, na katerih je vidna oznaka z napisom 
Samo za odpadne nagrobne sveče. 
Zabojniki za zbiranje odpadnih nagrobnih 
sveč so na pokopališčih v občinah Borovnica, 
Log -Dragomer in Vrhnika
Na  dvanajstih pokopališčih v občinah Borov-
nica, Log - Dragomer in Vrhnika so nameščeni 
240-litrski črni zabojniki. Na pokopališču na 
Vrhniki so nameščeni 1100-litrski zabojniki. 
Pokrovi zabojnikov so zaklenjeni s tipsko klju-
čavnico, na pokrovu je okrogla odprtina za 
odlaganje odpadnih nagrobnih sveč, zaščite-
na z gumo. Zabojniki so opremljeni z nalepko 
Samo za odpadne nagrobne sveče. JP KPV, d. 
o. o., sveče s pokopališč pobira z manjšim to-

vornim vozilom. Sveče po Uredbi oddajamo 
na Centru za ravnanje z odpadki brezplačno. 
Odpadne nagrobne sveče so večinoma pri-
merne za recikliranje materialov, iz katerih so 
narejene, saj je mogoče v sekundarne surovine 
predelati vse tri glavne sestavine nagrobnih 
sveč: plastično ohišje, ostanek parafina in ko-
vinski pokrov.
Pomembno: 
Prosimo, da organske odpadke (zeleni odpad, 
cvetje, zemljo …) s pokopališč odlagate v zele-
ne zabojnike z napisom Organski odpadki. Po-
skrbite, da bodo odpadki s pokopališč pravil-
no razvrščeni v zabojnike z ustreznimi napisi. 
Odločite se za nakup okolju prĳaznih sveč 
(sveče, izdelane iz polipropilena (PP), iz ste-
kla, in solarne nagrobne lučke).

Javno podjetje 
Komunalno podjetje Vrhnika, d. o. o.

HUMANA – »Ljudje za ljudi«
Zabojnike Humana, namenjene zbiranju rab-
ljenih oblačil, obutve, hišnega tekstila, modnih 
dodatkov in igrač, smo v sodelovanju s pod-
jetjem Humana, d. o. o., in občinami Log - Dra-
gomer, Vrhnika in Borovnica postavili poleg 
ekoloških otokov na naslednjih lokacĳah:

Občina Log - Dragomer
Dragomer - Pot na Polane (pri trgovini), Šol-
ska cesta, Na Grivi. Log – Cesta Dolomitskega 
odreda (pri trgovini), pri šolskem igrišču. 

Občina Vrhnika
Ljubljanska cesta (pri Sparu), Vrtnarĳa, Jelov-
škova (trgovina Loka), Tržaška cesta (pri OŠ), 
Zlatica, pri Mantovi (avtobusna postaja), Trg 
Karla Grabeljška, Na Klisu, Gradišče, Ster-
nenova v Janezovi vasi, Bevke pri gasilskem 
domu in Drenov Grič pri trgovini. 

Občina Borovnica
Mejačeva ulica, Gradišnikova (pri blokih v 
sredini), pri vrtcu na Paplerjevi, pri gasilskem 
domu na Ljubljanski cesti. 

Vanje lahko oddajate:

uporabna rabljena oblačila (ženska, moška in 
otroška), uporabno rabljeno obutev, ves hišni 
tekstil (posteljnino, prte, brisače, zavese …), 
modne dodatke (torbice, šale, kape, rokavice 
…), igrače, knjige. 

Kako oddajate: stvari oddajte v zavezanih 
vrečkah, vrečke postavite na polico zabojnika 
in dvignite ročko, da vrečka spolzi v zabojnik.

V zabojnike ne sodĳo umazana in raztrgana 
oblačila in obutev, krojaški odpadki, žimnice, 
raztrgane odeje, tekstilni polizdelki …

Občane in občanke občin Borovnica, Log - 
Dragomer in Vrhnika obveščamo, da lahko 
rabljena oblačila, obutev, hišni tekstil, modne 
dodatke in igrače brezplačno oddate tudi na 
Zbirnem centru CRO Vrhnika, in sicer takrat, 
ko je Zbirni center odprt. 

Zimski delovni čas Centra za ravnanje z od-
padki:
ponedeljek, torek, četrtek in petek  
od 7.00 do 15.00 
sreda od 7.00 do 17.00 
sobota od 8.00 do 16.00

Vrhnika, oktober 2012
                                         

Javno podjetje 
Komunalno podjetje Vrhnika, d. o. o.

Javno podjetje Komunalno podjetje Vrhnika, d. o. o.
Pot na Tojnice 40
1360  VRHNIKA
www.kpv.si    e-pošta: info@kpv.si 

URADNE URE:
Obračun komunalnih storitev:
ponedeljek, sreda, petek: 10.00–14.00 
(odmor: 9.30–10.00)

Blagajna:
od ponedeljka do petka: 8.00–14.00 
(odmor: 9.30–10.00)

Ljubljansko barje – postajališče na poti in 
prezimovališče ptic selivk

Velika bela čaplja je na barju redna in pogosta 
prezimovalka in preletnica.  Vrsta je delna seliv-
ka, osebki, ki živĳo severneje se pozimi umakne-
jo iz prehladnih območĳ. (foto: Davorin Tome)

Konec avgusta in v septembru se kosci podajo na 
selitev v prezimovališča v južni in JV Afriki. Naj-
pomembnejša selitvena pot na afriški kontinent 
poteka preko Bližnjega Vzhoda in Egipta. Kosci 
se selĳo ponoči in pri tem letĳo nizko. Selitev 
poteka nad kopnim, le izjemoma prečkajo morje. 
(foto: Peter Buchner)
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Fotografska razstava

Meglice so se dvignile
V avli Cankarjevega doma na Vrhniki je 

bila konec septembra  odprta fotografska raz-
stava dr. Davorina Tometa z naslovom Ko se 
dvignejo meglice. Tako so se meglice dvignile 
in prelepe fotografije so se zableščale na ste-
ni avle Cankarjevega doma. Dinamika slik  se 
je prenesla tudi na vse prisotne in na čudovit 
kulturni program pevke Jane Ravnikar in pia-
nistke Dominike Naveršnik. 

Fotografa dr. Davorina Tometa je predsta-
vila Tatjana Oblak Milčinski, vodja vrhniške-
ga kulturnega hrama. O svojih razstavljenih 

fotografijah pa je spregovoril sam avtor. Tako
smo izvedeli, da se je dr. Tome rodil leta 1962 
v Ljubljani, kjer je gulil osnovnošolske, dĳaške
in študentske klopi in stole. Že v tisti dobi je 
namenjal več pozornosti naravi okoli sebe in 
jo ovekovečil s fotografskim aparatom. Prav 
narava, predvsem pokrajine, živali in rastline, 
so mu bile vodilo pri fotografiranju in tudi pri
samem študĳu. Diplomiral je iz biologĳe in se
zaposlil na Nacionalnem inštitutu za biologi-
jo, kjer kot raziskovalec deluje še dandanes. 
Napeta služba ga je za nekaj let oddaljila od 
velikega ljubiteljskega fotografiranja. Toda
prva ljubezen se je ob digitalni fotografiji hi-
tro vrnila. Tako je fotografiranje zopet postalo
pomemben del njegovega življenja. Kot je po-
vedal ob odprtju: »V enem letu je fotografska 
žerjavica zopet vzplamtela in fotografije so po-
novno postale del mojega življenja, vsaj med 
vikendi, ko imam za to več časa.« Razstavljene 
izjemne fotografije predstavljajo neverjetno
dinamiko naše prelepe barjanske in obbarjan-
ske narave. Dinamika se kaže v svetlobi, barvi,  
obliki in  dogodkih. Večino fotografij je posnel
v zgodnjih jutranjih urah in v večernem zato-
nu sonca. Zato si je razstavo resnično vredno 
ogledati, tja do 18. novembra  bo na ogled v 
avli vrhniškega Cankarjevega doma. 

S. S.
Dr. Davorin Tome, avtor fotografij

Močvirski tulipan, barjanska značilnost 

Ligojnska dramska sekcĳa SADIKA se je lan-
skega silvestrskega večera veselila, saj je v zelo 
kratkem času in po napornih vajah, vendar z iz-
jemno voljo in optimizmom na silvestrski večer 
v dvorani gasilskega doma Ligojna nasmejala 
številno občinstvo.
Predstava na najdaljšo noč v letu se je izkazala 
za odlično idejo in nam prinesla potrditev, da 
ljudje uživajo v naših igrah in družbi. V minu-
li sezoni smo s komedĳo Micki je treba moža
prevozili velik del Slovenĳe in se proslavili na
okoliških pa tudi štajerskih, primorskih ter 
mnogih festivalskih odrih. Dobra volja in od-
lično vzdušje nas več kot očitno nista zapustila, 
zato   s svežim navdihom  novimi idejami zre-

mo v prihodnje odrske nastope.
Vaje za novo sezono, v katero vstopamo s ko-
medĳo Svojeglavček in s priznanim režiserjem
Petrom  Militarevom, so torej že pošteno v teku, 
dialogi in odrski premiki se pilĳo, glasovi so na-
brušeni in počasi nastaja igra, ki bo,  to vam za-
gotavljamo, na zadnji letošnji večer v dvorani 
gasilskega doma v Ligojni privabila salve sme-
ha in zadovoljnih obrazov.
Pa še to: kot smo obljubili, bomo tudi letos – po 
predstavi – skupaj ob dobri hrani in pĳači ter
glasbi in plesu pričakali in nazdravili letu 2013.

KUD Ligojna
Dramska sekcĳa SADIKA

Zapisala: M. Kupec

JAVNI SKLAD RS ZA KULTURNE DEJAVNOSTI OI VRHNIKA
Vas vabi na

SOZVOČENJA 2012
5. REGĲSKI TEMATSKI KONCERTI  

SREDNJEŠOLSKIH IN ODRASLIH PEVSKIH ZASEDB 
v nedeljo, 18. novembra 2012, ob 16. in 19. uri

v veliko dvorano Cankarjevega doma na Vrhniki, kjer se bodo 
predstavili izbrani zbori osrednje slovenske regĳe.  

 
Vstop  bo prost.

Fotografska razstava

Ko spregovori gozd
Vrhnika, 2. oktober – V Cankarjevem 
domu je vrata odprla fotografska raz-
stava Andreje Peklaj z naslovom Gozd 
šumi. 
Mojstrica fotografije Andreja Peklaj je tokrat
zvabila v malo dvorano osrednjega vrhniške-
ga kulturnega hrama šumenje gozda. Kot je 
dejala, so jo drevesa na prav poseben način 
očarala že v otroštvu, ko je ležala na travi pod 
drevesom in se ozirala navzgor skozi krošnje 
proti soncu. Tisoči barvnih odtenkov in trepe-
tajoči snopi svetlobe so se ji tako  zelo vtisnili 
v spomin, da so jo drevesa vedno znova vabila 
medse, kjer jih je opazovala skozi fotografski 
objektiv. Tokrat je gozd predstavljala v šte-
vilnih podobah: od hladne zime, ko se sneg 
vzpenja po deblih kot sladkor po pecivu, do 
rdečih jesenskih odtenkov kraškega ruja. Me-
glice, svetlobni snopi in kapljice rose so med 
glavnimi spremljevalci njenih motivov. Kot je 
na razstavi dejala umetnostna zgodovinarka 
in likovna kritičarka Polona Škodič, razstava 
prinaša slikovno razkošno povabilo v podo-
življanje posvečenih trenutkov, ujetih v pripo-
ved tišine, šumenje dreves in šelestenje listov. 

Tudi sicer je Peklajeva že od nekdaj  tesno po-
vezana z naravo. Leta 1994 je v samozaložbi iz-
dala monografijo o Cerkniškem jezeru, za kar
je od Unesca prejela »znak desetletja« za va-
rovanje naravne in kulturne dediščine. V letu 
2007 je izdala še eno monografijo o omenjenem
jezeru ter istega leta pripravila še odmevnejšo 
razstavo o jezeru na Jakopičevem sprehajališču 
v ljubljanskem Tivolĳu. Njen trud pa ni ostal
prezrt tudi v lokalnem okolju, zaradi česar je 
prejela najvišje občinsko odlikovanje. Andreja 
Peklaj je mojstrica fotografije pri Fotografski
zvezi Slovenĳe in nosilka naziva AFIAP (ar-
tist) pri Mednarodni fotografski zvezi FIAP.  
Razstava, ki je potekala pod okriljem JSRS za 
kulturne dejavnosti – Območna izpostava Vrh-
nika, je bila odprta do 21. oktobra. 

Gašper Tominc

Plešem, torej sem 

10. obletnica plesne 
skupine Vesoljski 
povžki
Plesna skupina Vesoljski povžki prihaja iz Sta-
re Vrhnike in pleše pod okriljem Kulturnega 
društva Stara Vrhnika že deseto leto.  Skupino 
sestavlja 27 plesalk in plesalcev, ki so glede na 
starost razdeljeni v dve podskupini. Dolgoletni 
mentorici Tini Krvina se je letos pridružil Ma-
tĳa Pribošič, ki je s svojim raznolikim plesnim
znanjem bogato nadgradil dosedanje delo.   
Vesoljski povžki so s svojimi nastopi pričeli 
davnega leta 2003 na domačem igrišču ob raz-
nih športnih in kulturnih  dogodkih. Hitro so 
začeli nastopati tudi po okoliških prireditvah  
kot so Argonavtski dnevi, Tek Bevke, Festival 
Zmigaj se, Plesno popoldne v Logatcu,  Za.Ža-
bice.si  ter druge družabne prireditve.  Redno 
so se udeleževali tudi  občinskih in regĳskih

plesnih revĳ, ki jih organizira Javni sklad re-
publike Slovenĳe za kulturne dejavnosti.
Vsa ta leta so za sovaščane pripravili dve sa-
mostojni prireditvi na leto, eno ob obletnici in 
drugo decembra, kot božični nastop z obiskom 
Božička. Dvorana Krajevne skupnosti je vedno 
pokala po šivih, prav tako je z leti nastala gneča 
na odru, zato so se ob deseti obletnici odločili, 
da pripravĳo izjemno plesno predstavo kar na
odru Cankarjevega doma na Vrhniki.  Povabili 
so tudi goste z različnih plesnih področĳ, da
bo dogajanje na odru še bolj pestro. 
Željo narediti nekaj enkratnega so otroci in 
mentorja dokazali z intenzivnimi vajami že 
tekom poletja, ko so trenirali tudi vsak dan. S 
pričetkom šolskega leta so treninge skrčili na 
trikrat tedensko, po potrebi pa dodajo še kak 
dan. Ves trud, energĳa in čas vložen v njiho-
vo delo, bosta poplačana, ko jih bo ob koncu 
plesne produkcĳe polna dvorana Cankarjeve-
ga doma nagradila z bučnim aplavzom.  Zato 
vljudno vabljeni v petek 23. novembra ob 18. 
uri v Cankarjev dom na Vrhniki. Vstop je prost.

Tina Krvina

Žive oblike drugega vrhni-
škega kiparskega simpozĳa – 
Forma Viva 2012 – so letošnje 
leto zaznamovale tudi Bistro. 
Pisatelj Milan Lipovec si ver-
jetno nikdar ni mislil, da se bo 
ob vznožju mogočnih samo-
stanskih zidov nekoč zares 
napelo leseno jadro, kot je po-
imenoval svoje daljnega leta 
1976 napisano delo, ki se do-
gaja tudi v naši slavni Bistri. 
Pa se je, in to kar leseno jadro 
legendarne ladje Argo, ki je 
pred nekaj tisočletji po reki 
sedmerih imen priplula vse 
do Vrhnike, oz. tedaj še Nav-
porta. Slednjo sta, po svojem 
videnju in pod umetniškim 
vodjem mag. Bojanom Mav-
sarjem, iz grobega lesa izva-
bila Marco Milcovich in Del 
Pier Mari. »Na Argonavtskih 
dnevih sva se odločila, da na-
rediva Argo, ki je tudi simbol 
Vrhnike. Vreme ni bilo ravno 
pravo, časa je bilo zelo malo, 
a na koncu nama je uspelo. 
Upam da bo Forma V uspeva-
la še naprej,« je o izdelovanju 
modernega Argoja, ki je svoj 
pristan dobil na vrtu pred 
gostiščem Bistra, spregovoril 
mojster Milcovich. Uradnega 
odprtja lesene skulpture, ki se 
je odvĳalo v petek, 19. okto-
bra, ob prĳetnih zvokih citer v
rokah Damjane Praprotnik in 
omamnih vonjavah pristnih 
vrhniških dobrot, se je udele-
žilo tudi večje število vidnej-

ših Vrhničanov in okoličanov, 
med njimi vrhniški župan 
Stojan Jakin. Slednji je ob 
tej priložnosti spregovoril o 
zgodovini vodne transportne 
poti med Vrhniko in Ljublja-
no, po kateri je nekoč plulo na 
stotine tovornih in potniških 
ladĳ, ladjic in čolnov. Simbol
te slavne preteklosti je ome-
njeni Argo, pričujoč dokaz pa 
ostanki rimske ladje pri Sinji 
gorici in nekdanja skladišča 
živega srebra na Vrhniki. V 
luči tako pestre zgodovine je 
izrazil presenečenje in razoča-
ranje nad strokovnimi podla-
gami o plovnosti Ljubljanice, 
pripravljenimi s strani RRA 
LUR, ki bi v sedanji obliki z 
domnevnim ciljem zaščite 
živalskih vrst (rib, ptic) one-
mogočale prosto plovbo med 

Vrhniko in Ljubljano: »Izgle-
da, da v preteklosti, ko je bilo 
na Ljubljanici tolikšno število 
ladĳ, tu ni bilo ne ptic ne rib.
So se morda tu naselile šele v 
zadnjem času? V tem prime-
ru to razumem in je prav, da 
jih ne motimo. Očitno pa med 
Ljubljano in Podpečjo rib in 
ptic ni, saj je tam dovoljeno 
vse,« je bil piker župan, ki reši-
tev iz trenutne finančne krize
vidi tudi v razvoju turizma na 
Ljubljanici. Glede najnovejše 
občinske umetniške pridobit-
ve pa: »Današnja otvoritev je 
en kamenček v mozaiku delo-
vanja našega območja, za ka-
tero upam, da bo prispevala k 
povezovanju barjanskih občin 
in ozaveščanju prebivalcev, 
da je Barje lepa zadeva.«

Damjan Debevec

Veseloigra Micki je treba moža se je poslovila, 
prihaja Svojeglavček

V Ligojni je živahno
KUDL Ligojna pod vodstvom predsednice Marinke Kupec še vedno dobro deluje. Zaključili so 
21-krat zaigrano igro Micki je treba moža. V sedanji sezoni pa se že z velikim trudom spet učĳo
novo igro, ki jo bodo predstavili za novo leto 2013. Igralcem in vsem  drugim želim dober uspeh. 
Skeč o kruhu bomo še nadaljevali, saj je kruh naša največja življenjska dobrina. Veseli smo lahko, 
da ga v teh težkih kriznih časih še kako v miru in svobodno uživamo. Vsa čast pripada kmečke-
mu sloju, da je še pripravljen pridelovati to dragoceno krušno zrno.
Skeč o kruhu  omogoča tudi obilo smeha. Predstavili so ga  že 18-krat. Od vsepovsod prihajajo 
vabila za nastop, za dobro voljo ljudi smo pripravljeni še nastopati. 
Vsem bralcem Našega časopisa želim zdravje, prĳetno jesen ter lepo pričakovanje novega leta
2013.                                                                                                                    Marĳa Mele

Župan Stojan Jakin, eden od soavtorjev skulpture Marco Milco-
vich in umetniki vodja Forme V mag. Bojan Mavsar.

Forma Viva Argonautica
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Končno se je naš umetniški vodja odločil razstavljati v 
naši galerĳi; razstavil je sedem slik s tematiko Cankar-
jeve Erotike. Pravzaprav smo na to 
razstavo čakali že dolgo. Umetnine 
so naslikane na bakreni podlagi in 
so izjemna in inovativna umetniška 
dela. Razstava nosi naslov Avtografija 
–  pričevanja risane besede. 
Če citiramo avtorja: »Svobodno zasno-
vana risana beseda v novem prostoru 
– bakrenemk nosilcu in njene margi-
nalne teme vsebujejo poezĳo erotike, 
ljubezni, nasilja, naravno in družbeno 
kritično misel. Tej temi in položaju v 
družbi posvečam svojo ideologĳo na 
NEMEJI, to je delitvi z lastnim roko-
pisom in svojim simbolnim pome-
nom na vsebinskem poudarku, ki je 

glavnina likovnega mišljenja in osebnostne ikonografije 
zapisa. Bistvo pisave v risani besedi je njena berljivost. 

Kako smo jo sposobni razbrati, 
da ne bi izgubila vloge posredni-
ka med verbalnim diskurzom in 
likovno umetnostjo.« 
Ob odprtju je avtorja predstavila 
Hana Troha, za glasbene užitke 
pa je poskrbel ansambel Zsa Zsa 
Bizzare. Fantje so se predstavili 
v najboljši luči in prepričan sem, 
da bomo o njih še slišali. Kot 
glasbeni gost se je bendu pridru-
žila tudi Simona Turk na sakso-
fonu.
Prišlo je veliko eminentnih po-
vabljencev, prĳetno druženje pa 
se je  končalo pozno zvečer.

Tako kot v naravi je ta letni čas tudi v našem društvu po 
navadi pisan in ustvarjalen. 
Letos smo se jesen odločili obarvati izrazito folklorno, 
zato vikend 24. in 25. novembra  namenjamo folklori v 
najširšem pomenu besede – folklori kot ljudski kulturni 
dediščini. V dvorani gasilskega doma na Drenovem Gri-
ču bomo tako priredili kar dva dogodka na to temo: že 
tradicionalno razstavo ročnih del in starih predmetov, ki 
jih izdelujejo in zbirajo naši krajani, ter poseben glasbeno-
plesni folklorni večer. 
Razstava bo na ogled v soboto od 14. do 19. ure in v ne-
deljo od 10. do 17. ure. Za sodelovanje in več informacĳ 
pokličite na št. 041 655 577 (Meta) ali na 031 733 612 (Ber-
narda). 

Folklorni večer bo v soboto, predvidoma ob 19. uri, a ne-
kaj dni pred prireditvĳo za vsak  primer preverite uro na 
vabilih in plakatih ali na spletni strani www.drenovgric-
lesnobrdo.si, kjer so podatki pravočasno posodobljeni.
Začeli smo tudi novo sezono delavnic ročnih del, kjer 
predvsem klekljamo in kvačkamo. Če želite, se nam lahko 
pridružite. Srečujemo se ob sredah ob 18.30 v skupni sobi 
v gasilskem domu (vhod skozi šolska vrata).

V soboto, 1. decembra, od 10. do 13. ure vas v drenov-
ški gasilski dom vabimo še na ustvarjalne delavnice, kjer 
bomo izdelovali adventne venčke, praznične voščilnice in 
še kaj.

KUD Drenov Grič - Lesno Brdo

DOKUMENTARNICA: 
najboljši dokumentarci vsako drugo 
sredo ob 20.00 samo v KVŠ
Tokrat si bomo ogledali šokantni, z 
oskarjem nagrajeni dokumentarec 

The cove, ki  
pripoveduje 
o okrutnem 
p o b ĳ a n j u 
delfinov na 
Japonskem. 
R i c h a r d 
O’Barry z 
ekipo razkri-
va mračno re-
alnost odro-

čnega, z bodečo mrežo in grozečimi 
napisi ograjenega zaliva. Gre za pro-
vokativno mešanico raziskovalnega 
novinarstva, ekološke pustolovščine 
in nepozabnih podob, ki se naposled 
izteče v obupan poziv na pomoč. 

ARTcnĳa
Vsak zadnji četrtek v mesecu ob 18.00 
se oglasi v KVŠ in izrazi svojo kreativ-
nost. V novembru (29. 11. 2012) bomo 
izdelovali pepelnike na 1001 način. 
Pridruži se nam!

OKROGLA MIZA
Čeprav  imamo mladi v  zdajšnjem, 
tehnološko naprednem svetu vse mož-
nosti, da se naš glas sliši, se to vseeno 

ne zgodi. Je k temu prispevala tudi 
ekonomska kriza, v kateri smo? Kaj 
bi mladi lahko, v okviru študentskega 
kluba, naredili za dobro našega kraja? 
Na katerih področjih bi se mladi v kra-
ju še morali udejstvovati? To je le nekaj 
kratkih iztočnic, na katere bomo poiz-
kusili odgovoriti na prvi okrogli mizi 
Kluba vrhniških študentov. Omizje je 
odprto za vsa mnenja in predloge. Pri-
di v četrtek, 8. 11. 2012 ob 20.00. 

Koncert: METAL
Tretji november bo za našo preljubo 
Vrhniko pomemben dan! Na ta dan 
se bo nebo nad našim malim krajem 
prvič po tisoč letih zares stemnilo, 
Satan pa bo ob spremljavi zlohotne-
ga smeha iz vesolja TELEPORTiral 
gručo zlobcev, znanih kot ROLLIN 
BASTARDS! Lepo bo, kot vedno, po-
raženo. In ko se vam bo zazdelo, da je 
razdejanje doseglo svoj višek, se bo s 

pekla dvignil sam Satan! V roki bo dr-
žal črn meč, v peklenskih krogih znan 
tudi kot HELLSWORD, s katerim bo 
ustvarjal ritme gneva in moči. Vse to 
in še več si lahko ob poceni pivu tretje-
ga novembra ogledate v Zakonu le za 
4evre (člani 2,5 evra)! 

RAZSTAVA
V sredo, 7. 11. 2012, vas ob 20.00 va-
bimo na odprtje razstave urbanega 
umetnika Alena Beganovića z naslo-
vom DOS. Razstava bo na ogled v no-
vembru.

YU-GO ROCK VEČER
Dragi pionirji in pionirke! Spet je čas, 
da iz omare potegnete svoje rutke in 
rdeče zvezde, yu-go rockovski večer 
se namreč vrača v KVŠ! Tokrat v obliki 
karaok. Dress code je obvezen, za svoj 
trud pa boste nagrajeni z welcome 
drinkom. Vabljeni!

• K l u b  Z a k o n  •  K l u b  Z a k o n  •  K l u b  Z a k o n •

Razstava Bojana Mavsarja v MMG

Obvestilo članom Foto 

kluba Okular

Imamo možnost uporabe učilni-

ce v OŠ Ivana Cankarja na Vrhniki. 

Učilnica je opremljena s projektor-

jem in platnom. Ideja je, da bi se 

dobili vsak zadnji torek v mesecu, 

s seboj bi prineslio fotografije na 

USB-ključku, jih na srečanju pogle-

dali in komentirali. Torej: vabljeni.

Rado Krasnik, predsednik FKO

Zavod Ivana Cankarja za kulturo, šport in turizem Vrhnika

Gledališki abonma in za IZVEN
Cankarjev dom Vrhnika

PETEK, 16. november 2012, ob 19.30 

Vinko Möderndorfer
NEŽKA SE MOŽI
Krstna uprizoritev, komedija
Premiera: 15. aprila 2011

Režiser: Jaka Andrej Vojevec
Nastopajo: Nina Valič – Neža, Bojan Emeršič – Matija, 
Valter Dragan - Tonči

Že naslov najnovejše igre Vinka Möderndorferja Nežka se moži (2009) 
kaže, da se je avtor navdihoval pri znamenitem delu Antona Tomaža Lin-
harta Ta veseli dan ali Matiček se ženi. Iz klasičnega Matička so vzeta 
tudi imena nastopajočih oseb (Matija, Neža, Tonči) in ena najbolj znanih 
komičnih situacij. Toda moderni Matiček ni mlad grajski služabnik, temveč 
slavist v zrelih srednjih letih, ki si služi kruh kot srednješolski učitelj sloven-
ščine. Z malce mlajšo Nežo sta sveže zaljubljen par, ki se veseli raznovrst-
nih vidikov skupnega življenja, od kulinaričnih do posteljnih. Njuno srečo 
zmoti Nežin bivši, uspešen trgovec z avtomobili, ki se nekega popoldneva, 
ko je Neža za hip sama doma, pojavi pri njiju in zahteva svojo ljubo nazaj. 
Duhoviti dialogi, iskriv (ljubkovalni in erotični) besedni zaklad in nepriča-
kovani komični obrati odlikujejo to sodobno ljubezensko travestijo, ki je 
zmagala na letošnjem natečaju za najboljšo izvirno slovensko komedijo v 
okviru celjskega festivala Dnevi komedije 2010.
Predstava traja 100 minut in nima odmora.

OPRAVIČILO
Cenjenim abonentom in drugim obiskovalcem abonmajskih predstav v 
Cankarjevem domu na Vrhniki se opravičujemo zaradi zamenjave predsta-
ve. Predstava November je odpadla zaradi bolezni v ansamblu. Hvala za 
razumevanje in vabljeni na ogled!

Zavod Ivana Cankarja Vrhnika

Zavod Ivana Cankarja Vrhnika
Cankarjev dom Vrhnika

SITI TEATER BTC in KREKER
FOTR
Monokomedija
Režija: Nataša Barbara Gračner
Igra: Lado Bizovičar

PETEK, 30. november 2012, ob 19.30 

Postati oče ni posebno zapleteno, se pa zaplete takoj za tem. Sveže pečeni 
oče prihaja z besedo na dan. Ni ati, ni oči, ni ata in ni tata … Lado Bizovičar 
je FOTR!
Lado Bizovičar, ki se je na odrskih deskah  izkazal že v predstavah 5moških.
com in Ženske&moški.com v produkciji Špas teatra, in Nataša Barbara Grač-
ner, ki se je kot režiserka proslavila z uspešnico Jamski človek, sta se izkazala 
kot izvrsten tandem; monokomedijo islandskega avtorja Bjarnija Haukur-
ja Thorssona sta predelala, ji vdahnila svežino lastnih izkušenj ter zabav-
nih anekdot prijateljev in znancev in jo popestrila z družinskim filmčkom, 
v katerem se v vlogi Ladove žene odlično znajde Katarina Čas. Nastala je 
duhovita izpoved o objemih, poljubih in majhnih  ter velikih odločitvah, 
testu nosečnosti z modrim rezultatom, ginekologu, požrešni ženi, velikem 
trebuhu, neopisljivem rojstvu ter neizogibnih spremembah, ki sledijo – ne-
prespanih nočeh, utrujenosti, umazanih plenicah, dragih igračah in mulcu, 
ki si ga kljub vsemu želijo.
Za vse fotre in mame, bodoče, aktualne in ostale …
… in vse, ki si boste lahko 17. decembra 2012 v Cankarjevemu domu na 
Vrhniki ogledali »nadaljevanje« motiva – predstavo STAR FOTR z Janezom 
Hočevarjem - Rifletom v glavni vlogi!
Vabljeni!

Zavod Ivana Cankarja za kulturo, šport in turizem Vrhnika

Otroški abonma 11. šola in za IZVEN
Cankarjev dom Vrhnika

SOBOTA, 10. november 2012, ob 16. uri

Svetlana Makarovič
SAPRAMIŠKA
Lutkovna predstava z več kot 1600 ponovitvami!
Lutkovno gledališče Ljubljana
Premiera: 17. oktobra 1986

Režija: Nace Simončič
Likovna zasnova: Jaka Judnič
Glasba: Svetlana Makarovič, Lado Jakša

Igrajo: Asja Kahrimanović/Sonja Kononenko, Breda Hrovatin, Peter Do-
ugan, Jernej Slapernik/Marko Velkavrh.

Mala siva miška se je nekega dne znašla iz oči v oči z mačko, ki je bila tako 
presenečena, da ji je ušla kletvica »sapramišnazaj«. In tako je dobila Sapra-
miška svoje ime. In potem je imela rojstni dan in ji je teta Grizelda podarila 
tri prekrasne lešnike. In potem se ji je zlomil tisti nesrečni »vob« in je mora-
la kljub prijazni »pomoči« veverice in žabe Regice obiskati zobozdravnika, 
doktorja Detla. Tako je prišla v zgodovino kot prva miška, ki je zbrala toliko 
poguma, da je sedla na zobozdravniški stol. In postala je slavna doma in 
po svetu.

Predstava traja 45 minut; 3 leta +.

Vabimo vas na razstavo, folklorni večer in ustvarjalne 
delavnice
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Tako lahko mirno in obenem navdušeno po-
udarim, da je minil lep kulturni večer, z veliko 
domačih obiskovalcev, z neverjetnim Andreje-
vim umetniškim navdihom in neverjetno spro-
ščenim vzdušjem. Razstavo si je moč ogledati 
do 11. novembra.
Andrej Kos je z razstavo predstavil tri desetlet-
ja svojega ustvarjanja, predvsem na kiparskem, 
kot tudi na grafičnem in slikarskem področju.
Poznamo ga tudi kot mojstra iskrivega besed-
nega izražanja in pisanja. Saj ne mine izdaja 
časopisa Dnevnik, kjer so objavljeni njegovi 

aktualni in pikri aforizmi. Tako se je njegova 
nemirna narava skozi vse dosedanje šestdese-
tletno življenje začela izražati v samo njegovi 
umetnosti. Že kot desetletni fantič je vzljubil 
risarske in pozneje še slikarske sposobnosti. 
Skozi nadaljnje življenje pa je rasel v pravega 
umetnika. Po letu 2000 se je redno udeleževal 
kiparskih delavnic v kamnolomu na Lesnem 
Brdu, kjer je spoznaval trdo delo kiparjenja v 
kamen. 
Slikarstvo je spoznaval ter se učil v logaškem 
društvu slikarjev samoukov. Spomin mi sega v 

osemdeseta in devetdeseta leta, ko sva večkrat 
sedela na raznih »samoupravnih« sestankih, 
kjer je na liste gradiv »čečkal«, oprostite, risal, 
razne portrete ter tako preslišal vsebino točke 
dnevnega reda. Menda to počenja še danes, 
vendar skrito, saj so šefi in sestanki bolj odgo-
vorni in pomembni. O kiparskem opusu An-
dreja je umetnostna kritičarka Anamarĳa Stibilj
Šajn med ostalim poudarila:
»Andrej Kos je v opusu kmalu začel nizati 
polnoplastične, otipljive, materialno polne in 
kompozicĳsko dinamične skulpturalne forme z
jasno obrisno linĳo, ki jo najdemo tudi na dru-
gih področjih njegovega likovnega delovanja. 
To so bile vitalne oblike, ki so rasle v vertikalni 
smeri, se prepletale in medsebojno zapletale. 
Celo zavozlale so se, saj je bil vozel kar nekaj 
časa osrednja oblika avtorjevega zanimanja. Z 
njo se je variabilno poigraval in jo raziskoval. 
Vznemirjala ga je tako v svoji zategnjenosti oz. 
zakrčenosti, statičnosti in čvrstosti, kot tudi 
v kontrapunktu odvozlavanja, razpiranja in 
stremljenja po svobodni kompozicĳski razraš-
čenosti.
Kiparsko delovanje Andreja Kosa je evolucĳ-
sko, njegove oblike pa gredo v vse bolj dina-

mično smer, izraženo z valovanji, 
konkavno-konveksnimi upogibanji 
in spiralastimi zvĳanji, ki premorejo
enormno vzgonsko silo. Prav tako 
se stopnjuje izpostavljanje odnosov 
med ploskvami in izrazitimi volum-
ni. Vozel pridobiva vse bolj eksak-
tno obliko, zaprto, enovito, zglaje-
no, mehko in popolno. Preobrazi se 
v kroglo. V njej odzvanjajo upogibi, 
zavoji, zapleti in v (pol) krog zajete 
oblikovane tendence.

Andrej Kos obvladuje raznolike ki-
parske materiale kot so glina, les in kamen ter 
se odloča za vlivanja v bron. Tem pridružuje še 
siporeks, s katerim lahko dosledneje in hitreje 
realizira svoje ideje. Njegovo »industrĳsko su-
rovost« zastre s posebno patino. Poslužuje se 
raznolikih pristopov površinske obdelave. Raz-
penja jih od nežnih do bolj grobih strukturalnih 
naglasov, pa tudi občutenih koloriranj, ki nikoli 
ne preglasĳo forme same.
Retrospektiva Andreja Kosa dokazuje, da je 
hkrati tudi perspektiva. Naj se nadaljuje v nje-
govem slogu: na heterogenih področjih, hkra-
ti pa poglobljeno, izvirno in izrazno bogato. 
Z zvitimi in zavitimi likovnimi izpovedmi, z 
zgodbami, katerim je »odvihal vogalčke«, da 
bi jih v vsem svojstvu in kreativnih (likovnih) 
uresničevanj približal gledalcu.«
Ob koncu res prĳetnega, lahko tudi nepozabne-
ga večera, je Dejan Mesec na harmoniko zaigral 
»miks« treh Beatlovih pesmi, ki jih je pripravil 
prav za ta dogodek »Jest mi daj Michele, ko bom 
64 let star«. S tem pa je tudi čestital Andreju, saj 
prav te dni praznuje šestdeset let življenja.
Čestitkam se pridružujemo tudi mi, na še dolgo 
umetniško delovanje.

Simon Seljak

Poletni bralci - poletavci
Vrhnika, 28. september – Pred Cankarjevo knjižnico 
se je zaključil projekt »Poletni bralci – poletavci« 
v okviru katerega so mladi segali po knjigah tudi 
med poletnimi počitnicami. Najbolj pridne so na-
gradili, tisti bolj srečni pa so prejeli celo posebne 
nagrade.
Mestna knjižnica Ljubljana je omenjeni projekt organizirala že 
lani, letos pa je mrežo 
sodelujočih knjižnic razširila še na Medvode, Logatec, Litĳo in
Vrhniko. Tamara Jesenovec, ki je v Cankarjevi knjižnici vodila 
projekt, je pojasnila, da je šlo za projekt spodbujanja branja 
med mlajšo generacĳo, staro od sedem do dvanajst let. Tisti, ki
so se odločili za sodelovanje, so morali trideset dni brati vsaj 
po pol ure na dan, kar so izkazovali z vsakodnevnimi podpisi 
staršev na posebni zloženki, ki so jo prejeli v knjižnici. »Po tri-
desetih dneh je popisano zloženko vrnilo 29 fantov in deklet, 
ki smo jim danes podelili priznanja in drobne nagrade,« je de-
jala Tamara. Tisti najbolj srečni pa so prejeli celo vrednostne 
bone in praktične nagrade, po koncu uradnega dela pa je sle-
dilo še veselo ustvarjanje. »Z odzivom sem za prvič vsekakor 
zadovoljna, še največ pa mi pomeni njihov nasmeh na obrazu 
in dobro počutje med nami, kar dokazuje, da tudi prihodnje 
leto ne bodo pozabili knjige.« Sicer pa na srečo številni mladi 
niso le poletni bralci, temveč so, kot je dejala Tamara, kar celo-
letni poletavci. (gt)

Vabilo na knjižno čajanko
V četrtek, 15. novembra 2012, ob 9. uri prirejamo našo drugo 
Knjižno čajanko v tej sezoni. Njen naslov je Kakšno drevo zra-
ste iz mačka. Ob dišečem čaju in pecivu vam želim predstaviti 
kakovostne knjižne novosti za vso družino.
Prisrčno vabljeni na mladinski oddelek Cankarjeve knjižnice 
Vrhnika!

Zlata Brezovar

Novosti v septembru 2012

0 SPLOŠNO: KNJIŽNIČARSTVO, 
ENCIKLOPEDĲE, ZBORNIKI ...
BALOH, P.: Ob praktičnih primerih 
skozi MS Excel 2010. Podpora pisar-
niškemu poslovanju 
DOLENC, S.: Kako ustvariti genĳa
in druge kratke zgodbice o skoraj 
vsem 
FERK, H.: Pot do konkurenčnosti : 
prenova poslovnih procesov 
ŠTRANCAR, M.: iPriročnik iPAD : 
uporaba in triki za iPAD 3. generaci-
je [iOS 5.1 in 6.0] 
ZWITTER, S.: Pedagoško delo v 
šolski knjižnici 

1 FILOZOFĲA. ETIKA. OKULTI-
ZEM. PSIHOLOGĲA.
BACHELARD, G.: Oblikovanje 
znanstvenega duha : prispevek k 
psihoanalizi objektivnega spozna-
nja 
BERLIN, I.: Izvori romantike 
DELEUZE, G.: Spinoza : praktična 
filozofija
KÜNG, H.: Priročnik svetovni etos
MALENICA, A.: Človek sveta vla-
dar, denar njegov ječar 
MOON, S. M.: Živim za svetovni 
mir 
STEINER, R.: Osem meditacĳ
ŠUMIČ-Riha, J.: Večnost in spre-
minjanje
ŠUVAKOVIĆ, M.: Slovenska filo-
zofija dan pozneje

2 VERSTVO
BENEDIK, M.: Mati mnogih cerkva
GRÜN, A.: Mistika : odkrivanje no-
tranjega prostora 
MEŽAN, A.: Med belimi stenami
PRIDMORE, J.: Izpoved london-
skega gangsterja 
RICHARDS, L.: Bodi mož!
SCHWARZ, A.: Rada imam marje-
tice
STEINER, R.: Krščanstvo kot mi-
stično dejstvo in pradavni misterĳi
 
3 SOCIOLOGĲA. POLITIKA. EKO-
NOMĲA. PRAVO. VZGOJA. ET-
NOLOGĲA.
CHAFUEN, A. A.: Vera in svoboda
CLOKE, K.: Razreševanje osebnih 
in organizacĳskih konfliktov
ČARNI, L.: Obča in historična so-
ciologĳa
ERBEŽNIK, Anže Evolutivna teori-
ja razvoja prava 
GRDINA, I.: Od marcipanskih voj-
ščakov do narodnih junakov 
GRIČNIK, A.: Trĳe mejniki življe-
nja 
HARVEY, D.: Kratka zgodovina ne-
oliberalizma 
JAMNIK, A.: Med vagabundom in 
romarjem 

JEZA, F.: In zgodil se bo čudež 
KRUGMAN, P. R.: Ustavimo to kri-
zo takoj! 
LAPAJNE Dekleva, T.: Igranje vlog 
in poučevanje naravoslovja 
VEBLE, A.: Dokazni učinki notar-
skih listin v mednarodnem pra-
vnem prometu 
ŽAGAR, D.: Drugačni učenci 

6 MEDICINA. TEHNIKA. KMETĲ-
STVO. VODENJE. INDUSTRĲA.
OBRT.
BROSS-Burkhardt, B.: Sobne ras-
tline 
DREMELJ, Z.: Testiranje na priso-
tnost prepovedanih psihoaktivnih 
snovi 
FRIDL, S.: Vitki in zdravi 
IHAN, A.: Imunski sistem in od-
pornost 
IVEC, Z.: Gobe 1 
JEZERNIK, B.: Kava : čarobni na-
poj 
MEYEROWITZ, S.: Pšenična trava

7 UMETNOST. ARHITEKTURA. 
FOTOGRAFĲA. GLASBA. ŠPORT.
BARBO, M.: Simfonĳa v 19. stoletju
FRANTAR, V.: “Enkrat še zapoj ---”
LACOSTE, J.: Filozofija umetnosti
MUHOVIČ, J.: S slikarstvom na 
štiri oči 
NEUBAUER, H.: Ljubljanska Opera 
med drugo svetovno vojno 1941-
1945 
POLLACK, P.: Moja prva jadranja 
SUGGS, W. W.: Meet the orchestra 
TOMŠIČ-Čerkez, B.: Likovne ku-
harĳe 2

81 JEZIKOSLOVJE VR
AHAČIČ, K.: Zgodovina misli o je-
ziku na Slovenskem
SICHERL, E.: Slovensko-angleški 
glosar jezikoslovnega izrazja 
ŠTEPIC, L.: ABC nemške slovnice 1

82 KNJIŽEVNOST
BALZAC, H. de: Iskanje absolutne-
ga 
BILASH, M.:  Ruska banja 
PIBERNIK, F.: Anton Vodnik
PREGELJ, B.: Zgledno omledno 

82-1 POEZĲA.
PREGL Kobe, T.: Žamet 
VASIĆ, T.: Boginja in bojevnik 

82-3 ROMANI. KRATKA PROZA.
AMALIETTI, P.: Eden za vse ali Mi-
hajlovo maščevanje 
BILASH, M.: Ruski gozdni zakladi 
BINCHY, M.: Evening class 
CHRISTIE, A.: Evil under the sun 
COBEN, H.: Usodna pogodba 
COLE, K.: Če me zapelješ
DE Giuli, A.: Dov’e Yukio? 
DE Giuli, A.: Opera! 

FAVRET, C.: Disparitions en Haiti 
FLISAR, E.: The sorcerer’s apprenti-
ce : Evald Flisar 
GIBSON, R.: Priznam vse 
HUDOLIN, J.: Ingrid Rosenfeld 
JENSTERLE, M.: Semena življenja 
KODRE, T.: Beli morski pes, vitez v 
postelji 
LODGE, D.: Majhen svet 
LUDLUM, R.: The Bourne ultima-
tum 
MAZZINI, M.: Paloma negra 
MILANI Kruljac, N.: Skrajni rob 
grebena 
NADOLNY, S.: Bog predrznosti 
O’BRIEN, M. D.: Pater Elĳa : apo-
kalipsa 
RIORDAN, J.: Krvavi tekač 
RITUPER, S.: Kuharica brez licence 
TRATNIK, S.: Rezervat 
WELLS, H. G.: The war of the 
worlds 
 
82-4...9 ESEJI. HUMOR.SPOMINI. 
DNEVNIKI. POTOPISI.
BRAČKO, D.: Bračkovi na potova-
nju
IHAN, A.: Državljanski eseji 
KOCMUT, A.: Pohujšanje odpade 
MEDNARODNI literarni festival 
(27 ; 2012 ; Vilenica)
MEDVED, A.: Politični in drugi spi-
si : eseji 
TOPLAK, F.: A kecske volt a fonto-
sabb
 
82C-P-M MLADINSKO LEPOS-
LOVJE.
ASTLEY, N.: Pujsa Pepa. Največja 
blatna luža na svetu 
CALLIER, M.-I.: Ne, ne bom! 
HEARN, J.: Čudak Rowan 
KING, D.: Pojoča ribica 
KLOPČIČ, A.: Jens in Julĳa ali Alp-
ska zgodba 
KOLU, S.: Ajda in Razbojnikovi 
KOPINŠEK, S.: Pikasta sreča 
RUSSELL, R. R.: Zguba : dnevnik 
SMALLMAN, S.: Kužkov prvi bo-
žič 
SOKOLOV, C.: Se bomo zmenili in 
druge zgodbe 
ŠTAMPE Žmavc, B.: O kuri, ki je iz-
maknila pesem 

9 DOMOZNANSTVO. GEOGRAFI-
JA. ZGODOVINA. BIOGRAFĲE.
FERFILA, B.: Polarni predeli sveta : 
Antarktika in Arktika 
HUIZINGA, J.: Jesen srednjega 
veka 
KERSHAW, I.: Hitler 
KOREZ Korenčan, D.: Dirigent An-
ton Nanut 
KOROŠAK, V.: Stotnik Valvasor 
MARKO N.: V zgodovinskem do-
gajanju 
MATIČIČ, D.: Geografija na maturi
2013 

NEDELJKO, F.: Viljem baron Te-
ge�hoff
ŽGANJAR, M.: Zlomljena krila 

Najbolj brane ali iskane knjige v 
septembru 2012
1. Zgodbe Svetega pisma 
2. Petiška, E.: Stare grške bajke 
3. Cankar, I.: Moje življenje 
4. Milčinski, F.: Butalci 
5. Woodiwiss, K. E.: Vreden ljubez-
ni 
6. Milek, V.: Cavazza: biografski 
roman 
7. McCarthy, M.: Ko se boš prebu-
dila --- 
8. Brown, S.: Adamov padec 
9. Woodiwiss, K. E.: Shanna 
10. Sophocles: Antigona 

Zvočni CD za odrasle in mladino
BOTO, E.: Eva Boto, Slovenia
BUDDY & The Huddle: Take a ride 
into the life of Thomas Alva Edison
CARMINA Slovenica: Americas
KAUČIČ, Z.: Zvočna polja za T. S.
KOŽAR, A.: Samohipnoza po me-
todi Andreja Kožarja
LAP, R.: Lovely baby sing
MATKOVIČ, I.: Sonic motion
ROŠER, K.: Pot v neznano
TORI, J.: Tisti
TULIPAN Quartet: Music in color
ZLATI jubilej Slovenske popevke : 
50 let : 50 popevk
DESCOMBES, M.: Jamais de jas-
min
MEDAGLIA, C.: Liberta
MEDAGLIA, C.: La rice�a segreta
SEIFFARTH, A.: Das Haus an den 
Klippen
VALERO Planas, C.: La princesa 
del Ártico

Filmi za odrasle
GAINSBOURG : (vie héroique) = 
Gainsbourg: življenje junaka
GALLIPOLI
IRONCLAD = Templjar
LARRY Crowne
TEAM America : world police
UNDERWORLD : awakening = 
[Podzemlje : prebujenje]

Dokumentarni filmi
EINSIEDLER, S.: Trening komuni-
kacĳe in javnega nastopanja s Sašo
Einsiedler
NO direction home = [Ni poti do-
mov] 

CD -ROM
BIOLOGĲA. Genetika 2

Novosti prejšnjih mesecev lahko pre-
birate na naših straneh na svetovnem 
spletu: www.ckv.si.

Izbor: Niko Nikolčič

Odvihane zgodbe

Tri desetletja kiparjenja
V torek 23. oktobra je bila mala dvorana Cankarjevega doma na Vrh-
niki skoraj premajhna za številne obiskovalce na odprtju kiparske 
razstave Vrhničana Andreja Kosa, z nazivom »Odvihane zgodbe«. 
Zbrane je prvi nagovoril župan Vrhnike Stojan Jakin. Umetnost-
na kritičarka Anamarĳa Stibilj Šajn pa je strokovno predstavila
avtorja in njegovo delo. Prelep in sproščen umetniški večer pa sta 
popestrila harmonikarja Tomaž Dobnikar in Dejan Mesec.

Polna razstavna Galerĳa Cankarjevega doma

Andrej Kos in njegova bolečina

Umetnostna kritičar-
ka Anamarĳa Stibilj
Šajn

Harmonikarja Tomaž in Dejan sta 
navdušila tudi z dvema Andreje-
vima skladbama
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Program prireditev za november 2012
Cankarjev dom Vrhnika

Do 11. 11. 2012.
Vstop prost.

ZAVOD IVANA CANKARJA VRHNIKA
Andrej Kos

ODVIHANE ZGODBE
Zgodbe so tu že bile, 

jaz sem samo odvihal vogalčke in jih povabil med vas.
Galerija Cankarjevega doma na Vrhniki

Do 19. 11. 2012.
Vstop prost.

ZAVOD IVANA CANKARJA VRHNIKA
Davorin Tome

KO SE DVIGNEJO MEGLICE
Fotografska razstava 

Avla Cankarjevega doma na Vrhniki

NEDELJA,
4. 11. 2012,

ob 17. in 19. uri.
Vstopnina: 

otroci, dijaki, študentje 
5 €,

odrasli: 7 €.

KULTURNO DRUŠTVO SIMFONIČNI ORKESTER CANTABILE
KONCERT FILMSKE GLASBE

Dirigent: Marjan Grdadolnik
Velika dvorana Cankarjevega doma na Vrhniki

SREDA,
7. 11. 2012,
ob 20. uri.
(114 min.)

Vstopnina: 3 €.

ZAVOD IVANA CANKARJA VRHNIKA
KINO VRHNIKA

STARI JE NOR
Komedija (15+)

Velika dvorana Cankarjevega doma na Vrhniki

ČETRTEK,
8. 11. 2012,
ob 18. uri.

Vstop prost.

TURISTIČNO DRUŠTVO BLAGAJANA 
KLUB GAIA  
Davor Špehar

EKOLOŠKE REŠITVE ZA VAŠ VRT
Strokovno predavanje

Mala dvorana Cankarjevega doma na Vrhniki

SOBOTA,
10. 11. 2012,

ob 16. uri.
Vstopnina: 5 €.

ZAVOD IVANA CANKARJA VRHNIKA
OTROŠKI ABONMA 11. ŠOLA in IZVEN

Lutkovno gledališče Ljubljana
Svetlana Makarovič  

SAPRAMIŠKA
Lutkovna predstava z več kot 1600 ponovitvami!
Velika dvorana Cankarjevega doma na Vrhniki

NEDELJA,
11. 11. 2012, 

od 7. do 19. ure.

OKRAJNA VOLILNA KOMISIJA
VOLITVE PREDSEDNIKA REPUBLIKE 

Cankarjev dom Vrhnika

TOREK,
13. 11. 2012,

ob 19. uri.
Vstop prost.

ZAVOD IVANA CANKARJA VRHNIKA
MUZEJSKO DRUŠTVO VRHNIKA

Milogoj Dominko 1932 - 2010
SPOMINSKA RAZSTAVA

ob 80. obletnici rojstva bo odprta do 9. novembra 2012.
Galerija Cankarjevega doma na Vrhniki

SREDA
14. 11. 2012,

ob 20. uri.
(106 min.)

Vstopnina: 3 €.

ZAVOD IVANA CANKARJA VRHNIKA
KINO VRHNIKA

TED
Komedija(15+)

Velika dvorana Cankarjevega doma na Vrhniki

ČETRTEK,
15. 11. 2012,

ob 15.30.
Vstop prost.

KLUB GAIA  
UNICHEM 

PODELITEV NAGRAD ŠTIRIH VRTNARSKIH NATEČAJEV 
Skupina Krater-Krater Media in Klub GAIA

Velika dvorana Cankarjevega doma na Vrhniki

PETEK,
16. 11. 2012,

ob 19.30. 
Vstopnina: 15 €.

ZAVOD IVANA CANKARJA VRHNIKA
GLEDALIŠKI ABONMA in IZVEN

SNG Drama Ljubljana
Vinko Möderndorfer
NEŽKA SE MOŽI

Komedija
Režija: Jaka Andrej Vojevec

Velika dvorana Cankarjevega doma na Vrhniki

NEDELJA,
18. 11. 2012,

ob 16. in ob 19. uri.
Vstop prost.

JAVNI SKLAD RS ZA KULTURNE DEJAVNOSTI OI VRHNIKA
SOZVOČENJA 2012

5. regijski tematski koncerti srednješolskih in odraslih pevskih zasedb; 
izbrani zbori osrednje slovenske regije

Velika dvorana Cankarjevega doma na Vrhniki

PONEDELJEK,
19. 11. 2012,

ob 19.30.
Vstopnina: 15 €.

ZAVOD IVANA CANKARJA VRHNIKA
FOTR

Monokomedija
Režija: Nataša Barbara Gračner

Igra: Lado Bizovičar
Velika dvorana Cankarjevega doma na Vrhniki

TOREK,
20. 11. 2012, 

ob 18. uri. 
Vstop prost.

ZAVOD IVANA CANKARJA VRHNIKA
Ob Svetovnem dnevu otroka

Maks Lenart Černelč
BORI SE DO KONCA SVOJEGA ŽIVLJENJA

Likovna razstava 
bo odprta do 9. decembra 2012.

Avla Cankarjevega doma na Vrhniki

SREDA,
21. 11. 2012,

ob 18. uri.
Vstop prost.

CANKARJEVA KNJIŽNICA VRHNIKA 
ZAVOD IVANA CANKARJA VRHNIKA

Tone Škarja
PO SVOJI SLEDI: ALPE, KAVKAZ, HIMALAJA

Predstavitev knjige
Mala dvorana Cankarjevega doma na Vrhniki

ČETRTEK,
22. 11. 2012, 

ob 18. uri. 
Vstop prost.

TURISTIČNO DRUŠTVO BLAGAJANA 
ZAVOD IVANA CANKARJA VRHNIKA

SREČANJE NARODNIH NOŠ
Mala dvorana Cankarjevega doma na Vrhniki

PETEK,
23. 11. 2012,

ob 18. uri.
Vstop prost.

KULTURNO DRUŠTVO STARA VRHNIKA 
ZAVOD IVANA CANKARJA VRHNIKA

PLEŠEM, TOREJ SEM
10. obletnica Vesoljskih povžkov z gosti:

Cheerleading skupina Žabice, Cheer mladinska plesna skupina Žabice,
Cheer članska plesna skupina Žabice,

Orientalska plesna skupina (plesna šola Prostyle) 
Velika dvorana Cankarjevega doma na Vrhniki

SOBOTA,
24. 11. 2012,

ob 18. uri. 
Vstopnina: 8 €.

ZAVOD IVANA CANKARJA VRHNIKA
OBČINA VRHNIKA

ŽUPNIJSKA KARITAS VRHNIKA
SAZAS

DVA NOVČIČA
Dobrodelni koncert

Velika dvorana Cankarjevega doma na Vrhniki

NEDELJA,
25. 11. 2012,

ob 17. uri. 
(100 min.)

Vstopnina: 3 €.

ZAVOD IVANA CANKARJA VRHNIKA
KINO VRHNIKA

POGUM
Sinhronizirana družinska komična pustolovščina (5+)

Velika dvorana Cankarjevega doma na Vrhniki

PONEDELJEK,
26. 11. 2012,

od 7. do 14. ure.

RDEČI KRIŽ VRHNIKA
KRVODAJALSKA AKCIJA

Cankarjev dom Vrhnika

TOREK,
27. 11. 2012,

od 7. do 14. ure.

RDEČI KRIŽ VRHNIKA
KRVODAJALSKA AKCIJA

Cankarjev dom Vrhnika

ČETRTEK,
29. 11. 2012,

ob 17. uri.
(124 min.)

Vstopnina: 3 €.

ZAVOD IVANA CANKARJA VRHNIKA
KINO VRHNIKA

ŠANGHAJ
Slovenski film, drama, podnapisi (15+)

Velika dvorana Cankarjevega doma na Vrhniki

PETEK,
30. 11. 2012,

ob 19. uri.
Vstopnina: 

5 € v predprodaji, na dan 
prireditve 

7 €.

MARJETKA OREL in M-OREL, d. o. o.
NAŠ ČASOPIS

ZAVOD IVANA CANKARJA
Festival

IGRAMO, KOT ZNAMO
Narodno-zabavna glasba naših krajev

Velika dvorana Cankarjevega doma na Vrhniki

Predprodaja vstopnic za prireditve
Turistični informacijski center (TIC) Vrhnika, Tržaška cesta 9

Tel.: 01 755 10 54, e-pošta: tic@zavod-cankar.si
Ponedeljek – petek: od 8. do 18. ure, sobota: od 8. do 14. ure 

in pol ure pred predstavo na blagajni Cankarjevega doma Vrhnika.
Nakup vstopnic prek spleta: www.mojekarte.si.  Dodatne informacije o prireditvah in morebitne 

spremembe:
www.zavod-cankar.si, www.vrhnika.si

Pridržujemo si pravico do spremembe programa.
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Preglednica 1:

Športna panoga
Vprašanje A

 
Vprašanje B

PREPOZNAVNOST SREDSTVA
1 ATLETIKA 1 2 3 4 5  1 2 3 4 5
2 AVTO-MOTO ŠPORT 1 2 3 4 5  1 2 3 4 5
3 BALINANJE 1 2 3 4 5  1 2 3 4 5
4 BOKS/KICK BOKS 1 2 3 4 5  1 2 3 4 5
5 GIMNASTIKA 1 2 3 4 5  1 2 3 4 5
6 PIKADO 1 2 3 4 5  1 2 3 4 5
7 RIBOLOV 1 2 3 4 5  1 2 3 4 5
8 KARATE 1 2 3 4 5  1 2 3 4 5
9 SAVATE 1 2 3 4 5  1 2 3 4 5
10 KEGLJANJE 1 2 3 4 5  1 2 3 4 5
11 KOLESARSTVO 1 2 3 4 5  1 2 3 4 5
12 KOŠARKA 1 2 3 4 5  1 2 3 4 5
13 LETALSTVO/PADALSTVO 1 2 3 4 5  1 2 3 4 5
14 NAMIZNI TENIS 1 2 3 4 5  1 2 3 4 5
15 NOGOMET 1 2 3 4 5  1 2 3 4 5
16 ODBOJKA 1 2 3 4 5  1 2 3 4 5
17 POHODNIŠTVO/PLEZANJE 1 2 3 4 5  1 2 3 4 5
18 MEČEVANJE            
19 PLAVANJE 1 2 3 4 5  1 2 3 4 5
20 PLES 1 2 3 4 5  1 2 3 4 5
21 ROKOMET 1 2 3 4 5  1 2 3 4 5
22 ALPSKO SMUČANJE 1 2 3 4 5  1 2 3 4 5
23 NORDĲSKO SMUČANJE 1 2 3 4 5  1 2 3 4 5
24 STRELSTVO 1 2 3 4 5  1 2 3 4 5
25 STRELSTVO – TRAP 1 2 3 4 5  1 2 3 4 5
26 LOKOSTRELSTVO 1 2 3 4 5  1 2 3 4 5
27 ŠAH 1 2 3 4 5  1 2 3 4 5
28 TENIS 1 2 3 4 5  1 2 3 4 5
29 VODENA VADBA - AEROBIKA 1 2 3 4 5  1 2 3 4 5
30 BADMINTON 1 2 3 4 5  1 2 3 4 5
31 FLOORBALL 1 2 3 4 5  1 2 3 4 5
31 FLOORBALL 1 2 3 4 5  1 2 3 4 5
32 KONJENIŠTVO 1 2 3 4 5 1 2 3 4 5

Od sredine septembra do sredine oktobra smo 
opravili kar nekaj aktivnosti. Nekatere vam  
bomo predstavili, in sicer po časovnem zapo-
redju, ne po njihovi pomembnosti.  
Prisotni smo bili na Mini olimpĳadi v Logatcu,
ki jo je v sodelovanju z Olimpĳskim komitejem
Slovenĳe - Združenjem športnih zvez izvedla
Športna zveza Logatec. Mini olimpĳada je pro-
jekt, v prvi vrsti namenjen otrokom, ki obiskuje-
jo prvo triado devetletne osnovne šole. Otroci na 
prireditvi spoznajo različne športne discipline, 
velik poudarek pa je tudi na predstavitvi olim-
pĳskega gibanja ter olimpĳskega in protokola
fair play. Končani so že prvi pogovori o tem, da 
bomo naslednje leto prireditev izvedli na Vrhni-
ki. 
Odzvali smo se povabilu na posvet, ki sta ga 
priredila Regĳska pisarna OKS-ZŠZ Postojna in
Društvo upokojencev Postojna. K sodelovanju 
smo povabili tudi Društvo upokojencev Vrhni-
ka. Posvet je vodil član Komisĳe za šport, rekre-
acĳo in gibalno kulturo pri ZDUS in član Odbora
športa za vse pri OKS-ZŠZ ter koordinator Na-
cionalnega centra za šport, rekreacĳo in gibanje
starejših Rogla - Zreče, g. Janez Matoh. Pomem-
ben del tega posveta je bila predstavitev posa-
meznih vsebinskih sklopov komisĳe za področje
športa, rekreacĳe in gibalne kulture. Na posvetu
so bile predstavljene nekatere praktične pobude 
partnerstev na terenu. Spregovorili smo tudi o 
lokalni problematiki ter povezovanju progra-
mov  športnih društev in društev upokojencev.
Našim članom smo poslali Dogovor o sode-
lovanju, ki smo ga sklenili z Zavodom Ivana 
Cankarja Vrhnika  in jih seznanili, da bo delav-
ka zavoda, ki bo opravljala večino strokovnih, 
administrativnih in tehničnih nalog za potrebe 
Športne zveze Vrhnika in njenih članov, ta dela 
do primernejše razporeditve delovnih prostorov 
opravljala  v drugem nadstropju Cankarjevega 
doma na Vrhniki. Obvestili smo jih tudi o objavi 
Letnega programa športa za leto 2013 ter napo-
vedali, da bo Javni razpis za zbiranje predlogov 
za sofinanciranje športnih vsebin izvajalcev Let-
nega programa športa na območju Občine Vrh-
nika v letu 2013 objavljen v tem Našem časopisu. 
Seznanili smo jih tudi, da je Občinski svet Ob-
čine Vrhnika v javno obravnavo posredoval Pra-
vilnik o spremembah in dopolnitvah Pravilnika 
o sofinanciranju športa v Občini Vrhnika  ter da
bo javna obravnava potekala do 26. novembra 
2012. 
Iz magnetograma seje Občinskega sveta Občine 
Vrhnika je razvidno, da je bilo pri obeh točkah 
kar nekaj razprave ter da je bila seja pri tem za 
nekaj minut celo prekinjena. Ob tem želimo po-

udariti, da nam je mnogokrat edini vir informa-
cĳ svetnik DeSUS-a g. Leon Marjan Možina, ki je
tudi član našega izvršnega odbora.
Zadnji dan v septembru nismo pozabili na ob-
letnico tragične smrti našega kolesarja Robĳa
Trampuža. Na njegov grob smo položili ikebano 
in prižgali svečko. 
V oktobru smo se udeležili volitev članov Sveta 
Fundacĳe za financiranje športnih organizacĳ v
Republiki Slovenĳi,  ki so potekale na Ministr-
stvu za izobraževanje, znanost, kulturo in šport. 
Na področju  občinskih športnih zvez iz zahod-
ne Slovenĳe smo resnično prepričljivo izvolili
kandidata Tomislava Tiringerja, tajnika Športne 
zveze Postojna. 
Skupaj z našimi  člani smo bili dejavni pri vseslo-
venski akcĳi Slovenski dan športa – dan odprtih 
vrat. Akcĳo pripravljata OKS-ZŠZ in Društvo
športnih novinarjev Slovenĳe, potekala pa  je 15.
oktobra,  saj je bilo leta 1991 na ta dan uradno 
ustanovljeno samostojno slovensko olimpĳsko
gibanje. Na Vrhniki smo na ta dan predstavili 
dejavnost osmih naših društev, ki imajo ob po-
nedeljkih redno vadbo, v »dežurni« pisarni zve-
ze pa je bilo mogoče pridobiti informacĳe tudi o
vseh preostalih naših društvih in klubih. Vsem 
članom se za sodelovanje zahvaljujemo. 
V času pisanja novičk pripravljamo gradivo za 
redno letno skupščino in pripravo  obravnave 
Pravilnika o spremembah in dopolnitvah Pravil-
nika o sofinanciranju športa v Občini Vrhnika.
Razpis oziroma poziv za posredovanje predlo-
gov za podelitev priznanj športnikom in šport-
nim delavcem za osvojene športne dosežke v 
letu 2012 bomo objavili v novembrski številki 
Našega časopisa. Vemo, da bodo imeli v novem-
bru volonterski delavci polne roke dela s prĳavo
na javni razpis za občinska sredstva. V začetku 
decembra si bodo pa lažje vzeli čas za posredo-
vanje predlogov, saj bodo že imeli zbrane vse 
potrebne podatke o svojih športnikih in športnih 
delavcih. 
V tem obdobju smo se razveselili nekaj obiskov 
predstavnikov športnih društev, ki se želĳo včla-
niti v našo zvezo. To nam dokazuje, da je naše 
delovanje opazno. 
Spletno stran  www.sportnazveza-vrhnika.si  
bomo redno dopolnjevali z aktualnimi novica-
mi.  Prosimo vas, da nam posredujete informaci-
je o dogodkih v vaših društvih in klubih. 
Za vse informacĳe nas pokličite na telefonsko
številko 041 820 764 ali nam pišite na e-naslov 
sportnazvezavrhnika@gmail.com
Uradne ure so vsak torek od 16. do 18. ure  v pri-
tličju poslovnega dela telovadnice Partizan.

  Športna zveza Vrhnika

Novičke 
Športne zveze Vrhnika

Spoštovani, neizmerno sem hvaležna za odziv in 
podporo sponzorjev. Brez vaše pomoči ne bi nare-
dili najboljšega plesnega festivala doslej. Letos so 
bili naši sponzorji, donatorji in  drugi podporniki: 
AVTO MERLAK, d. o. o. (generalni pokrovitelj), 
RADIO PACIENT, d. o. o. (generalni medĳski po-
krovitelj), LINEA MEDIA, d. o. o. (medĳski pokro-
vitelj), Zavod Ivana Cankarja za kulturo, šport in 
turizem Vrhnika (soorganizator), Hotel Mantova, 
d. o. o. (pokrovitelj prireditve), Občina Vrhnika 
(glavni donator), neuLash (pokrovitelj prireditve), 
Dancers Area (partnerji), PIVOVARNA UNION, D. 
D., PRO SAF, d. o. o., Inovativa MMR (aplikativna 
podpora), Vse za splet (spletno vidnost omogoča), 
VARGALANT – OTO PREBIL, S. P., SALKON, d. o. 
o., TERMOTOM, d. o. o., CENTER ZA RAVNANJE 
Z ODPADKI VRHNIKA, d. o. o., A-ENTER, d. o. o, 
Splošno mizarstvo Kogovšek, Janez Kogovšek, s. p.
Osebno bi se zahvalila še vsem ljudem znotraj teh 
podjetĳ in organizacĳ, ker skupaj z nami verjamemo
v našo vizĳo. ISKRENA HVALA ZA PODPORO.
Festival smo v živo predvajali 15. 9. 2012 prek Radia 
Pacient (oz. livestrema) ter dosegli 7.000 ogledov. 
Naša stran na Facecooku (Dance Festival Zmigaj 
se!) ima skoraj že  šesto ljudi, ki jim je všeč ta stran. 
Med festivalom in po njem smo dosegli do 25.000 
ogledov te strani. Naš video z delavnic ima na you-
tube.com  več kot 30.000 ogledov v manj kot enem 
mesecu. Vsi ogledi se vsak dan samo še povečuje-
jo. Naše  fotografije festivala in delavnic so v enem
dnevu preplavile internet, predvsem posamezne 
bloge.   
Vse dosežki ne bi bili mogoči brez vseh sponzorjev 
ter  drugih sodelujočih. Neizmerno sem hvalež-

na za odziv Chachi in PacMana iz plesne skupine 
I.aM.mE, da sta obiskala našo majhno državo ter 
naše mesto. Prinesla sta sproščenost in novo zna-
nje. Hvala PGD Vrhnika za vsa dela, potrpežljivost 
in vztrajnost pri prireditvi. Hvala Varnosti Vič za 
varovanje. Iskrena hvala županu, g. Stojanu Jakinu, 
za podporo in govor, ki me je pozitivno presenetil 
in navdušil. Resnično upam, da nam bo naslednje 
leto uspelo narediti še večji festival ter začetne de-
lavnice po centru Vrhnike, kar je bil naš cilj že za 
letos. Hvala Borutu Šemrlu za spletno stran. Hvala 
Dĳani Stević za dizajn tiskovin. Neskončno hvala
vsem, ki so sodelovali pri organizacĳi in naredili
ogromno za ta festival: Evi Koprivec, Lauri Štangelj, 
Tanji Župančič, Juretu Jakopiču, Maruši Ovčina … 
Hvala Janezu Kogovšku (Mizarstvo Kogovšek) za 
mizarska dela pri ogledalih. Neizmerna hvala tudi 
nadvse nadarjenemu Jerneju Bizjaku, ki je po petih 
letih zopet nastopil in učil na festivalu. Zahvaljujem 
se tudi Michal Rynii in Nastji Bremec za učenje na 
festivalu. Tomažu Frelihu se zahvaljujem za ozvo-
čenje prireditve.  Hvala tudi Nikoli Janušič in Evi 
Mrhar iz Dancers Area za vse članke in videe ter 
podporo festivalu. Mihu Schafferju se zahvaljujem
za fotografije festivala. Vsem plesalcem se zahvalju-
jem za udeležbo na delavnicah, plesalcem »finalne-
ga šova« pa za plesne točke na visokem nivoju, ki so 
dale srce in dobro vzdušje prireditvi. Pri tej prire-
ditvi je ogromno sodelujočih in se opravičujem, če 
sem se komu pozabila zahvaliti.  Hvala res vsem in 
se vidimo prihodnje leto.
Lep plesni pozdrav,                         Mateja Podlipec, 

vodja projekta
mateja@zmigajse.si

Zmagala ekipa Modest - Vrhnika
  
V petek, 5. 10. 2012, so bile še zadnje 
tekme 21. nogometne lige Šentjo-
ških hribov in dolin. Kot je bilo 
znano že dve koli pred koncem, je 
po dveh letih prvakinja ponovno 
postala ekipa  Modest - Vrhnika. 
Za njo so se uvrstile (po doseženem  
vrstnem redu):  ŠD Šentjošt, ŠD Set-
nik, ŠD Žažar, ŠD Lipa, Črni Vrh, 
Vrzdenec, ŠKD Vrh.
Zmagovalna ekipa je prejela pokal 
za osvojeno prvo mesto in  tudi pre-
hodni pokal lige. Obe odličji bosta 
do začetka nove lige krasili izložbo 
sponzorja MODEST, trgovina za 
lov, ribolov in prosti čas, na Stari 
cesti na Vrhniki. (nc)

Anketni vprašalnik za 
ugotavljanje lokalnega 
javnega interesa na 
področju športa v 
Občini Vrhnika
Obvestilo športnim društvom in  drugim 
občanom!
Za potrebe vrednotenja športnih panog v Občini 
Vrhnika vas vabimo, da izpolnite anketni vpra-
šalnik in ga pošljete na Zavod Ivana Cankarja 
Vrhnika.

Na podlagi dobljenih rezultatov bo mogoče de-
finirati prioritetne športne panoge na Vrhniki.

Prosimo, da izpolnjeno anketo (veljaven je samo 
originalni in v celoti izpolnjen anketni vprašal-
nik iz Našega časopisa) pošljete do 30. 11. 2012 
na naslov:

Zavod Ivana Cankarja Vrhnika
Tržaška cesta 9
1360 Vrhnika
Pripis »Anketa – šport«

Zavod Ivana Cankarja Vrhnika

LOKALNI POMEN ŠPORTNE PANOGE 

I.Socialno-demografske značilnosti

1. Spol:      О  moški           О   ženska

2. Starost_______let

3 . Krajevna skupnost_____________________

II. Prepoznavnost Občine Vrhnika po športni 
panogi in pomen športne panoge na razvoj 
športa v Občini Vrhnika.

A. Po kateri športni panogi je Občina Vrhnika 
najbolj prepoznavna?
(V  Preglednici 1 pri vsaki športni panogi NUJ-
NO obkrožite številko v stolpcu PREPOZNAV-
NOST, pri čemer ocena 1 pomeni najmanjšo pre-
poznavnost, ocena 5 pa največjo.)

B. Katere športne panoge bi po vašem mnenju 
morale na Vrhniki dobiti več sredstev iz   ob-
činskega proračuna?
(V  Preglednici 1 pri vsaki športni panogi  NUJ-
NO obkrožite številko v stolpcu SREDSTVA, pri 
čemer ocena 1 pomeni najmanj sredstev, ocena 5 
pa največ sredstev.)

Zahvala sponzorjem in  drugim sodelujočim pri  šestem  
Mednarodnem plesnem festivalu Zmigaj se! 2012
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Naloga je bila preprosta: čim večkrat v osmih 
urah peš na Planino. Ob osmih se je iz doline 
zapodilo proti vrhu kar  osemintrideset prĳav-
ljenih, od katerih so nekateri tekli, drugi pa so 
»zgolj« hitreje hodili. Če je bilo sprva še dovolj 
motivacĳe, je le-ta po treh ali štirih vzponih za-
čela plahneti. Uršula Debevec, ki se sicer vsak 
dan odpravi na Planino, tokrat pa jo je osvojila 
sedemkrat, je pritrdila, da telo zmore, glava pa 
včasih ne in takrat  je ključna motivacĳa. Prĳa-
teljica je obljubila, da jo pride bodrit na zadnji 
vzpon ob štirih popoldne in ker obljuba dela 
dolg, je vztrajala do konca. Tomaž Stržinar, na-
čelnik mladinskega odseka pri vrhniških pla-
nincih, je ravno tako moral malce stiskati zobe, 
čeprav mu je minilo hitreje, kot je pričakoval. 
»Ne, v bližnji prihodnosti zagotovo ne bi več 
ponovil takšnega podviga. Čez leto dni mogo-
če, prej pa ne.« Udeleženci podviga so se vzpe-

njali čez Špico,  da bi se izognili preveliki obre-
menitvi kolen, pa so se vračali mimo »klopce 
za ta zmatrane«
Najboljši »šihtar« je bil Alen Božič, ki se je v 
7. urah in 35 minutah podal na Planino kar  
enajstkrat, torej je za vzpon in spust porabil 
dobrih štirideset minut – in to neprestano od 
osmih zjutraj do štirih popoldne. Nekoliko 
slabši, če je to sploh primerna besedna zveza, 
je bil Marjan Šebenik, ki je ravno tako opravil  
enajst vzponov, a je zanje potreboval dve mi-
nuti manj kot osem ur, tretji najhitrejši in naj-
bolj vzdržljiv pa je bil organizator teka Marko 
Perko iz Bevk. »Problem je predvsem primeren 
tempo, ki ti bo omogočil, da boš osem ur ne-
prestano tekal gor in dol. Verjetno je bilo za vse 
skupaj to neznanka, saj ne poznam človeka, ki 
bi se večkrat zaporedoma podal na Planino,« 
je pojasnil Perko, ki je idejo za tovrstni športni 

podvig pobral v drugih občinah, kjer imajo na 
primer  dvanajst ur Šmarne gore ali pa šest ur 
Kališča. »Priznam, da sem bil na odzivom zelo 
presenečen. Pričakoval sem morebiti  deset lju-
di, na koncu pa se jih je prĳavilo štirikrat toliko.
Pohvala tudi oskrbniku zavetišča Mitju Kovači-
ču, ki je prisluhnil moji ideji.« Najboljši so bili 
seveda nagrajeni, številni pa so že obljubili, da 

se bodo prihodnje leto zopet vrnili. Kdo ve, 
mogoče pa se pojavi junak celo z  dvanajstimi 
vzponi in spusti. (gt)

Z leve: Marjan Šebenik (drugi), Alen Božič 
(prvi) in Marko Perko (tretji)

»Ultrašiht« na Planini

Enajstkrat na Planino in nazaj
Planina nad Vrhniko, 29. september – Zavetišče na Planini je bilo tokrat priča za-
nimivi preizkušnji, ko so se udeleženci prvega »ultrašihta« na Planini preskušali, 
kdo bo v osmih urah večkrat osvojil njen vrh. 

Cilj je bil preprost, a še zdaleč ga ni bilo lahko 
osvojiti: v osmih urah se kar največkrat povzpeti 
in spustiti  s Planine nad Vrhniko.

V soboto, 13. 10. 2012, je Karate zveza Slovenĳe
v sodelovanju s tehničnim organizatorjem Ka-
rate klubom Murska Sobota organizirala dru-

go pokalno tekmo v borbah, katah in ekipnih 
katah za starostne kategorĳe do  osemnajst let.
Tekmovanja se je skupno udeležilo 355 tekmo-
valcev iz  štiridesetih klubov.
Člani Karate kluba Vrhnika so se tekmovanja 
udeležili z desetimi tekmovalci in se domov 
vrnili s štirimi odličji. Obe prĳavljeni ekipi
– mlajših dečkov v postavi Aljaž Hodnik, Bine 
in Nejc Cvetković in mlajših deklic v postavi 
Tinkara Sluga, Tjaša Kovač in Brina Arsič – sta 
se veselili osvojenega drugega  mesta. Pose-
bej pa gre izpostaviti odlična nastopa naših 
članov, Sare Arsič in Andraža Peklenka, ki sta 
med posamezniki v močni konkurenci oba za-
sedla tretje mesto! Vsem dobitnikom medalj 
in tistim, ki so se trudili po svojih najboljših 
močeh, iskreno čestitamo!  

Vrhnika in njena bližnja in 
daljna okolica postajajo roko-
metno zanimivejša predvsem 
za mlada dekleta. Tako smo o 
Ženskem rokometnem klubu 
Vrhnika že veliko pisali. Zato 

bomo o uspehih in dogodkih 
v ženskem vrhniškem roko-
metu pisali tudi v prihodnje.
Letošnjo sezono so vrhniške 
rokometašice začele s trenin-
gi že sredi avgusta. Treningi 

so bili  načrtovani dvakrat na 
dan, kjer se je utrjevalo pred-
vsem kondicĳsko pripravo
deklet. Treninga so se udeleži-
le mlajše in starejše deklice in 
seveda kadetinje. Z začetkom 
pouka so se treningi nadalje-
vali po starostnih kategorĳah.
Vadile so  predvsem tehnične 
elemente in uigranost ekipe, 
saj so se tekme začele že zelo 
hitro. Starejše deklice so sode-
lovale na mednarodnem tur-
nirju v Slovenj Gradcu, kjer so 
osvojile  tretje mesto. Še večji 
uspeh na istem turnirju pa so 
osvojile mlajše deklice, saj so 
osvojile  prvo  mesto. Kadeti-
nje so na turnirju z mednarod-
no udeležbo zasedle  deveto 
mesto. 
Z letošnjim šolskim letom je 
vrhniški klub na obeh vrhni-
ških osnovnih šolah uvedel 
cici- in minirokomet, ki sta v 
sklopu interesnih dejavnosti. 
Zanimanje je resnično veliko, 
saj je na obeh šolah udeleženih 
kar 65 otrok, ki se v igri z žogo 
učĳo prvih osnov rokometa.
To pomeni, da se za podmla-
dek rokometašic ni bati. Ne-
koliko težje je pri dobivanju 
finančnih sredstev za dejav-
nost kluba. Seveda največ pri-
spevajo sami starši deklet, ki 
trenirajo v klubu, pridobili pa 
so tudi dva sponzorja, to sta 
Gostilna Cankarjev hram in 
Gostilna Mostiček, za kar jima  
velja velika zahvala. 

S. S.

Skupina deklic cici-rokometa OŠ Ivana Cankarja.

Minirokometašice OŠ Antona Martina Slomška.

Zadnji vikend v avgustu je 
potekalo tradicionalno tek-
movanje v osrčju Triglavske-
ga narodnega parka. Tekmo-
valci so na tekmi dokazovali 
svojo jekleno voljo in strast do 
treh športnih disciplin, saj so 
se morali spopasti z 8 km ves-
lanja po Bohinjskem jezeru, 
nato so presedlali na gorsko 
kolo in prekolesarili 16 km 
dolgo traso čez Uskovnico na 
Pokljuko, od tam pa nadalje-
vali v tekaški opravi ter po 8 
km čez Studorski preval pri-
tekli v cilj pri Vodnikovi koči 
na Velem polju. Govorimo 
o prestižni in daleč naokoli 
edinstveni tekmi Triatlonu je-
klenih. Zakaj je ta tekma tako 
edinstvena, nabita z emocĳa-
mi, veličastna in za marsikoga 
strahospoštovanje vzbujajo-
ča in nedosegljiva? Njegova 
organizacĳa se bliža  trideseti
ponovitvi, tekmovalec mora 
biti telesno izjemno dobro pri-
pravljen v treh povsem različ-
nih disciplinah, saj mora na 24 
km vzpona premagati 1265 m 
višinske razlike, tehnično za-
htevnost proge določa njena 

nepredvidljivost, povezana z 
vremenskimi  razmerami in 
še bi lahko naštevali. Gre za 
dokaz, da so jekleni nekaj več. 
Gre za prestiž, ki so ga deležni 
vsi tekmovalci, še posebno pa 
zmagovalci  v ženski in moški 
kategorĳi.
ŠD Bevke je bilo že večkrat 
uspešno in odmevno zastopa-
no med tekmovalci, še poseb-
no v ženski kategorĳi. Tako je
bilo tudi letos, ko je pod okri-
ljem ŠD Bevke zelo uspešno 
nastopila domačinka Melita 

Šinkovec. Bevčanka, Melita 
Šinkovec, se je tekmovanja 
udeležila prvič. »K prĳavi so
me spodbudili moji športni 
kolegi, pri čemer pa mi je naj-
večjo uganko predstavljalo 
ravno veslanje. V kajaku sem 
tri tedne pred tekmo sedela 
prvič, tako da v tej panogi 
nisem bila povsem konku-
renčna. Kljub temu sem ta del 
naloge opravilo zadovoljivo 
oziroma imam še rezervo. 
Zame se je prava tekma pri-
čela šele s kolesarskim delom 
tekme in nadaljevala z zares 
ekstremnim gorskim tekom. 
Z rezultatom sem zelo zado-
voljna in ponosna, da sem se 
uvrstila na listo zmagovalk, 
saj  ima zmaga po ocenah 
poznavalcev posebno težo in 
svoj čar,« je povedala Melita. 
Barve ŠD Bevke je tudi letos 
zopet rutinsko zastopal Stane 
Kogovšek, prekaljen triatlon-
ski maček in ironman, ki pa se 
je s to jekleno traso spopadel 
že petnajstič. Še misel: »Tri-
atlon je eden od najnapornej-
ših in najbolj vznemirljivih 
športov. Trening in nastopa-
nje trkata na skrajne meje člo-
vekovih telesnih in duševnih 
sposobnosti.«

(ŠD Bevke)

Nastja Podvratnik 
zmagala v Sarajevu
Gimnastično društvo Vrhnika se je v začetku 
šolskega leta 2012/2013, natančneje od 
21. do 23. septembra 2012 odpravilo na tekmo-
vanje v tujino, in sicer smo se udeležili  druge-
ga  Interkontinentalnega turnirja Ševala Mujić 
2012 v Sarajevu (BIH). Tekmovanje je bilo na 
izredno visokem nivoju s hudo konkurenco, 
saj so bile udeleženke turnirja ritmičarke iz 
naslednjih držav: Italĳe, Romunĳe, Bolgarĳe,
Belorusĳe, Ukrajine, Rusĳe, Slovenĳe, Črne
gore, Srbĳe, Hrvaške  in gostiteljice Bosne in
Hercegovine. Tekmovanje je gostilo 191 indi-
vidualnih tekmovalk in  trinajst skupinskih 
sestavov. 

Čast domačega društva GD Vrhnika so na 
omenjenem tekmovanj branile tri tekmovalke, 
in sicer Urša Troha, Ivona Vukičević in Nastja 
Podvratnik. Za vsa tri dekleta je bila to prva 
udeležba na mednarodnem turnirju. Vse so 
svoje znanje prikazale zelo suvereno, saj so 
svoje sestave izvedle brez večje napake. Urša 
Troha in Ivona Vukičević sta tekmovali v B-
programu individualnih sestavov brez rekvi-
zita, in sicer v kategorĳ deklic, letnika rojstva
2004 ter 2003. Urša Troha je zasedla 9. mesto, 
Ivona Vukičević pa 12. 
V veliko čast pa nam je objaviti vest, da se je 
naša tretja tekmovalka, Nastja Podvratnik,  iz-
kazala še posebej odlično, saj je v tekmoval-
nem A-programu, v kategorĳi deklic, rojene
leta 2001, s svojo individualno sestavo z žogo 
zmagala. Sestav je izvedla brez napake in se z 
oceno 15.525 suvereno povzpela na sam vrh. 
Veselje vseh treh tekmovalk in strokovnega 
štaba je bilo nepopisno, saj so rezultati izkazali 
dejstvo, da se društvo dobro razvĳa in da si
v  prihodnje lahko nadejamo še podobne uvr-
stitve.
Obenem lahko napovemo, da se bodo tekmo-
valke GD Vrhnika iz kategorĳ kadetinj, mla-
dink in članic do novega leta 2013 udeležile še 
Pokala Slovenĳe programa A1, ki ga bo gosti-
lo društvo iz Maribora, in sicer 24. novembra 
2012.

Urša Cvetko (GD Vrhnika)

ŠD Bevke

Melita Šinkovec zmagala v akcĳi

Karate klub Vrhnika z odličnim začetkom v 
drugi del sezone

Rokomet

Dekleta v polnem zamahu
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Matic Vidic je velika pridobitev za vrhniško 
košarko. S svojimi dolgoletnimi igralskimi in 
trenerskimi izkušnjami bo pomagal klubu in 
mlajšim trenerjem do še boljše košarke, kot 
jo na Vrhniki že imamo. Poleg članske ekipe 
je prevzel tudi mladinski pogon kluba, saj 
ekipo članov KK Vrhnika sestavlja kar ne-
kaj mlajših dobrih igralcev. Na prvih tekmah 
mladinci že žanjejo uspehe in premagujejo 
tekmeca za tekmecem v 2. SKL.
Članska ekipa KK Vrhnika je razen dveh se-
stavljena izključno iz domačih igralcev, ki so 
svojo košarkarsko pot začeli ali preigrali v 
KK Vrhnika. Kapetan ekipe je 24-letni izku-
šeni Julĳan Grgič. Je igralec, ki zna odigrati
pod košem  in tudi na zunanjem položaju, 
svoje prve košarkarske korake pa je naredil 
na Vrhniki. Igralsko pot je nadaljeval še v 
nekaj klubih po Slovenĳi in se ob ponovni
oživitivi članske ekipe z veseljem odzval po-
nudbi matičnega kluba. Najstarejši član eki-
pe je 200 cm visok center, Damjan Bojovič. 
Njegova košarkarska pot je dolga več kot dve 
desetletji. V ekipi je tudi nekaj povratnikov. 
Ko se je pred leti končala zgodba članske 
ekipe na Vrhniki, je nekaj igralcev svojo pot 
pridno nadaljevalo v okoliških klubih po Slo-
venĳi. Košarkarsko znanje Mateja Pejiča, Pri-
moža Jurce, Matevža Homovca, Jake Novaka 
in Simona Kovačiča bo člansko ekipo prika-
zalo v pravi borbeni luči. Vsem izkušenim 
košarkarjem na članskih tleh se bodo v ekipi 
pridružili tudi mlajši igralci. Brez domačih 
igralcev Tilna Dobrovoljca, Urbana Drašler-

ja, Roka Gostiše, Jake Kosa, Jake in Roka Pet-
ka ter Anžeta Zadravca pa ekipa članov KK 
Vrhnike ne bi imela srca. Mladi košarkarji 
so tisti, zaradi katerih se mora košarka na 
Vrhniki nadaljevati tudi v članskih selekci-
jah. Pravo priložnost s svojim dobrim delom 
v  minulih letih pa so si po izboru trenerja 
Matica Vidica mesto v članski ekipi priborili 
tudi komaj 16-letna Jan Kos in Urban Kunta-
rič ter še dva reprezentanta Slovenĳe letnika
1997, Žiga Habat in Domen Novak. Nikakor 
pa ne smemo pozabiti na ključna igralca član-
ske ekipe. Kot posojena igralca KD Slovan iz 
Ljubljane sta se v tekoči sezoni članski ekipi 
pridružila tudi mladinca (oba letnik 1995) 
Vrhničan Jan Novak kot nosilec na položaju 
organizatorja igre in 203 cm visok Jan Dolen-
šek (reprezentant na Evropskem prvenstvu 
za mladince) kot prvi center ekipe. Oba igral-
ca sta vodilna v mladinski ekipi KD Slovan 
in tudi v članski ekipi KK Vrhnika imata zelo 
pomembno vlogo. 
Ekipa KK Vrhnika se je po nekajletnem pre-
moru že v soboto, 20. 10. 2012, ob 17.30 v 
telovadnici OŠ Ivana Cankarja predstavila 
domačim ljubiteljem košarke. Po razburlji-
vi končnici in podaljšku so žal prvo tekmo 
kola izgubili. Gledali pa smo dobro košarko, 
ki nas bo razveseljevala še  vso zimo. Vse 
Vrhničane lepo vabimo,  naj se nam na ko-
šarkarskih tekmah pridružĳo v velikem šte-
vilu. Razpored tekem bo na ogled na spletni 
strani www.kkvrhnika.si. Naj vsi vedo, da je 
na Vrhniki košarka doma. (DM)

Na Vrhniki znova članska ekipa
Kot smo že poročali, se je v sezoni 2012/2013 na Vrhniki oblikovala tudi članska 
košarkarska ekipa. Pod taktirko izkušenega slovenskega trenerja Matica Vidi-
ca bo ekipa KK Vrhnika igrala v 4. SKL. 

Na tekmi Spretnostno jahanje »Vrhnika 2012« 
je pogovor nanesel na terensko jahanje in kaj 
kmalu smo se dogovorili za skupno konjenico. 
Pobudnik je bil Darko Zdešar, član Konjeniške-
ga društva Zelena dolina iz Občine Horjul, ki 
je konjeniški pohod tudi organiziral in vodil. 
Sobotno jutro, 22. septembra, ni kazalo prav 
lepega obraza, a smo se držali dogovora in ob 
9. uri krenili s Tojnic (Sinja Gorica). Že pol ure 
pred tem sta prĳezdila konjenika iz Borovnice,
Marjan Pristavec in Roman Čepon, malo pred 
deveto pa sta se pripeljala Janez Štebe iz Lo-
gatca in Vesna Kos iz Ljubljane. Raztovorila 
sta konje, jih osedlala, in že smo, sicer z majh-
no zamudo, hiteli proti Horjulu. Do Ligojne 
smo šli v kasu, čez vas s hodom do kamnolo-
ma, tam pa zavili levo v gozdiček, poln poti 
in stezic. Ubrali smo srednjo pot in, verjeli ali 
ne, bila je prava. Prĳezdili smo naravnost v Li-
palco, od tam pa ob glavni cesti do Športnega 
društva Horjul. Tu so nas že čakali horjulski 
jahači Darko Zdešar, Janez Slovša - Bricel, 
Nejc Vrhovec in Primož Jereb s pripravljenimi 
okrepčili. 

Po krajšem postanku smo razvili zastavi, se 
postavili v dve vrsti in odjahali čez vas do po-
kopališča. Tam smo se poklonili spominu na 
našega pokojnega prĳatelja Janeza Trtnika -
Mikla, prižgali svečke in se zavedli, kako krh-
ko je življenje. 
Od tam smo zamišljeni odjahali proti Koreni. 
Strmina je konje upočasnila, odpirati se je za-
čel razgled po dolini in sonce je sramežljivo 
pokukalo skozi oblake. Iz zamaknjenosti me je 
predramilo pokanje vej in rezget konj. Tedaj se 
ozrem nazaj in zagledam, da Nejc stoji na robu 
strmine, kobila pa se poskuša pobrati nekaj 
metrov nižje v grmovju. Priskočila sta Nejc in 
Bricel, ji pomagala, in kaj kmalu so prišli izpod 
roba na jaso – premočeni od napora, a srečni, 
da ni bilo kaj hujšega. Ja, terensko jahanje ni 
šala, paziti moraš na vsakem koraku, saj je 

zdrs konja lahko usoden za oba. 
Bili smo tik pod vrhom in do kmetĳe odprtih
vrat pri Janš je bila samo še minutka. Pa smo 
spet sedeli, razglabljali o neljubem dogodku, 
se mastili z ocvirki »petkova potica« in srebali 
osvežilno pĳačo.
Nejc je dobil prikolico in kobilo odpeljal v do-
lino, Primoža je klicalo dekle in je moral takoj 
domov, in ostalo nas je le še sedem. Prav kmalu 
smo se odpravili naprej, prek Slevice in Rožni-
ka do Svetega Urha, kjer nas je čakal mežnar 
Godler. Ne boste verjeli, ampak tako dobrega 
teranovega likerja še nisem pil, pa sem pokusil 
že marsikaj. Ogledali smo si razstavo kmeč-
kega orodja, rezbarsko delavnico in cerkvico 
od zunaj. Saj bi še ostali, toda čas je priganjal. 
Morali smo se posloviti in odpeketati naprej, 
mimo Podolnice na Lesno Brdo; tam smo spet 
počivali in se naslajali ob dobrotah gospodinje 
pri Gorjanc. Gostoljubnost ljudi na podeželju 
je nekaj, česar se ne da ne opisati ne orisati. 
Prav kmalu nas je pot vodila proti »Miklnove-
mu mostu« na Veliki vodi, nato pa na kosilo 
pri Jožetu Vrhovcu. Tudi tam smo imeli kaj vi-

deti, saj so bili že parkirani avtomobili vojske, 
gasilcev, policĳe … Pa še cerkveni turn je stal
na travniku. Le osebja ni bilo nikjer. Končno 
smo ugotovili, da je to hobi domačina, ki po-
pravi in naredi vse, kar se mu zazdi. Izjemno, 
ni kaj. Pa tudi dobrodošlica ni bila kar tako, saj 
sta nas Jože in Tilka pričakala s polnimi kozar-
čki jegrovca in obloženo mizo. Že kar dobro 
utrujeni smo z veseljem posedli in se dodatno 
podprli. Stekla je debata o doživetjih na poti 
in končni sklep je bil, da moramo kaj takega 
ponoviti že v kratkem. Proti večeru smo se po-
slovili od gospodarja in dobre kuharice ter od-
jahali vsak proti svojemu domu. 
Raziskovati našo deželico na konju je res do-
živetje, ki ga ne pozabiš kar tako, a sem moral 
o tem vseeno poročati z zapisano besedo. 

Ludvik Lampe

Druženje konjenikov v spomin Miklu

Rezultati 14. kroga
Jama – Sinja Gorica          2 : 2
Dolenjgrad – Logatec       4 : 0
Horjul – Gruden Dren       4 : 0
PVD Sever – Blagajana    4 : 0

Naslov zmagovalcev je osvojila ekipa PVD 
Sever, Odbor Vrhnika – Logatec, in sicer brez 
poraza.

Končna lestvica:
1. PVD Sever
2. Horjul
3. Dolenjgrad 

4. Blagajana
5. Logatec
6. Gruden Dren
7. Sinja Gorica 
8. Jama

Rezultati zaključnega turnirja v Logatcu, 7. 
10. 2012
Tokrat je povsem zasluženo pokal za najboljšo 
četvorko osvojila ekipa BŠK Blagajana Vrhni-
ka. V finalu so po razburljivem srečanju pre-
magali favorite, in sicer zmagovalce ligaškega 
dela tekmovanja, ekipo PVD Sever z rezulta-
tom 10 : 9. Ekipa z Vrhnike bo tudi prireditelj 
zaključnega turnirja za leto 2013. Tretje mesto 
je na turnirju zasedla ekipa BK Horjul, četrto 
pa ekipa OZVVS Vrhnika - Borovnica.

Ekipa PVD Sever Najboljše četvorke na zaključnem turnirju

Lestvica Medobčinske balinarske lige za leto 2012

Namizni tenis v 
vzponu
Za nami so že nove tri tekme. 23. 9. 2012 smo 
se z dvema tekmovalcema odpravili na letošnji 
prvi odprti turnir republike Slovenĳe za kade-
te in kadetinje, ki je potekal v dvorani Marof v 
Novem mestu. Jan Vrhovec je kljub dobri igri 
ostal brez zmage in končal že v predtekmova-
nju. Bolje se je izšlo za Nejca Naglja, ki se mu je 
ob borbeni predstavi uspelo prebiti v izločilne 

boje in je v 1/16 finala
izgubil proti Hribarju iz 
domačega kluba, NTK 
Krka. S tem dosežkom se 
je prebil že med najbolj-
ših  štiriindvajset kade-
tov v državi, kar pomeni 
lepo izhodišče za nastop 
najboljših kadetov, ki se 
vztrajno približuje.
30. 9. je potekal prvi tur-
nir MRNTZ (Medregĳ-
ske NT zveze) v Preserju, 

kjer smo imeli številčnejšo udeležbo s sedmimi 
člani naše sekcĳe in poželi nekaj lepih uspehov.
V najmlajši kategorĳi (1. razred) je zmagal naš
mladi nadebudni Miha Podobnik, v kategorĳi
4. do 5. razred pa je njegov brat Luka osvojil 
3. do 4. mesto! Do dobrega dosežka sta prišla 
še Nejc in Izak, ki jima ni veliko manjkalo do 
medalje. Preostalim trem (Teu, Timu, Janu) se 
ni uspelo uvrstiti v nadaljnji del in bodo svoje 
znanje (in srečo) poskušali unovčiti na nasled-
njem tovrstnem turnirju.
14. 10. je potekal že drugi mednarodni turnir 
Alpe-Adria v novi sezoni. Miha Podobnik je zo-
pet osvojil 3. do  4. mesto in  tako še okrepil svoj 
položaj na lestvici med prvimi štirimi igralci 
v kategorĳi U-10. Preostali (Miha, Teo, Tim,
Nejc, Jan) so prikazali všečno igro ter dokazali, 
da se na Vrhniki igra vedno kakovostnejši na-
mizni tenis in da se počasi oblikuje lep kolektiv 
mladih obetavnih igralcev najhitrejšega športa 
z žogo na svetu, za kar pa so odgovorni prav 
vsi člani naše sekcĳe.                          MK

Luka Podobnik (prvi z leve) na 1. turnirju 
MRNTZ (3.–4. mesto)
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Sončen dan, dobra družba in zmage 
domačih
V soboto 20.10 smo imeli na Drenovem Griču 
piknik za vse naše selekcĳe. Udeležba je bila
na sončno soboto zelo velika, saj je bilo več kot 
150 ljudi prisotnih na pikniku. Po zmagi ekipe 
U-9 je nato svoje delo z odliko opravila tudi 
selekcĳa U-10 in se z zmago 3:0 še bolj utrdila
na prvem mestu. V popoldanskih urah pa smo 
odigrali tekmo tudi starši med seboj, nato pa so 
se otroci pomerili proti svojim staršem, seveda 
pa rezultat ni bil v prvi vrsti ampak druženje 
staršev in otrok, ki so se resnično zabavali.

Garderobni objekt v Športnem parku 
Drenov grič – Lesno Brdo
Najvidnejše rezultate društvo zadnja leta do-
sega prav z mlajšimi selekcĳami nogometne
sekcĳe, ki izredno uspešno deluje v sklopu
MNC Vrhnika – Dren. Trenutno v sklopu se-
lekcĳ U7 – U10 2 – 3-krat tedensko trenira cca. 

75 otrok. Prav zaradi čedalje večjega interesa 
in zagotovitve kvalitetnih treningov, smo leta 
2008 izpeljali prenovo travnate površine no-
gometnega igrišča. V sklopu tega pa je ostal 
obstoječ delno zidan, delno lesen objekt gar-
derob. Ta objekt je za takšno število uporabni-
kov že leta nazaj postal premajhen, poleg tega 
pa je tudi v smislu varnosti popolnoma ne-
ustrezen. Zavedamo se, da je gradnja novega 
garderobnega objekta velik finančni zalogaj,
pa vendar smo prepričani, da je s pozitivno 
naravnanostjo in trdim delom zadevo mogoče 
izpeljati. Projektna dokumentacĳa je izdelana,
saj smo v fazi pridobivanja soglasĳ in prido-
bivanja gradbenega dovoljena. Zavedamo se, 
da je to tudi velik finančni zalogaj, toda pre-
pričani smo, da nam bo ob zavzetem delu čla-
nov društva, Krajevne skupnosti Drenov Grič 
– Lesno Brdo in po zmožnostih tudi Občine 
Vrhnika, prav tako uspelo tudi ta projekt iz-
peljati do konca.

Vadba, ki smo jo začeli oktobra, že poteka v 
vrhniških vrtcih in na Drenovem Griču, kjer 
je bolj nogometno obarvana. Otroci, ki obis-
kujejo vadbo, so klubske majice že prejeli, saj 
jih prejmejo vsi člani ob včlanitvi v našo po-
vezavo med Drenom in Vrhniko. 
Z otroki izvajamo elementarne 
urice, kjer skrbimo, da se bodo 
otroci razvili v dobre športnike, 
da pa bodo imeli radi tudi no-
gomet, skrbimo na nogometnih 
uricah. 
Letos stavimo (le) na motoriko!
Naših mladih nogometašev ne 
želimo vreči v prevečkrat neiz-
prosno tekmo za rezultate, zato 
smo se odločili, da bomo v letoš-
nji sezoni z njimi razvĳali  le mo-
torične sposobnosti, igrali nogomet, se zaba-
vali in uživali ter navezovali nova prĳateljstva.
Ker pa je nogomet vseeno tekmovalen šport, 
se bomo pomerili tudi na kakšni prĳateljski
tekmi z okoliškimi klubi. Pred časom smo bili 
že dogovorjeni za tekmo, a so jo nasprotniki 
odpovedali zaradi premajhne prĳave otrok.
Na Drenu imamo včlanjenih zelo veliko otrok, 
saj omenjeno selekcĳo sestavlja več kot  pet-
indvajset mladih ljubiteljev nogometa.
Selekcĳa U-8 vztrajno napreduje!
Otroci, rojeni leta 2004, se z vsakega turnirja 
vrnejo z boljšo in lepšo igro ter z večjim se-
števkom točk, kar je lep pokazatelj, da se otro-
ci zabavajo in dobro trenirajo. Trenirati bodo 
začeli v Slomškovi telovadnici, kjer bodo tre-

ningi ob ponedeljkih od 16.00 do 17.30 in ob 
četrtkih od 17.30 do 19.00.

Selekcĳa U-9 ruši še naprej!
Igralci ekipe U-9, ki prikazujejo odlično, poš-
teno, kombinatorno igro, zasedajo 1. mesto v 

svoji tekmovalni skupini 7, kjer 
nastopajo še Dragomer, Loga-
tec in Svoboda - Vič. Njihova 
prednost znaša šest točk pred 
najbližjimi zasledovalci iz so-
sednjega Dragomerja. S trenin-
gi v telovadnici pa bodo naši 
fantje začeli po počitnicah, ko 
bodo imeli ob torkih in četrtkih 
v telovadnici Antona Martina 
Slomška svoje treninge od 17.30 
do 19.00. 

U-10 povečuje prednost v svoji skupini.
Najštevilčnejša ekipa na Drenu svoje delo 
opravlja več kot odlično. Ob petih zmagah in 
enem neodločenem rezultatu zaseda suvere-
no prvo mesto v svoji skupini. Z neverjetno 
gol razliko, odlično igro, prepričljivim golma-
nom in supernapadalci so fantje pokazali, da 
vsak trud žanje svoj uspeh.

Ekipa se lahko pohvali tudi z novinarjem 
Franjem Čretnikom, ki nam po vsaki tekmi 
napiše članek in nas fotografira, članke in po-
ročila s tekem pa si lahko preberete tudi na 
naši spletni strani. Značilnost domačih tekem 
je tudi nepristranskost, korektnost in odlično 
sojenje s strani sodnika Asmirja Sagrkoviča.

Maja Petrović, ki jo je do odhoda na 
mladinsko svetovno prvenstvo treni-
ral Luka Drašler ml., je prikupno dekle, 
ki poleg šole in športa rada pleše in kot 
vsi mladostniki rada posluša glasbo. 
Kljub natrpanemu urniku, ki se preple-
ta s treningi in šolskimi obveznostmi, 
smo ji ukradli nekaj časa za kratek 
klepet. Iz pogovora je nastal zapis. 

Dosegla si veliko uspehov. Ali lahko našteješ 
najpomembnejše?
Vsa osvojena prva mesta na državnih prvenstvih 
mi pomenĳo veliko, saj je občutek, da si najboljši 
v državi, nekaj posebnega. Seveda pa ima tudi 
nastopanje za reprezentanco poseben čar in je 
lepa izkušnja za mladega tekmovalca. Uvrstitev 
na svetovno prvenstvo je kljub nepričakovane-
mu koncu name naredil poseben vtis in je krona-
la delo zadnjih let. Pred dvema letoma o nastopu 
na svetovnem prvenstvu nisem niti razmišljala, 
bile so le skrite sanje, letos pa se je kar zgodilo.  

Koliko let treninga je bilo potrebno, da si do-
segla normo za nastop na svetovnem mladin-
skem prvenstvu?
Že v prvem razredu sem v šoli začela obiskovati 
telovadbo oziroma atletiko za najmlajše. Mislim, 
da je bila prva prelomnica v petem razredu, ko 
sem šla na  območno tekmovanje v Postojno, ki 
je nekakšna kvalifikacĳa za državno prvenstvo 
osnovnih šol. Takrat so se začeli prvi uspehi, ki 
so me spodbujali naprej. Drugi ključni korak je 
bil  prehod v srednjo šolo, kjer sem se morala 
odločiti med atletiko in plesom, ki sem ga tudi 
trenirala. Ugotovila sem, da sem za ples preve-
lika in da posredno tudi moja gibčnost ni taka 
kot pri tekmovalkah nižje rasti. Ker za vse ni bilo 
časa, sem se odločila za atletiko.
 
Kakšno vlogo imajo oz. so imeli pri tvoji šport-
ni karieri starši?
Starši so me vedno podpirali in mi pomagali. 
Velikokrat so me spodbujali na tekmovanjih in 
me čakali po treningih. Želeli so mi najboljše in 
mi pustili prosto pot pri mojih odločitvah. Po-
sebna zahvala  velja predvsem moji mami, ki me 
je kljub številnim padcem vedno spodbujala in 
verjela vame. 

Kaj je na velikih tekmovanjih drugačnega kot 
na malih?
Procedura pred nastopom je na velikih tekmo-
vanjih popolnoma drugačna kot na malih. Pri 
slednjih se po ogrevanju prĳaviš v prĳavnici, od
koder te odpeljejo na tekmovališče. Vse gre raz-
meroma hitro. 
Na večjih tekmovanjih pa se tekmovalci iste dis-
cipline po ogrevanju zberejo v tako imenovani 
»call room 1«, kjer jih po določenem času napoti-
jo v Call Room 2. Tam si obujejo šprintarice, ure-
dĳo štartne številke, sodniki pa preverĳo njihove
torbe, da v njih ni telefonov oziroma predmetov, 
ki na tekmovališču niso dovoljeni. Ta procedura, 
skozi katero sem šla tudi jaz, je trajala kar nekaj 
časa. Pred neposrednim odhodom na tekmova-
lišče me je popadla neznosna trema. Kar dušilo 
me je. Zdelo se mi je, da me vse tekmice gledajo. 
Še posebno sem si zapomnila ameriško tekmo-
valko, ki me je, tak občutek sem imela, skoraj 
prebodla s pogledom. Na srečo je napad tesno-
be popustil in pred štartom je bila trema ravno 
pravšnja. 

No, nastop se ni izšel po pričakovanjih. Kaj se 
je zgodilo?
Na naši levi so tekle tekmovalke z Bahamov, na 
desni pa Američanke. Na štartu je bilo kar ne-
kaj živčnosti, vendar je kljub temu dobro uspel. 
Nekaj malega smo sicer izgubile na prvi predaji, 
vendar smo bile še konkurenčne. Usodni trenu-
tek se je zgodil na krivini, kakšnih 40 metrov po 
drugi predaji. Takrat je tekmovalka z Bahamov, 
ki je tekla na naši levi strani, padla. Zato se je 
Tina, ki je v tisti predaji tekla za Slovenĳo, ustra-
šila, malo poskočila in pri tem izgubila ritem. To 
v štafeti ni dobro, saj  sta predvsem pri predajah 
potrebni velika natančnost in usklajenost, zato je 
izguba ritma zoprna.  
Čakala sem na zadnji predaji. Štartala sem, kot 
smo vadile, in stegnila roko, da prevzamem šta-
feto. Palce nisem začutila, obenem pa sem vide-
la, da se hitro  približuje druga rumena črta, ki je 
meja, do katere je treba predati štafeto. Tina se je 
v želji, da bi mi predala palico, zelo stegnila na-
prej, pri čemer ji je spodrsnilo in je padla. Tako 

se je končal moj prvi nastop na velikih tekmo-
vanjih,  ne da bi pritekla v cilj. V tolažbo mi je, 
da jih je od  sedemnajstih reprezentanc prišlo do 
cilja le deset.   

Ali so bili na poti v Barcelono oziroma pri bi-
vanju kakšni zapleti?  
Nastanjeni smo bili v zelo lepem hotelu; imel je 
pet zvezdic in sobe so bile res lepo opremljene. 
Srečala sem veliko športnikov iz drugih držav. 
Veliko smo se pogovarjali, spoznavala sem njiho-
ve navade, z nekaterimi pa izmenjala naslove. 
Najbolj napeto je bilo pred nastopom, ko je ena 
od mojih sotekmovalk ugotovila, da nima šprin-
taric. Potrebno je bilo veliko akcĳe in telefonskih
klicev, da jih je dobila pravočasno. Seveda smo 
bili vsi na trnih, vendar se je na koncu vse dobro 
izteklo in smo pravočasno, v popolni opremi, 
prišle na štart. 

Koliko dni si preživela v Barceloni in ali je bilo 
kaj časa za ogled njenih znamenitosti?
V Barceloni sem preživela osem dni. Prve šti-
ri dni smo imeli malo več časa. Dopoldne smo 
opravili trening, popoldne pa smo šli malo na-
okrog. Ogledala sem si kar nekaj znamenitosti, 
kot je Sagrada de la familia in Park arhitekta 
Gaudĳa, iz katerega je lep razgled na Barcelono.
Ker se v šoli učim španščino, sem priložnost iz-
koristila tudi za to, da preverim, koliko znam.  

Po Barceloni si se odločila obrniti list v svoji 
športni karieri in zamenjati trenerja. Take od-
ločitve so težke. Ali lahko poveš, kako je bilo 
pri tebi?
Pridejo trenutki v življenju, ko se odločiš, da 
narediš korak, o katerem prej sploh ne razmiš-
ljaš. Preprosto se zgodi. Udeležba na svetovnem 
prvenstvu me je zelo motivirala in mi dala do-
daten zagon. Oba trenerja, ki sta me trenirala do 
letošnjega nastopa v Barceloni, na začetku Luka 
Drašler starejši in zadnja tri leta Luka Drašler 
mlajši, sta usmerjala mojo športno pot in zame 
naredila veliko. Sedaj pa nov klub, nov trener in 
veliko garanja. Slednjega se ne bojim, saj vem, da 
na koncu vedno pride nekaj lepega. Šport ti ved-
no nekaj da. Trenutno je vsa pozornost usmerje-
na na uvrstitev na Evropsko prvenstvo v Italĳi.
Sicer še ne vem, v kateri disciplini. 

Nastopaš v več disciplinah. Kot vem: v skoku v 
daljino, teku na 100 metrov in v zadnjem času 
se poskušaš v teku na 200 metrov. Katero disci-
plino bi izbrala, če bi lahko nastopala le v eni?
Tako vprašanje so mi že postavili. Rada skačem 
in tečem. Je pa res, da je skok v daljino kompleks-
nejša disciplina in se večkrat zgodi, da ne gre vse 
tako, kot bi moralo iti. Lahko si še tako dobro 
pripravljen, pa ti težave v zaletu popolnoma po-
kvarĳo rezultat. Pri teku na 100 metrov tega ni.
Če dobro narediš štart, do cilja ni več težav. V 
zadnjem času se res spogledujem z disciplino 
teka na 200 metrov in mi je vse bližje, res pa je, 
da je za to disciplino značilno veliko garanje in 
predvsem kondicĳske sposobnosti.  Moja višina 
in moč sta dobra podlaga za doseganje dobrih 
rezultatov v teku na 200 metrov, kar bo najbrž 
odločilo, da bo to postala moja prva disciplina. 

Maji želimo, da bo še naprej nastopala tako 
uspešno, kot je doslej. Rezultati, ki jih je dose-
gla v preteklosti, so dobri pokazatelji, da bo res 
tako in da bomo o njenih uspehih v prihodnosti 
še slišali. 
Vse, ki bi želeli stopati po Majinih stopinjah in 
se seznaniti z atletskimi veščinami, vabimo, da 
nas pokličete na št. 041 751 128, Srečo Železnik, 
ali 031 620 865, Jernej Fefer. Z veseljem se bomo 
pogovorili z vami in vam odgovorili na more-
bitna vprašanja.                              Jernej Fefer

Vrhniška atletinja na svetovnem prvenstvu v 
Barceloni

Uspešna vadba za predšolske otroke!

Člansko moštvo NK Vrhnika, ki se je lani še 
krčevito borilo za obstanek v 1. MNZ ligi, je 
letošnjo sezono točkovno začelo mnogo bo-
lje. Zaskrbljujoči so hudi odkloni v tempu 
igre in  velika nihanja v pristopu do dela in 
tekem. Rezultati so naravnost smešni. Najprej 
premagamo bistveno bolje uvrščeno ekipo, 
kasneje z na papirju slabšim nasprotnikom 
gladko izgubimo in to še celo z veliko razli-
ko. Večkrat smo že omenili, da je jedro ekipe 
sestavljeno iz izjemno dobrih posameznikov, 
vendar samo imena niso dovolj. Potrebno je 
trdo delati, rezultati pa kasneje pridejo sami 
od sebe. Težko je preskočiti osnovo in pričeti 
z gradnjo hiše neposredno na strehi. Ker ima 
Usnjar izjemno dobro strokovno ekipo s tre-
nerjem Kazuyo Sakato na čelu, smo prepriča-
ni, da bodo rešitve kmalu na dlani. Mladinci in 
kadeti se krčevito bojujejo s slabo udeležbo na 
treningih in tekmah. Kadeti se sicer še nekako 
zberejo tako za treninge, kot tekme, vendar ig-
rajo v krču, brez prave povezave. Mladinci pa 
so poglavje zase. V klubu selekcĳo na tak na-
čin ohranjamo zgolj zaradi vezanih tekem ka-
detov in mladincev. Preko zimskega premora 
bodo uprava in strokovni štab močno zavihali 
rokave in popolnili to, sicer odlično ekipo. 
Mnogo bolj suvereno pa nastopajo selekcĳe
deklet, ter mlajših in starejših dečkov. Za na-

šima najlepšima selekcĳama (DU14 in DU17)
je že nekaj odmevnih tekem v 1. slovenski ligi 
deklet DU14 zahod. Trenutno so na 6. mestu, 
vendar s kar lepim številom točk. Naše mlade 
nogometašice niso le čedne, so tudi izjemno 
nadarjene za nogomet. Naša dekleta so vknji-
žila tudi že prvo zmago in iztržila celo remi.. 
Dekleta le tako naprej. (tabela dekleta DU14-
zahod). Mlajši dečki U12 trenutno zasedajo 
drugo mesto z vsega dvema točkama zaostan-
ka in kar štirimi tekmami manj. To pomeni, 
da so praktično trenutno prvi. Fantje igrajo 
izjemno dopadljiv nogomet. Polni so elana in 
zagona. Na treningih prisotnost praktično ne 
pade pod 24, kar je izjemno. Naši mladi us-
njarčki so prepričani, da z dobrim delom tudi 
uspeh ne bo izostal. Tej misli se pridružujemo 
verjetno kar vsi, mar ne? Starejši dečki pa so 
to sezono razred zase. Pridno, odgovorno, 
zavzeto in vestno trenirajo že od konca julĳa.
Stopnjujejo formo in tudi uigranost je iz dneva 
v dan boljša. Trenutno zasedajo tretje mesto, 
vsega dve točki za kluboma NK Olimpĳa in
NK Domžale. Ob tako dobrih predstavah je 
povratek v prvo ligo morda celo dosegljiv, 
kljub temu, da je prvenstvo še dolgo in da je 
še vse mogoče. Povedati je namreč potrebno, 
da ob pričetku sezone nihče v klubu ni niti po-
mislil na to možnost. Fantje kapo dol!

Vigi, vigi, vigi, Vrhnika in Dren, boljši ni noben!
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8. 9. 2012 - Cekinčki na Kordeževi 
glavi - 2125 m
Kot planinska skupina znotraj Planinskega 
društva Vrhnika se vam redko predstavlja-
mo, no, tokrat smo se le ojunačili.
Trilogĳo vzponov na dvatisočake smo za-
ključili z vzponom na Peco, oziroma na 
njen najvišji vrh, Kordeževo glavo (2125 m), 
najvzhodnejši dvatisočak, ki leži v Karavan-
kah in po legendi pod njim spi kralj Matjaž. 
Nad Črno in Mežico je gora vsa prevrtana 
zaradi rudarjenja v preteklih stoletjih, da-
nes je to turistični rudnik in muzej. 
Po Milanovih natančnih navodilih smo vsi 
(razen para, ki je obujal spomine na mlado-
stno osvajanje v gorah), prispeli točno na 
dogovorjeno mesto na Jakobah, na višini 
1410 m. Smo pa nekaj časa porabili za čestit-
ke in pozdrave ob vsakokratnem radostnem 
srečanju in veselju, da se ponovno vidimo, 
skupaj preživimo dan, nekaj naredimo za 
dušo, nekaj za telo, skratka, da nam je lepo.
Pridno nabiranje kondicĳe nam je omogoči-
lo kar hiter dostop do planinske koče Doma 
na Peci, ki stoji na višini 1665 m že od leta 
1928, večkrat prenovljen, v taki velikosti pa 
od leta 1957, in je priljubljena izletniška toč-
ka skozi vse leto.  
Ob prihodu do koče na Mali Peci smo ne-
kaj zaradi zgodnjega vstajanja, nekaj zara-
di dolge poti, zavzeli strateška mesta po 
vabljivih klopcah in pričeli s praznjenjem 
zalog iz nahrbtnikov ter jih obilno zaliva-
li z okusnim in lepo dišečim čajem. Lepo 
siti smo se začasno poslovili od koče, pred 
tem napovedali prihod na južino in v sonč-
nem dnevu nadaljevali ne prehud vzpon, 
do vrha naj bi potrebovali še približno uro 
in pol. Vedno bolj so se nam odpirali lepi 
razgledi in občudujoče smo vzdihovali nad 
lepotami naše deželice, nekateri pa tudi 
zaradi poti same. Zaradi izjemno toplega 
vremena smo odlagali odvečna oblačila, 
mazali najbolj izpostavljene dele, budnemu 
Milanovemu očesu pa tudi danes ni ušla 
nobena rožica in njeno poimenovanje. Kar 
vztrajaj Milan, počasi smo začeli za-
pisovati in ne bo treba dolgo ča-
kati na pravilne odgovore. Samo 
listek se je nekam izgubil ....
Vedno  znova pa radi slišimo kje 
smo že bili skupaj in kaj nas še 
čaka. Tako smo na travnati ravni-
ci med Malo in Veliko Peco ponosno 
zrli v Raduho, Dleskovec, Veliki vrh, slutili 
Moličko planino, se povzpeli na Ojstrico, 
mimo  Lučke Babe, Planjave, do Kamni-
škega sedla in Brane, slutili Tursko goro in 
Okrešelj pod njo, pa do Skute, Grintovca in 
obeh Kočen. Vzpon med ruševjem, ki ga 
ponekod tudi zaradi pridobljenih subvencĳ
krčĳo, planine pa ponovno  dobivajo  svojo
prejšnjo podobo, se je lahkotno nadaljeval 
saj smo že slutili vrh in se že veselili čudo-
vitih, res izjemnih razgledov, ki jih to po-
gorje s svojo edinstveno lego, še posebej 
pa najvišji vrh 2125 m visoka Kordeževa 
glava, ponuja. Srečevali smo pohodnike z 
vseh koncev in krajev, gora je res lepo obis-
kana, markacĳe so belo – rdeče - zelene, kar 
dokazuje da  znajo planinci z obeh strani 
meje  zgledno sodelovati. Tudi mejni kam-
ni nas vseeno spomnĳo da hodimo ob meji
in da večji del pogorja pripada Avstrĳi. Naš
prihod so z obletavanjem naznanjale tudi 
planinske kavke.
Časa na vrhu je bilo dovolj za neizmerno 
uživanje v razgledih v vseh smereh, brez 
primere.  Mikavna pa sta bila  tudi vrhova 
na planoti, bližnji Končnikov vrh  je odda-
ljen pol ure, uro in pol pa se porabi do Bi-
striške špice. Pod nami je bila pred Grintov-
ci položena Olševa, nekje zadaj pa tudi naš 
naslednji cilj Menina planina, pa še in še, 
tudi Grossglockner (Veliki Klek po naše) 
v daljavi se je belo lesketal. Pomahali tudi 
manjkajočima Vesni in Miranu na Weinsch-
nabel. Kakorkoli že, drugič bosta ponovno 
z nami. Tudi fotografi so imeli obilico dela,
pa smeha tudi ni manjkalo.
Vsega lepega je enkrat konec in po skup-

nem fotografiranju smo se po isti poti spu-
stili navzdol, poskrbeli za kolena in varen 
korak. Pred daljšim počitkom v domu, smo 
bili enotni, da stopimo še na 1731 metrov 
visoko Malo Peco, kjer  je razgledna plošča, 
vendar zaradi gozda posebnih razgledov ni, 
je pa markanten pogled na vzhodne stene 
Pece, precej strašljivo ostenje, kjer je spelja-
na tudi zavarovana, zahtevna plezalna pot, 
ki si jo je dan prej, na ogledni turi privoščil, 
če lahko tako napišem, naš izurjeni Milan. 
Pripoved o njej, je predvsem pri mlajši ude-
leženki pohoda naletela na plodna tla. 
Od tu pa smo se dobro razpoloženi od-
pravili proti votlini kralja Matjaža, ki je v 

začetku opuščenega rudniškega rova. Za 
zaklenjeno kovinsko pregrado je brona-
sti kip kralja Matjaža, v naravni velikosti, 
delo akademskega kiparja Marjana Keršiča 
-  Belača, prejšnji leseni, doprsni je bil iz leta 
1932, pa žal med vojno uničen. Vidljivost v 
rovu je boljša, če snamemo sončna očala, 
prav pa pridejo tudi baterĳske svetilke, ki
pa trdno spečega kralja nič ne motĳo.
Kralja smo zapustili, vseeno upamo, da se 
čim prej prebudi in po pripovedovanju po-
pravi krivice, ki jih mrgoli ......
Od tu je bilo le nekaj korakov do prĳaznega
doma, kjer so kuharice med našim pohaja-
njem po gori zamešale okusne jedi. Meni je 
bilo všeč ime klocovi nudlni, to so štruklji 
ali testenine polnjene z nadevom iz suhih 
hrušk, jajca, suhega belega kruha, ...njami. 
Okusno hrano pa po prehojeni poti nismo 

zalili le s čajem. Zadnja dva pohoda smo 
se zaradi dolžine kar dolgo druži-

li, danes pa smo imeli še dolgo 
vožnjo do doma, zato smo  po-
časi odšli do avtomobilov. Ob 
poti navzdol smo naleteli na 

mogočno smreko, obsega 3,8 m 
in višine 29 m. Kar težko jo je bilo 
objeti, šele kasneje smo pogledali 

proti razvejanim vrhovom, res nekaj po-
sebnega. V še vedno sončnem dnevu smo 
pri konjičkih zaključili naš pohod in se za-
dovoljni podali proti Mežiški dolini in vsak 
po svoje proti domovom, kjer nas bo misel 
na lep dan še dolgo grela. V podzemlje Pece 
pa se bomo podali kdaj drugič.
Lepo se imejte do našega naslednjega dru-
ženja. 
Zapisala: Meta (povzetek)
Fotografije: Andrej in Tine

6. 10. 2012 - Delovna akcĳa na
Planini 2012

Po četrtkovem »koncertu za štiri motorke« je 
v soboto zapel devetnajstoglavi »zbor sužnjev« 
in tako končal zadnje dejanje »glasbenega abon-
maja« na Planini. Nastopali so cepilci, sekači, 
»skladatelji«, premikači samokolnic, grabljice, 
vlačilci vej, vsi pod dobro taktirko »šefa hiše« in 
njegove odlične kuharice. 

Jutranja megla je dočakala peščico planin-
cev pri Štirni, megla, ki ni vzela volje, da 
bi uspešno začeli in še bolj uspešno končali 
delovno akcĳo na Planini - spravilo poseka-
nega lesa pod zavetiščem. Akcĳi so se pri-
družili tudi člani Markacĳskega odseka saj
so morali opraviti nekaj nujnih del - Darko 
in Jaka sta odšla odstraniti podrto bukev na 
poti od »Hamexa« do Špice, Pavli in Andraž 
pa sta dodatno označila in očistila pot, ki iz 
sv. Trojice prečka »tankovsko cesto« in se 
nadaljuje do bukve. Vsi štirje so se pridru-
žili svojemu načelniku Tonetu, ki je z ostalo 
skupino udeležencev (19 nas je bilo skupaj) 

zavzel položaje okoli zavetišča. 
Pričakala jih je hlodovina in vejevje, vse  
kar je ostalo na tleh kot posledica četrtko-
vega »koncerta za štiri motorne žage«.
Delo se je ponujalo kar samo od sebe in 
složno smo si razdelili naloge, ena skupina 
je najprej razžagala in splavila v drvarnico 
suh les, druga skupina se je lotila žaganja in 
cepljenja hlodov, tretja skupina pa žaganja 
vejevja ter čiščenja drobirja in odnašanja na 
mesto, ki smo ga določili za deponĳo.
Delo je lepo teklo, hlodi so se spreminja-
li v polmetrske čoke, zapeli so cepilci in 
kmalu so imeli »skladatelji« dovolj dela, da 
so razcepljena drva zlagali ob drvarnico. 

Marsikatera potna sraga je zalila pridne ob-
raze udeležencev, izgubljeno tekočino pa je 
sproti nadomeščal Mitja, naš oskrbnik za-
vetišča, s širokim izborom pĳače.
Ves ta direndaj je potekal ob množičnem 
obisku planincev in ostalih obiskovalcev 
Planine, a poleg spodbudnih besed kaj več 
nismo bili deležni, mogoče bi nam kakšna 
odnesena veja skrajšala naš delovni čas, ki 
je za nekatere trajal skoraj do mraka. A vsaj 
zeblo jih ne bo nekaj zim, ko se bodo prišli 
pogret v zavetišče.
Kot bi mignil je prišel čas kosila in ponovno 
se je izkazal Mitja z mamo, ki sta nam pri-
pravila čudovito gobovo juho in joto. Mitja 
in mama, hvala vama za skuhane dobrote, 
vajin velik prispevek k sobotni akcĳi.
Po kosilu bi najraje malce poležali na son-
cu, kot je to počela večina obiskovalcev 
Planine, a delo je klicalo. Poleg motornih 
žag, sekir, vejnikov, cepilcev in »kajl« so za-
pele še grablje, ki so lepo očistile vse listje 
v okolici zavetišča in dan kasneje nihče več 
ne bi vedel, kakšno je bilo tu od četrtka do 
sobote.
Okolica je bila pograbljena, drva zložena, 
vsi zadovoljni z uspešno izpeljano akcĳo, a
za nekatere to še ni bil konec, tako sta Tone 
in Roman, ob povratku v dolino, popravila 
še poškodovano tablo na Ajdovski stopnji 
in z njunim dejanjem je bila akcĳa res za-
ključena.
Besedilo: Milan Jerman
Fotografije: Miran Klavora in Mitja Kova-
čič

6. 10. 2012  Mladi planinci na 
Vodiški planini

Na prvi planinski pohod, ki ga je organi-
ziral Mladinski odsek Planinskega dru-

štva Vrhnika v letošnjem šolskem letu, se 
je odpravilo 49 mladih planincev. Šli smo 
na Vodiško planino (1108 m), ki se pne nad 
znanim železarskim mestom Kropo.
 Vrhniki je bila zavita v meglo, takoj ko smo 
z avtobusom zapeljali skozi šentviški pre-
dor pa nas je pričakalo jasno nebo. Tako 
smo imeli lep, sončen in topel dan. Kot na-
lašč za pohod. 
Pot je bila na začetku zelo strma, zato so 
se nam čela takoj orosila. Sape pa je bilo 
še vedno dovolj, da smo veselo kramljali. 
Nekateri otroci so bili že stari znanci, ti so 
obiskovali izlete že prejšnja leta, nekateri 
pa so bili novinci. Prvi so med potjo obu-

jali spomine iz lanskoletnih izletov, slednji 
pa so jih z zanimanjem poslušali. Pogovor 
med enimi in drugimi je hitro stekel, tako 
da je celotna druščina z vnetim pogovorom 
skalila tišino, ki je bila pred tem v gozdu. 
Kot vemo, je letos leto gob in tudi naša pot 
ni bila izjema. Gozd, skozi katerega smo 
hodili proti vrhu jih je bil poln. Bile so po-
polna atrakcĳa za otroke. Opazovali so jih,
jih slikali, se čudili nad njimi in spraševali 
vodnike po nepoznanih gobah. In ker nis-
mo najboljši poznavalci gob, je bil pogost 
odgovor – »Ne dotikaj se je!«J 
Po dveh urah in pol hoje smo prišli do koče, 
pred katero je velik travnik, kjer se čez po-
letje pasejo krave. Na njem je tudi nekaj 
igral, kar je otroke še posebej razveselilo. 
Če bi imeli čas, bi lahko pri koči ostali še 
do naslednjega dne, saj bi se otroci igrali v 
nedogled. Vendar smo staršem obljubili, da 
pridejo otroci še isti dan nazaj na Vrhniko. 
In mi smo obljubo držali. 
Tako smo morali vesele urice otrok preki-
niti in se skozi »deželo gob« (beri: gozd) 
odpraviti nazaj v dolino. Tisti z malo več 
sreče in z ostrim pogledom so domov pri-
nesli tudi kakšnega jurčka. Prvi izlet je tako 
potekal v čudovitem vzdušju in se nadeja-
mo, da bo tudi na naslednjih pohodih tako. 
Fotografije si lahko ogledate na društveni
strani (www.pd-vrhnika.si).
Besedilo: Tomaž Stržinar

Vsa dogajanja v planinskih skupinah sta-
rejših (Zimzelenčki in Sončki) najdete v 
Upokojenskem kotičku Našega časopisa, 
vse objavljene članke pa si lahko v celo-
ti preberete in si ogledate še več fotogra-
fij na spletni strani Planinskega društva
Vrhnika: www.pd-vrhnika.si.

Planinski kotičekPlaninski kotičekPlaninski kotičekPlaninski kotičekPlaninski kotičekPlaninski kotičekPlaninski kotičekPlaninski 

Iz novembrskega koledarčka

Datum Dogodek Odhod Ur 
pohoda Organizator / vodnik

10.11. LEVSTIKOVA POT 6.00 5
SREČO KRAŠOVEC 
IN VODNIŠKI 
ODSEK

24.11. SABOTIN 7.00 5 MILAN JERMAN
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Poceni prodam usnjene 
zimske nove čevlje, šte-
vilka 40, uporabne za oba 
spola. Tel: 01 755 2847 ali 
031 373 331

Zelo ugodno prodam 
dvojček, 155 m2 bivalne 
površine, na lepi lokacĳi v 
Puščah pri Turjaku v 3. gf. 
Vse inštalacĳe  so že  nape-
ljane do objekta. Možnost 
dograditve po vaših željah 
in kompenzacĳe z drugo 
nepremičnino. Najugod-
nejša ponudba primerljivih 
nepremičnin v okolici. 041 
751 266.

Vedežujem in pomagam 
pri vseh težavah, večinoma 
zakonskih. Zato pokličite, 
ne bo vam žal. Tel.: 051 251 
489.
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• Vulkanizerske storitve, prodaja pnevmatik (michelin, 
goodyear, sava, fulda, rockstone, kleber, nexen, 
kumho)

• Menjava in popravilo izpušnih ter zavornih sistemov.

• Menjava olja ter manjša mehanična popravila.

• Čiščenje vozil. 

VULKANIZERSTVO 
Veronika Molk s.p.
Ramovševa ulica 2
1353 Borovnica

VULKANIZERSTVO 

Špac d.o.o.
Obrtniška ulica 2
1353 Borovnica 

e - mail: info@spac.si
telefon:  01 - 7548 - 246 in 
041 - 636 - 205

delovni čas 
9.00-12.00 in 13.00-17.00, 
sreda 9.00-12.00 in 13.00-18.00, 
sobota 9.00-12.00

www.optik-jelovcan.com

OPTIK & 

OČESNA ORDINACIJA
 

JELOVČAN 
VRHNIKA

STARA CESTA 5 
T: 01/755 61 05

www.optik-jelovcan.com

Cenik oglasov v 
glasilu Naš časopis

Enota mere
Cena v 
EUR z 
DDV

1 cm v višini stolpca 
širina stolpca 4,33 
cm, na eni strani 6 
stolpcev

4,51

¼ strani 225,34

½ strani 450,68

cela stran 901,35

zahvale 67,60

Tel: 01 754 71 02
Mobi: 040 901 419

Sedaj tudi možnost plačila na obroke, in sicer od 2 do 12 obrokov s 
kreditnimi karticami Karanta, Mastercard in Visa. 

Najcenejše lončene peči v Sloveniji.

GRADBENIŠTVO

041/637-734
www.DAMOS.si
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GRADBENA DELA
IN IZKOPI
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Bojan Nadlišek s.p.
Vas 18, 1360 Vrhnika, T: 01 7553 418

��������������

Tržaška 3, Vrhnika, 
Tel.: 01/7552-714

Nudimo vam: sveže rezano cvetje 
in številna izbira lončnic

Delovni čas: vsak dan 
od 8.00 do 12.00, 14.00 do 18.00; 

sobota: od 8.00 do 12.00.

IZDELAVA KOVINSKIH NADSTREŠKOV, DVORIŠČNIH VRAT, OGRAJ IN DRUGIH KOVINSKIH IZDELKOV

Koprivec in družbenik k.d.
www.koprivec-druzbenik.siLesno Brdo 41a, 1360 Vrhnika

Tel/fax: 01 75 04 090, gsm: 031 323 795

janez@koprivec-druzbenik.si 

Iščemo vestno, odgovorno in zanesljivo osebo za delo v 
strežbi z leskovačkimi specialitetami. Izkušnje so zaželjene. 
Mesec dni poizkusnega dela, z možnostjo podaljšanja za do-
ločen/nedoločen čas. 
Informacĳe: Gostilna Mostiček, Gradišče 8a, 1360 Vrhnika ali 
tel.: 041 600 043 ali 08 161 08 44

V najem oddamo dvosobno stanovanje s površino 57,00 m2. 
Stanovanje se nahaja v centru Vrhnike, na mirni lokacĳi. Mož-
nost uporabe garaže. Možnost vselitve: 01.12.2012. Najemna 
cena: 320,00 € / mesec z vključenim ogrevanjem, preostale obra-
tovalne stroške kot so: voda, elektrika, smeti krĳe najemnik. Za 
več informacĳ nas lahko pokličete na tel.št. 01/750-21-44.

Moški, ki je bil na koncertu ansambla Bitenc na Dobrove, 
dne 19. okt. 2012 in je po zabavi prenočil ob poti, ki pelje na 
parkirišče za cerkvĳo na Dobrovi, naj pokliče na št. 031/289-
897. Ob osebnem srečanju bo izvedel šokantno novico.

ZAHVALA

ZOFĲA 
KOVAČ

1948 – 2012

Iskreno se zahvaljujemo vsem sorodnikom, sosedom in prĳate-
ljem, ki ste jo v tako velikem številu pospremili na njeni zadnji 
poti. Hvala za izraze sožalja, podarjeno cvetje, sveče in svete 
maše. Hvala dekanu Blažu Gregorcu za lepo opravljen obred, 
hvala pogrebcem, pevcem cerkvenega zbora in Okteta Rasko-
vec. 

Žalujoči: mož Janez, sin Aleš, snahi Eli in Damjana ter vnuki
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Bolečina in samota sta pri nas,
odkar odšel si ti od nas.
Nikoli nate ne bomo pozabili,
vedno bomo te ljubili.

ZAHVALA
Mnogo prezgodaj nas je zapustil naš 

ljubljeni mož, oče in dedek

FRANC 
SETNIKAR

iz Polhovega Gradca
Vsem, ki ste bili v teh težkih trenutkih z nami ter ste se od njega 
poslovili in ga v tako velikem številu pospremili na njegovi za-
dnji poti, darovali cvetje, sveče in za svete maše ali nam kakor 
koli pomagali, se iskreno zahvaljujemo. Še posebej bi se radi za-
hvalili sorodnikom, sosedom in prĳateljem, gospodu župniku
Bogdanu Oražmu, pevcem TD Briše in Pogrebni službi Vrhovec. 
Prav posebna zahvala za lepe besede slovesa pa gospe Jožici 
Kavčič in članom Balinarskega kluba Blagajana.

Žalujoči: vsi njegovi, ki ga zelo pogrešamo.

Nihče ne sliši, kadar jočem,  
nihče ne ve, kako mi je, 
nihče mi solz ne obriše, 
le vse molči in mirno je.  
Le komu naj svoj bol izlĳem,
le komu naj podam roko, 
odšel si daleč, tja v neznano, 
brez slovesa, kar tako!

ZAHVALA
MARJAN 
TREVEN

iz Smrečja, 1968–2012
Ob nenadni in mnogo prerani izgubi našega dragega moža, atĳa,
brata, strica, zeta in svaka se iskreno zahvaljujemo vsem, ki ste 
nam v teh težkih trenutkih pomagali, nam izrekli sožalje, daro-
vali cvetje. Posebna zahvala Pogrebni službi Vrhovec, g. župniku 
Marku Koširju za čudovito opravljen pogreb. Zahvaljujemo se 
tudi pevcem iz Šentjošta in vsem, ki ste ga pospremili na njegovi 
zadnji poti v tako velikem številu. 
Žalujoči: žena Valerĳa, sinovi Tomaž, Marko, Matic in  drugo

sorodstvo

ZAHVALA

IVAN ČEPON
(25. 1. 1926 – 18. 9. 2012)

Ob smrti moža, očeta, dedka in pradedka se iskreno zahvaljuje-
mo vsem sorodnikom, prĳateljem in sosedom za izraze sožalja,
cvetje, sveče in darove za sv. maše. Zahvaljujemo se zdravnici 
Marĳi Munda za večletno zdravljenje ter preostalemu osebju ZD
Borovnica.  Iskrena hvala župniku Janezu Šilarju za lep obred. 
Hvala pevcem, Pogrebni službi Pieta, Društvu upokojencev Bo-
rovnica in vsem, ki ste ga pospremili na njegovi zadnji poti.
Hvala vsem za vse.

Vsi njegovi
Borovnica, september 2012

ZAHVALA

dr. MATĲA
SELIGER, 

dipl. inž. el.
1925–2012

Iskreno se zahvaljujemo vsem sorodnikom, sosedom, sodelav-
cem in prĳateljem za izrečena sožalja, sveče in cvetje. Še posebej
pa se zahvaljujemo zdravstvenemu osebju ZD Vrhnika, prof. dr. 
Janku Nastranu za poslovilne besede, pogrebni službi Vrhovec, 
pevcem in vsem, ki ste ga pospremili na njegovi zadnji poti.

Žalujoči: žena Mila, sinovi Janez, Andrej in Bogdan ter hči 
Vlasta z družinami

ZAHVALA
 
Ob smrti drage žene, mame in babice
 

MARJETE 
GROM

roj. Nagode
(1947–2012)

 

Iskreno se zahvaljujemo vsem, ki ste jo poznali in imeli radi. 
Hvala vsem za izrečeno sožalje in iskreno pozornost ob slovesu.
Hvala za darovane svete maše, sveče, cvetje in vse drugo.

Žalujoči: mož Bogdan, sinova Miha in Matej z družinama

Zdaj se spočĳ,
izmučeno srce, 
zdaj se spočĳte,
zdelane roke …
Zaprte so utrujene oči …

ZAHVALA
Ob izgubi naše drage mame in stare 

mame

IVANKE 
VELKAVRH,

roj. Jelenc (1925–2012)

Iskreno se zahvaljujemo vsem sorodnikom, sosedom, sodelav-
cem in prĳateljem za izrečena sožalja, sveče in druge darove.
Posebna zahvala velja dr. Cedilnik Gorupovi, patronažni sestri 
Mojci in gospe Vesni iz Doma upokojencev Vrhnika. Zahvalju-
jemo se tudi gospodu župniku Blažu Gregorcu, pogrebni službi 
Vrhovec in pevcem za lepo opravljen obred ter vsem, ki ste jo 
pospremili na njeni zadnji poti.

Vsi njeni
Vrhnika, september 2012

Življenje je omejeno, 
toda spomin je neskončen.
Ostala boš z nami do našega konca.  

Zapustila nas je

HELENA 
VOGRINČIČ

1932–2012

Vsi, ki smo te imeli radi.

Ko tvoje si zaželimo bližine,
gremo tja, v ta mirni kraj tišine,
tam srce se tiho zjoče,
saj verjeti noče,
da te več med nami ni.
Čeprav tvoj glas se več ne sliši,
beseda tvoja v nas živi,
povsod te čutimo mi vsi…
Med nami vedno si!

ZAHVALA
Nekaj dni pred svojim 90. rojstnim dnem je od nas tiho odšla 

naša najdražja

TEREZĲA SEČNIK
roj. Šibau z Vrzdenca
19. 9. 1922 – 15. 9. 2012

Ob boleči izgubi najdražje matere, babice in prababice se iskreno 
zahvaljujemo vsem sorodnikom, sosedom, prĳateljem in znan-
cem za izrečeno sožalje, podarjeno cvetje, sveče in maše. Hvala 
župniku g. Janezu Smrekarju in pritrkovalcem, hvala Pogrebni 
službi Vrhovec za celotno izvedbo zadnjega slovesa.
Hčerke Minka, Ivi, Angelca z družinami, sinovi Brane, Jože in 

Jaka z družinami in sestra Mimi

˜˜˜
Posebno zahvalo za brezpogojno pomoč in negovanje matere 
izrekam sestrama Minki in Ivi ter ge. Pepci.
Brane Sečnik

V SLOVO
Nisi se izgubil kot zven v tihoto,
nisi odšel v nič in pozabo:
po tebi merim stvarem pomen
in tvojo pesem skušam peti za tabo.
(T. Pavček)

Dragi Janko, 4. ura ponoči bo, ko ti pišem te vrstice za slovo.
Vedno, ko odhajal si na pot, sem zdravje in srečo ti želela.
A usoda drugače je želela, zato v tujini te smrt je vzela.
Ko v bolnišnici si me obiskal, dva dni prej, 
56. rojstni dan si praznoval. 
Takrat sva se zadnjič objela in poljubila, pa nisva slutila, 
da to zadnje je slovo.
Zato, dragi Janko moj, naj lahka ti slovenska zemlja bo, 
saj ljubil in boril si se za njo.
Mama Šte�a

˜˜˜
Nepričakovano in mnogo prezgodaj nas je zapustil dragi 

mož, oče, brat in sin

JANKO NOVAK
(19. 9. 1956 – 26. 9. 2012)

Iskrena hvala vsem sorodnikom, prĳateljem, nekdanjim sodelav-
cem in vaščanom, ki ste ga cenili, imeli radi in ga v tako velikem 
številu pospremili na njegovi zadnji poti. Zahvaljujemo se tudi 
članom Zveze veteranov vojne za Slovenĳo za pomoč pri obre-
du ter Avtoprevozništvu Andrej Zajec za slovo, kakršnega bi si 
Janez želel. Nenazadnje hvala tudi vsem, ki ste nam v teh težkih 
trenutkih kakor koli pomagali in nam stali ob strani. 
Žalujoči: žena Zlatka, sin Jure, hčerka Tjaša, mama Šte�a, brat
Andrej z ženo Olgo in nečak Roman z družino

Čeprav tvoj glas se več ne sliši,
beseda tvoja v nas živi,
povsod te slišimo mi vsi,
med nami si …

FRANC 
GORENC

kovač v pokoju
(10. 8. 1929 – 23. 9. 2012)

z Mirk

26. septembra smo se poslovili od našega očeta, brata, deda in 
pradeda Franca. Hvala vsem, ki ste se prišli poslovit od njega 
in ga pospremili na njegovi zadnji poti. Iskreno se zahvaljujemo 
Domu upokojencev na Vrhniki za izkazano skrb in podporo ob 
njegovi bolezni. Zahvala  velja tudi gospodu dekanu Blažu Gre-
gorcu, pogrebcem, trobentaču ter Pogrebni službi Vrhovec.

Vsi njegovi
Vrhnika, september

Zdaj se spočĳ izmučeno srce,
zdaj se spočĳte zdelane roke …
Zaprte so utrujene oči …

ZAHVALA
Ob izgubi drage mame in stare 

mame

ANGELE 
DEMŠAR

rojena Kavčič, 1923–2012

Iskreno se zahvaljujemo vsem sorodnikom, sosedom, vaščanom 
in prĳateljem za izrečeno sožalje, sveče in druge darove. Za-
hvaljujemo se tudi gospodu župniku Andreju Severju, Pogrebni 
službi Vrhovec in pevcem za lepo opravljen obred ter vsem, ki 
ste jo pospremili na njeni zadnji poti. 

Otroci: Vinko, Cirila in Monika ter vnuki in pravnuki
Šentjošt, september 2012
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Ime in priimek:

Točen naslov:                        Telefon:

NAŠ ČASOPIS
Izdajatelj: Zavod Ivana Cankarja Vrhnika. Soizdajateljice: občine Vrhnika, Borovnica, Horjul, Dobrova - Polhov Gradec, Log - Dragomer. V. d. urednika: Gašper Tominc. Časopis izhaja praviloma vsak zadnji ponedeljek 
v mesecu. Brezplačno ga prejmejo vsa gospodinjstva v omenjenih občinah. Ponatis posameznih delov ali celote časopisa za objavo v drugih medĳih je mogoč samo s pisnim dovoljenjem uredništva. Uredništvo si pri-
družuje pravico, da nenaročenih prispevkov ne objavi. Pisma bralcev morajo biti obvezno  opremljena s polnim naslovom s telefonsko številko. Naslov: Naš časopis, Tržaška cesta 9, 1360 Vrhnika. Telefon: 01 7506 638. 
Oblikovanje in prelom: Tomograf, Tomo Cesar, s. p. Lektoriranje: Marjetka Šivic in Katarina Molk. Tisk: Set Vevče, naklada 13 500 izvodov. Cena zahval: 67,60 evra

Rešitve križanke »OK fit center« (vodoravno): Okfit, katar, ota, a, lr, os, janče, ok fit 
center, prislov, avto, la, ran, oer, eve, rus, kasnost, veles, ru, ka, n, vrv, irian, klana.

Križanka »Boter«
Pravilno izpolnjene križanke pošljite na naslov uredništva najkasneje do 14. novem-
bra. Med pravilno izpolnjenimi križankami bomo izžrebali tri srečneže, ki si bodo ob-
liznili prste v Gostilni Boter (1. nagrada: zarzuela de mariscos, 2. nagrada: gratinirani 
lignji v krušni peči, 3. nagrada: pizza Boter) in tri majice Našega časopisa. 

Naslov uredništva: 
Naš časopis – »Nagradna križanka«
Tržaška cesta 9
1360 Vrhnika

Nagrajenci prejšnje križanke (pokrovitelj OK fit center z Dobrove):
Mesečna karta za neomejen obisk skupinskih vadb in fintesa • Janja Bak, Bevke 15-
dnevna karta za neomejen obisk skupinskih vadb in fintesa + obisk savne • Darinka 
Počaj Rus, Dolenja vas pri Polhovem Gradcu Obisk savne za 2 osebi (do 2 uri) • Franc 
Podboršek, Horjul
Nagrajenci bodo po pošti prejeli darilni bon, ki ga bodo lahko vnovčili v OK fit centru 
na Dobrovi. 

Rešitev simetrične križanke prejšnje številke: apnar, Poluks, Reagan,  haložan, oscila-
tor, vaja, Neil, lĳak, lug, končina, vsota, norka, golša, maska, vekač, delta, karanec Inn, 
rvača, Ines, etos, inertnost, Toskana, drasta, artist, krtar.
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TC Mercator, Robova cesta 6, Vrhnika | T: 01 755 71 61 | M: 041 342 000 | mega.phone@siol.net

Povečana odpornost
na praske po zaslonu,

vlago in prah!
...........................................................

Sony Xperia Go

Akcija NAJNAJ 1€* + 24 mesecev X 7€
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*Sklenitev novega naročniškega razmerja ali podaljšanje obstoječega za 24 mesecev.

T:  01  750 51 70
   M: 041 26 48 48

Molek servis Peter Molek s.p.
Vrtnarija 3, Vrhnika   
E: prodaja@molekservis.com
www.molekservis.com

 10% POPUST  
NA BARVE IN TONERJE  
OB VRAČILU PRAZNE 
KARTUŠE / TONERJA.
Bodi EKO,  prazne kartuše ali tonerja ne odvrzi 
v navadne smeti. Pri nas lahko poskrbimo za 
pravilno reciklažo starih kartuš in tonerjev.

REcIKLIRANJE ZA NAsMEh -
sOdELUJEMO PRI PROJEKTU RdEČI NOsKI!

> računalniki 
    > prenosniki 
       > mrežna oprema 
            > tudi rabljeni računalniki        
                       in prenosniki ...

 POSEBNE UGODNOSTI   
 ZA UPOKOJENCE V 
 MESECU SIMBIOZE 
 (tudi za rabljene računalnike) 

T:  01  750 51 70,  M: 070 210 814

PRODAJA NA 
OBROKE DO 24 
MESECEV!

SERVIS 
RAČUNALNIKOV
IN PRENOSNIKOV

simbioza@

ŽE 15
LET Z 
VAMI

NOVO NA VRHNIKI !

Akcijske cene ob otvoritvi!

V poslovni stavbi Blagomix, se na 
skoraj 470 m2 nahajajo dvorana za 

fitnes, masažni saloni in savne …

FITNESS: pon – pet odpiramo ob 6:30 do 22:00 
sob, nedelja in prazniki od 9:00 – 22:00

SAVNE: ponedeljek – petek: 16.00 – 22.00 
sobota, nedelja in prazniki: 9.00 – 22.00 

(ob torkih so savne rezervirane  
samo za gospe in gospodične)

MASAŽE po predhodnem naročilu.

BJ FIT,  Pod Hruševco 48c, Vrhnika, M: 031 373 500, E: info@bjfi t .s i

www.bjfit.si
vabljeni tudi 
na naš profil:

Akcijske cene veljajo do 15 novembra.
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FITNESS
Mesečna karta že od 35€ dalje, celoletna karta 399€  
(Pri nakupu celoletne karte - 15 min gratis športna masaža. Število kart je omejeno). 

Organizirana vadba  
(za seniorje/ke, mlade mamice in močnejše postave)
SVET SAVN (turška, finska, infra in biozeliščna)

WELLNESS (v mesecu novembru 20% popust na vse masaže)

Terapevtske in sprostilne MASAŽE  
(klasična-švedska, ajurvedska, refleksna,  
shiatsu, športna in relaksacijska masaža)

Skrbimo za vašo 

dušo in telo!
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www.bjfit.si

bjfit.si




